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eline ve zekasına emniyet edilen ve bu emniyete liyakat 
göstermesi gereken adamdır.
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BAŞKAN’IN MESAJI

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu olarak 
göreve geldiğimiz ilk günden beri, katılımcı yönetim 
anlayışının hakim olması için, temsil ettiğimiz 10 bini aşkın 
sayıdaki aktif üyemizden aldığımız destekle, ilimiz ve 
üyelerimiz için hizmet ediyoruz. Bu süreç içerisinde ilkemiz, 
sorumluluk duygusuyla hareket etmek ve temsil ettiğimiz 
kitlenin menfaatlerini savunmak oldu.

SATSO Yönetimi olarak Sakarya’nın birçok kurumu ile 
işbirliği içerisindeyiz. Ayrıca, bünyemizde faaliyetlerini 
yürüten meslek komitelerimiz ve kurduğumuz ihtisas 
komisyonlarımız ile de işbirliği içerisinde çalışmalarımızı 
yürütmeye gayret ediyoruz. SATSO sadece ekonomik 
konularla değil şehrin her türlü konusu ile ilgili bir sivil 
toplum kuruluşudur. Bizler gücümüzü birbirimizden alarak 
oluşturduğumuz sinerjinin farkındayız ve bu anlayışla daha 
başarılı işlere imza atacağız.

Sakarya’mızın iş dünyasının en büyük çatı kuruluşu 
olan Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası olarak, üye odaklı 
hizmet anlayışıyla kanunla verilen görevlerimizin yanısıra, 

üyelerimizin rekabet edebilirliklerine güç katmak ve 
kapasitelerini geliştirmelerine destek olmak amacıyla 
projeler yürütüyor, üyelerimizin ticari hak ve menfaatlerini 
korumak adına girişimlerde bulunuyoruz. Kentimizin 
kalkınması bağlamında bugüne kadar ortaya koyduğumuz 
tüm çalışmalar bu anlayışın ürünüdür. 

Büyüyen Sakarya’nın üreten iş dünyası olarak; birlik 
ve beraberlik ruhuyla kent ekonomisinin etkin biçimde 
geliştirilmesi, istihdamın ve ihracatın artırılması, Sakarya 
Ticaret ve Sanayi Odası üyelerine ve ilimize daha kaliteli 
hizmet vermeyi hedefliyoruz. Bu hedeflere hep birlikte 
gayret ederek ulaşacağız. 

Birlik ve beraberlik içinde daha güçlü, daha üretken 
bir Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası için çalışma 
düşüncesinden hareketle 2018 yılı Faaliyet Raporumuzu 
bilgilerinize sunuyor, tüm üyelerimiz için başarılı bir yıl 
olmasını temenni ediyoruz. Saygılarımızla,

A. Akgün ALTUĞ
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası
Yönetim Kurulu Başkanı
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ODAMIZIN TARİHÇESİ 

Dünyada ticaret ve sanayi odalarının ortaya 
çıkışı XVI. Yüzyılın sonlarına rastlar. Ticaret 
Odası adını alan ilk kuruluş Marsilya Ticaret 
Odası olup, kuruluş yılı 1600’dür. Kuzey 
Amerika’da ilk ticaret odası 1768’de New York’ta 
kurulmuştur. Kanada’da ilk ticaret odası 1804 
yılında Halifax’ta açılmıştır.

Günümüzde batılı ülkelerin ticaret ve sanayi 
odalarında müşterek olan husus; devlet 
otoritelerine ve işletmelere yönelik olan 
müşavirlik fonksiyonlarıdır.

Dünyadaki ticaret ve sanayi odalarının bir ortak 
özelliği de milli merkezi bir üst organizasyon 
içinde bir araya gelmeleridir. Ülkemizdeki örneği 
Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği’dir.

Osmanlı toplumunda Oda fikri, batılaşma 
hareketi ile birlikte gündeme gelmiştir. Bir 
dizi reform ve yenilikler içeren 1856 tarihli 
Islahat Fermanı, tüccarların odalar kurarak 
örgütlenmeleri gereğini ortaya çıkarmıştır. 
Ferman gereği nizamnameler yayımlayıp 
odalar kurulmaya başlamıştır. İlk olarak 1879’da 
Tarsus Ticaret ve Sanayi Odası kurulmuş, bunu 
1882’de İstanbul’da, 1885’de İzmir’de kurulan 
Odalar izlemiştir. 

Adapazarı Ticaret ve Sanayi Odası; 1917 yılında 
Hacı Mehmet Hilmi efendi, Hamit Sipahizade 

(Bankacı ve Tüccar), Emin Muharrem Güner 
(Nalbur), Numan Numanbeyzade (Bankacı 
ve Tüccar), Rauf Demirtaş (Değirmenci), 
İbrahim Diyarbekirli (Bankacı ve Tüccar), İslam 
Bankası Müdürü Asım Bey, Salih ve Numan 
Yöntem (Bakkaliye Toptancısı), Ali Fevzizade 
(Adapazarlı Ailesi Genel Katibi), Kazım Berköz 
(Kumaş Tüccarı), Yusuf Alican ( Manifatura 
Tüccarı), Zobar Ahmet Özdilek (Zahireci) ve 
diğer 200 civarında Adapazarılı tüccar ve 
esnafın önderliğinde; o tarihte Kocaeli’ne bağlı 
bir ilçe olduğu için Kocaeli İlinin Meclisi Umumi 
kararı ile kurulmuştur. Bilahare 5590 sayılı 
Kanun ve tatbikatına ait tüzük hükümlerine 
intibak etmiştir. 

01.06.2004 tarih ve 25479 sayılı Resmi 
Gazetede yayımlanan 5174 sayılı Türkiye Odalar 
ve Borsalar Kanunu ile ticaret ve sanayi odaları, 
ticaret borsaları ile Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliğinin kuruluş ve işleyişine ilişkin esaslar 
düzenlenmiştir. 19 Temmuz 2008 yılında da 
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası ismini almıştır.

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası; devlet ve 
kamuoyu nezdinde de her yıl artan etkinliği ve 
itibarıyla, üyelerine ve Sakarya halkına karşı 
görevlerini yerine getirmeye çalışmaktadır.
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SAKARYA TİCARET VE SANAYİ ODASI
ORGANİZASYON ŞEMASI

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası’nın örgütsel yapısı iki kısımdan oluşmaktadır. Birinci kısımda 4 yılda bir seçimle 
göreve gelen Meclis ve Yönetim Kurulu Üyeleri yer alırken ikinci kısım idari personel olarak adlandırılan kişilerden 

oluşmaktadır. 

MECLİS

MESLEK KOMİTELERİ

AKREDİTASYON, KALİTE YÖNETİM SİSTEMİ
İZLEME KOMİSYONU

DİSİPLİN KURULU

İHTİSAS KOMİSYONLARI

DANIŞMAN

MECLİS KOMİSYONLARI

YÖNETİM KURULU

GENEL SEKRETER
Teyfik ÖZTÜRK

GENEL SEKRETER YARDIMCISI
Mümin HAŞİL

KALİTE VE AKREDİTASYON SORUMLUSU ÜYE TEMSİLCİSİ

YAZI İŞLERİ 
MÜDÜRLÜĞÜ

YAZI İŞLERİ
MÜDÜRÜ

YAZI İŞLERİ
MEMURU

EVRAK KAYIT
MEMURU

İNSAN KAYNAKLARI, 
PLANLAMA VE 

EĞİTİM MÜDÜRLÜĞÜ

İNSAN KAYNAKLARI, 
PLANLAMA VE 

EĞİTİM MÜDÜRÜ

PLANLAMA VE 
EĞİTİM MEMURU

HİZMETLİ

ŞOFÖR

İNSAN KAYNAKLARI
MEMURU 

ODA SİCİLİ 
MÜDÜRLÜĞÜ

ODA SİCİLİ MÜDÜRÜ

ODA SİCİLİ
MEMURU

GENEL SEKRETER YARDIMCISI
Refik ÖZKORKMAZ

MALİ İŞLER 
MÜDÜRLÜĞÜ

MALİ İŞLER
MÜDÜRÜ

MALİ İŞLER
MEMURU

VEZNE
MEMURU

BASIN, YAYIN VE 
HALKLA İLİŞKİLER 

MÜDÜRLÜĞÜ

BASIN, YAYIN VE 
HALKLA İLİŞKİLER 

MÜDÜRÜ

HALKLA İLİŞKİLER 
MEMURU

BASIN, YAYIN 
MEMURU

TİCARET VE 
BELGELER 

MÜDÜRLÜĞÜ

TİCARET VE 
BELGELER MÜDÜRÜ

PİYASA ARAŞTIRMA 
MEMURU

BELGE DÜZENLEME 
MEMURU

DIŞ EKONOMİK 
İLİŞKİLER MEMURU

PROJE VE İŞ 
GELİŞTİRME 
MÜDÜRLÜĞÜ

PROJE VE İŞ 
GELİŞTİRME 

MÜDÜRÜ

BİLGİ İŞLEM 
MEMURU

PROJE VE İŞ 
GELİŞTİRME 

MEMURU

SANAYİ  
MÜDÜRLÜĞÜ

SANAYİ  MÜDÜRÜ

SANAYİ  MEMURU

TEKNİK PERSONEL

ÖZEL KALEM 
MÜDÜRLÜĞÜ

ÖZEL KALEM 
MÜDÜRÜ

ÖZEL KALEM 
MEMURU

MAKAM ŞOFÖRÜ

TİCARET SİCİLİ
MÜDÜRLÜĞÜ

TİCARET SİCİLİ
MÜDÜRÜ

TİCARET SİCİLİ
MÜDÜR YARDIMCISI

TİCARET SİCİLİ
MEMURU
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MECLİS BAŞKANLIK DİVANI

Talip KURİŞ
Meclis Başkanı

N.Osman ÜRKÜT
  Meclis Başkan Yardımcısı

Burcu BAŞAR AKGÜN
Meclis Divan Katibi

Necmettin KIRIK
  Meclis Başkan Yardımcısı
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YÖNETİM KURULU

A.Akgün ALTUĞ
Yönetim Kurulu Başkanı

Cem GÜN
Yönetim Kurulu Başkan Yrd.

Doğan ÇATALBAŞ
Yön. Krl. Sayman Üyesi

Yüksel AVŞAR
Yönetim Kurulu Başkan Yrd.

Yılmaz DÜNYA
Yönetim Kurulu Üyesi

Bünyamin MÜFTÜOĞLU
Yönetim Kurulu Üyesi

Erhan FİDAN
Yönetim Kurulu Üyesi

Ramazan SEZER
Yönetim Kurulu Üyesi

İbrahim ARABUL
Yönetim Kurulu Üyesi

Semih ÇOKAY
Yönetim Kurulu Üyesi

Hüseyin ÜR
Yönetim Kurulu Üyesi
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Erol ÖZTÜRK
DİSİPLİN KURULU BAŞKANI

Melih UYAR 
DİSİPLİN KURULU ÜYESİ

M.Fadıl UZAK
DİSİPLİN KURULU ÜYESİ

Günay GÜNEŞ 
DİSİPLİN KURULU ÜYESİ

Burhan AKÇAM 
DİSİPLİN KURULU ÜYESİ

Adnan ERDOĞAN 
DİSİPLİN KURULU ÜYESİ

DİSİPLİN KURULU
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HESAPLARI İNCELEME KOMİSYONU
MECLİS ÜYELERİ

Vahap GÜN 
HESAPLARI İNCELEME KOMİSYONU BAŞKANI

Oktay TOPÇU 
HESAPLARI İNCELEME KOMİSYONU BAŞKAN YARDIMCISI

İrfan DEMİRCİOĞLU 
HESAPLARI İNCELEME KOMİSYONU ÜYESİ 

Tekin BAYDAR 
HESAPLARI İNCELEME KOMİSYONU ÜYESİ 

Ergin BALCI
HESAPLARI İNCELEME KOMİSYONU ÜYESİ 
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Hayrettin KOVACIOĞLU
MEVZUAT KOMİSYONU BAŞKANI

Seçkin SANDIKYAPAN
MEVZUAT KOMİSYONU BAŞKAN YARDIMCISI

Bayram Ali ÇATALBAŞ
MEVZUAT KOMİSYONU ÜYESİ

Talha F. CÖMERT
MEVZUAT KOMİSYONU ÜYESİ

Selami YÜKSEL
MEVZUAT KOMİSYONU ÜYESİ

MEVZUAT KOMİSYONU
MECLİS ÜYELERİ
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Oğuzhan DURAK
KÜLTÜR KOMİSYONU BAŞKANI

Murat GÜLER
KÜLTÜR KOMİSYONU BAŞKAN YARDIMCISI

Ali CANDAN
KÜLTÜR KOMİSYONU ÜYESİ

Nihat CİNOĞLU
KÜLTÜR KOMİSYONU ÜYESİ

Ziya KURAL
KÜLTÜR KOMİSYONU ÜYESİ

KÜLTÜR KOMİSYONU
MECLİS ÜYELERİ



17

SAKARYA TİCARET VE SANAYİ ODASI 2018 YILI FAALİYET RAPORU

Mustafa YILDIRIM
YAYIN KURULU BAŞKANI

Semih ÇOKAY
YAYIN KURULU BAŞKAN YARDIMCISI

Zafer BEKDEMİR
YAYIN KURULU ÜYESİ

Hakan COŞAR
YAYIN KURULU ÜYESİ

Murat GÜLER
YAYIN KURULU ÜYESİ

YAYIN KOMİSYONU
MECLİS ÜYELERİ
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Turgay ÇELİK
Meclis Üyesi

(TOBB Delegesi)

Vedat YAŞLICA
Meclis Üyesi

(TOBB Delegesi)

Savaş YILMAZER
Meclis Üyesi

(TOBB Delegesi)

Murat GÜLER
Meclis Üyesi

(TOBB Delegesi)

Hayrettin KOVACIOĞLU
Meclis Üyesi

(TOBB Delegesi)

Kamil UZAK
Meclis Üyesi

(TOBB Delegesi)

A.Akgün ALTUĞ
Meclis Üyesi

(TOBB Delegesi)

Alican YILDIRIM
Meclis Üyesi

(TOBB Delegesi)

Fatih GÜREŞ
Meclis Üyesi

(TOBB Delegesi)

Erdal ŞENKARDEŞ
Meclis Üyesi

(TOBB Delegesi)

Bilal ARABACIOĞLU
Meclis Üyesi

(TOBB Delegesi)

Kenan TAÇYILDIZ
Meclis Üyesi

(TOBB Delegesi)

Fatma Aygün KAHYA
Meclis Üyesi

(TOBB Delegesi)

Hasan GENÇ
Meclis Üyesi

(TOBB Delegesi)

Talha F. CÖMERT
Meclis Üyesi

(TOBB Delegesi)

Oktay TOPÇU
Meclis Üyesi

(TOBB Delegesi)

Ekrem SEÇGİN
Meclis Üyesi

(TOBB Delegesi)
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MECLİS ÜYELERİ

A.Akgün ALTUĞ
Meclis Üyesi

Turgay ÇELİK
Meclis Üyesi

Mahmut KÖSEMUSUL
Meclis Üyesi

Tarık ÖZBAY
Meclis Üyesi

Recep SANDIKÇI
Meclis Üyesi

Muhammet Alican SAK
Meclis Üyesi

Talip KURİŞ
Meclis Başkanı

Yılmaz DÜNYA
Meclis Üyesi

Fatih GÜREŞ
Meclis Üyesi

Bayram Ali ÇATALBAŞ
Meclis Üyesi

Hasan GENÇ
Meclis Üyesi

Ertuğrul ÖZTÜRK
Meclis Üyesi

Savaş YILMAZER
Meclis Üyesi

Abdurrahman ÇAKAR
Meclis Üyesi

Gökhan TİRYAKİ
Meclis Üyesi
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İbrahim ADAK
Meclis Üyesi

Ali CANDAN
Meclis Üyesi

Ramazan ÇOKAL
Meclis Üyesi

Kamil UZAK
Meclis Üyesi

Bünyamin MÜFTÜOĞLU
Meclis Üyesi

Murat GÜLER
Meclis Üyesi

M. Safa GİRİŞKEN
Meclis Başkanı

Ceyhun KILIÇ
Meclis Üyesi

Selami YÜKSEL
Meclis Üyesi

Enes AKCAN
Meclis Üyesi

Doğan ÇATALBAŞ
Meclis Üyesi

Ömer ARSLAN
Meclis Üyesi

Ahmet SERBES
Meclis Üyesi

Onur KANSU
Meclis Üyesi

Oğuzhan DURAK
Meclis Üyesi

MECLİS ÜYELERİ
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İbrahim Berat KARA
Meclis Üyesi

Ramazan SEZER
Meclis Üyesi

Seçkin SANDIKYAPAN
Meclis Üyesi

Zafer YILDIRIM
Meclis Üyesi

Ercan BAŞNUH
Meclis Üyesi

N.Osman ÜRKÜT
Meclis Üyesi

Enver TOK
Meclis Başkanı

Ekrem KAYASAN
Meclis Üyesi

Oktay TOPÇU
Meclis Üyesi

Hayrettin KOVACIOĞLU
Meclis Üyesi

Hasan ÇAKIR
Meclis Üyesi

Ekrem SEÇGİN
Meclis Üyesi

Adnan BORAZANCIOĞLU
Meclis Üyesi

Ayhan AKDAĞCI
Meclis Üyesi

Burcu BAŞAR AKGÜN
Meclis Üyesi

MECLİS ÜYELERİ
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Cem GÜN
Meclis Üyesi

Yalçın CAN
Meclis Üyesi

Ümit BALTA
Meclis Üyesi

Murat CAN
Meclis Üyesi

Vedat YAŞLICA
Meclis Üyesi

Vahap GÜN
Meclis Üyesi

Adem ÇALIŞKAN
Meclis Başkanı

Halit İNCİ
Meclis Üyesi

Bülent YAZAR
Meclis Üyesi

Halit EVİN
Meclis Üyesi

Seyhan AZDER
Meclis Üyesi

Muhammet ÇAPOĞLU
Meclis Üyesi

Hüseyin ÜR
Meclis Üyesi

Ziya KURAL
Meclis Üyesi

Nihat CİNOĞLU
Meclis Üyesi

MECLİS ÜYELERİ
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Tekin BAYDAR
Meclis Üyesi

Bilal ARABACIOĞLU
Meclis Üyesi

Ergin BALCI
Meclis Üyesi

Erdem ERCAN
Meclis Üyesi

Talha F. CÖMERT
Meclis Üyesi

Mustafa YILDIRIM
Meclis Üyesi

Alican YILDIRIM
Meclis Başkanı

Musa Emre TEVER
Meclis Üyesi

Ahmet ÇUBUK
Meclis Üyesi

Murat BAYRAK
Meclis Üyesi

Lütfi SUNMAN
Meclis Üyesi

İrfan DEMİRCİOĞLU
Meclis Üyesi

Kenan TAÇYILDIZ
Meclis Üyesi

Emrullah TERZİOĞLU
Meclis Üyesi

Erhan FİDAN
Meclis Üyesi

MECLİS ÜYELERİ
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Behlül BAYRAK
Meclis Üyesi

İbrahim ARABUL
Meclis Üyesi

Şenol ÇALIŞKAN
Meclis Üyesi

Hüseyin YAVUZYİĞİT
Meclis Üyesi

Tunç ÖZÜUĞURLU
Meclis Üyesi

Erdal ŞENKARDEŞ
Meclis Başkanı

Semih ÇOKAY
Meclis Üyesi

Fatma Aygün KAHYA
Meclis Üyesi

Necmettin KIRIK
Meclis Üyesi

Şahin PARTANAZ
Meclis Üyesi

Müfit GÜREŞ
Meclis Üyesi

Yüksel AVŞAR
Meclis Üyesi

MECLİS ÜYELERİ
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Makbule SÖZDUYAR
KGK ÜYESİ

Dilek ARICANLI
KGK ÜYESİ

BAŞKAN YARDIMCISI

KADIN GİRİŞİMCİLER KURULU

Zehra DİRİM
KADIN GİRİŞİMCİLER KURULU

BAŞKANI

Halide BÖLÜKBAŞI
KGK ÜYESİ

Handan PIRILDAR
KGK ÜYESİ

Yüksel AVŞAR
KGK ÜYESİ

Öykü  KÖPRÜLÜOĞLU
KGK ÜYESİ

Özlem TÖMEKÇE
KGK ÜYESİ

Nazan GÜNGÖRSÜN
KGK ÜYESİ

Sevgi YAZARKAN
KGK ÜYESİ

Ayşe Berrak KOCACIK
KGK ÜYESİ

Ceren Sedef AVŞAR
KGK ÜYESİ

Ceren DUGAN
KGK ÜYESİ

Arzu ALTINDAŞ
KGK ÜYESİ

Deniz TINAZCI
KGK ÜYESİ

Gökçe BÜYÜKŞENGÜR
KGK ÜYESİ

Mümin HAŞİL
KGK ÜYESİ
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GENÇ GİRİŞİMCİLER KURULU

Sinem TOK
GGK ÜYESİ

BAŞKAN YARDIMCISI

Orhan Gazi KILIÇASLAN
GGK ÜYESİ

BAŞKAN YARDIMCISI

Mertcan KORKMAZ
GENÇ GİRİŞİMCİLER KURULU

BAŞKANI

Eralp ŞENKARDEŞ
GGK ÜYESİ

Samet TANTAN
GGK ÜYESİ

Semih ÇOKAY
GGK ÜYESİ

Bahadır BAKIRTAŞ
GGK ÜYESİ

Bahtiyar SOLAK
GGK ÜYESİ

Burak ARIĞ
GGK ÜYESİ

Engin BİRGİN
GGK ÜYESİ

Eray SAKALLIOĞLU
GGK ÜYESİ

Zafer BEKDEMİR
GGK ÜYESİ

Furkan ÜNAL
GGK ÜYESİ

Oğuzhan AÇIKGÖZ
GGK ÜYESİ

Kürşat ERGEZEN
GGK ÜYESİ

Reşit Şamil DEDEOĞLU
GGK ÜYESİ

Refik ÖZKORKMAZ
GGK ÜYESİ
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Başkan : Mehmet DİNLER 
Bşk.Yrd. : Hacı Rüstem PRİMOĞLU 
Üye : A.Akgün ALTUĞ
Üye : Bayram Ali ÇATALBAŞ

Üye : Turgay ÇELİK 
Üye : Fahri KARAKULLUKÇU 

Başkan : Mehmet Akif ÖZKAN 
Bşk.Yrd. : Mehmet Kamer YILMAZ
Üye : Hasan GENÇ
Üye : Yılmaz DÜNYA

Üye : Ahmet SİVİŞOĞLU

Başkan : Mustafa Kemal YILMAZ
Bşk.Yrd. : Şenol ACAR
Üye : Ayhan ÖZTURPÇU               
Üye : Mahmut KÖSEMUSUL

Üye : Ertuğrul ÖZTÜRK
Üye : Recep SANDIKÇI
Üye : Resül ÇELİKARSLAN

Başkan : Beşir ÖZMERT
Bşk.Yrd. : Halit GÜNDÜZ 
Üye : Abdurrahman ÇAKAR
Üye : Fatih GÜREŞ

Üye : Tarık ÖZBAY 
Üye : Ahmet AKAY
Üye : Ömer AKYILDIZ

Başkan : Hasan ALPTEKİN
Bşk.Yrd. : Osman USER 
Üye : Savaş YILMAZER
Üye : Muhammet Alican SAK

Üye : Ali DERİBAŞ
Üye : Gökhan TİRYAKİ
Üye : Hasan ARICANLI

Başkan : Serdar ÇAKAN
Bşk.Yrd. : Ayhan GÜNEŞ
Üye : Emrah ÖZOCAK
Üye : M. Safa GİRİŞKEN

Üye : İbrahim ADAK
Üye : Enes AKCAN
Üye : Mustafa KÖROĞLU

Başkan : Emre ŞAHİN
Bşk.Yrd. : Seydullah ÖZ
Üye : Ali CANDAN
Üye : Doğan ÇATALBAŞ 

Üye : Ahmet CİHAN

Başkan : Kenan KARACA
Bşk.Yrd. : Ümit KARAYAKA 
Üye : Ceyhun KILIÇ
Üye : Ramazan ÇOKAL

Üye : Sadi KUTUN

1. MESLEK KOMİTESİ 
Tarım Ürünleri Üretimi ve Ticareti

2. MESLEK KOMİTESİ 
Altyapı İnşaat Faaliyetleri, Maden 
Ocakları ve Mermerciler

3. MESLEK KOMİTESİ 
Toptan ve Perakende Gıda

4. MESLEK KOMİTESİ 
Tarım ve Hayvancılık Meslek Grubu

5. MESLEK KOMİTESİ 
Yiyecek, İçecek ve Konaklama 
Hizmetleri

6. MESLEK KOMİTESİ 
Tekstil, Deri ve Hazır Giyim Ticaret

7. MESLEK KOMİTESİ 
Isıtma, Soğutma ve Mekanik 
Tesisatçılar

8. MESLEK KOMİTESİ 
Mobilya, Halı ve Ev Dekorasyon 
Ürünleri Ticareti

MESLEK KOMİTELERİ
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Başkan : Mehmet Mustafa KULAKSIZ 
Bşk.Yrd. : Erol ÇİÇEK
Üye : Ömer ARSLAN
Üye : Bünyamin MÜFTÜOĞLU

Üye : Selami FAZLIOĞLU

Başkan : Erol DEMİRALAY
Bşk.Yrd. : Mehmet Mesut NURDOĞAN
Üye : Onur KANSU
Üye : Selami YÜKSEL

Üye : Ferdun ACAR

Başkan : Talip GÜRMERİÇ
Bşk.Yrd. : Ahmet SERBES 
Üye : Kamil UZAK
Üye : Murat ÖZTÜRK

Üye : Tayfun KESER

Bşk.Yrd. : Zafer BEKDEMİR
Üye       : Hakan COŞAR
Üye : Murat GÜLER
Üye : Oğuzhan DURAK

Üye : Hüseyin Zahid YAZAROĞLU

Başkan : Özgür KARAKAŞ
Bşk.Yrd. : Vural TUTKUN
Üye : Enver TOK
Üye : Hayrettin KOVACIOĞLU

Üye : Okan ÇAYLAN
Üye : Gökhan KORKMAZ
Üye : İbrahim Berat KARA

Başkan : İlker HASKÖYLÜ
Bşk.Yrd. : Mehmet Tuncer ACAN
Üye : Ramazan SEZER
Üye : Ekrem KAYASAN

Üye : Hasan ÇAKIR
Üye : Akın GÜNLÜ
Üye : Kasım SEZER

Başkan : Davut ACUNMAN
Bşk.Yrd. : Mustafa Sencer DENİZ
Üye : Özer DURMUŞ
Üye : Ekrem SEÇGİN

Üye : Ercan BAŞNUH
Üye : Seçkin SANDIKYAPAN
Üye : Emrah TOYLAR

Başkan : İ. Engin ADIYAMAN
Bşk.Yrd. : Mertcan KORKMAZ
Üye : Ayhan AKDAĞCI
Üye : Oktay TOPÇU 

Üye : Zafer YILDIRIM
Üye : Güven YAVUZ
Üye : Mehmet Yasin ŞAHİN

9. MESLEK KOMİTESİ 
Dayanıklı Tüketim Malları Ticareti

10. MESLEK KOMİTESİ 
Elektrik - Elektronik ve 
Elektromekanik Grubu

11. MESLEK KOMİTESİ 
Altın ve Mücevher Ticareti

12. MESLEK KOMİTESİ 
Kitap, Kırtasiye, Basım, Reklam, 
Medya ve Yayın Kuruluşları

13. MESLEK KOMİTESİ 
İnşaat Malzemeleri Toptan ve 
Perakende Ticareti

14. MESLEK KOMİTESİ 
Hırdavatçılar, Metal Ticareti ve Geri 
Dönüşümcüler

15. MESLEK KOMİTESİ 
Sağlık, Temizlik ve Kozmetik 
Ürünleri Ticareti

16. MESLEK KOMİTESİ 
Sigortacılık ve Finans

MESLEK KOMİTELERİ



29

SAKARYA TİCARET VE SANAYİ ODASI 2018 YILI FAALİYET RAPORU

Başkan : Mehmet ÇATALBAŞ
Bşk.Yrd. : Adem SEZER 
Üye : Adnan BORAZANCIOĞLU
Üye : N.Osman ÜRKÜT

Üye : Nihat BALTAOĞLU

Başkan : İlker ERGÜL
Bşk.Yrd. : Orhan Gazi KILIÇASLAN 
Üye : Burcu BAŞAR AKGÜN 
Üye : Adem ÇALIŞKAN

Üye : Cem GÜN
Üye : Hakan ARTUL
Üye : Halil ATAY

Başkan : Ali DAYIOĞLU
Bşk.Yrd. : Yalçın CAN
Üye : Halit EVİN
Üye : Seyhan AZDER

Üye : Alper Fevzi ALTAY
Üye : Ahmet AYDINOĞLU 
Üye : Erol LİKOS

Başkan : İsmail AÇIKDENİZ
Bşk.Yrd. : Aydın ÖZDEMİR
Üye : Halit İNCİ
Üye : Ümit BALTA 

Üye : Muhammet ÇAPOĞLU
Üye : Ahmet KIRATLI 
Üye : Sezer AKYOL 

Başkan : Taner BELGE
Bşk.Yrd. : Mustafa BURUŞOĞLU
Üye : Fatih ALTINDAĞ
Üye : Talip KURİŞ

Üye : Vedat YAŞLICA
Üye : Ziya KURAL
Üye : Ömer BAYRAK

Başkan : Hüseyin ODABAŞ 
Bşk.Yrd. : Yavuz AKIN
Üye : Bülent YAZAR
Üye : Murat CAN

Üye : Erhan KARSAK

Başkan : Çetin SERTER 
Bşk.Yrd. : Kemalettin GÜRSOY
Üye : Hüseyin ÜR 
Üye : Vahap GÜN 

Üye : Nihat CİNOĞLU
Üye : Kamil ÜSTÜN
Üye : Orhan ÖZKAN 

Başkan : Necmettin KOÇAK
Bşk.Yrd. : Özkan KARABULUT
Üye : Alican YILDIRIM
Üye : Tekin BAYDAR

17. MESLEK KOMİTESİ 
Kooperatifler, Enerji Altyapı ve 
Hafriyatçılar

18. MESLEK KOMİTESİ 
Mühendislik ve Mimarlık Hizmetleri

19. MESLEK KOMİTESİ 
Ulaşım ve Taşımacılık Grubu

20. MESLEK KOMİTESİ 
Enerji ve Petrol Ürünleri

21. MESLEK KOMİTESİ 
Otomotiv ve Yedek Parça Ticareti

22. MESLEK KOMİTESİ 
Otomotiv ve Yan Sanayi

23. MESLEK KOMİTESİ 
Konstrüksiyon ve Metal İşleme

24. MESLEK KOMİTESİ 
Tekstil-Brode-Konfeksiyon

MESLEK KOMİTELERİ
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Başkan : Burhan GÜRSOY 
Bşk.Yrd. : Murat BAYRAK
Üye : Bilal ARABACIOĞLU
Üye : Selahaddin Eyüp KURİŞ

Üye : Atakan KOCA

Başkan : Mustafa OKUYAN
Bşk.Yrd. : Sadullah BALIKÇIOĞLU 
Üye : Lütfi SUNMAN
Üye : Cafer GÜLER

Üye : Musa Emre TEVER

Başkan : Gülfer KILIÇ 
Bşk.Yrd. : İbrahim İPEKÇİ
Üye : Ergin BALCI 
Üye : İrfan DEMİRCİOĞLU

Üye : Talha F. CÖMERT
Üye : Gökhan YAMAN
Üye : Ayhan BALCI

Başkan : Hüseyin BALTA 
Bşk.Yrd. : İsmail BAŞAVCI 
Üye : Emrullah TERZİOĞLU
Üye : Ahmet ÇUBUK

Üye : Erdem ERCAN
Üye : Sevil YILDIZ
Üye:  : Alaattin İPEKÇİOĞLU

Başkan  : Ebru KIRTAŞ 
 Üye : Adem AYGÜN 
Üye : Kenan TAÇYILDIZ 
Üye : Mustafa YILDIRIM 

Üye : Merve Hilal COŞAR 

Başkan : İdris TOSKA
Bşk.Yrd. : Nedim ALTINTAŞ
Üye : Erhan FİDAN 
Üye : Erdal ŞENKARDEŞ

Üye : Mesut KINALI

Başkan : Cemil KAYA
Bşk.Yrd. : İmdat DELİCAN
Üye : Behlül BAYRAK
Üye : Necmettin KIRIK

Üye : İbrahim ARABUL
Üye : Serdar GÜRKAN USLU
Üye : Enes SEVİNDİK

Başkan : Çetin KAHYA
Bşk.Yrd. : Ahmet KÖPRÜLÜOĞLU
Üye : Şahin PARTANAZ
Üye : Semih ÇOKAY 

25. MESLEK KOMİTESİ 
Ağaç Sanayi ve Orman Ürünleri

26. MESLEK KOMİTESİ 
Mobilya İmalatçıları ve 
Malzemecileri

27. MESLEK KOMİTESİ 
Unlu Mamuller - Et ve Süt Ürünleri

28. MESLEK KOMİTESİ 
Danışmanlık ve Emlak Müşavirliği

29. MESLEK KOMİTESİ 
Eğitim ve Öğretim Faaliyetleri

30. MESLEK KOMİTESİ 
Yaş Sebze-Meyve ve Kuru Gıda 
Toptancıları

31. MESLEK KOMİTESİ 
Bilişim ve Telekomünikasyon

32. MESLEK KOMİTESİ 
Kauçuk ve Plastik İmalatçıları

MESLEK KOMİTELERİ
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Başkan : Emre BEŞİR
Bşk.Yrd. : Arif FİLİZ
Üye : Şenol ÇALIŞKAN
Üye : Müfit GÜREŞ

Üye : Tunç ÖZÜUĞURLU
Üye : Melih GÜREŞ
Üye : Oğuzhan ŞİMŞEK

Başkan : Hülya EKŞİ
Bşk.Yrd. : Cemal BAŞAK
Üye : Yüksel AVŞAR
Üye : Fatma Aygün KAHYA

Üye : Hüseyin YAVUZYİĞİT
Üye : Fatih Enes İLKAY
Üye : Erdem KAMIŞOĞLU

33. MESLEK KOMİTESİ 
Makine ve Otomasyon Sistemleri 
Üreticileri

34. MESLEK KOMİTESİ 
Müteahhitlik Faaliyetleri

MESLEK KOMİTELERİ



32

SAKARYA TİCARET VE SANAYİ ODASI 2018 YILI FAALİYET RAPORU



33

SAKARYA TİCARET VE SANAYİ ODASI 2018 YILI FAALİYET RAPORU

TEMEL 
YETERLİLİK
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Basın, Yayın ve Halkla İlişkiler Müdürlüğü
(30Nisan 2018-30Nisan 2019 Tarihleri arasında)

FAALİYET/HİZMET/İŞLEM 2018 2019 TOPLAM

Basın Bülteni Sayısı 789 262 1051

Yerel Görsel Basında Yer Alma Sayısı 3091 1287 4378

Ulusal Görsel Basında Yer Alma Sayısı 69 19 88

Uluslararası Basında Yer Alma Sayısı 6 4 10

Medyada çıkan haber sayısı (gazete, dergi, TV Haberleri) 2327 1388 3715

Facebook Sosyal Medya Mesajlarının Paylaşım Sayısı 106 155 261

Instagram Sosyal Medya Mesajlarının Paylaşım Sayısı 75 191 266

Twitter Sosyal Medya Mesajlarının Paylaşım Sayısı 119 157 276

Meclis Toplantıları İçin Faaliyet Filmleri Hazırlanması 
Çalışması 8 7 15

Etkinliklerin Fotoğraf ve Video Görüntülenme Sayısı 692 4938 5630

Tasarım Faaliyetleri Sayısı (Dergi,Kitap,Broşür,Afiş vb.) 63 49 112

Muhtelif Yayınlar 6 4 10

Dergi Yayını Sayısı 3 1 4

Yayın Komisyonu Toplantı Sayısı 9 1 10

Yayın Komisyonu Karar Sayısı 31 1 32
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FAALİYET/HİZMET/İŞLEM 2018 2019 TOPLAM

Birim Yöneticileri Toplantı Sayısı 36 16 52

Birim Yöneticileri Toplantısı Katılım Oranı 830 372 1202

Personel Toplantısı Sayısı 7 6 13

Personel Toplantısı Katılım Oranı 545 356 901

Personel Memnuniyet Anketi Düzenlenmesi 2 1 3

Personel Memnuniyet Oranı 90 0 90

Kurum içi Personel Eğitim Sayısı 4 2 6

Kurum İçi Personel Eğitim Süresi (Saat) 120 15 135

Kurum içi Personel Eğitimi Katılımcı Sayısı 0 56 56

Kurum Dışı Personel Eğitim Sayısı 0 5 5

Kurum Dışı Personel Eğitim Süresi (Saat) 0 112 112

Kurum Dışı Personel Eğitimi Katılımcı Sayısı 0 13 13

Toplam Personel Eğitim Sayısı 0 7 7

Toplam Personel Eğitim Süresi (Saat) 0 127 127

Toplam Personel Eğitimi Katılımcı Sayısı 0 62 62

Personel Performans Değerlendirme 1 0 1

Personel Görüş ve Öneri Sayısı 32 11 43

Kabul Gören Görüş ve Öneri Sayısı 16 9 25

İyileştirme Faaliyeti Sayısı 30 27 57

İnsan Kaynakları, Planlama ve Eğitim Müdürlüğü
(30Nisan 2018-30Nisan 2019 Tarihleri arasında)
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Kapanan İyileştirme Faaliyeti Sayısı 21 4 25

Kurum ve Kuruluşlar ile Ortak Yapılan Toplantı ve Seminer Sayısı 0 17 17

Kurum ve Kuruluşlar ile Ortak Yapılan Toplantı ve Seminerlere Katılımcı Sayısı 0 603 603

Meslek Komitelerinin Odamızda Yaptığı Eğitimler 0 6 6

Meslek Komitelerinin Odamızda Yaptığı Eğitimlere Katılımcı Sayısı 0 146 146

Üyelere Yönelik Düzenlenen Meslek Geliştirici Eğitim Sayısı 44 7 51

Üyelere Yönelik Düzenlenen Meslek Geliştirici Eğitimlere Katılımcı Sayısı 1056 291 1347

Üyelere Yönelik Düzenlenen Kişisel Gelişim Eğitim Sayısı 0 1 1

Üyelere Yönelik Düzenlenen Kişisel Gelişim Eğitimleri Katılımcı Sayısı 0 34 34

Odamızda Yapılan Toplam Eğitim Sayısı 44 32 76

Üye Eğitimleri Toplam Katılımcı Sayısı 1056 786 1842

Üyelere Yönelik Yapılan Seminer ve Toplantı Sayısı 22 41 63

Akreditasyon İzleme ve Değerlendirme Kurulu Toplantı Sayısı 3 0 3

Akreditasyon İzleme ve Değerlendirme Kurulu Karar Sayısı 26 0 26

Hazırlanan İstatistik Rapor Sayısı 0 3 3

Odaya Gelen Ziyaretçi Sayısı 0 30160 30160

Turizm Komisyonu Toplantı Sayısı 12 6 18

Turizm Komisyonu Toplantı Karar Sayısı 70 25 95

FAALİYET/HİZMET/İŞLEM 2018 2019 TOPLAM
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Aylık Bordro İşlemleri 9 3 12

Satın Alma İşlemleri 105 84 189

Huzur Hakkı 87 0 87

İlgili Komisyon Ve Kurullarda Değerlendirilen Sosyal Yardım Talepleri 19 12 31

İşe Giriş Bildirgelerinin Düzenlenmesi 9 0 9

İşten Ayrılma Bildirgelerinin Düzenlenmesi 5 0 5

Muhtasar, KDV, Damga Vergisi 9 3 12

Munzam Aidat Tahakkuku Yapılan Üye Sayısı 4851 0 4851

Sosyal Güvenlik Kurumuna Bildirim 9 3 12

Tahsil Tediye Mahsup Kaydı 1399 9096 10495

Vezne Hizmet İşlem Sayısı 5604 7873 13477

Yıllık Aidat Tahakkuku Yapılan Üye Sayısı 8453 0 8453

Hesapları İnceleme Komisyonu Toplantı Sayısı 9 3 12

Hesapları İnceleme Komisyonu Karar Sayısı 9 3 12

Hesapları İnceleme Komisyonu Toplantı Katılım Oranı 100 280 380

FAALİYET/HİZMET/İŞLEM 2018 2019 TOPLAM

Mali İşler Müdürlüğü
(30Nisan 2018-30Nisan 2019 Tarihleri arasında)
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Toplam Üye Sayısı 0 48258 48258

Toplam Faal Üye Sayısı 0 33487 33487

Adres Askıdan Düşürme İşlemleri 12 8 20

Adres Askıya Alma İşlemleri 1 1 2

Açılan Anonim Şirket Sayısı 123 44 167

Açılan Kollektif Şirket Sayısı 1 15 16

Açılan Kooperatif Sayısı 4 2 6

Açılan Limited Şirket Sayısı 605 243 848

Açılan Şahıs Şirketi Sayısı 145 74 219

Kapanan Anonim Şirketi Sayısı 50 29 79

Kapanan Diğer Şirketler Sayısı 4 0 4

Kapanan Kollektif Şirket Sayısı 0 0 0

Kapanan Gerçek Kişiler Sayısı 101 28 129

Kapanan Limited Şirketi Sayısı 140 54 194

Kapanan Kooperatif Sayısı 6 1 7

Kapanan Şahıs Şirketi Sayısı 6 9 15

FAALİYET/HİZMET/İŞLEM 2018 2019 TOPLAM

Oda Sicili Müdürlüğü
(30Nisan 2018-30Nisan 2019 Tarihleri arasında)
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Yönetim Kurulu Başkanına Yapılan Ziyaretler 302 111 413

Yönetim Kurulu Tarafından İştirak Edilen Faaliyetler 195 72 267

Yönetim Kurulu Tarafından Yapılan Ziyaretler 58 37 95

Odamızda Yapılan Başkanın İştirak Ettiği Toplantılar 7 34 41

Lobi Faaliyetleri Sayısı 2 1 3

Gerçekleşen Lobi Faaliyeti Sayısı 0 1 1

Lobi Faaliyetleri hk.Hazırlanan Rapor Sayısı 0 1 1

İç Paydaşlarla Yapılan Toplantılar 0 1 1

Kültür Komisyonu Toplantı Sayısı 1 2 3

Kültür Komisyonu Karar Sayısı 7 15 22

FAALİYET/HİZMET/İŞLEM 2018 2019 TOPLAM

Özel Kalem Müdürlüğü
(30Nisan 2018-30Nisan 2019 Tarihleri arasında)

Oda Sicil Belge Hizmeti Sayısı 12322 5207 17529

E-Belge Sayısı 32 234 266

Üye Veri Güncellenme Sayısı 705 101 806

Üye Kimlik Kartı Sayısı 63 37 100
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Proje Sayısı 6 33 39

Sürdürülen Proje Sayısı 4 22 26

Biten Proje Sayısı 0 1 1

Yurt İçi İş Geliştirme Faaliyet Sayısı 0 2 2

Yurtiçi İş Geliştirme Faaliyeti Katılımcı Sayısı 0 300 300

Yurt İçi İş Geliştirme Faaliyetleri Sonucu Hazırlanan Rapor Sayısı 0 2 2

Yurt Dışı İş Geliştirme Faaliyet Sayısı 0 0 0

Yurt Dışı İş Geliştirme Faaliyetleri Katılımcı Sayısı 0 0 0

Yurt Dışı İş Geliştirme Faaliyetleri Sonucu Hazırlanan Rapor Sayısı 0 0 0

Ekonomik Teşvikler Konusunda Yapılan Bilgilendirme Sayısı 0 0 0

Üyelere Proje Hazırlama Konusunda Verilen Danışmanlık Destek 
Hizmeti  Sayısı

0 2 2

Patent Konusunda Verilen Bilgilendirme Sayısı 0 2 2

İş Geliştirme ve Sektörel Konularda Hazırlanan Rapor Sayısı 0 0 0

Sanayii Araştırma ve Geliştirme Komisyonu Toplantı Sayısı 11 4 15

Sanayii Araştırma ve Geliştirme Komisyonu Karar Sayısı 36 9 45

Sanayii Araştırma ve Geliştirme Komisyonu Toplantısı Katılım Oranı 0 90 90

FAALİYET/HİZMET/İŞLEM 2018 2019 TOPLAM

Proje ve İş Geliştirme Müdürlüğü
(30Nisan 2018-30Nisan 2019 Tarihleri arasında)
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İş Dünyası-Üniversite İş Birliği Komisyonu Toplantı Sayısı 1 0 1

İş Dünyası-Üniversite İş Birliği Komisyonu Karar Sayısı 3 0 3

İş Dünyası-Üniversite İş Birliği Komisyonu Toplantısı Katılım Oranı 0 0 0

Uygulamalı Girişimcilik Eğitimi Sayısı 0 8 8

Uygulamalı Girişimcilik Eğitimine Katılan Kişi Sayısı 0 191 191

Uygulamalı Girişimcilik Eğitimi Memnuniyet Oranı 0 175 175

Bilgisayar Kurulum Sayısı 9 2 11

Canlı Yayın Sayısı 10 3 13

Toplu E-Posta Gönderim Sayısı 553 202 755

Toplu SMS Gönderim Sayısı 872 412 1284

Web Sitesi Tıklanma Sayısı 243024 119025 362049

Web Sitesine Giren Kişi Sayısı 69093 21700 90793

Web Sitesi (Ticaret Portalına) Giren Kişi Sayısı 349182 115492 464674
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Ekspertiz Raporu Sayısı 291 87 378

Fiili Tüketim Belgesi Sayısı 4 8 12

İmalat Yeterlilik Belgesi Sayısı 27 14 41

Kapasite Raporu Sayısı 433 242 675

Yerli Malı Belgesi Sayısı 140 107 247

İş Makinası Tescili Sayısı 209 148 357

Üye Şikayet Sayısı 6 4 10

Üye Öneri ve Memnuniyet Bildirimi Sayısı 34 25 59

Kapanan Üye Şikayet Sayısı 5 4 9

Kapanan Üye Şikayet Oranı 0 300 300

Üyelere Proje Hazırlama Konusunda Verilen Danışmanlık Destek 
Hizmeti  Sayısı

0 2 2

Patent Konusunda Verilen Bilgilendirme Sayısı 0 2 2

Sanayii Araştırma ve Geliştirme Komisyonu Toplantı Sayısı 11 4 15

Sanayii Araştırma ve Geliştirme Komisyonu Karar Sayısı 36 9 45

Sanayii Araştırma ve Geliştirme Komisyonu Toplantısı Katılım Oranı 0 90 90

FAALİYET/HİZMET/İŞLEM 2018 2019 TOPLAM

Sanayi Müdürlüğü
(30Nisan 2018-30Nisan 2019 Tarihleri arasında)
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İhracat Yapan Firma Sayısı 0 1644 1644

ATR Onayı 1554 574 2128

ATR Satışı 2467 1519 3986

Euro-1 Onayı 1518 420 1938

Euro-1 Satışı 1336 593 1929

Form-A Onayı 140 53 193

Form-A Satışı 143 56 199

Menşe Onayı 1761 1155 2916

Menşe Satışı 1767 1263 3030

Fatura Onayı 270 381 651

İhale Duyuruları Sayısı 319 328 647

Fire Zayiat Oranı Tespiti 60 3 63

Rayiç Fiyat Tespiti/Fiyat Tarifeleri 67 6 73

Emlak Komisyoncu Belgesi Sayısı 199 10 209

Sayısal Takograf Kartı Sayısı 1193 848 2041

Vize Aracılık Ve Bilgilendirme Hizmeti Sayısı 100 21 121

FAALİYET/HİZMET/İŞLEM 2018 2019 TOPLAM

Ticaret ve Belgeler Müdürlüğü
(30Nisan 2018-30Nisan 2019 Tarihleri arasında)
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İngilizce Kayıt Sureti, Faaliyet Belgesi Sayısı 204 68 272

Sigorta Acenteleri İşlem Sayısı 147 28 175

Sigorta Acenteleri Yapılan Fiziki Şart Tetkik Sayısı 17 3 20

İşbirliği Teklifleri Duyuru Sayısı 0 6 6

E-Bülten Sayısı 108 44 152

K Belgeleri Hizmet Alan Kişi Sayısı 2975 985 3960

K Belgeleri İşlem Sayısı 2975 1029 4004

B2B Etkinlik Sayısı 0 1 1

B2B Etkinlik Katılımcı Sayısı 0 10 10

B2B Etkinlik Rapor Sayısı 0 1 1

Yurtdışı Fuar Duyuru Sayısı 0 669 669

Yurtdışı Fuar Katılımcı Sayısı 0 0 0

Yurtdışı Fuar Organizasyon Sayısı 0 0 0

Yurtdışı Fuar Etkinliği Rapor Sayısı 0 0 0

Yurtiçi Fuar Duyuru Sayısı 357 303 660

Yurtiçi Fuar Katılımcı Sayısı 4 35 39

Yurtiçi Fuar Organizasyon Sayısı 6 1 7

Yurtiçi Fuar Etkinliği Rapor Sayısı 0 1 1

FAALİYET/HİZMET/İŞLEM 2018 2019 TOPLAM
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Yurtdışı İş Geliştirme Komisyonu Toplantı Sayısı 8 4 12

Yurtdışı İş Geliştirme Komisyonu Karar Sayısı 30 11 41

Yurtdışı İş Geliştirme Komisyonu Toplantısı Katılım Oranı 0 68 68

Ticareti Araştırma ve Geliştirme Komisyonu Toplantı Sayısı 8 6 14

Ticareti Araştırma ve Geliştirme Komisyonu Karar Sayısı 31 14 45

Ticareti Araştırma ve Geliştirme Komisyonu Toplantısı Katılım Oranı 0 85 85

Hazırlanan Ülke Raporları Sayısı 0 1 1

Pazar Araştırması Rapor Sayısı 0 3 3

Hazırlanan İstatistik Rapor Sayısı 0 3 3

FAALİYET/HİZMET/İŞLEM 2018 2019 TOPLAM
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Yönetim Kurulu Toplantı Sayısı 41 19 60

Yönetim Kurulu Karar Sayısı 1154 554 1708

Yönetim Kurulu Toplantısı Katılım Oranı 0 352 352

Meclis Toplantı Sayısı 9 4 13

Meclis Toplantı Karar Sayısı 85 33 118

Meclis Toplantısı Katılım Oranı 0 349 349

Meslek Komiteleri Toplantı Sayısı 326 135 461

Meslek Komiteleri Toplantısı Karar Sayısı 1374 547 1921

Müşterek Meslek Komitesi Toplantı Sayısı 2 1 3

Müşterek Meslek Komitesi Toplantısı Katılım Oranı 0 53 53

Disiplin Soruşturması 1 0 1

Mevzuat Komisyonu Toplantı Sayısı 1 0 1

Genç Girişimciler Kurulu Toplantı Sayısı 9 4 13

Genç Girişimciler Toplantı Karar Sayısı 23 19 42

Genç Girişimciler Kurulu Toplantısı Katılım Oranı 0 157 157

Kadın Girişimciler Kurulu Toplantı Sayısı 9 7 16

FAALİYET/HİZMET/İŞLEM 2018 2019 TOPLAM

Ticaret ve Belgeler Müdürlüğü
(30Nisan 2018-30Nisan 2019 Tarihleri arasında)
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FAALİYET/HİZMET/İŞLEM 2018 2019 TOPLAM

Kadın Girişimciler Kurulu Karar Sayısı 24 17 41

Kadın Girişimciler Kurulu Toplantısı Katılım Oranı 0 170 170

Tarım ve Hayvancılık Komisyonu Toplantı Sayısı 8 3 11

Tarım ve Hayvancılık Komisyonu Karar Sayısı 23 8 31

Tarım ve Hayvancılık Komisyonu Toplantısı Katılım Oranı 0 111 111

Çevre ve Şehircilik Komisyonu Toplantı Sayısı 11 5 16

Çevre ve Şehircilik Komisyonu Karar Sayısı 58 18 76

Çevre ve Şehircilik Komisyonu Toplantısı Katılım Oranı 0 264 264

TOBB'dan Gelen Yazı Sayısı 0 259 259

TOBB'dan Gelen Yazıların Cevaplandırılma Sayısı 0 11 11
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SATSO’DA
YENİ DÖNEM



50

SAKARYA TİCARET VE SANAYİ ODASI 2018 YILI FAALİYET RAPORU

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası 2018-2022 dönemi Yönetim Kurulu Başkanı ile Yönetim Kurulu Asil Üyeleri ve Yedek Üyeleri, 
Genel Kurul Asil ve Yedek Delegeleri ve Disiplin Kurulu Asil ve Yedek Üyeleri seçimi tamamlandı.

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası (SATSO) Yönetim Kurulu Başkanlığı için iki adaylı listeden çıkan A. Akgün Altuğ, toplam 86 
meclis üyesinin 50’sinin oyunu alarak başkan seçildi. 

SATSO Hizmet binasında gerçekleştirilen seçimlerde Yönetim Kurulu,  Disiplin Kurulu ve TOBB delege seçimi yapıldı. Meclisten 
87 üyenin, 86’sı oy kullandı. 

Seçim sonuçlarının ardından değerlendirmede bulunan Başkan Akgün Altuğ,  Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası’nın komite ve 
meclis üyelikleri seçimlerinin son derece demokratik bir ortamda gerçekleştiğini belirterek, “Sakarya için çıktığımız hizmet 
yolculuğunda yeni bir döneme adım atmış bulunuyoruz. SATSO seçimleri için yarışmak demek hizmete aday olmak demektir 
aslında. Biz bu seçimin tüm tarafları ile bir bütün olarak asıl amacımız olan Sakarya sevdası ve hizmet gönüllüğü esası ile 
çalışmalarımıza devam edeceğiz.  

Genç ve dinamik bir meclis oluşumu ile Sakarya’ya katma değer sağlayacak daha aktif bir SATSO ile çalışmalarımıza devam 
edeceğiz.  Bundan sonra zaman bizim için göreve devam zamanıdır. Seçim süreci bitmiş, görev süreci başlamıştır. 

SATSO seçimlerinde oy veren tüm üyelerimize şahsım ve grubum adına teşekkür ediyorum. Önceki dönemlerde ve son Meclis 
ve Yönetim Kurulu’nda görev yaparak SATSO’ya hizmet eden üyelerimize de teşekkürü bir borç bilirim. Hayırlı olsun.”

SATSO YÖNETİM KURULU 
BAŞKANI A.AKGÜN ALTUĞ OLDU
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A. Akgün Altuğ Başkanlığındaki SATSO’nun yeni yönetimi şu isimlerden oluştu:

YÖNETİM KURULU ASİL ÜYELERİ
- A. AKGÜN ALTUĞ - Yönetim Kurulu  Başkanı
- CEM GÜN  - Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı
- YÜKSEL AVŞAR - Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı
- DOĞAN ÇATALBAŞ - Yönetim Kurulu Sayman Üyesi
- YILMAZ DÜNYA - Yönetim Kurulu Üyesi
- BÜNYAMİN MÜFTÜOĞLU - Yönetim Kurulu Üyesi
- ERHAN FİDAN - Yönetim Kurulu Üyesi
- SEMİH ÇOKAY - Yönetim Kurulu Üyesi
- RAMAZAN SEZER - Yönetim Kurulu Üyesi
- HÜSEYİN ÜR - Yönetim Kurulu Üyesi
- İBRAHİM ARABUL - Yönetim Kurulu Üyesi

YÖNETİM KURULU YEDEK ÜYELERİ
- HAYRETTİN KOVACIOĞLU
- SAVAŞ YILMAZER
- BİLAL ARABACIOĞLU
- SEÇKİN SANDIKYAPAN
- VAHAP GÜN
- TALHA CÖMERT
- YAVUZ KÖPRÜLÜOĞLU
- ALİCAN YILDIRIM
- ZİYA KURAL
- VEDAT YAŞLICA
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DİSİPLİN KURULU ASİL ÜYELERİ
- EROL ÖZTÜRK
- MELİH UYAR
- FADIL UZAK
-  ADNAN ERDOĞAN
-  GÜNAY GÜNEŞ
-  BURHAN AKÇAM

DİSİPLİN KURULU YEDEK ÜYELERİ
- ALİ İHSAN BAKIM
-  AHMET CEVHERLİ
-  KADİR TECELLİ
-  KASIM SEZER
- AHMET AKGÜL
- SERKAN ÖZÇİFTÇİ

TOBB DELEGELERİ ASİL ÜYELERİ
- TURGAY ÇELİK
- FATİH GÜREŞ
- ERDAL ŞENKARDEŞ
- KENAN TAÇYILDIZ
- ALİCAN YILDIRIM
- VEDAT YAŞLICA
- HASAN GENÇ
- TALHA CÖMERT
- OKTAY TOPÇU
- EKREM SEÇGİN
- KAMİL UZAK
- SAVAŞ YILMAZER
- MURAT GÜLER
- HAYRETTİN KOVACIOĞLU
- BİLAL ARABACIOĞLU
- FATMA AYGÜN KAHYA

TOBB DELEGELERİ YEDEK ÜYELERİ
- NİHAT CİNOĞLU
- CEM GÜN
- YÜKSEL AVŞAR
- YILMAZ DÜNYA
- BÜNYAMİN MÜFTÜOĞLU
- ERHAN FİDAN
- SEMİK ÇOKAY
- DOĞAN ÇATALBAŞ
- RAMAZAN SEZER
- HÜSEYİN ÜR
- İBRAHİM ARABUL
- VAHAP GÜN
- YAVUZ KÖPRÜLÜOĞLU
- HÜSEYİN YAVUZYİĞİT
- ZİYA KURAL
- OSMAN ÜRKÜT
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası (SATSO) Meclis Başkanlığı’na Talip Kuriş seçildi. 
Adnan Borazancıoğlu ile birlikte aday olarak seçime giren Talip Kuriş, oy kullanan 
86 meclis üyesinin 61’nin oyunu alarak Meclis Başkanı oldu.  Adnan Borazancıoğlu 
25 oy aldı.

Yapılan oylamada 61 oyla seçimi kazanan Talip Kuriş; teveccüh gösteren tüm 
üyelere teşekkür ederek  “Yeni seçilen Yönetim kurulu üyeleri ile birlikte gün 
geçtikçe önemi değeri artan Sakarya’yı daha yukarılara taşımak için azimle 
çalışacağız” dedi.

Yapılan oylama sonucu Meclis Başkanlığı’na Talip Kuriş seçilirken, komisyon 
seçimlerinde de listeleri kazandı. 

SATSO’NUN YENİ MECLİS DİVANI
MECLİS BAŞKANI 
TALİP KURİŞ 

MECLİS BAŞKAN YARDIMCILARI
NURİ OSMAN ÜRKÜT NECMETTİN KIRIK
MECLİS DİVAN KATİBİ
BURCU BAŞAR AKGÜN

SATSO MECLİS BAŞKANLIĞINA 
TALİP KURİŞ SEÇİLDİ
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HESAPLARI İNCELEME KOMİSYONU ASİL ÜYELER
VAHAP GÜN ERGİN BALCI
İRFAN DEMİRCİOĞLU TEKİN BAYDAR
OKTAY TOPÇU
HESAPLARI İNCELEME KOMİSYONU YEDEK ÜYELER
EKREM SEÇGİN TURGAY ÇELİK
FATİH GÜREŞ SAVAŞ YILMAZER
VEDAT YAŞLICA

MEVZUAT KOMİSYONU ASİL ÜYELER
BAYRAM ALİ ÇATALBAŞ HAYRETTİN KOVACIOĞLU
TALHA FATİH CÖMERT SELAMİ YÜKSEL
SEÇKİN SANDIKYAPAN

MEVZUAT KOMİSYONU YEDEK ÜYELER
ALİCAN YILDIRIM VAHAP GÜN
SAVAŞ YILMAZER EKREM SEÇGİN
ŞAHİN PARTANAZ

KÜLTÜR KOMİSYONU ASİL ÜYELER
OĞUZHAN DURAK MURAT GÜLER
ALİ CANDAN ZİYA KURAL
NİHAT CİNOĞLU

KÜLTÜR KOMİSYONU YEDEK ÜYELER
VAHAP GÜN ERDAL ŞENKARDEŞ
HAŞAN GENÇ VEDAT YAŞLICA
TARİK ÖZBAY 
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Meclis
TOPLANTILARI
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SATSO ‘DA İLK MECLİS 
Nisan ayı meclis toplantısı
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Mart Ayı Olağan Meclis Toplantısı, Meclis Başkanı Talip Kuriş başkanlığında, meclis üyelerinin 
katılımı ile gerçekleştirildi.

Toplantının açılış konuşmasını yapan Meclis Başkanı Talip Kuriş birlik ve beraberlik mesajı verdiği konuşmasında şunları dile 
getirdi:

“Bugün artık ilimiz ve camiamız için birlik ve beraberlik günüdür. 1917 yılında kurulmuş, köklü bir geçmişe sahip olan odamızda, 
yeni bir dönemi karşılıyoruz.  Bugüne kadar odamız organlarında, hizmet vermiş olan tüm üyelerimize teşekkürlerimi ve 
şükranlarımı sunuyor, Hakkın rahmetine kavuşmuş olanları ise rahmetle anıyorum. Siz değerli meclis üyelerime de göstermiş 
olduğunuz teveccühten dolayı teşekkür ediyorum. Bu görevi devraldığım değerli Yönetim Kurulu Başkanım Akgün Altuğ’a da 
geçmiş dönem çalışmalarından dolayı teşekkür eder, kendisine ve yönetim kuruluna yeni görevlerinde başarılar dilerim.”

Yönetim Kurulu’nun aylık faaliyetleri ve yeni yönetimin vizyonu ile ilgili bilgi vermek üzere kürsüye gelen SATSO Yönetim Kurulu 
Başkanı Akgün Altuğ şunları dile getirdi: 

“Bir seçim süreci geçirdik. Geçen yıl 2017’nin ortalarında başlayan bir süreçti. Bu süreçte olumlu veya olumsuz süreçler 
diyaloglar olmuştur. Ama 2 Nisan’da SATSO’nun adına yakışır bir seçim geçirdik. Bundan sonraki süreç için, seçim öncesini bir 
kenara bıraktık artık. Sizlerden de bunu rica ediyorum. Yeni bir dönem yaşayacağız. Seçim sürecinde yaşananları unutalım. 
Üye olan herkes bizim dostumuzdur. SATSO’nun 2018-2021 döneminde görev yapacak 34 meslek komitemiz ve 87 meclis 
üyemiz var. Hepinize 4 yıllık süreçte hayırlı görevler diliyorum. Allah bize doğru işler yapmayı nasip etsin. 

BİZİM ŞİFREMİZ 54

SATSO artık sadece bir meslek örgütü değil güçlü bir sivil toplum kuruluşu olma yolunda ilerliyor. Sizlerden ricam bu gücü 
arkanızda hissederek meclis toplantılarında mesleki faaliyetler ve sektörel sorunların yanı sıra bu şehirdeki her konu ilgili bu 
kürsülerden görüş bildirmenizi rica ediyorum. Bu kürsüde olmanızı diliyorum. Sizin sunduğunuz görüşler ve öneriler şehrin 
gidişatında fayda sağlayacaktır. Bu güç aslında yadsınacak bir güç değildir ancak şehre aidiyet konusunda eksikliğimiz var. 
Bizim şehrimiz 200 yıldır göç alarak büyümüş bir il. Çok fazla millet bir arada yaşıyor. Kültürel zenginliğimiz var. Örneğin ben 
Kafkas göçmeniyim ancak dedem bile burada doğmuş. Sakaryalıyım ben. Bu durum hepimiz için geçerli. Bu aidiyet duygusunu 
güçlendirmeliyiz. “Bizim şifremiz 54”. Bu bizim sloganımız olmalıdır. Bu konuda ilerlemek istiyoruz.” dedi.

SATSO Nisan Ayı Meclis Toplantısının “Meslek Komitelerinin Sorunlarının Görüşülmesi” Maddesinde meclis üyeleri sektörel 
sorunlarını Dilek ve Temenniler Bölümünde ise meclis üyeleri şehir gündemine ilişkin görüşlerini dile getirdiler.

15. Meslek Komitesi’nden Meclis Üyesi Ercan Başnuh, 31. meslek komitesinden Meclis Üyesi Necmettin Kırık, 28. meslek 
Komitesinden Meclis Üyesi Ahmet Çubuk, 33. Meslek Komitesinden Meclis Üyesi Tunç Özüuğurlu, 17. Meslek Komitesi’nden 
Meclis Üyesi Adnan Borazancıoğlu, 31. Meslek Komitesi’nden Meclis Üyesi Behlül Bayrak, 29. Meslek Komite Başkanı Ebru 
Kırtaş, 34. Meslek Komitesi’nden Meclis Üyesi Fatma Aygün Kahya, 5. Meslek, Meclis Üyesi Tunç Özüuğurlu, 30. Meslek Komite 
Başkanı İdris Toska, 28. Meslek Komitesi Başkanı Hüseyin Balta, Meclis Üyesi Oktay Topçu, 7. meslek Komitesi Başkanı Emre 
Şahin, Meclis Üyesi Halit Evin görüşlerini dile getirdi.
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SATSO’DA KOMİSYONLAR 
ÇALIŞMAYA BAŞLADI

Mayıs ayı meclis toplantısı
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Meclis Salonunda her ayın 
son Çarşamba günü gerçekleştirilen aylık olağan Meclis 
toplantısı Meclis Başkanı Talip Kuriş başkanlığında meclis 
üyelerinin katılımı ile gerçekleştirildi.

Yoklama ve gündem maddelerinin oylanmasının ardından 
1148 no’lu Meclis oturumuna ait tutanak görüşülerek oy 
birliği ile kabul edildi.

Nisan ayı Kat’i Mizan ve ekleri ile Bütçe İzleme Raporu’nu 
sunmak üzere kürsüye gelen Hesap İnceleme Komisyonu 
Başkanı Vahap Gün tarafından okunmasının ardından 
oylanarak, meclis üyeleri tarafından tasdik edildi

Meclis Üyelerinin katılımı ve Meslek Komitesi Başkanlarının 
da konuk olduğu Mayıs Ayı olağan Meclis toplantısında 
yönetim kurulunun aylık faaliyetleri hakkında bilgi veren 
SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ şunları dile 
getirdi:

“Yönetim kurulumuzun çalışmalarına ivme kazandırmak 
amacıyla istişari nitelikte ihtisas komisyonları oluşturduk. 

Ayrıca; iş dünyası-üniversite işbirliği komisyonu adı 
altında bir komisyon oluşturma çalışmalarına başladık. 
Komisyonlarımızda kendi istek ve arzuları ile görev alan tüm 
üyelerimize teşekkür ediyor, başarılı çalışmalar diliyorum.”

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Mayıs Ayı Olağan Meclis 
Toplantısı’nın meslek komitelerinin sorunları ve dilek ve 
temenniler bölümünde konuşan Meclis üyeleri sektörel 
sorunları ve şehir gündemine ilişkin değerlendirmelerde 
bulundular.

Meclis Üyesi Bülent Yazar, Meclis Üyesi Kenan Taçyıldız, 
Behlül Bayrak, Ergin Balcı, 28. Meslek Komitesinden Meclis 
Üyesi Ahmet Çubuk, 6. Meslek Komitesinden Meclis Üyesi M. 
Safa Girişken, 15. Meslek Komitesi’nden Meclis Üyesi Ekrem 
Seçgin, 5. Meslek Komitesi’nden Meclis Üyesi Alican Sak 17. 
Meslek Komitesi’nden Meclis Üyesi Adnan Borazancıoğlu, 
28. Meslek Komitesi’nden Meclis Üyesi Emrullah, 33. 
Meslek Komitesi’nden Meclis Üyesi Tunç Özüuğurlu 23. 
Meslek Komitesi’nden Meclis Üyesi Nihat Cinoğlu, 29. 

Meslek Komitesi’nden Meclis Üyesi Kenan Taçyıldız,  
34.Meslek Komitesinden Meclis Üyesi Fatma Aygün Kahya, 
28. Meslek Komitesi Başkanı Hüseyin Balta , Meclis Üyesi 
Behlül Bayrak, Meclis Üyesi Ekrem Kayasan, Meclis Üyesi 
Hasan Genç sektörel ve şehrin genel görünümü ile ilgili 
değerlendirmelerde bulundular. 

İhtisas Komisyonları
1- Ticaret Ar-Ge komisyonu
2- Sanayi Ar-Ge komisyonu
3- Yurt Dışı İş Geliştirme Komisyonu
4- Yayın Komisyonu
5- Tarım ve Hayvancılık Komisyonu
6- Çevre Komisyonu
7- Turizm Komisyonu
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“TEKDURAK OFİSİ” EK HİZMET   
BİNALARI İNŞAATI BAŞLIYOR 

Haziran ayı meclis toplantısı

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Meclis Salonunda Haziran Ayı Olağan Meclis toplantısı, 
Meclis Başkanı Talip Kuriş başkanlığında meclis üyelerinin katılımı ile gerçekleştirildi.
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Meclis Üyelerinin katılımı ve Meslek Komitesi Başkanlarının 
da konuk olduğu Haziran Ayı Olağan Meclis toplantısında 
yönetim kurulunun faaliyetler hakkında bilgi veren SATSO 
Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ şunları dile getirdi:

“24 Haziran 2018 tarihinde yapılan seçimlerle birlikte 
Cumhurbaşkanlığı Başkanlık Sistemi fiilen başlamış oldu. 
Bu yeni sistemin ülkemiz için hayırlı olmasını diliyorum.  
Bu yeni dönemde reel sektör olarak beklentimiz, yapısal 
reformlara hız verilmesi ve ekonomiye nefes aldıracak yeni 
enstrümanların devreye sokulmasıdır. Son dönemde artan 
döviz kurları ve enerji maliyetlerinin, üreten kesimin üzerine 
yüklediği ağır yüklerden kurtulmak için gerekli adımların 
ivedilikle atılmasını, ekonominin kırılganlıktan kurtarılarak, 
sağlam temeller üzerine oturtulmasını beklemekteyiz.”

Başkan Altuğ aylık faaliyetler ile ilgili yaptığı sunumda şunları 
dile getirdi: “Tek Durak Hizmet Ofisi olarak düşündüğümüz 
Ek Hizmet Binamızın kısa zamanda inşaat çalışmalarına 
başlayacağız. Bu ek binada üyelerimizin birebir ilişkide 
olduğu KOSGEB- İş-Kur, Kredi Garanti Fonu, Kalkınma Ajansı 
ve Exımbank ın şube açmaları için temasa geçilmiştir.  Bu 
kurumların faaliyet gösterecekleri ofisler için istedikleri 
büyüklükleri tespit etme çalışması başlatılmıştır. Ayrıca, 
bulunduğumuz alanda kısa süre içerisinde hızlı bir ticari 
gelişme yaşanması beklenildiğinden bu bölgede bir noter’in 
de faaliyette olması gerektiğini düşündük. Konuyla ilgili 
noterler birliğine ve adalet bakanlığına talep yazılarımızı 
yazdık.” 

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Haziran Ayı Olağan Meclis 
Toplantısı’nın Meslek Komitelerinin sorunlarının görüşülmesi 
ve dilek ve temenniler bölümünde konuşan meclis üyeleri 
sektörel değerlendirmelerde bulundular. 

Meclis Üyeleri; Ercan Başnuh, Kenan Taçyıldız, Turgay Çelik, 
Adnan Borazancıoğlu, Necmettin Kırık,   Lütfü Sunman,  
Mustafa Yıldırım, Adnan Borazancıoğlu, Abdurrahman Çakar, 
Kenan Taçyıldız, 28. Meslek Komitesi Başkanı Hüseyin Balta, 
18. Meslek Komitesi Başkanı İlker Ergül sektörel ve şehirle ilgili 
sorunlar ve çözüm önerileri sundular.
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SAKARYA TİCARETİYLE VE 
SANAYİSİYLE BİRLİKTE BÜYÜYOR

Temmuz ayı meclis toplantısı
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Meclis Salonu’nda Temmuz 
Ayı Olağan Meclis toplantısı, Meclis Başkanı Talip Kuriş 
başkanlığında meclis üyelerinin katılımı ile gerçekleştirildi.

Yoklama ve gündem maddelerinin oylanmasının ardından 1151 
no’lu Meclis oturumuna ait tutanak görüşülerek oy birliği ile 
kabul edildi.

Haziran ayı Kat’i Mizan ve ekleri ile Bütçe İzleme Raporu, 
kürsüye gelen Hesap İnceleme Komisyonu Başkanı Vahap 
Gün tarafından okunmasının ardından oylanarak, meclis 
üyeleri tarafından tasdik edildi.

Meclis Üyelerinin katılımı ve Meslek Komitesi Başkanlarının 
da konuk olduğu Temmuz  Ayı Olağan Meclis toplantısında 
yönetim kurulunun faaliyetleri hakkında bilgi veren SATSO 
Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ şunları dile getirdi:

“Bildiğiniz üzere büyükşehir Belediyemizin aldığı pay, genel 
bütçe ve vergi gelirleri tahsilatı toplamından, vergi iadeleri 
düşüldükten sonra kalan net tutar üzerinden hesaplanır.  Bu 
payda, büyükşehir sınırları içerisindeki genel bütçe vergi 
gelirleri net tahsilat toplamının    %6 ’sı oranındadır.  

Muhasebat verilerine göre, 2017 yılı Türkiye vergi iadesi oranı 
%14 iken, Sakarya ilinde bu oran % 78 olarak gerçekleşmiştir. 
Bu oran Kocaeli’nde %3, Erzurum’da %16, Muğla’da %18, 
Eskişehir’de %26 olarak gerçekleşmiştir.  Sakarya ilinin 
vergi iadesi nisan-mayıs-temmuz aylarında %111 oranında 
gerçekleşerek toplanan tüm vergi gelirleri iade edilmiştir. 

Görüldüğü gibi KDV iadelerinin tahsil edilen vergi gelirlerinden 
yüksek olması sebebiyle belediyemiz payı (-) eksi olarak 

gerçekleşmektedir. Özellikle ihracatta kdv iadelerinden 
kaynaklı olarak maliye payımız ciddi şekilde düşmekte ve 
bu durum belediye hizmetlerinin finansmanını olumsuz 
etkilemekte mağduriyet oluşturmaktadır. Bu durumu 
düzeltmek için ilgili kanunlarda küçük düzeltmeler yapılması 
gerekmektedir. Oda olarak bu konunun takipçisi olacağımızın 
bilinmesini isteriz. Biz Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası’yız. 
1917’de kurulmuşuz o günden beri büyüyerek devam ediyoruz. 
Sakarya’nın kurulduğu yıllardan beri nasıl büyüyüp geliştiğini 
düşünürseniz sektörlerin bir arada olmasının katkısını 
görürsünüz. Sakarya ticaretiyle ve sanayisiyle birlikte 
büyüyor. Bu konunun çözümü ile daha da hızlı gelişecektir. ” 

Meclis Üyesleri; Abdurrahman Çakar, Mahmut Kösemusul 
Tunç Özüuğurlu Turgay Çelik, Enver Tok, Oktay Topçu, 
Adnan Borazancıoğlu, Lütfü Sunman, Yunus Tever,  Emrullah 
Terzioğlu, Kenan Taçyıldız, Enes Akcan, Ahmet Serbes, 
Kenan Taçyıldız, Nihat Cinoğlu, M. Safa Girişken, İbrahim 
Adak, meslek komitelerinin sorunları ve dilek ve temenniler 
bölümünde değerlendirmelerde bulundular. 
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SATSO MECLİSİ;  “ÜRETMEYE VE 
ÇALIŞMAYA DEVAM ETMELİYİZ” DEDİ

Ağustos ayı meclis toplantısı
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Meclis Salonu’nda Ağustos 
Ayı Olağan Meclis toplantısı, Meclis Başkanı Talip Kuriş 
başkanlığında meclis üyelerinin katılımı ile gerçekleştirildi.

Yoklama ve gündem maddelerinin oylanmasının ardından 
1152 no’lu Meclis oturumuna ait tutanak görüşülerek oy birliği 
ile kabul edildi.

Temmuz ayı Kat’i Mizan ve ekleri ile Bütçe İzleme Raporu, 
kürsüye gelen Hesap İnceleme Komisyonu Başkanı Vahap 
Gün tarafından okunmasının ardından oylanarak, meclis 
üyeleri tarafından tasdik edildi.

Meclis Üyelerinin katılımı ve Meslek Komitesi Başkanlarının 
da konuk olduğu Ağustos Ayı Olağan Meclis toplantısında 
yönetim kurulunun faaliyetleri hakkında bilgi veren SATSO 
Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Cem Gün şunları dile getirdi:

“Bugünlerde ekonomimiz zorlu bir sınavdan geçiyor. Bu 
yaşanan süreç kısa süreli olması beklenen geçici bir dönem 
ve iş dünyası olarak bu süreçte pozitif olmalıyız, çalışmaya ve 
her şeye rağmen üretmeye devam etmeliyiz. 

Türk lirasına karşı yürütülen bu kur atağına gereken 

tedbirlerin alınmakta olduğuna inanıyoruz. Bizim ekonomimize 
güvenimiz vardır. Dedikodulara prim vermeyiz, vermeyiniz. İş 
dünyasının temsilcileri olarak bizler bu dönemde daha çok 
üretme, daha çok ihracat yapma, daha çok istihdam sağlama 
konusundaki kararlılığımızı sürdürüyoruz. Türkiye’yi kur riski 
ve resesyonla tehdit edenlere, ekonomik savaş çıkması için 
gayret gösterenlere bu devlet meydan okuyacaktır.

Özellikle AVM’lerde dövizle ödemek şart olarak koşuluyor. 
Dövizdeki yükseliş tacirin maliyetini artırırken işyeri kiraları da 
dövize bağlı olarak yükselince çok sayıda kişi mağdur oldu. 
Bu yüzden dövizle yapılan tüm kira sözleşmeleri Türk Lirasına 
çevrilerek güncellenmeli.Yurt içinde yapılan tüm sözleşmeler 
ve kira ödemeleri Türk Lirası ile güncellenerek milli paranın 
değeri korunmalı.”

Meslek Komitelerinin Sorunlarının Görüşülmesi ve dilek 
ve temennler bölümünde konuşan Meclis Üyeleri; Kenan 
Taçyıldız, Necmettin Kırık, Halit Enes Akcan Fatma Aygün 
Kahya Nihat Cinoğlu, 7. Meslek Komitesi Başkanı Hüseyin 
Balta yaşanan ekonomik sıkıntılar ve sektörle sorunları ve 
çözüm önerileri ile ilgili değerlendirmelerde bulundu. 
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SATSO MECLİSİ;  “ÜRETMEYE VE 
ÇALIŞMAYA DEVAM ETMELİYİZ” DEDİ

Eylül ayı meclis toplantısı



67

SAKARYA TİCARET VE SANAYİ ODASI 2018 YILI FAALİYET RAPORU

yazı yazı fotoğraf
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ENFLASYONLA TOPYEKÜN 
MÜCADELE EDİYORUZ

Ekim ayı meclis toplantısı
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Ekim Ayı Olağan Meclis 
Toplantısı Meclis Başkanı Talip Kuriş Başkanlığında meclis 
üyelerinin katılımı ile gerçekleştirildi.

Eylül ayı Kat’i Mizan ve ekleri ile Bütçe İzleme Raporu, kürsüye 
gelen Hesap İnceleme Komisyonu Başkan Yardımcısı Oktay 
Topçu tarafından okunmasının ardından oylanarak, meclis 
üyeleri tarafından tasdik edildi.

Yönetim Kurulu’nun aylık icraatları ile ilgili bilgi veren Yönetim 
Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ şunları dile getirdi:

“TOBB başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu ile hazine ve Maliye 
Bakanı Berat Albayrak koordinesinde başlatılan “Enflasyonla 
Topyekun Mücadele Programı” nedeniyle Çark caddesi ve 
Uzunçarşı’da simgesel indirim afişi paylaşım uygulaması 
yaptık.

Türkiye’de devlet-millet birlikteliğiyle topyekun bir iktisadi 
mücadele başladı. Enflasyonla mücadeleyi ne tek başına kamu 
ne de tek başına özel sektör yapabilir. Sorumluluk ve görev 
hepimizindir. Enflasyonla mücadele aynı zamanda işsizlikle, 
yüksek faizle ve artan girdi maliyetleriyle mücadeledir. 

Ayrıca, Sanayi Ticaret Bakan Yardımcısı Hasan Büyükdede 
ile OSB’lerle ilgili istişare toplantısı yaptık. 3 OSB var üzerinde 
çalıştığımız Makine İhtisas OSB alanının büyük kısmı 
kamulaştırılmıştı ancak açılan davalarla sıkıntı yaşanıyordu. 
Alan ile ilgili bilgi karmaşası vardı. Valimiz ve vekillerimizle 
lobi çalışması yaptık. İstanbul Bölge adliyede 12 dosyamız 
var. Hukukçularımızla bu konuda ilgileniyoruz. Bakan 
yardımcımızdan aldığımız bilgiye göre kamulaştırmalarımıza 

devam edebilir pozisyondayız. Makine İhtisas OSB için 
yolumuz açıldı. Hayırlı olsun. 

Yine şehrimizin en büyük Organize Sanayi Bölgesi olan 
Ferizli ‘deki Metal ve otomotiv Organize Sanayi Bölgesi 
bir bakanlıkta takılmıştı. Ciddi bir lobi faaliyeti ile hafif de 
olsa alanının küçülmesi ile birlikte onaylandı. Şimdi dosya 
Tarım Bakanlığı’ndan Sanayi ve teknoloji bakanlığına onaya 
geçecek. En kısa zamanda onayı gelecektir. Söğütlü ikinci OSB 
tarım Bakanlığında takılmıştı. Onaylandı. Bakan Yardımcımız 
Hasan Bey yazıyı kısa zamanda ileteceğini belirtti.

Küçük sanayi siteleri ile ilgili çalışmalarımız var. 1. OSB’nin 
içinde yapılması planlanan küçük sanayi sitesi. Kooperatife 
kredi çıkmıştı o kredi ile ilgili görüşmelerimiz oldu. Bakanlığın 
bütçesi nedeniyle kredide sorunlar var ancak ellerinden 
geleni yapacakları bilgisini aldık. Kaynarca’da mobilya ihtisas 
sanayi bölgesinin için küçük bir kooperatif ile ilgili sorun 
olmadığı bilgisini verdi. Bakan yardımcımız. Küçük sanayi 
sitelerinin kümelenmesini her zaman destekleyeceğimizi 
belirtmek isterim.”

Meslek Komitelerinin Sorunlarının görüşülmesi ve dilek 
ve temenniler maddesinde kürsüye gelen meclis üyeleri 
görüşlerini aktardılar.

Meclis Üyeleri;Adnan Borazancıoğlu, Turgay Çelik, Oktay 
Topçu, Behlül Bayrak, Lütfü Sunman, Alican Yıldırım, Mustafa 
Yıldırım, Nihat Cinoğlu, Ercan Başnuh, Necmettin Kırık, Fatma 
Aygün Kahya değerlendirmelerde bulundu.
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SAKARYA’NIN ANA STRATEJİK 
PLANINA DOĞRU

Kasım ayı meclis toplantısı
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Kasım Ayı Olağan Meclis 
Toplantısı Meclis Başkanı Talip Kuriş Başkanlığında 
gerçekleşti. 

Meclis Üyeleri ve Meslek Komite Başkanlarının katılımı ile 
gerçekleştirilen toplantıda gündem maddeleri müzakere 
edilerek karara bağlandı

Ekim ayı Kat’i Mizan ve ekleri ile Bütçe İzleme Raporu, 
kürsüye gelen Hesap İnceleme Komisyonu Başkanı Vahap 
Gün tarafından okunmasının ardından oylanarak, meclis 
üyeleri tarafından tasdik edildi.

Yönetim Kurulu’nun aylık icraatları ile ilgili bilgi veren 
Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, Sakarya’nın bir 
Stratejik Planı olması gerektiğini vurgulayarak  “Şehrin bir 
ana çerçevesi stratejik planı olmadığını gördük. Bu şehrin 
avantajları dezavantajları nelerdir. Dezavantajları nasıl 
avantaja çevirir, avantajlarımızı nasıl geliştiririz bunları 
incelemek gerekiyor. Şehrin kısa, orta ve uzun vadede 
nasıl büyümesi gerektiğini bilmek gerekiyor. 

Şehrimizin, tarımının, ticaretinin, sanayi üretiminin, 
eğitiminin, sosyo kültürel yaşamının nerelere gitmesi 
gerektiği ile ilgili kapsamlı olarak her hangi bir çalışma 
mevcut değil. Yaptığımız istişareler neticesinde bu ana 
stratejik planı yapmayı SATSO olarak üstlendik. İlgili 
kurumlarımızla görüştük. Valimiz, Belediye Başkanımız, 
Rektörlerimiz, Milletvekillerimizle de bu konuyu paylaştık. 
Herkes çok olumlu yaklaştı. Bir çalışma başlattık. Bununla 
ilgili temelleri atmak ve tamamlamak niyetindeyiz. Bu 

konuda SATSO’ya büyük iş düşecek. Buna ilk önce 
kendimiz inanmalı ve şehri inandırmalıyız. İçi dolu hedefleri 
ve sonuçları olan bir çalışma amaçlıyoruz. Bu anlamda 
bir istişare kurulu da oluşturduk. Bu kurulumuz da ciddi 
anlamda bu çalışmaya destek vereceklerdir” dedi.

Başkan Altuğ ayrıca “Hizmeti üyelerinin ayağına götürmeyi 
hedefleyen ve bu doğrultuda çalışmalarına hız veren 
Odamız, üye hizmetlerine bir yenisini daha ekledi.

Sakarya ticaret ve sanayi odası üyeleri, artık Faaliyet 
Belgesi, Oda Kayıt Sicil Sureti, Firma Ortaklık Belgesi ve 
Ortaklık Teyyid Belgesi’ne online olarak http://ebelge.
satso.org.tr adresinde 7/24 e- imzalı olarak ulaşabilecekler. 
Ayrıca Odamız bünyesinde bir “Tahkim ve Arabuluculuk 
Ofisi”  kurulacağını belirten Başkan Akgün Altuğ, “Şu anda 
çok fazla ihtiyaç olmayabilir ama bu merkezin zamanla 
aktif bir şekilde değerlendirileceğini ön görüyoruz. Büyük 
odalarımız da bu ofisle ilgili çalışmalar başlattılar. Bölge 
odaları inceleyerek biz de böyle bir ofis oluşturuyoruz. 
İhtiyaç duyulacak önemli bir merkez olacaktır.” dedi.

Toplantının Meslek Komitelerinin Sorunlarının Görüşülmesi 
Maddesinde meclis üyeleri sektörel sorunları dile getirerek 
bu konuda çözüm önerilerini dile getirdiler.

Gündem Maddelerinde meclis üyeleri; Adnan Borazancıoğlu, 
Necmettin Kırık, Kenan Taçyıldız, Emrullah Terzioğlu, Enes 
Akcan, Ercan Başnuh, Turgay Çelik Tunç Özüuğurlu, Nihat 
Cinoğlu, Lütfü Sunman, Behlül Bayrak değerlendirmelerde 
bulundular. 
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SATSO 2019 BÜTÇESİ ONAYLANDI
Aralık ayı meclis toplantısı
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Aralık  Ayı Olağan Meclis 
Toplantısı Meclis Başkanı Talip Kuriş başkanlığında 
gerçekleştirildi.

Yoklama ve gündem maddelerinin oylanmasının ardından 
1155 nolu Meclis oturumuna ait tutanak görüşülerek oy 
birliği ile kabul edildi. Kasım ayı Kat’i Mizan ve ekleri ile 
Bütçe İzleme Raporu’nun Hesap İnceleme Komisyonu 
Başkanı Vahap Gün tarafından okunmasının ardından 
oylanarak, meclis tarafından tasdik edildi.

Yönetim Kurulu’nun aylık faaliyetleri ve SATSO çalışmaları 
hakkında bilgi vermek üzere kürsüye gelen SATSO Yönetim 
Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ genel olarak şunları konuştu:

“Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası’nın sağlıklı, kaliteli bir 
şekilde hizmet verebilmesi, üyelerin ihtiyacı ve gelişmesi 
doğrultusunda faaliyetlerini sürdürebilmesi, komitelerin 
düzenli ve sistemli bir şekilde çalışması ile mümkündür.  
Bu amaçla komita başkanlarımızla bir araya geldik. 
Komitelerimiz hizmetlerimizin mutfağıdır. Dolayısıyla 
üyelerimizden gelen öneriler, talepler, şikayetler 
doğrultusunda bizler de en iyiyi yapmaya gayret ediyoruz, 
edeceğiz.”

SATSO 2019 yılı bütçesinin görüşüldüğü meclis 
toplantısında, Hesapları inceleme komisyonu Başkanı 
Vahap Gün detaylı açıklamasının ardından bütçe maddeleri 
meclis üyeleri tarafından yeterince müzakere edildi.

SATSO 2019 yılı bütçesi ile ilgili olarak Yönetim Kurulu 
Sayman Üyesi Doğan Çatalbaş açıklamada bulundu. 
Çatalbaş konuşmasında şunları dile getirdi: 

“Odamız 2019 yılı Bütçesi 14.337.008- TL olarak bağlanmıştır. 

Bilindiği üzere kanunumuza ve yönetmeliklerimize göre 
aralık ayı meclisinde bir sonraki yıl bütçesini görüşmek ve 
karara bağlamak durumundayız. Bütçenin gelir kısmı, 2018 
gerçekleşme rakamlarına, Odanın mevcut üye yapısına, 
fiyat tarifesine ve 2019 yılında muhtemel iş yoğunluğu göz 
önüne alınarak hazırlanmıştır. 

2019 yılı aidat tarifesine, kayıt ücretleri, kapasite ve 
bilirkişi eksper raporları ücretlerine yaklaşık yeniden 
değerleme oranı civarında bir artış yapılmıştır. Çünkü 
her yıl Odanın gelir-gider dengesi gözetilerek, ülkedeki 
yeniden değerleme ve enflasyon oranları göz önünde 
bulundurularak bütçemizi revize etmek ve büyütmek 
zorundayız. Ayrıca aidat ve kayıt ücretinin tavan miktarı 
kanuni sınırın oldukça altında tutulmuştur. 

Bütçenin gider kısmında ise geçen yılki gerçekleşme 
oranları göz önünde bulundurularak, Odamızda 
oluşabilecek zaruri giderler ve yıl içinde yapılması 
planlanan işler için tahminde bulunulmuştur. 2019 yılı 
bütçemizin Odamıza ve camiamıza hayırlı olmasını temenni 
eder, hazırlanan bütçeye vereceğiniz destek için şimdiden 
teşekkür ederim.”

Meclis Toplantısının Meslek Komitelerinin Sorunlarının 
Görüşülmesi Maddesi’nde kürsüye çıkan Meclis 
üyeleri sektörel sorunlarını dile getirirken Dilek ve 
Temenniler Bölümünde de şehir ve ülke gündemine ilişkin 
değerlendirmelerde bulundular. 

Meclis Üyesi Ahmet Çubuk, Oktay Topçu, Behlül Bayrak, 
Kenan Taçyıldız, Hasan Çakır, Mustafa Yıldırım, Tunç 
Özüuğurlu, Fatma Aygün Kahya, Nihat Cinoğlu, Adnan 
Borazancıoğlu, Turgay Çelik görüşlerini bildirdiler 
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SAKARYA’NIN VERGİ İADELERİNDEN 
DOĞAN MAĞDURİYETİ GİDERİLMELİ   

Ocak ayı meclis toplantısı
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Ocak Ayı Olağan Meclis 
Toplantısı Meclis Başkanı Talip Kuriş Başkanlığında meclis 
üyelerinin katılımı ile gerçekleştirildi. 

Yoklama ve gündem maddelerinin oylanmasının ardından 
1156 nolu Meclis oturumuna ait tutanak görüşülerek oy birliği 
ile kabul edildi. Aralık ayı Kat’i Mizan ve ekleri ile Bütçe İzleme 
Raporu’nun Hesap İnceleme Komisyonu Başkanı Vahap 
Gün tarafından okunmasının ardından oylanarak, meclis 
tarafından tasdik edildi.

Yönetim Kurulu’nun aylık faaliyetleri ve SATSO çalışmaları 
hakkında bilgi vermek üzere kürsüye gelen SATSO Yönetim 
Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ yönetim kurulunun çalışmaları 
şehrin gündemi, SATSO projeleri, hakkında bilgi verdiği 
konuşmasında şunları dile getirdi:

“Sakarya’da ihracattaki KDV iadelerinden kaynaklı olarak 
Sakaya Büyükşehir Belediyesi’nin maliye payı ciddi şekilde 
düşmekte ve belediye hizmetlerinin finansmanı ile ticaret ve 
sanayinin alt yapısına yönelik hizmetlerde kaynak sıkıntısı 
nedeniyle mağduriyet mevcut. Aralık ayında Sakarya’da 277 
milyon lira vergi toplanmış. Fakat Sakarya vergi daireleri vergi 
iadesi olarak 340 milyon lira ödeme yapmış, aradaki farka 
baktığınızda eksiye doğru bir fark var. Dolayısıyla belediyemiz 
bundan pay alamıyor. Bu konu hepimizi ilgilendiriyor. Sayın 
bakanımıza 100 milyon doları aşan tüm ihracatçıların KDV 
iadelerini merkezden almasını aktardık. Türkiye’de bu 

noktada tek sorun olan il Sakarya. Vergi iadelerinden artan 
paylarla Sakarya’ya gelmesi gereken pay 280 milyon dolar 
yerine aldığı pay 30 milyonlar civarında. Dolayısıyla belediye 
hizmetlerimiz kısıtlı oluyor. Bu mali sıkıntı inşallah çözülür. 

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası tarafından geçtiğimiz 
aylarda gündeme getirilen ve içeriğinde şehir aidiyetinin 
güçlendirilmesine yönelik çalışmaları kapsayan şifremiz54 
sloganı Türk Patent Ve Marka Kurumu tarafından tescillendi. 
Marka tescil belgesi ile patent alan şifremiz54 içeriği 
itibariyle 35, 36, 4. Maddelerden tescillendi. Sakarya’ya 
aidiyet duygusunun gelişmesi, ortak projelerin oluşması ve 
yürütülmesinde birliktelik sağlayacak ve yararlı olacaktır.  
Sakarya’nın her konusu bizi ilgilendiriyor ve bu konular bizim 
haddimize diye düşünüyoruz. Sakarya’nın yalnız üretimi, 
tüccarın ticareti, durumu değil, spor sahası da, Sakaryaspor’un 
durumu da, şehrin kaldırımı, yolu, hastanelerimizin acili, 
yoğun bakımı da bizim haddimize. Dolayısıyla biz bu kürsüden 
her konuyu dile getirip ilgili makamlarda sorunlara çözüm 
aramaya, iletmeye devam edeceğiz.” dedi. 

Meslek komitelerinin sorunlarının görüşülmesi  ve dilek ve 
temenniler maddesinde kürsüye gelen meclis üyeleri; Enes 
Akcan, Ekrem Seçgin, Ercan Başnuh, Adnan Borazancıoğlu, 
Behlül Bayrak Hüseyin Balta ekonomik açıdan reel sektörün 
yaşadığı sıkıntılara karşı üretilen çözüm yollarına ağırlık 
verilmesi gerektiğini vurguladılar.



76

SAKARYA TİCARET VE SANAYİ ODASI 2018 YILI FAALİYET RAPORU

DAHA YAŞANABİLİR BİR SAKARYA 
İÇİN ÇALIŞIYORUZ

Şubat ayı meclis toplantısı
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Şubat Ayı Olağan Meclis 
Toplantısı Meclis Başkanı Talip Kuriş Başkanlığında meclis 
üyelerinin katılımı ile gerçekleştirildi. 

Yoklama ve gündem maddelerinin oylanmasının ardından 
1157 nolu Meclis oturumuna ait tutanak görüşülerek oy birliği 
ile kabul edildi. Ocak ayı Kat’i Mizan ve ekleri ile Bütçe İzleme 
Raporu’nun Hesap İnceleme Komisyonu Başkanı Vahap 
Gün tarafından okunmasının ardından oylanarak, meclis 
tarafından tasdik edildi.

Yönetim Kurulu’nun aylık faaliyetleri ve SATSO çalışmaları 
hakkında bilgi vermek üzere kürsüye gelen SATSO Yönetim 
Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ yönetim kurulunun çalışmaları 
hakkında bilgi verdiği konuşmasında şunları dile getirdi:

“Yerel seçimler öncesi Sakarya’nın öncelikleri, sorunları, 
çözüm önerileri konusunda meslek kuruluşlarının başkanları 
olarak bir araya geldik. Her meslek kuruluşu şehrin öncelikli 
sorunlarını belirleyerek, çözüm önerini dile getirdi. Şehirdeki 
büyük ve etkin meslek kuruluşları olarak bu sorunları ve 
çözüm önerilerini bir rapor haline getirdik.

Sakarya’da, 31 Mart’taki yerel seçimde seçilecek belediye 
başkanları 2019-2024 yılları arasında görev yapacak. 
Sakarya sanayisi ve ticareti yanında aynı zamanda tarımı ve 
turizmiyle de çok değerli. Kent olarak hızlı çözülmesi gereken 
sorunlarımız var. Bu farkındalığı,  güçlü bir birliktelikle sinerjiye 
çevirmenin gayretindeyiz. 

Bu raporu hazırlamaktaki amacımız; hiçbir kişi, kurum ve 
kuruluşu rencide etmeden, tek sevdamız ve ortak yaşam 
alanımız olan Sakarya’nın daha yaşanabilir bir şehir olmasına 
katkı sunmaktır. Dile getirdiğimiz hususların takipçisi olmakta 
da kararlıyız. 

Üretim olmadan ticaret olmaz, ticaret olmadan hizmet 
olmaz. Biz sanayi ve ticaret yanında bu ilde turizmi, tarımı, 
sanatı, kültürel faaliyetleri, sosyal hizmetleri, sağlığı, eğitimi 
ile birlikte bir bütün olarak markalaşan, gelişen, büyüyen 
bir Sakarya için gayret ediyoruz. Birileri üretecek, birileri 
üretilenin ticaretini yapacak, birileri de hizmet edecek 
sonuca geldiğimizde şehrimiz böyle birliktelikle gelişecek. 
Meslek komitelerinin sorunlarının görüşülmesi ve dilek ve 
temenniler maddesinde şehrin sorunları ve mesleki konularda 
görüş bildiren meclis üyeleri şehrin ticaret kimliği üzerine 
değerlendirmelerde bulundular. 

Meclis Üyeleri; Turgay Çelik, Oktay Topçu, Seçkin Sandıkyapan, 
Tunç Özüuğurlu, Emrullah Terzioğlu, Merve Sefa Girişken, 
Adnan Borazancıoğlu, Kenan Taçyıldız, Lütfü Sunman, Hasan 
Çakır, Enes Akcan, Ekrem Seçgin, Fatma Aygün Kahya, Burcu 
Başar Akgün, 18. Meslek Komitesi Başkanı İlker Ergül, 

Toplantının sonunda değerlendirmede bulunan Sakarya 
Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün 
Altuğ, ilimizde ticaret ve sanayinin bir arada birbirine paralel 
gelişebilecek sektörler olduğunu dile getirerek “Fikirlere ve  
eleştiriğe açığız. Üslubumuzu bozmayız” dedi.
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İSTİHDAM SEFERBERLİĞİ İLE 
SAKARYA’DA 2 BİN 488 YENİ İSTİHDAM

Mart ayı meclis toplantısı
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Mart Ayı Olağan Meclis 
Toplantısı Meclis Başkanı Talip Kuriş Başkanlığında meclis 
üyelerinin katılımı ile gerçekleştirildi. 

Yoklama ve gündem maddelerinin oylanmasının ardından 
1158 nolu Meclis oturumuna ait tutanak görüşülerek oy birliği 
ile kabul edildi. Şubat ayı Kat’i Mizan ve ekleri ile Bütçe İzleme 
Raporu, Hesap İnceleme Komisyonu Başkanı Vahap Gün’ün 
sunumunun ardından oylanarak, meclis tarafından tasdik 
edildi.

Yönetim Kurulu’nun aylık faaliyetleri ve SATSO çalışmaları 
hakkında bilgi vermek üzere kürsüye gelen SATSO Yönetim 
Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ şunları dile getirdi:  

 “Cumhurbaşkanımız,  TOBB Ekonomi Şurasında iş dünyasına 
yeni bir istihdam seferberliği başlatılması konusunda çağrıda 

bulundu. İstihdam seferberliğine ilimizin aktif bir şekilde dahil 
olması için gayret ediyoruz. İstihdam seferberliğini sürekli 
tanıtıyoruz ve üyelerimizi bu konuda teşvik ediyoruz.  

İstihdam Seferberliği kapsamında Sakarya’da, Şubat ayında 
2 bin 488 kişiye artı istihdam sağlandı. Ekonomik şartlar 
sıkıntılı olsa da bu istihdam seferberliği konusunda teşvikler 
yadsınacak derecede değil. Desteklerinizi bekliyoruz.”

Mart ayı meclis toplantısında meclis üyeleri; Bülent Yazar, 
Behlül Bayrak, Kenan Taçyıldız, Adnan Borazancıoğlu, Berat 
Kara, Alican Yıldırım, Nihat Cinoğlu, Ekrem Seçgin, Tunç 
Özüuğurlu, Enes Akcan meslek komitelerinin sorunları ve dilek 
temenniler bölümünde kürsüye çıkarak değerlendirmelerde 
bulundular.
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TEK DURAK OFİS’TE TEKMER OLMALI
Nisan ayı meclis toplantısı
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Nisan Ayı Olağan Meclis 
Toplantısı Meclis Başkanı Talip Kuriş Başkanlığında meclis 
üyelerinin katılımı ile gerçekleştirildi. 

Yoklama ve gündem maddelerinin oylanmasının ardından 
1159 nolu Meclis oturumuna ait tutanak görüşülerek oy birliği 
ile kabul edildi. Mart ayı Kat’i Mizan ve ekleri ile Bütçe İzleme 
Raporu, Hesap İnceleme Komisyonu Başkanı Vahap Gün’ün 
sunumunun ardından oylanarak, meclis tarafından tasdik 
edildi.

Yönetim Kurulu’nun aylık faaliyetleri ve SATSO çalışmaları 
hakkında bilgi vermek üzere kürsüye gelen SATSO Yönetim 
Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ şunları dile getirdi:  

“Biz SATSO ailesi olarak tüm hizmet birimlerimizle çalışırken 
komitelerimiz, komisyonlarımız ve kurullarımız da kendi 
sorumluluk alanlarında bizlere destek olmaya devam ediyor. 
Bu anlamda kendilerine teşekkür ediyorum.

Komisyonlarımız, kendi bünyelerinde yaptıkları sektörel 
çalışmaların yanı sıra,  Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası’nın 
yaptığı çalışmaları ve yürüttüğü projeleri de en doğru biçimde 
tanıtmak konusunda etkin rol oynuyor. Üyelerimizin aktif bir 
şekilde SATSO hizmetlerinden faydalanmaları ve talepkar 
olabilmeleri anlamında ko 

Küçük ve Orta Ölçekli İşletmeleri Geliştirme ve Destekleme 
İdaresi (KOSGEB) Başkanı Prof. Dr. Cevahir Uzkurt’u Ankara 
KOSGEB başkanlık binasında ziyaret ettik. Tek Durak Ofis 
Hizmet Binalarında KOSGEB Sakarya Hizmet Müdürlüğü’nün 

de yer almasından üyelerimizin istifadesi anlamında 
memnuniyet duyacağımızı belirttik. 

Sakarya KOSGEB desteklerinden faydalanma anlamında 
ikinci ligde gibi düşünebiliriz. Birinci ligde Konya, Kayseri, 
Kocaeli gibi iller bulunmakta. Biz bu sıralamaya çıkabilmek, 
Sakarya iş dünyasının KOSGEB desteklerinden daha fazla 
istifade edebilmesi için hizmet binalarımızın yanındaki Tek 
Durak Ofis’lerde KOSGEB Sakarya Hizmet Müdürlüğü’nün yer 
alması için görüştük. Hizmetlerini daha rahat ve gelişmiş 
şekilde vermesini sağlamayı amaçlıyoruz.

Bizim ziyaretimizin ardından KOSGEB KOBİ Geliştirme 
Daire Başkanı Erdal Çınar Odamızı ziyaret etti. KOSGEB’in 
destekleriyle kurulması planlanan ve Türkiye’de ilk olacak 
Teknoloji Merkezi’nin (TEKMER),  Sakarya’da Odamız 
bünyesindeki Tek Durak Ofiste oluşturulması için görüşmeler 
yaptık. Bu anlamda TEKMER’i yeni binamızda KOSGEB destekli 
bir şekilde hizmete açarak Türkiye’de ilk oda olmak istiyoruz. 
Fikri olan projesi olan firmalar TEKMER’ den yararlanabilecek. 
KOSGEB tarafından bu firmalara 3.5 Milyon TL’ ye kadar destek 
verilebilecek.”

Meslek Komitelerinin sorunlarının görüşülmesi ve dilek ve 
temenniler bölümünde,  Meclis Üyeleri; Kenan Taçyıldız, 
Necmettin Kırık, Oktay Topçu, Tunç Özüuğurlu, Behlül Bayrak, 
Ekrem Seçgin, Emrullah Terzioğlu, Lütfü Sunman sektörel 
sorunları ve çözüm önerilerini dile getirdiler.
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Temel
HİZMETLER
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İletişim Ağı
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, Meclis Başkanı Talip Kuriş ve Yönetim Kurulu Üyeleri 
Vergi Dairesi Başkanı Ahmet Çelik’i ağırladı. Ziyaretin gündeminde Sakarya’da üretim yapan ancak vergisi’ni İstanbul’a ödeyen 
firmalarla ilgili değerlendirmeler vardı.

SATSO Yönetim Kurulu Başkanı Akgün Altuğ, gerçekleştirdiği üretim ile ülke ekonomisine büyük bir katma değer sunan 
Sakarya’nın, büyük ölçekli işletmeler için çekim merkezi konumunda bulunduğunu dile getirerek “Sakarya, üretimde büyük 
bir ivme yakaladı. Ülke ekonomisi için üretimin odağı olma yolunda hızla ilerleyen ilimiz aynı zamanda uluslararası ticarette de 
bir cazibe merkezi olmaya aday. Ancak, Sakarya’da üreten firmalar vergisini İstanbul ya da merkezleri bulunan başka illere 
ödüyor.  Bu durumda, ürettiğinin karşılığını alamayan bir il konumundayız ve büyük kayıbımız var.Bizim temennimiz şirketlerin 
üretimlerini, Sakarya’da yaptıkları gibi vergilerini de Sakarya’ya vermeleridir” şeklinde konuştu. 

Vergilerin şehir dışında ödenmesinden kaybımız var
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SATSO Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Başkanı Akgün Altuğ’u ziyaret eden Gelir İdaresi Başkanlığı Başkan Yardımcısı Semi 
Okumuş, Sakarya Vergi Dairesi Başkanı Ahmet Çelik ve Gelir İdaresi Grup Müdürü Mustafa Aydın, Sakarya’nın vergi gelirlerinin 
artması yönünde çalışma yapılması konusunda hemfikir oldular.

Gelir İdaresi Başkanlığı Başkan Yardımcısı Semi Okumuş yaptığı ziyarette, Sakarya’nın hızlı gelişen bir şehir olduğunu belirterek 
7143 sayılı yapılandırma kanunu hakkında genel değerlendirme toplantıları yaparak düzenli ve samimi mükelleflerin vergi 
indiriminde tabi tutulması için çalışmalar yapıldığının bilgisini verdi. Konu ile ilgili Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Başkanı 
Akgün Altuğ yapılan ziyaretten memnuniyetini dile getirirken 2018 yılı Nisan ayında vergi geliri 195.064.770-TL iken vergi iadesi 
222.105.756-TL olarak gerçekleşmiş dağıtıma esas vergi geliri – 27.040.986-TL gerçekleşmiş doğrudan hiç pay gelmemiş, 
bu eksi fark havuzdan aldığımız paydan kesilmiştir. Ayrıca Sakarya’da üretim tesisleri olup Genel Merkez’i başka ilde olan 
şirketlerimiz de vergilerini maalesef Sakarya’ya yatırmıyor. Bu konularda şehrimizin zararını gidermek için yeni bir anlayışa ve 
çalışmaya ihtiyaç var. SATSO olarak konu üzerinde çalıştıklarını ifade etti.

VERGİLERİN ŞEHİR DIŞINDA ÖDENMESİNDEN KAYBIMIZ VAR
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ ve Yönetim Kurulu Üyeleri Bilecik Ticaret ve Sanayi 
Odası Yönetim Kurulu Başkanı Şükrü Keskin, Yönetim Kurulu Üyeleri ve Meclis Üyeleri’nden oluşan heyeti ağırlarken iş birliği 
ve yol göstericilik konusunda değerlendirmelerde bulunuldu

Söz konusu ziyaretten duyduğu memnuniyeti dile getiren SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ Sakarya’nın ekonomik 
anlamda en hızlı büyüyen iller arasında yer aldığını belirterek yaptıkları çalışmalar ve projelerle de ulusal açıdan örnek olmayı 
hedeflediklerini belirtirken “1917 yılında kurulmuş 101 yıllık köklü bir geçmişe sahip oda olmaktan dolayı gururluyuz.  Bugün 
baktığımızda Sakarya’yı seçkin bir il, SATSO’yu seçkin bir oda yapan geçmiş dönem yöneticilerimize teşekkür ederiz ” şeklinde 
konuştu.

Bilecik Ticaret ve Sanayi Odası’nın Yönetim Kurulu Başkanı Şükrü Keskin sıcak ev sahipliğinden dolayı SATSO Yönetimine 
teşekkürlerini sundu. Başkan Keskin konuşmasında “Çok yakın mesafede yer alan komşu oda SATSO Yönetimine yeni 
görevlerinde başarılar diliyoruz. Yeni dönemde işbirliği ve ortak çalışmalarda yer almaktan memnuniyet duyacağız. Sakarya 
Ticaret ve Sanayi Odası’nın gerek ekonomisi, köklü geçmişi, gerekse de kapasitesinden dolayı elde ettiği tecrübe ve kazanımlar 
konusunda da değerli görüşleri ile bizlere katkı sağlayacağına inanıyoruz.” dedi

SATSO TECRÜBELERİNİ KOMŞU ODA BİLECİK TSO’YA AKTARDI
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, Meclis Başkanı Talip Kuriş ve Yönetim Kurulu Üyeleri 
Yozgat Ticaret ve Sanayi Odası’nı ağırladı.

Yozgat Yönetim Kurulu Başkanı Sinan Çelik ve Ömer Faruk Tokat’ın ziyaretinden duydukları memnuniyeti dile getiren SATSO 
Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, ticaret ve sanayi odaları ile iletişimin güçlendirilmesi, işbirliği fırsatlarını değerlendirmek 
ve bölgesel olarak iş dünyası temsilcileri ile birlikteliği ülke geneline yaymak adına bu tür ziyaretlerin önemli olduğuna dikkat 
çekti.Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, ülke olarak ekonomik gücü sürekli ve istikrarlı 
hale getirebilmek adına üretmek ve dünyaya pazarlamak gerektiğinin altını çizdi. Küresel ekonomik güçlerin, ticaret savaşına 
girdiğini iş dünyası olarak gözlemlemediklerini belirtirken “Söz konusu ticaret savaşından başarı ile çıkabilmek için yara 
almamak adına, ekonomide stratejilerimizi geliştirmeli, çokça üretmeli ve ürettiğimizi de olmazsa olmaz bir şekilde satmalıyız. 
İş dünyamız böyle dönemlerde daha hissedilebilir bir güç sergilemelidir.” diye konuştu. Söz konusu ziyarette iki bölge odası 
arasında işbirliği fırsatları değerlendirilerek sektörel işbirliği çalışmaları yapılmasının önemine değinildi.

YOZGAT TSO’DAN SATSO’YA ZİYARET
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, Erenler Kaymakamı Salih Karabulut’u makamında 
ağırladı.

Sakarya ve Erenler ilçesinin sosyal ekonomik açıdan mevcut durumu gelişimi ve gelecek profili ile ilgili değerlendirmelerin 
yapıldığı ziyarette konuşan Kaymakam Salih Karabulut, ilçenin bulunduğu konum ve gelişimi göz önüne alındığında ilçede bir 
fakülte ya da yüksekokul, semt poliklinikleri, bölgedeki iş ve istihdam olanaklarının geliştirilmesi ve bir noter ihtiyacı olduğuna 
da dikkat çekti. SATSO Yönetim Kurulu Üyelerinin de bulunduğu ziyarette konuşan SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün 
Altuğ, SATSO çatısı altında gönüllülük ve fedakarlık temelinde hizmetin esas olduğunun bilinci ile Sakarya’nın kazanması, 
güçlenmesi için tüm enerjimizle hizmete talip olduk. Bu amaçla da çalışmalarımıza devam ediyoruz.  Gayretlerimizin merkezi; 
Sakarya’nın gelişmesi ve büyümesidir. Hayırlı ve güzel işler yapmayı arzu ediyoruz. Biz birlik olursak Sakarya güçlenir. 
Sakaryalılar olarak mevcut kültür mozaiğimizi, ayrıştırmak için değil birleştirmek için kullanmalıyız. Sakaryalı üst kimliğimizi 
güçlendirerek hareket etmeli bu anlayışı geliştirmeliyiz.”  dedi.

SAKARYALI ÜST KİMLİĞİNİ DAHADA GÜÇLENDİRMELİYİZ
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Cumhuriyet Halk Partisi (CHP) Kocaeli Milletvekili Haydar Akar ve Sakarya İl Başkanı Erdoğan Isır ve beraberindeki heyet 
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası’nı ziyaret etti. 

SATSO Yönetim Kurulu Başkan Yardımcıları Cem Gün ve Yüksel Avşar ev sahipliğinde gerçekleştirilen ziyarete Yönetim 
Kurulu üyeleri de iştirak etti.Türkiye ve Sakarya ekonomisinin ve iş dünyasının mevcut durumu ve gelecek perspektifi 
üzerine değerlendirmelerin yapıldığı ziyarette konuşan SATSO Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Cem Gün, mevcut ekonomik 
koşullar değerlendirildiğinde, ülkenin ekonomik olarak katma değerli üretime önem vermesi gerektiğini vurgulayarak “Bugün 
baktığımızda ekonomik anlamda sadece üretmek yeterli değil, katma değerli ürün üretmeye ihtiyacımız var. Girişimci, hayal 
kuran üretmeye ve yeniliklere hevesli bir nesil yetiştirmeliyiz. Eğitim bu anlamda büyük önem taşıyor. Yaptığı işin erbabı, 
alanında uzman bir işgücü ile iş dünyasının güçleneceğine inanıyoruz. Üretimi canlandırmak adına SATSO olarak üyelerimize 
destek olmaya gayret ediyoruz.” diye konuştu.CHP Kocaeli Milletvekili Haydar Akar ise Türkiye’nin içinden geçtiği ekonomik 
süreç ile ilgili değerlendirmelerde bulundu. Akar konuşmasında, “Üretimi olmayan bir toplum çöker. Türkiye’nin ekonomik her 
anlamda hedefleri olmalı ve bu hedefler doğrultusunda ilerlemeli. Devlet üreticiyi daha fazla desteklemeli” diyerek toplum 
olarak eğitimle gelişmeyi aynı paralelde takip etmek gerektiğini vurguladı.

KATMA DEĞERLİ ÜRETİME İHTİYACIMIZ VAR
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, Sakarya Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Fatih Savaşan 
ve Teknokent Müdürü Doç. Dr. Sakir Görmüş’ü makamında ağırladı. SATSO Yönetim Kurulu Üyelerinin de bulunduğu ziyarette 
konuşan Başkan Akgün Altuğ, Sakarya Üniversitesi ile işbirliğinin artarak devam edeceğini vurguladı. 

Başkan Altuğ, Sakarya Üniversitesi’nin, SATSO’nun proje bazlı çalışmalarda en önemli paydaşlarından biri olduğunu 
vurgulayarak “ Günümüzde üreten büyüyor ülkemizin de bu dönemde buna ihtiyacı var. Üreten kesim arttıkça büyüme de 
o derece sağlıklı olur. Daha katma değeri yüksek ürünlerin üretilmesi ülke olarak bizi bir adım ileriye götürecektir. Sakarya, 
Türkiye’nin büyümesini en reel hisseden illerden biri. Aksımız ülke ekonomisi açısından özel bir yere sahip. Biz bunu 
değerlendirerek daha çok çalışmalıyız. Projelerimizde Sakarya Üniversitesi ile işbirliğimizin artarak devam etmesinden 
memnuniyet duyuyoruz. İş dünyası ve üniversite gelişmenin önemli sac ayaklarını oluşturuyor. Hem eğitim anlamında hem de 
üretim anlamında gelişmeleri takip ederek teknoloji üretirken teknolojiyle birlikte üretmenin önemine hakim olmak gerektiğinin 
bilincindeyiz. Bu minvalde Sakarya Üniversitesi ile başarılı çalışmalarımızın devam edeceğine inanıyoruz.” diye konuştu

Sakarya Üniversitesi Rektörü Fatih Savaşan ise proje bazlı olarak sektörlerin ihtiyacına yönelik çalışmalarla daha sistemli 
yol alınacağına dikkat çekerek “ Sektörlerimizin nasıl daha iyi üretim yapacağı ve büyüyeceğine yönelik projelerle çalışırsak 
sonuca daha rahat ulaşırız. Yapılan çalışmalardan alınan sonucun verilen emekle doğru orantılı olması önemlidir. Üniversite 
olarak SATSO ile bu tür çalışmalarda işbirliğinden memnuniyet duyacağız” şeklinde konuştu.

SAKARYA ÜNİVERSİTESİ İLE İŞ BİRLİĞİMİZ ARTACAK
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, İyi Parti Genel Başkan Yardımcısı İstanbul Milletvekili 
Hayrettin Nuhoğlu, İyi Parti Sakarya Milletvekili Ümit Dikbayır ve parti yetkililerinden oluşan heyeti makamında ağırladı.

SATSO Yönetim Kurulu Üyeleri; Doğan Çatalbaş ve Bünyamin Müftüoğlu’nun da bulunduğu ziyarette 24 Haziran seçimlerinin 
ardından gelişen süreçler ve genel ekonomik durum üzerine değerlendirmelerde bulunuldu. SATSO Yönetim Kurulu Başkanı 
A.Akgün Altuğ, Sakarya’nın sosyo ekonomik durumu ile ilgili bilgi verdiği konuşmasında şunları dile getirdi: ‘’Sakarya 
bulunduğu yerde durmayıp hep ileriye giden bir yapıya sahip. Sakarya’nın insanı da böyle bir genetiğe sahiptir. Her zaman en 
iyisini yapmaya gayret eden insanların coğrafyasıyız. Bu anlamda şanslı bir bölgeyiz.  DA-TA fabrikasında ilk tahta arabanın 
üretilmesinin ardından geçen 100 yılı aşkın sürede bugün baktığımızda Toyota gibi büyük firmalara ev sahipliği yapan üretimde 
ciddi noktalara gelmiş bir kent. Ayrıca, 5’i faal gelecekte planlananlarla toplam 12 OSB ile ihracatta sürekli yükselen ivmesi 
ile ilerleyen teknolojiyi takip etmeye gayret eden hem ekonomik hem nüfus anlamında büyüyen ve bu büyümenin üretimden 
geçtiğinin farkında bir il. Bu potansiyelimizi kinetik hale getirerek daha da verimli çalışmalara ev sahipliği yapacağımıza 
inanıyorum. Güçlü bir lobi ile Sakarya daha güzel işler imza atacaktır. Lobimizi güçlendirmek için aidiyet duygumuzun ve 
birlikteliğimizin üzerine gitmeliyiz. Sakarya güçlü lobisi ile de adından söz ettirmeli.” İfadelerini kullandı. 

HEP İLERİYE BAKAN İNSANLARIN COĞRAFYASIYIZ
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TISİAD TÜRK İŞ ADAMLARINI IRAK’A YATIRIMA DAVET ETTİ
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, Türk-Irak Sanayicileri ve İşadamları Derneği (TISİ-
AD) Yönetim Kurulu Başkanı Nevaf Kılıç ve beraberindeki heyeti ağırladı.

Ziyarette, Irak ile ticari ilişkilerin geliştirilmesi, karşılıklı iş gezilerinin gerçekleştirilmesi için  fikir alışverişinde bulunul-
du. Başkan Altuğ, Irak’ın yatırımlara müsait bir bölge olduğunu belirterek “İş dünyası temsilcileri olarak yatırım avantajla-
rını değerlendirerek ülke olarak yakın komşularımızla ticareti geliştirmeliyiz. Irak da bu anlamda değerlendirilmesi gereken 
bölgelerden biridir. İşbirliğinden memnuniyet duyarız” şeklinde konuştu. TISİAD Başkanı Kılıç, halen bakir bir pazar olup, 
dünyanın ilgisini çekmeye devam eden Irak’ın siyasi, ekonomik, coğrafi ve stratejik açıdan büyük önem taşıdığının da unutul-
maması gerektiğini ifade ederek “Bu bilinçle derneğimiz TISİAD, Türkiye ile Irak arasında güçlü bir köprü kurma çabasındadır. 
Irak Sakarya’ya ırak kalmış biraz yakınlaştıralım. Basra, Erbil yatırım konusunda avantajlı bölgelerin başında geliyor” dedi ve 
Sakaryalı iş adamlarını Irak’ta yatırım yapmaya ve avantajlarını görmeye davet etti. 
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Ak Parti Sakarya Milletvekili Çiğdem Erdoğan Atabek, Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün 
Altuğ’u makamında ziyaret etti.

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası faaliyetleri hakkında bilgi alan Milletvekili Çiğdem Erdoğan Atabek, SATSO’nun çalışmalarını 
yakından takip ettiğini belirterek ilimizin gelişmesi ve kalkınmasına katkı sağlamak adına birlikte çalışmalarının artarak 
devam edeceğini belirtti. Milletvekili Atabek SATSO Yönetimine çalışmalarında başarılar diledi. Söz konusu ziyaretten duyduğu 
memnuniyeti ifade eden SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, Milletvekili Çiğdem Erdoğan Atabek’e nezaket 
ziyaretinden dolayı teşekkür etti. Başkan Altuğ ve Milletvekili Atabek, ziyarette ilimizin sosyo ekonomik durumu ile ilgili görüş 
alışverişinde bulundu.

MİLLETVEKİLİ ATABEK’TEN SATSO’YA ZİYARET 
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DÜNYA ŞAMPİYONU METEHAN BAŞAR’DAN SATSO’YA ZİYARET
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, Sakaryalı milli güreşçimiz Metehan Başar’ı 
makamında ağırlayarak başarılarının devamını diledi.

Dünya Şampiyonası›nda bir kez daha altın madalya alarak hem Sakarya’nın hem Ülkemizin gururu olan Metehan Başar’ı 
elde ettiği başarılı sonuçlardan dolayı tebrik eden Başkan Altuğ, “Milli Güreşçimizin Dünya Şampiyonu olması ile büyük bir 
mutluluk duyuyoruz. Milli sporcumuzu, tebrik ediyor, ilimizin böyle gurur verici büyük başarılarda anılmasından memnuniyet 
duyuyoruz. Bu tür başarılar, ilimizin gururu olarak duvara asılacak tablomuzdur. Başar’a başarılarının devamını diliyor, 
teşekkür ediyorum.” dedi. Ziyarette Macaristan›ın başkenti Budapeşte›de Dünya Güreş şampiyonası final müsabakasında 
Ukrayna’lı Zhan Beleniuk’u 2-1 yenerek Dünya Şampiyonu olan Metehan Başar’a SATSO Yönetim Kurulu Başkanı Akgün 
Altuğ, altın takdim etti.
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Akgün Altuğ, Sakarya Sanayici ve İş Adamları Derneği Başkanı Ümit 
Karayaka ve yönetim kurulu üyelerini ağırladı.

Sakarya Sanayici ve İş Adamları Derneği Başkanı Ümit Karayaka ziyarette,  ‘’Derneğimizin amacı, tüzüğümüzde de 
belirtildiği üzere iş, etik, sosyal, kültürel, ticari, mali konularında çalışmalar yapmaktır. Üyelerimiz arasında beraberlik ve 
işbirliği sağlamaktır. Ticaret ve sanayinin bilimsel ve teknolojik temellerini oluşturacak araştırma merkezlerinin kurulmasını 
teşvik etmek, üniversite ile sanayi arasında işbirliği sağlanması konusunda çalışmalar yapmak amaçlarımızdan bazılarıdır. 
Projelerimiz var, sizinle istişare etmek istiyoruz’’ dedi. Amaçlarının Sakarya’ya hizmet olduğunu belirterek sözlerine başlayan 
SATSO Başkanı Akgün Altuğ “Biz iş dünyasının gelişimine katkı sağlamak hedefinde olan ekonomik tabanlı bir sivil toplum 
örgütü olarak hizmet veriyoruz. Girişimci ve genç zihniyetlerin oluşturduğu sivil toplum kuruluşları Sakarya’mızın geleceği 
açısından önemlidir. Çalışmalarımıza katkı sağlayacağınıza inanıyorum. Projelerine paydaş olmak da bizi memnun eder. 
Başarılar diliyorum.” ifadelerini kullandı. 

SASİAD YENİ YÖNETİMİNDEN İLK ZİYARET SATSO’YA
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BAŞARILI İŞ İNSANLARI DERNEĞİ SATSO’YA KENDİNİ TANITTI
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, Başarılı İş İnsanları Derneği (BAŞSİAD)  Yönetim 
Kurulu Başkanı Barış Arat ve Yönetim Kurulu Üyelerini makamında ağırladı.

Söz konusu ziyaretten duyduğu memnuniyeti dile getiren Başkan Akgün Altuğ, Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası’nın 
çalışmaları, Sakarya’nın sosyo ekonomik durumu ile ilgili değerlendirmede bulundu. Başkan Altuğ her alanda üreten bir 
şehir olarak Sakarya’nın güçlü bir yapısı olduğuna dikkat çekti. Başarılı İş İnsanları Derneği (BAŞSİAD) Yönetim Kurulu 
Başkanı Barış Arat ise derneğin görev ve sorumlulukları hakkında bilgi vererek “Sizler vizyonu geniş insanlarsınız. Sizinle 
tanışmaktan çok memnun olduk. Dernek olarak siyaset ve etnik gruplaşmadan bağımsız somut çalışmalar yaparak iş 
dünyasına katkıda bulunmayı hedefliyoruz. Kocaeli merkezli olarak kurulduğumuz 2014 yılından bu yana ivmelenerek devam 
eden çalışmalarımızın Sakarya ayağında SATSO bilgisi dahilinde bir oluşumdan yanayız. Bu konuda SATSO’ya kendimizi 
anlatmaya geldik. BAŞSİAD olarak sadece iş insanlarını değil sosyal sorumluluk çerçevesinde herkesi kucaklayan ve destek 
olmayı hedefleyen çalışmalarımız var. Sakaryalı iş insanları ile de bu doğrultuda işbirliğini önemsiyoruz” diye konuştu.
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ ve Yönetim Kurulu Üyeleri, Eskişehir Valisi Özdemir 
Çakacak’ı makamında ağırladı.

Söz konusu ziyaretten duyduğu memnuniyeti dile getiren SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, Sakarya’nın sosyo 
ekonomik durumu, SATSO’nun çalışmaları ve projeleri hakkında Vali Özdemir Çakacak’a bilgi vererek iki il arasında iş birliği 
çalışmalarından memnuniyet duyacaklarını ifade etti. Başkan Altuğ’a nezaket ziyaretinde bulunan Vali Özdemir Çakacak, 
SATSO Yönetimine çalışmalarında başarılar diledi. 

VALİ ÖZDEMİR ÇAKACAK SATSO YÖNETİMİNE BAŞARILAR DİLEDİ
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HİSARCIKLIOĞLU “FİKİR SEPETİ ÖNEMLİ BİR FIRSAT”
Sakarya’nın Yıldızları Ödül Töreni’ne katılan Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu SATSO Sanayi 
Ar-Ge Komisyonu tarafından geliştirilen “Fikir Sepeti” Projesi’nin standını ziyaret etti.

Sakarya’nın Yıldızları Ödül Törenine katılarak “Sakarya bir Dünya kentidir” vurgusunu yapan TOBB Başkanı M. Rifat 
Hisarcıklıoğlu törenin ardından “Fikir Sepeti” standını ziyaret ederek SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ,  
Komisyon Başkanı Turgay Çelik ve komisyon üyelerinden proje ile ilgili bilgi aldı. Sakarya Valisi Ahmet Hamdi Nayır, Türk- İş 
Başkanı Ergun Altalay ve diğer oda ve borsa başkanlarının da bulunduğu stant ziyaretinde, Hisarcıklıoğlu’na Proje hakkında 
bilgi veren SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, Sakarya’da bir ilk olarak hayata geçirilecek olan Fikir Sepeti 
Projesi’nin girişimciler ve yatırımcıları ticari bir ortamda bir araya getirecek önemli bir çalışma olduğunun altını çizdi. TOBB 
Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu “Fikir Sepeti” Platformu ile yakından ilgilenerek standa yer alan tanıtım broşürlerini de 
inceledi. Hisarcıklıoğlu, projenin girişimci ve yatırımcılar açısından önemli bir fırsat olduğuna dikkat çekerek çalışmanın 
sürdürülebilir ve sonuç odaklı olması konusuna eğilerek rol model olacak nitelikte olan çalışmanın hayırlı olmasını diledi. 
Başkan Altuğ “Fikir Sepeti; varlık sahibi, yenilikçi, farklı alternatifleri yatırım alanında değerlendirmeye açık, vizyoner 
yatırımcıları, ticarileştirilebilir inovatif fikir sahibi girişimcilerle bir araya getirmeyi amaçlayan bir platform. Fikir Sepeti, 
Sakarya’ da ilk kez hayata geçmektedir.” dedi.
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SATSO Mesleki ve Teknik Anadolu Lisesi Büro Yönetimi 10. Sınıf öğrenci ve öğretmenleri Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası’nı 
ziyaret ederek Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ tarafından odanın işleyişi ve görevleri hakkında bilgi edindiler.

SATSO Meclis Salonu’nda düzenlenen bilgilendirme toplantısında konuşan Başkan Altuğ, öğrencilere çağın gereklerine göre 
şekil almak ve donanım kazanmaları gerektiğini vurguladı. Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası’nın çalışmaları hakkında da bilgi 
veren Altuğ, “Şehrin en büyük sivil toplum kuruluşuyuz. Üyelerimizin yayılımı itibariyle şehrin her konusunda ilgiliyiz. Sadece 
mesleki sorunlar, sektörel gelişimler değil, şehrimizle ilgili eksiklik gördüğümüz her konuda görüşlerimizi dile getiriyoruz. 
Yaşadığımız bölgenin her anlamda daha ileriye gidebilmesi için çalışıyoruz. Meslek okullarında yetişen öğrencilerin, yani 
sizlerin de, aynı sağduyu ile hareket ederek mesleki donanıma sahip olmalarını tavsiye ederim. Bu şehri hep birlikte daha 
iyiye doğru taşımalıyız.” dedi. Öğretmen ve öğrenciler SATSO Genel Sekreteri Teyfik Öztürk de SATSO’nun işleyişi ile ilgili sunum 
gerçekleştirdi. Genel Sekreter Yardımcısı Mümin Haşil ise öğrencilere bütün birimleri gezdirerek birimlerin işleyişi ve verilen 
hizmetler ile ilgili bilgilendirmede bulundu. SATSO Mesleki ve Teknik Anadolu Lisesi Büro Yönetimi 10. Sınıf öğrencileri ziyaretin 
mesleki açıdan oldukça verimli geçtiğini belirterek teşekkür ettiler. 

SATSO’NUN FAALİYETLERİNİ VE İŞLEYİŞİNİ ÖĞRENDİLER



100

SAKARYA TİCARET VE SANAYİ ODASI 2018 YILI FAALİYET RAPORU

VERGİ BİLİNCİNİ ARTIRMALIYIZ
Vergi Dairesi Başkanı Ahmet Çelik ve vergi dairesi müdürleri 30. Vergi Haftası dolayısıyla Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ’u makamında ziyaret etti.

Ziyaretten duyduğu memnuniyeti dile getiren Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Akgün Altuğ, 
Vergilendirilmiş kazancın kutsal olduğuna işaret ederek, vergi bilincini arttırma noktasında yapılacak çalışmalara her zaman 
destek olduklarını ve destek olmaya devam edeceklerini dile getirdi. Yönetim Kurulu Başkanı Akgün Altuğ, vergi mükellefi 
olmanın, onurlu ve sahiplenme duygusunun en üst göstergesi olduğunu ifade ederek, verginin ekonomik büyümeyi 
gerçekleştiren istihdamı ve sanayileşmeyi teşvik eden önemli bir mekanizma olduğunun altını çizdi. Vergi Haftası›nın bu yıl 
30›uncusunun kutlandığını dile getiren Vergi Dairesi Başkanı Ahmet Çelik, Sakarya’nın istihdam ve vergi üreten en önemli 
kesimini temsil eden Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası›nı ziyaret etmekten memnuniyet duyduklarını belirterek “Devletimizin 
ve Ülkemizin geleceği için tüm vatandaşlarımızda vergi bilincini arttırmalı ve yeni nesillere bu bilinci aktarmalıyız.” dedi.
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, Ak Parti Sakarya Milletvekili Kenan Sofuoğlu’nu 
makamında ağırladı. 

(SATSO) Yönetim Kurulu Başkanı Akgün Altuğ, söz konusu ziyaretten duyduğu memnuniyeti dile getirerek Sakarya’nın güçlü bir 
lobi ile daha da gelişeceğine ve mevcut potansiyelini aktif bir şekilde değerlendireceğine vurgu yaptı. Başkan Altuğ ve Sakarya 
Milletvekili Sofuoğlu, Sakarya’nın ekonomik gelişmeleri, şehirle ilgili yapılması gereken çalışmalar üzerine değerlendirmelerde 
bulunurken Sakarya’ya değer katacak projeler ile ilgili de görüş alışverişinde bulundular. Söz konusu ziyarette özellikle 
Akyazı’da bulunan Jeotermal suyu avantaja dönüştürmek amacı ile bölgede Seracılık İhtisas Organize Sanayi Bölgesi 
(OSB) kurulması konusunda çalışmaların devam ettiğini belirten Başkan Altuğ, “Akyazı İlçesi’nde 1170 metrelerde 70 derece 
sıcaklığında bulunan jeotermal kaynağı değerlendirme yolunda girişimlere başladık. Doğal zenginliklerimizi aktif bir şekilde 
değerlendirerek suyun bulunduğu bölgelerde SATSO, Sakarya Borsası, Akyazı Belediyesi, Akyazı Ticaret ve Sanayi Odası, 
Akyazı Ticaret Borsası işbirliği ile bir Seracılık İhtisas OSB kurmayı planlıyoruz. Söz konusu çalışmamızın Akyazı bölgesine 
büyük bir katma değer sağlayacağına inanıyoruz. Bu çalışma sadece Akyazı ilçesi ve Sakarya anlamında değil bölgesel 
ve ulusal nitelikte önemli bir çalışma olacak.” diyerek görüşlerini paylaştı.Ak Parti Sakarya Milletvekili Kenan Sofuoğlu ise 
“Seracılığın gelişmesi ile Akyazı’nın ekonomik ve ticari hayatında önemli gelişmeler bekleniyor. İlçemizdeki jeotermal kaynağın 
değerlendirilerek yapılması planlanan Sera Organize Sanayi Bölgesi (OSB) de bu olumlu sonuçlardan biridir. Bölgemiz için çok 
doğru ve çok ciddi bir proje olacak” diye konuştu. Ziyaret, Sakarya ekonomisi üzerine değerlendirmelerin ardından sona erdi. 

SERACILIK İHTİSAS OSB ULUSAL NİTELİKTE BİR ÇALIŞMA OLACAK
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BAŞKAN ALTUĞ, PATRONLAR PLATFORMU’NA 
İSTİHDAM SEFERBERLİĞİNİ ANLATTI
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ ve Yönetim Kurulu Üyeleri Patronlar Platformu 
Sakarya Şube Başkanı Özkan Pınar ve Yönetim Kurulu’nu ağırladı.

Söz konusu ziyaretten duyduğu memnuniyeti dile getiren SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, Platforma 
çalışmalarında başarılar dileyerek üretimin ve yenilikçi bakış açısının günümüz ekonomilerinin olmazsa olmazı olduğunu dile 
getirdi. 

Başkan Akgün Altuğ ,  Platform üyelerine 2019 yılı İstihdam Seferberliği hakkında bilgi vererek Sakarya iş dünyasının bu 
fırsatı değerlendirerek işverenlere ciddi destek sağlanacak olan teşviklerinden faydalanmalarını tavsiye etti. İş dünyasını 
yükünü hafifletecek böyle bir uygulamanın ekonomiyi de canlandıracak bir niteliğe sahip olduğunu ifade eden SATSO 
Yönetim Kurulu Başkanı Altuğ, “Bildiğiniz üzere Cumhurbaşkanımız TOBB Ekonomi Şurasında iş dünyasına yeni bir istihdam 
seferberliği başlatılması konusunda çağrıda bulundu. Bu doğrultuda İstihdam seferberliğine ilimizin aktif bir şekilde dahil 
olması için gayret ediyoruz. Sakarya’nın bu konuda duyarlılığını göstereceğini ve sizin gibi iş insanlarının bu fırsatlardan 
yararlanarak hem istihdama hem ekonomiye katkı sağlayacaklarına inanıyorum.” dedi. Özcan Pınar ise üyelerinin daralan 
pazarda iş potansiyelini ve network ağını artırarak firmalarına katkı ve değer sağlamak amacıyla kurulan Patronlar 
Platformu’nun çalışmaları hakkında bilgi vererek SATSO ile işbirliği çerçevesinde çalışmaktan memnuniyet duyacaklarını 
ifade etti. 



103

SAKARYA TİCARET VE SANAYİ ODASI 2018 YILI FAALİYET RAPORU

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ ve Yönetim Kurulu Üyeleri Ak Parti İl Başkanı Yunus 
Tever ve İl Yönetimini ağırladı.

Söz konusu iade-i ziyaretten duyduğu memnuniyeti dile getiren Başkan Altuğ, Sakarya’yı her anlamda daha yaşanabilir 
seviyelere çıkarmak için hedefleri olduğunu belirterek “İlimiz için güzel hayallerimiz gerçekçi bir vizyonumuz var bu 
hedeflerimize yürürken hep birlikte yol alacağız” dedi. Başkan Altuğ ayrıca İstihdam Seferberliği 2019 programı ile ilgili de 
detaylı bilgiler vererek “Ekonomi de en önemli sorun güvensizlik ve istikrarsızlıktır. Devletimizin sağladığı bu gibi desteklerle 
işletmelerin geleceklerindeki belirsizlikler de ortadan kalkacaktır. Böylelikle daha fazla yatırıma olanak sağlanmış olacak ki bu 
da kısa vadede ekonomimize bir artı getirecektir. İstihdam Seferberliği 2019 çok kapsamlı teşvikler içeriyor ve bu da istihdama 
katkı sağlayacak ve artıracaktır. Devletimizin ekonomiyi kalkındırmada birçok teşviği var ve dahası da gelecektir. Biz de 
bütün kurumlar olarak ortaklaşa bir hareket içerisinde olacağız ve bu programları uygulayacağız. Ak Parti İl Başkanı Yunus 
Tever, Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası’nın ilin önemli bir kurumu olduğuna dikkat çekerek “SATSO’nun çeşitli kademelerinde 
yıllarca görev almış biri olarak iş dünyasının da desteği ile ilimize hizmet edeceğimize inanıyorum. İster siyasi anlamda ister 
sivil toplum örgütü anlayışıyla olsun hepimizin amacı,  ilimize ve insanımıza en iyisini sunmak için gayret etmektir. 31 Mart 
seçimleri de istikrarın sürmesi anlamında büyük önem taşıyor. 1969 yılından beri ilk defa 4,5 yıl devam edecek seçimsiz bir 
döneme hazırlanırken tek gayemiz ülkemize hizmet etmektir. Siyasi ve ekonomik istikrar devam ettiği sürece kalkınma ve 
başarı kaçınılmazdır” ifadelerini kullandı.

İSTİHDAM SEFERBERLİĞİ EKONOMİYE KATKI SAĞLAYACAK
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ODAMIZCA YAPILAN 
ZİYARETLER
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SATSO EMNİYET TEŞKİLATININ 173. YILINI KUTLADI
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ ve Yönetim Kurulu Üyeleri, protokol ziyaretleri 
kapsamında İl Emniyet Müdürü Fatih Kaya’yı ziyaret ederken Emniyet Teşkilatının 173. Kuruluş yıldönümünü de kutladı.

Gerçekleştirilen SATSO seçimlerinin ardından gerçekleştirilen protokol ziyaretleri kapsamında İl Emniyet Müdürü Fatih 
Kaya’yı ziyaret eden SATSO Heyeti, aynı zamanda Emniyet Teşkilatının 173. Kuruluş yıldönümünü de kutladı. Söz konusu 
ziyarette konuşan Başkan Altuğ, Emniyet Müdürü Fatih Kaya’ya görevinde başarılar dileyerek Emniyet Teşkilatı ile ilgili 
değerlendirmelerde bulundu. 

“Emniyet teşkilatımız iç güvenliğimizin teminatıdır” diyen SATSO Yönetim Kurulu Başkanı Akgün Altuğ, “Milletimizin 
geleceğini ve güvenliğini korumak adına canını feda etmeyi göze alan polislerimiz, karşılığı ödenemeyecek özverili bir 
duruşun sahipleridir. Onları her zaman minnet, şükran ve büyük bir sevgiyle hatırlamak bizim vicdan borcumuzdur. Bizler 
üretirken, çalışırken ihtiyacımız olan huzuru, gücü sizlerden alıyoruz” şeklinde konuştu. İl Emniyet Müdürü Fatih Kaya ise 
söz konusu ziyaretten duyduğu memnuniyeti dile getirerek “Ekonomi de güvenlik ister. Hep birlikte halkın malı, canı için 
gayret ediyoruz.  Sinerji yaratmak çok önemli. Biz iki kurum olarak paydaşız. İyi bir takım olacağımıza inanıyoruz. Ülke olarak 
birliğe beraberliğe ihtiyacımız var. İlimizde bu birlik ve beraberliği birlikte tesis etmeyi arzuluyoruz.” dedi. Söz konusu ziyaret 
ekonomi ve genel değerlendirmelerin ardından sona erdi.
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, Meclis Başkanı Talip Kuriş ve Yönetim Kurulu Üyeleri, 
Sakarya Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Adem Sarı ve Yönetimine hayırlı olsun ziyaretinde bulundu.

Geçtiğimiz günlerde gerçekleştirilen borsa organ seçimlerinin ardından göreve başlayan Yönetim Kurulu Başkanı Adem Sarı, 
Meclis Başkanı Avni Uçar ve Yönetim Kurulu üyelerine yeni görevlerinde başarılar dileyen SATSO heyeti kurumsal işbirliğine 
vurgu yaptı.Söz konusu ziyarette konuşan SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, Sakarya’nın oda ve borsaları ile 
ciddi bir lobi gücü oluşturacağına inandığını dile getirerek Sakarya’nın gelişmesi için birlik ve beraberliğin gerekliliğine değindi.
Sakarya Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Adem Sarı ise ziyaretten duyduğu memnuniyeti dile getirerek Sakarya Ticaret 
ve Sanayi Odası ile ortak çalışma ve projelerde yer almaktan, birlikte üretip hizmet etmekten memnuniyet duyacaklarını dile 
getirdi.

SATSO’DAN STB’YE HAYIRLI OLSUN ZİYARETİ
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SAKARYA LOBİSİ OLARAK GÜCÜMÜZLE TÜRKİYE’Yİ GIPTA ETTİRMELİYİZ
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, Meclis Başkanı Talip Kuriş ve Yönetim Kurulu 
Üyeleri Akyazı Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Şinasi Bayraktar ve Yönetimini, Akyazı Ticaret Borsası 
Yönetim Kurulu Başkanı Ali Şener Bayraktar ve Yönetimini ziyaret ettiler.

SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, Meclis Başkanı Talip Kuriş ve Yönetim Kurulu Üyelerinin ikinci durağı Akyazı 
Ticaret Borsası oldu.  Akyazı Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Ali Şener Bayraktar tarafından karşılanan SATSO Heyeti 
, Borsa Yönetimine yeni dönemde başarılar diledi. SATSO Yönetim Kurulu Başkanı Akgün Altuğ, Ankara’daki Sakaryalılar 
Lobisi ile iletişimi sürekli kılmanın gerekliliğine vurgu yaparak bundan sonraki süreçte birlikteliğin ve lobi faaliyetlerinin daha 
güçlü bir şekilde olması için gayret edeceklerini ifade etti. Söz konusu ziyaretten duyduğu memnuniyeti dile getiren Akyazı 
Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Şinasi Bayraktar lobi faaliyetlerini aksatmadan sürdürülmesini gerektiğini 
belirtirken, birlik beraberlik ve huzur içerisinde birlikteliği pekiştirilmesini ifade etti. 
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, Yönetim Kurulu üyeleri Geyve Belediye Başkanı Murat 
Kaya’ya iade-i ziyarette bulundu. 

Başkanlar, ziyarette Geyve ilçesinde kurulması planlanan “Gıda İhtisas OSB” ile ilgili değerlendirmelerde bulundular. SATSO 
Yönetim Kurulu Başkanı Akgün Altuğ, Gıda İhtisas OSB’de yer almak isteyen üretici firmalar için talep toplamalarının başladığını 
ve talep formalarının SATSO ve Geyve Belediyesinden temin edilebileceğini, talep formlarına, SATSO Web sitesi duyurular 
bölümünden de ulaşılabileceği bilgisini verdi.

Gıda üretimine yönelik ve tarıma dayalı sanayinin geliştirilmesi amacıyla oluşturulması planlanan Gıda İhtisas Organize Sanayi 
Bölgesi toprak kurulundan geçtiği bilgisinin verildiği ziyarette Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. 
Akgün Altuğ, şunları dile getirdi: “İlimizin tarım potansiyelini harekete geçirmek ve buna dayalı gelişmeye öncülük etmek 
amacıyla Geyve İlçesi Düzakçaşehir Mahallesi’nde eski taş ocağı ve çevresinde kurulması planlanan Gıda İhtisas OSB Toprak 
Kurulundan onaylandı. Bilim Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı onayı da sonuçlanmak üzeredir” dedi. Geyve Belediye Başkanı 
Murat Kaya ise belediye olarak yaptıkları çalışmalar hakkında bilgi vererek “Biz belediye olarak ilçemizi bir bütün olarak 
markalaştırmak hedefindeyiz. Bir köy konseptinden çıkarıp şehirleşmesini sağlarken aynı zamanda doğal yapısını da harekete 
geçirme yolundayız. Ayva ile başlayan markalaşma sürecimizi bugün tüm Geyve’nin  “Geyva” olarak bir dünya markasına 
dönüşmesine gayret ediyoruz. Hedeflerimiz var, hayallerimizi hedeflere dönüştürüyoruz.” dedi.

GIDA İHTİSAS OSB İÇİN TALEP TOPLAMALAR BAŞLADI
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GEYVE YÖRESEL ÜRETİM MERKEZİ İNCELENDİ 
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Akgün Altuğ, Yönetim Kurulu Üyeleri,  Kadın Girişimciler Kurulu İcra 
Komitesi Başkanı Zehra Dirim ve Kurulu üyelerinin katılımı ile Geyve Yöresel Ürünler Üretim Merkezini inceledi.

SATSO Heyeti, Geyve Belediye Başkanı Murat Kaya’nın ev sahipliğinde Geyve Seyir Terası Sosyal Tesislerinde 
gerçekleştirilen ve Geyveli kadınlar tarafından üretilen yöresel ürünlerden oluşan kahvaltı programına da katıldı.

Söz konusu programa ev sahipliğinden dolayı Geyve Belediye Başkanı Murat Kaya’ya teşekkür eden SATSO Yönetim Kurulu 
Başkanı A. Akgün Altuğ, “SATSO Kadın Girişimciler Kurulu öncülüğünde ve Geyve Belediyemiz işbirliğinde ortaklaş yürütülen 
‹Geyve Yöresindeki Kültürel-Tarımsal Ürünlerin ve El Sanatlarının Değerlendirilmesi ve Bölge Kadınlarının İstihdamı Projesi› 
ile kadın eli değen ürünler artık bir marka altında müşteri ile buluşmaya hazırlanıyor.Bu iddialı projemizin hedeflerinden 
biri de söz konusu yerde ayrıca kahvaltı hizmeti verilmesi ve doğal güzelliğiyle ön plandaki Geyve›yi cazip hale getirerek 
özellikle hafta sonu çevre illerden insanların buraya çekilerek kahvaltı ve sonrasında alışveriş yapmasının sağlanmasıdır. 
Bugün 2000 metrekarenin üzerinde bir üretim ve teşhir merkezi ile en kısa zamanda hizmet etmeyi hedefliyoruz.” diye 
konuştu.
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası yönetim Kurulu Başkanı Akgün Altuğ ve Yönetim Kurulu Üyeleri Sakarya Jandarma Alay 
Komutanı Albay Cengiz Yiğit’i makamında ziyaret etti.

Başkan Altuğ ve Yönetiminin ziyaretinden duyduğu memnuniyeti dile getirerek SATSO Yönetimine yeni görevinde başarılar 
diledi. Sakarya’nın sosyo ekonomik durumu ve beşeri yapısı üzerine değerlendirmelerin yapıldığı ziyarette konuşan Başkan 
Altuğ, gerek üye sayısı hem ekonomi ve istihdama katkımızla büyük odalardan biriyiz. Bu şehirde yaşayan insanların 
problemleri ile ilgili görüş bildirmek sorumluluğumuzdur. “ dedi. SATSO Yönetim Kurulu Başkanı Altuğ ayrıca, Sakarya olarak 
kendimize yeten etrafımıza taşan bir il olarak tüm kurum ve kuruluşlarımızla bir bütün halinde hareket etmeyi ve güçlü bir 
lobi oluşturmayı da hedefliyoruz. Bu çerçevede her zaman beraber, işbirliği içinde, güzel çalışmalar gerçekleştireceğimize 
inanıyorum” diye konuştu

SATSO YÖNETİMİNDEN JANDARMA ALAY KOMUTANINA ZİYARET
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SESOB’A HAYIRLI OLSUN ZİYARETİ
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, Meclis Başkanı Talip Kuriş ve Yönetim Kurulu 
Üyeleri, Sakarya Esnaf ve Sanatkarlar Odaları Birliği Başkanı Hasan Alişan’ı ziyaret ettiler.

Geçtiğimiz günlerde gerçekleştirilen oda seçimleri ve genel kurulun ardından SESOB Başkanı Alişan ve Yönetimine hayırlı 
olsun dileklerinde bulunan SATSO Yönetim Kurulu Başkanı Akgün Altuğ, “ SATSO ve SESOB gibi sivil toplum kuruluşları şehrin 
iş dünyasına, ekonomisine ve hitap ettikleri kesim itibariyle ciddi bir bölümünü temsil ediyor. Bu temsiliyet üyelerimizin 
ve şehrimizin geleceği için her konuda görüş bildirme ve müdahil olma sorumluluğunu da beraberinde getiriyor. Bu şehrin 
sorunları ve üyelerimizin menfaati için birlikte çalışmaktan memnuniyet duyacağız.” diye konuştu.Sakarya Esnaf ve 
Sanatkarlar Odaları Birliği Başkanı Hasan Alişan da söz konusu ziyaretten duyduğu memnuniyeti dile getirerek “Sakarya’nın 
sorunlarına çözüm arayacak bir anlayışın olmasından ve bu paydaşlıktan, kurumsal işbirliğimizden bizler de memnuniyet 
duyacağız. İş dünyamız bu şehirle ilgili her konuda söz sahibi olmalıdır. Birliktelik ve ortak hareket etmek şehrimizi ülkemizi 
ileri taşıyacaktır. Sakarya stratejik olarak önemli bir bölge ve artık herkesin gözü burada. Bırakın iş yatırımı yapmayı, yaşam 
alanı olarak da Sakarya tercih ediliyor. Bunun farkındalığı ile hareket etmeli. Şehrimizi gelişmelere karşı planlamalıyız.” dedi. 
Söz konusu ziyaret iyi dilek ve temennilerin ardından sona erdi
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ ve Yönetim Kurulu Üyeleri, Sakarya Üniversitesi Rektör 
Vekili Prof. Dr. Mehmet Ali Yalçın’a iade-i ziyarette bulundular.

Söz konusu ziyarette geçmişten günümüze kadar iki kurum arasındaki işbirliği ve ortak proje çalışmalarının artarak devam 
etmesi dile getirildi. Sanayi ve Ar-Ge çalışmalarının üniversite ve iş dünyası birlikteliği ile ilerleyeceğinin ifade edildiği ziyarette 
konuşan SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, “Üniversitemiz çatısı altında yapılan projelerin üretimi tetikleyici 
nitelikte, katma değeri yüksek ürünler üretmeye yönelik olması, endüstrinin geleceği açısından büyük önem teşkil ediyor. 
SATSO bünyesinde kurduğumuz ihtisas komisyonları ile daha spesifik çalışmak istiyoruz. Komisyonlarımız, iş dünyası ve 
üniversite işbirliğine yönelik çalışmalar yapacak” dedi. Ziyaret iyi niyet dilek ve temennilerinin ardından sona erdi.

ÜNİVERSİTE İŞ DÜNYASI İŞBİRLİĞİ PROJELERİ ÇOĞALMALI
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TÜRKİYE FIRINCILAR FEDERASYONU BAŞKANI BALCI’YA TEBRİK ZİYARETİ
SATSO Başkanı Akgün Altuğ, yönetim kurulu üyeleri ile birlikte Türkiye Fırıncılar Federasyonu Başkanı Halil İbrahim Balcı’yı 
ziyaret ederek yeniden federasyon başkanı seçilmesinden ötürü kendisini tebrik etti. 

Türkiye Fırıncılar Federasyonu Başkanı Halil İbrahim Balcı’yı tebrik eden Başkan Altuğ, “ Böyle önemli makamlarda 
Sakaryalıların olması bizleri mutlu ediyor. Sakarya’nın bu dönemde çok daha fazla talebi olacaktır, bunları Ankara’da sizlerin 
oluşturduğu güçlü lobi ve milletvekillerimizin desteği ile çözeceğimizi düşünüyorum. Yapılacak çok iş var. Biz SATSO olarak 
şehirle ilgili büyük sıkıntılar görüyoruz” ifadelerini kullandı.

Altuğ’un bu sözlerinin ardından Türkiye Fırıncılar Federasyonu Başkanı Halil İbrahim Balcı ise, “ Sakaryalı bir bakan olması 
güzel bir temenni ve inşallah temenni olarak kalmaz” dedi. SATSO’dan yeni dönemde çok şey beklediklerini belirten Balcı, “ 
Güzel bir kadro ile inşallah şehrimize güzel hizmetler sunacaksınız. Bizler de elimizden ne geliyorsa sizlere yardım edeceğiz. 
Önünüzde zor bir tablo var birlik olarak bu işlerin altından kalkılması gerekiyor. Biz bu konuda sizleri destekliyoruz” şeklinde 
konuştu.
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SATSO Yönetim Kurulu Başkanı Akgün Altuğ ve Yönetim Kurulu üyeleri , APEK yönetim kurulu başkanlığına yeniden seçilen 
Sebahattin Karasakal’a hayırlı olsun ziyaretinde bulundular.

Geçtiğimiz hafta yapılan Adapazarı Pancar Ekicileri Kooperatifi’nin (APEK) 68. Olağan genel kurulunda seçilen Sebahattin 
Karasakal ve ekibini ziyaret eden Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası (SATSO) Yönetim Kurulu Başkanı Akgün Altuğ ve yönetim 
kurulu üyeleri, hayırlı olsun dileğinde bulunarak, yeni dönemde başarılar dilediler.

APEK YÖNETİM KURULU BAŞKANINA TEBRİK ZİYARETİ
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SATSO ÜYE ZİYARETLERİYLE DİYALOĞU GELİŞTİRİYOR
Üyelerle şeffaf bir yönetim anlayışı iletişimi sürekli canlı tutan ve sık diyaloğu benimseyen bir yönetim anlayışı ile hizmet 
eden Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetimi,  üye ziyaretleri gerçekleştiriyor.

SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ ve Yönetim Kurulu, üyelerle diyaloğu geliştirme ziyaretlerine meclis 
üyelerinden başladı. SATSO heyeti gerçekleştirdikleri ziyaretlerde, sektörel sorunları ilk muhataplarından dinleyerek 
çözümüne yönelik çalışmalar başlatmayı hedefliyor. Oda üyelerinin işyerlerinde sorun ve isteklerini dinlemek ve karşılıklı 
fikir alışverişinde bulunmak amacıyla gerçekleştirilen program kapsamında,  Kayasan Metal San. ve Tic. Ltd. Şti., Sandıkçılar 
Gıda Tur. San. ve Tic. Ltd. Şti., Adak Otomotiv San. ve Tic. Ltd. Şti., Şahinpen Yapı Elemanları San. ve Tic. Ltd. Şti., Çakır Çelik 
San. ve Tic. Ltd. Şti., Tek Otomotiv San. ve Tic. Ltd. Şti. firmaları ziyaret edildi. Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, amaçlarının üyelerinin sorunlarını dinlemek ve sorunlarına çözümler üretilebilmek olduğunu 
belirtti. 



117

SAKARYA TİCARET VE SANAYİ ODASI 2018 YILI FAALİYET RAPORU

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, Meclis Başkanı Talip Kuriş ve Yönetim Kurulu Üyeleri 
Sakarya Üniversitesi rektörlüğü görevine atanan Prof. Dr. Fatih Savaşan’a hayırlı olsun ziyaretinde bulundu.

Ziyarette SATSO Yönetimi ve Rektör Prof. Dr. Savaşan üniversite iş dünyası işbirliği konusunda görüş alışverişinde bulunarak ortak 
hedefler etrafında çözüm odaklı çalışmaların artırılmasını temenni ettiler. SATSO önderliğinde başlatılan Üniversite iş dünyası 
platformunun daha aktif bir şekilde çalışmasının faydalı olacağına da dikkat çeken Başkan Akgün Altuğ, “Üniversitemizle 3+1, 
7+1, yabancı öğrencilerin Pazar elçiliği projeleri bizlere büyük kazanımlar sağlıyor. Söz konusu çalışmaların ve kazanımların 
artmasının temenni ediyoruz” diye konuştu. Ziyaretten duyduğu memnuniyeti dile getiren Rektör Savaşan üniversite-şehir 
işbirliği açısından kamu kurum ve kuruluşlarıyla bağlantıların çok güçlü olmasının önemine değindikten sonra ziyaretlerinden 
dolayı teşekkür etti. Prof. Dr. Savaşan ayrıca “İki kurum arasında ilişkilerin geliştirilmesi ve somut icraatlara imza atılması çok 
önemli. İki kurum birbirini keşfetmeli ve fayda noktasında aynı platformda buluşmalıdır” dedi.

ÜNİVERSİTE VE İŞ DÜNYASI İŞBİRLİĞİ OLMAZSA OLMAZIMIZDIR
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SATSO HEYETİNDEN STK’LARA ZİYARET
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ ve Yönetim Kurulu Üyeleri MÜSİAD Sakarya Şubesi 
Başkanı Yaşar Coşkun’u, SMMMO Başkanı Ertuğrul Kocacık’ı, SASİAD Başkanı Bülent Esmer’i, Sakarya Giad Başkanı Gökhan 
Korkmaz’ı, TÜMSİAD Sakarya Şubesi Başkanı Ahmet Ölmez’i makamlarında ziyaret etti.

Söz konusu iade-i ziyaretlerin gündeminde ülkenin ekonomik durumu ve bu süreçte yapılması gerekenler oluşturdu. SATSO 
Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ,  söz konusu ziyaretlerde genel olarak kurumsal işbirliğinin önemine değinerek 
ilimizdeki ekonomik tabanlı sivil toplum kuruluşları ile aynı vizyonda hareket etmekten memnuniyet duyacaklarını ifade etti.

MÜSİAD Sakarya Şube Başkanı Yaşar Coşkun, bu dönemde daha çok çalışmalı daha çok üretmeliyiz. Sakaryamız için de 
birlikte güzel projelere imza atacağımıza inanıyoruz. OSB’ler ilimizde kalkınmanın önemli bir parçası olacaktır. 
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Sakarya Serbest Muhasebeci ve Mali Müşavirler Odası Başkanı Ertuğrul Kocacık ise “Ülkemiz zor bir süreçten geçiyor. Ama 
umutsuz değiliz. Ülke olarak bilgi tasarım teknoloji ile ilgili eksiğimiz var. Ürettiğimizi tasarım ve teknoloji ile desteklemeliyiz. 
Tasarımını yabancıların yaptığı ürünleri biz üretiyoruz. Tasarımını da biz yaparsak daha çok kazanırız. Hükümetimiz sivil 
toplum kuruluşlarını önemsiyor. Ancak biz bürokraside uygulamalarda sorun yaşayabiliyoruz.” 

SAKARYA Sanayici ve İşadamları Derneği  (SASİAD) Başkanı Bülent Esmer ise, yaşanan global ekonomik savaşların geçici 
bir süreç olduğunu ifade ederek “Yaşanan ekonomik krizi ülke olarak fırsata çevirmeli, yerli firmalar için fırsat yaratacak bir 
dönemden geçtiğimize inanıyorum. Yerli firmaların atılım yaparak iyi değerlendirmeleri gerekmektedir. 

Sakarya GİAD Başkanı Gökhan Korkmaz da söz konusu ziyaretten duydukları memnuniyet dile getirerek “Sakarya için 
başta SATSO’nun öncülüğünde birliktelik oluşturulması ve ortak vizyonda çalışılmasından memnuniyet duyarız. Doların bu 
kadar kısa sürede değişim göstermesi ekonomik verilerle açıklanamaz. Bir anda ortaya çıkan bu krizin kalıcı olmayacağını 
ve etkilerinin uzun süre yaşanmayacağına inanıyoruz. İş dünyası olarak da moralli bir şekilde çalışmaya devam ediyoruz. 
Önyargılı ve hızlı karar verilerek alınacak ticari kararlardan ziyade sakin ve aklı selim düşünerek öngörülü olmak gerektiğini 
düşünüyoruz” diye konuştu

TÜMSİAD Sakarya Şubesi Başkanı Ahmet Ölmez de “İlimiz ve ülkemiz için en iyisini yapmak için gayret etmeliyiz. Ülkemize 
katkı sağlamak birinci önceliğimiz olmalı. Sakarya iş dünyası olarak Afrika’ya teknoloji ihraç edecek durumdayız. Bu konuda 
hep birlikte çalışma yapabiliriz. Alternatif pazarlara girmek için gayret etmeliyiz. Ortak çalışmalar ve istişarelerle en iyisini 
yapabilecek potansiyele sahibiz. Zamanımızı verimli işler yapmak için harcamalıyız. Dünya görüşümüz böyle olmalı” dedi.
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BAŞKAN ALTUĞ ÜYE ZİYARETLERİNE DEVAM EDİYOR
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu birlikte yönetim anlayışı ile çıktıkları hizmet yolculuğunda üyelerle birlikte 
üyeler için hizmeti esas alarak faaliyetlerine devam ediyor. 

Üye ilişkilerini önceleyen, iletişimi sürekli ve sağlıklı kılmak adına çalışmalar yürüten SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. 
Akgün Altuğ, Meclis Başkanı Talip Kuriş ve Yönetim Kurulu üyeleri düzenli üye ziyaretlerine devam ediyor.

Bu doğrultuda Bahadır Yemek ve 2K Welding firmasını ziyaret eden Başkan Altuğ ve Yönetim Kurulu, işyerlerinde ziyaret 
ettikleri üyelerle faaliyet konuları, iş dünyası ve ekonomi üzerine değerlendirmeler yaparak sorunlarına çözümüne yönelik 
istişarelerde bulundular. Geçtiğimiz günlerde ulusal medyada da indirimli yemek fiyatları ile dikkat çeken Bahadır Yemek 
ve girişimciliği neticesinde büyük ölçekli robotik kaynak makinaları üretim tesisi kuran 2K Welding Firma yetkilileri de söz 
konusu ziyaretten duydukları memnuniyeti dile getirerek sektörel sorunlar ve çözüm önerileri üzerine değerlendirmelerde 
bulundular. 
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Şehrin her alanda bir adım öteye gidebilmesi adına elini taşın altına koymayı kendine misyon edinen Sakarya Ticaret ve Sanayi 
Odası, Sakarya Eğitim ve Araştırma Hastanesi’ne eforlu test sistemi cihazı bağışında bulundu. 

SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ ve Yönetim Kurulu Üyeleri konu ile ilgili Sakarya Eğitim ve Araştırma Hastanesi 
Başhekimi Doç. Dr. Mehmet Akif Çakar’ı ziyaret etti.

Söz konusu ziyarette konuşan Başkan Altuğ, Sakaryalıların sağlık hizmeti alırken mağduriyetlerini gidermek adına SATSO 
olarak 15. Meslek Komitesinin de gayretleri ile bir nebze de olsa katkıda bulunmaktan memnuniyet duyduklarını belirterek “Her 
zaman dile getirdiğimiz gibi bizim şifremiz 54. Sakarya’nın her sorunu sorunumuz, başarısı başarımızdır. Biz kentimizin bir adım 
ileriye gitmesi, hemşerilerimizin daha iyi şartlarda hizmet alabilmeleri, üyelerimizin daha rahat üretim yapabilmeleri yolunda 
her konuda kendimizi sorumlu hissediyor ve bunun bilinci ile çalışıyoruz. Oda bütçemizin el verdiği çerçevede her alana katkı 
sağlamaya gayret ediyoruz. ” diye konuştu.

Sakarya Eğitim ve Araştırma Hastanesi Başhekimi Doç. Dr. Mehmet Akif Çakar ise SATSO’ya bağışlarından dolayı teşekkür 
ederek iş dünyasından bu tür örnek olacak destekler beklediklerini belirtti. 

SATSO SOSYAL SORUMLULUKTA ÖNCÜ 
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SATSO ENFLASYONLA MÜCADELEYİ SAKARYA’DA BAŞLATTI
Sakarya Enflasyonla Mücadele Kampanyası’na Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası öncülüğünde başladı.

SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ’un çağrısı üzerine ilimizde başlatılan kampanya Sakarya esnafı tarafından 
olumlu karşılandı. Kampanya kapsamında gerçekleştirilen üye ziyaret programına başta Başkan Altuğ olmak üzere 
Meclis Başkanı Talip Kuriş, Yönetim Kurulu Üyeleri, Meclis Üyeleri, Ticareti Geliştirme komisyon üyeleri, iştirak etti. Basın 
Mensuplarının da takip ettiği program çerçevesinde Başkan Altuğ ve beraberindeki heyet,  Çark Caddesi, Dar Sokak ve 
Uzun çarşıdaki üyeleri ziyaret ederek ticaret erbabını enflasyonla topyekûn mücadeleye davet etti. Dükkânların camlarına 
stickerler yapıştırarak üyelerle sohbet eden SATSO Yönetimi esnaflarla piyasalar ve ekonomik gelişmeler üzerine de 
değerlendirmelerde bulundu.SATSO ziyaretleri öncesinde kampanyaya dahil olarak etiketlerini yapıştıran üyelere de 
teşekkür eden Başkan Akgün Altuğ,  bu geçici süreçte her bireyin sağduyulu bir şekilde üzerine düşen yükümlülüğü yerine 
getireceğine inandıklarını ifade etti. Başkan Altuğ konuşmasında şunları dile getirdi: Zira enflasyonla mücadeleyi ne tek 
başına kamu, ne de tek başına özel sektör yapabilir. Sorumluluk ve görev hepimizindir. Enflasyonla mücadele aynı zamanda 
işsizlikle, yüksek faizle ve artan girdi maliyetleriyle mücadeledir. Türk özel sektörü, devletimizle birlikte topyekûn bir duruş 
sergileyerek, elini taşın altına koymaktadır. Bu çerçevede TOBB ve Odalar-Borsalar, her milli konuda olduğu gibi bu konuda 
da ülke çapında ortak bir dayanışma içindedir” dedi. 

Ziyaret edilen üyeler de söz konusu kampanyanın olumlu sonuçları olmasını dileyerek ülke menfaatleri çerçevesinde üreten 
ve tüketen tüm halkın aynı sorumlulukla davranması gerektiğini ifade ettiler. 
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, Meclis Başkanı Talip Kuriş ve Yönetim Kurulu Üyeleri, 
geçtiğimiz günlerde gerçekleştirilen seçimlerin ardından göreve gelen Sakarya Baro Başkanı Avukat Abdurrahim Burak’a 
hayırlı olsun ziyaretinde bulundu.

Baro Başkanı Burak’a görevinde başarılar dileyen SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, kurumlar arasındaki iletişimin 
güçlendikçe sorunların çözümünün hızlanacağına dikkat çekti. Başkan Altuğ ayrıca, ticaret mahkemelerinin iş dünyası için 
büyük önem arz ettiğine dikkat çekerek “Ticaret mahkemeleri uzmanlık gerektiren önemli mahkemelerdir ve Sakarya’da 
bunlara çok ciddi ihtiyaç var. Özellikle yatırımların artması ve yaşanan ekonomik süreci de göz önüne alırsak ticaret 
mahkemelerinin ilimiz açısından gereksinim olduğu görülüyor” dedi. Sakarya Baro Başkanı Avukat Abdurrahim Burak ise, 
“Ticaret ve Sanayi Odası ve baro bir ailedir. Biz, bize düşen hukuki bilgilerin SATSO ve şirketlerimizin ışığı olsun isteriz. Ticaret 
Mahkemeleri gündemimizde olan önemli bir konu. Şehrimizin ihtiyacı olan somut konular üzerine çalışmayı hedefliyoruz. Hep 
birlikte üstesinden geliriz” diye konuştu

SATSO’DAN BARO’YA HAYIRLI OLSUN ZİYARETİ
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ANKARA’DA #ŞİFREMİZ54 İÇİN BİR ARAYA GELDİLER
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası (SATSO) Yönetim Kurulu Başkanı Akgün Altuğ, Meclis Başkanı Talip Kuriş, Sakarya Ticaret 
Borsası Başkanvekili Nizamettin Sarı,  Akyazı Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Şinasi Bayraktar, Akyazı 
Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Ali Şener Bayraktar, Meclis Başkanları, Yönetim Kurulu Üyeleri ile birlikte Ankara’daki 
Sakaryalılar Vakfı’nın düzenlediği programa iştirak etti.

Ankara Sakaryalılar Vakfı Başkanı İrfan Çelik ev sahipliğinde gerçekleştirilen programa ayrıca Sakarya Milletvekilleri; Recep 
Uncuoğlu, Çiğdem Erdoğan Atabek,  Engin Özkoç, Levent Bülbül, Ümit Dikbayır, Devlet Eski Bakanı Nevzat Ercan, Sakarya 
eski Valisi Mustafa Büyük, geçmiş dönem milletvekilleri; Mustafa İsen ve Ali İnci, Recep Yıldırım, önceki dönem Bakan 
Yardımcısı Hasan Ali Çelik, Koop- İş Başkanı Eyüp Alemdar, Fiskobirlik Başkanı Lütfü Bayraktar, Türkiş Eski Genel Başkanı  
Salih Kılıç ve çok sayıda Sakaryalı davetli iştirak etti.

Programın Açılış konuşmasını yapan İrfan Çelik, Sakaryalılar vakfı olarak Sakarya iş ve bürokrasi dünyasının ileri gelenlerini 
ağırlamaktan duydukları memnuniyeti dile getirerek Sakaryalılık algısı ve ruhunun güçlendirilmesi gerektiğini ifade etti. İrfan 
Çelik konuşmasında şunları dile getirdi: “Ankara’daki Sakaryalılar Vakfı olarak çalışmalarımızı iyi niyetle, siyaset üstü bir 
anlayışla devam ettirmeye çalışıyoruz. Sakarya oldukça kozmopolit bir kent. Sakarya’ da ‘ben Sakaryalıyım’ diyen, Ankara’ 
ya gelirken, ya Ordulu ya da Trabzonlu oluyor. Bu nedenle Ankara’ da olan bu Sakarya lobisini kurmakta ve oluşturmakta çok 
güçlük çekmekteyiz. Bunu aşarak güçlü bir lobi oluşturma konusunda gayretlerimiz desteklerinizle devam ediyor.” dedi.

Sakarya Ticaret ve Sanayi odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ da yaptığı konuşmada “Biz Ticaret ve Sanayi Odası 
olarak Sakarya adına yapılacak her çalışmada elimizden ne gelirse yapmaya hazırız. Bu konuda sizlerin her zaman destek 
olacağınızı biliyoruz. Biz üye sayıları bakımından bu üyelerin açısından, ekonomik güç açısında, gerek bu üyelerimizin 
yarattığı istihdam açısından Sakarya’nın tamamına erişebiliyoruz. Sakarya ile ilgili her konuda fikir yürütmek ve çözüm 
önerileri sunmak bizi misyonumuzdur” dedi. 
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, Meclis Başkanı Talip Kuriş ve Yönetim Kurulu Üyeleri, 
Kütahya Valisiyken, Cumhurbaşkanı kararıyla Sakarya Valiliği’ne atanan Vali Ahmet Hamdi Nayir’ a hoş geldin ziyaretinde 
bulundu.

Vali Nayir’ın makamında gerçekleştirilen ziyarette konuşan SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, Sakarya’nın sosyo 
ekonomik durumu, gelecek vizyonu ve potansiyeli hakkında kısaca bilgi vererek Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası’nın işleyişi 
projeleri ve mevcut durumu ile ilgilide bilgi aktardı.Başkan Altuğ konuşmasında “Sakarya olarak üreten bir şehiriz.  Gerek sanayi 
alanında gerek ticari yaşamda üretim bizim önceliğimizdir.  Sadece üretmek değil ürettiklerimizin global pazarda karşılığının 
genişlemesi adına da gayret ediyoruz. ” dedi. Vali Ahmet Hamdi Nayir ise söz konusu ziyaretten duyduğu memnuniyeti dile 
getirerek “Hem üretim, istihdam anlamında bu şehre katkı sağlamak adına yaptığınız gönüllülük esasına dayalı başarılı 
çalışmalarınızın devamını diliyorum. Ticaret ve sanayi odaları hem kanunla kurulmuş hem de yönetimleri itibariyle sorumluluk 
bilincinde gönüllülük esası ile işleyen kurumlardır.” diye konuştu

SATSO’DAN VALİ NAYİR’E HOŞ GELDİN ZİYARETİ
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SAKARYA’NIN STRATEJİK BİR PLANI OLMALI 
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ ve Yönetim Kurulu Üyeleri Sakarya Üniversitesi 
Uygulamalı Bilimler Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Mehmet Sarıbıyık’ı makamında ziyaret ederek hayırlı olsun dileklerinde 
bulundu.

SUBÜ Rektörü Prof. Dr. Mehmet Sarıbıyık’a yeni görevinde başarılar dileyen Başkan Akgün Altuğ, kurumlar arası işbirliği 
kapsamında yeni üniversite ile ortak çalışmalarda bulunmaktan memnuniyet duyacaklarını belirtti. 

Başkan Altuğ konuşmasında Sakarya’nın stratejik Planı’nın oluşturulmasının şehrin geleceğini görebilmek açısından 
büyük önem arz ettiğine vurgu yaparak “Sakarya her alanda üreten bir şehir. Üreterek markalaşma yolunda ilerleyen 
bölgemizin belli bir plan çerçevesinde ilerlemesi ve hedeflerinin vizyonunun belirlenmesi bu üretimi ve gelişimi de sistemli 
bir şekilde ilerlemesine neden olacaktır. Bu konuda iki üniversitemizin de destek vereceğine inanıyoruz. Şehirdeki tüm 
ilgili kurumların bu konuda, olumlu bakış açısı olduğunu gördük. Hızlı ve sistemli bir şekilde ilerlemek anlamında bu olumlu 
duruş, önemli.”dedi.  Sakarya Uygulamalı Bilimler Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Mehmet Sarıbıyık ise söz konusu ziyaretten 
duyduğu memnuniyeti dile getirerek “Sanayi- Üniversite iş birliği çerçevesinde her türlü projede yer almaktan memnuniyet 
duyacağız. Üniversite olarak belli alanlarda iş garantili meslek dallarının bünyemizde olmasına gayret ediyoruz. Mesleki 
eğitimin önemi gün geçtikçe artarken bu konuda belli alanlarda iş garantili ilerlememiz gerektiğinin farkındayız. Bunu 
planlamamız gerekli. Biz öğrencinin bizi tercih ederken bilinçli olmasını istiyoruz. Öğrencilerin geleceğini de garanti altına 
alarak planlama yapmak istiyoruz.” diye konuştu.

Rektör Prof. Dr. Sarıbıyık üniversite öğrencilerine yönelik yapılan 3+1 ve 7+1 projeleri gibi yüksek lisans ve doktora 
öğrencilerini kapsayan çalışmalar yürüttüklerini ifade etti. 
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası tarafından ilimizdeki diğer oda ve borsalarla müşterek düzenlediği ‘Sakarya’nın Yıldızları’ 
ödül töreni için Sakarya’da bulunan Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu, program kapsamında bir 
dizi ziyaretlerde bulundu.

SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ ev sahipliğinde Türk- İş Başkanı Ergun Atalay ve beraberindeki heyetle Sakarya 
Valisi Ahmet Hamdi Nayır’ı ziyaret eden Valilik Şeref Defterini imzalayan TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu, Sakarya’da bulunmaktan 
dolayı mutlu olduğunu ifade ederek, Vali Ahmet Hamdi Nayir’e yeni görev yerinin hayırlı olmasını dileyip, misafirperverliklerinden 
dolayı da teşekkür ettiler.TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu, Sanayi, tarım ve turizm alanındaki yatırımlar ile adından söz ettiren 
Sakarya’nın potansiyelini çok önemsediklerini ifade ederek bu potansiyelin daha da verimli olması adına çalışmalar yaptıklarını 
söyledi. Ülkemizin en önemli iki sivil toplum kuruluşunun başkanlarını makamında ağırlayan Vali Ahmet Hamdi Nayir, hem 
sanayici ve işverenlerin hem de işçilerin temsilcilerinin Sakarya’da bulunmasından dolayı memnuniyet duyduklarını ifade etti. 
Geçtiğimiz yıl yeni binasında eğitim öğretime başlayan okulun açılış törenine rahatsızlığı nedeniyle katılamayan TOBB Başkanı 
okulun yapımında emeği geçenlere teşekkür ederken, öğrencilere ve öğretmenlere eğitim çalışmalarında başarılar diledi.

HİSARCIKLIOĞLU’NDAN VALİLİK VE MESLEKİ VE TEKNİK ANADOLU LİSESİNE 
ZİYARET
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SATSO HEYETİ’NDEN İL BAŞKANI TEVER’E ZİYARET
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası (SATSO) Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, Meclis Başkanı Talip Kuriş ve Yönetim 
Kurulu Üyelerinden oluşan SATSO heyeti, Ak Parti İl Başkanlığı görevine atanan Yunus Tever’e hayırlı olsun ziyaretinde 
bulundular. 

SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, Ak Parti İl Başkanı Yunus Tever’e yeni görevinde başarılar dileyerek “SATSO 
Yönetim Kurulu ve Meclis üyeliği yapmış iş dünyasını yakından tanıyan, aramızdan bir ismin temsiliyetinden memnuniyet 
duyuyoruz. Hep birlikte ilimiz için çalışmaya devam edeceğiz. Hayırlı olsun” diye konuştu.Ziyaretten duyduğu memnuniyeti 
ifade eden İl Başkanı Yunus Tever SATSO Yönetim Kurulu’na teşekkür ederek “Hep birlikte ilimizi daha iyi yerlere getirmek 
için gayret edeceğiz” dedi.
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ ve Yönetim Kurulu Üyeleri Söğütlü’de bulunan 3. 
Organize Sanayi Bölgesi’ni ziyaret etti. 

Sakarya 3. OSB Müteşebbis Heyet Yönetim Kurulu Başkan Vekili Muzaffer Güneş ve Müteşebbis Heyet Üyeleri Abdurrahman 
Çakar ve Semih Güngör, 3.OSB Sanayiciler Derneği Yönetim Kurulu Üyesi Mesut Bekler tarafından ağırlanan SATSO Heyeti 
3. OSB’nin mevcut durumu ile ilgili bölge müdürlüğü yetkililerinden bilgi alarak incelemelerde bulundular.  SATSO Yönetim 
Kurulu’nun ziyaretinden duyduğu memnuniyeti dile getiren 3. OSB Derneği Başkanı Muzaffer Güneş, Söğütlü 3.Organize Sanayi 
Bölgesinde 46 parsel üretimde olup yaklaşık 4.750 kişinin istihdam edildiğini belirterek 3. OSB’nin kuruluş ve tüzel kişilik, 
parselasyon planı ve doluluk oranı, sektörel dağılım, plan revizyonu/yapılaşma/ruhsat ve izinler, ticari faaliyetler, yatırımlar ile 
ilgili bilgi verdi. 

SATSO YÖNETİMİ 3 OSB’DE İNCELEMELERDE BULUNDU
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SATSO’DAN MÜTEAHHİTLER BİRLİĞİ’NE İADE-İ ZİYARET
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası (SATSO) Yönetim Kurulu Başkanı Akgün Altuğ VE Yönetim Kurulu Üyeleri Sakarya 
Müteahhitler Birliği Başkanı Murat Bayrak’a iade-i ziyarette bulundu.

SATSO Yönetim Kurulu Başkanı Akgün Altuğ, yönetim kurulu üyelerinin katılımı ile gerçekleştirdiği ziyarette,  Sakarya’nın 
ihtiyaçları ve yapılması gerekenler ile ilgili hazırladıkları detaylı bir raporu Müteahhitler Birliği Başkanı Murat Bayrak’a 
sundu. Kitapçık haline getirdikleri raporda şehre adeta bir check-up yaptıklarını söyleyen SATSO Başkanı Altuğ, “Bu raporu 
özellikle bizleri ziyarete gelen büyükşehir belediye başkan adayları ve belediye başkan adaylarına sunuyoruz. Onlarda 
inşallah göreve geldiklerinde proje ve hizmetlerinde bu raporu dikkate alırlar” dedi. SATSO Yönetim Kurulu Başkanı Altuğ, 
ülkenin zor bir süreçten geçtiğinin altını çizerek, “Ancak gelecekten umutluyuz. 31 Mart seçimlerinin ardından piyasaların 
düzeleceği kanaatindeyiz. Ticareti hareketlendirme adına SATSO olarak tüm sektörlerimize destek olmaya gayret ediyoruz. 
Müteahhitlerimizin de yanındayız” şeklinde konuştu.
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ ve Yönetim Kurulu Üyeleri üye ziyaretlerine devam 
ediyor. 

İstihdam Seferberliği 2019 teşvik paketi ile ilgili kamuoyu ve üyelerin bilgilendirilmesi konusunda hassasiyet gösteren Başkan 
Altuğ ve Yönetim Kurulu üyeleri seferberlik kapsamında gerçekleştirdikleri ziyaretlerde, istihdam maliyetlerinin azaltılması 
ve rekabet gücünün arttırılması noktasında sağlanan destek ve teşvikleri Sakarya iş dünyasına anlatılıyor. Sakarya Ticaret 
ve Sanayi odası Yönetim Kurulu Başkanı ve Yönetim Kurulu Üyeleri Cancan Meyve Presleri Sanayi ve Ticaret Limited Şirketini 
ziyaret etti. Ekonomide, ticarette, üretim ve işsizlikle mücadelede yeniden başlatılan istihdam seferberliğinin getirdiği destek 
ve teşvikler konusunda bilgiler verilirken işletme sahiplerinden sektörleri ile ilgili öneriler dinlendi.SATSO Yönetim Kurulu 
Başkanı A. Akgün Altuğ, firma sahibi Tunç Özüuğurlu’yu istihdam seferberliği kapsamında teşviklerden faydalanarak istihdam 
sağlamasından dolayı tebrik etti.Ayrıca hizmet vermeye başladıkları yıldan bugüne Sakarya Ticaret ve Sanayi Üyesi olduklarını 
ve SATSO’nun üyelere yönelik hizmetlerinden dolayı memnuniyetlerini ifade etti. Özüuğurlu ayrıca, İstihdam Seferberliği 2019 
kapsamında istihdam sağlamaya başladıklarını da sözlerine ekledi.

BAŞKAN ALTUĞ ÜYELERE İSTİHDAM SEFERBERLİĞİNİ ANLATTI
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ÜYE ZİYARETLERİNDE ANA TEMA İSTİHDAM SEFERBERLİĞİ
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ ve Yönetim Kurulu üyeleri istihdam seferberliği ve 
istihdam teşvikleri hakkında bilgilendirme yapmak üzere üye ziyaretlerine devam ediyor. 

İstihdam teşviklerinin iyi anlaşılması ve uygulanması konusunda ekstra hassasiyet gösteren Sakarya Ticaret ve Sanayi 
Odası Yönetim Kurulu Başkanı üyeleri ziyaret ederek Seferberlik kapsamında, istihdam maliyetlerinin azaltılması ve rekabet 
gücünün arttırılması noktasında sağlanan destek ve teşvikler hakkında detaylı bilgiler veriyor. Oldukça verimli geçen 
ziyaretlerde üretim ve işsizlikle mücadelede yaşanan sıkıntıları ortadan kaldırmak amacıyla yeniden başlatılan istihdam 
seferberliğinin getirdiği destek ve teşvikler konusunda bilgiler verilirken işletme sahiplerinden sektörleri ile ilgili yaşamış 
oldukları sıkıntıları dinlenerek önerileri de alındı. Başkan Altuğ ve SATSO Yönetim Kurulu Üyeleri ziyaretler kapsamında 
Sunan Mobilya Firma sahibi Lütfü Sunman ve Bektem Temizlik Firması sahibi Ekrem Seçgin’i ziyaret ettiler. 
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BASIN 
AÇIKLAMALARINDAN
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SAKARYA’LI 29 FİRMA İSO İLK 500’DE
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, İstanbul Sanayi Odası tarafından (İSO) ilk 500 
büyük sanayi kuruluşunun açıklanması üzerine bir değerlendirmede bulundu.

SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ,  İstanbul Sanayi Odası (İSO) tarafından her yıl açıklanan Türkiye’nin ilk 500 
firması arasına 2017 yılı verilerine göre Sakarya’dan toplam 29 firmanın girdiğini, listede yer alan firmaların Sakarya’nın 
gururu olduklarını söyledi. Türkiye’nin en büyük firmaları arasına giren firmaların aynı zamanda en çok ihracat yapan 
firmalar olduklarına da vurgu yapan Başkan Altuğ, “Bu anlamda 29 firma kentimizin gururu olmuştur. Gelecek yıllarda daha 
çok Sakaryalı kuruluşun bu listede yer alacağına inanıyorum. Vergilerini Sakarya’ya yatırmalarını da isteriz.Firmalarımızı 
tebrik ediyorum” dedi. 
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 SAKARYA MERKEZLİ ODAMIZ ve AKYAZI TSO KAYITLI 

2017 2016 FİRMA ADI 
3 6 Toyota Otomotiv Sanayi Türkiye A.Ş. 
67 69 Şenpiliç Gıda Sanayi A.Ş. 
101 113 Yazaki Otomotiv Yan San. ve Tic. A.Ş. 

(Akyazı TSO) 
157 194 Toyota Boshoku Türkiye Otomotiv San. ve 

Tic. A.Ş. 
167 170 Tırsan Treyler San. ve Tic. A.Ş. 
223 180 Balsu Gıda San. ve Tic. A.Ş. 
291 307 Daikin Isıtma ve Soğutma Sistemleri San. 

Tic. A.Ş. 
424 415 TÜVASAŞ-Türkiye Vagon Sanayi A.Ş. 

(Kamu) 
499 - Gizem Seramik Frit ve Glazür San. ve Tic. 

A.Ş. 

SAKARYA’ DA ŞUBESİ OLAN 
2017 2016 FİRMA ADI 
29 25 Türk Traktör ve Ziraat Makineleri A.Ş. 
69 72 Et ve Süt Kurumu Genel Müdürlüğü (Kamu) 
72 79 ASAŞ Alüminyum San. ve Tic. A.Ş. (Akyazı 

TSO) 
81 67 C.P. Standart Gıda San. ve Tic. A.Ş. 
87 71 Otokar Otomotiv ve Savunma Sanayi A.Ş. 
88 85 Goodyear Lastikleri T.A.Ş. 
96 97 Köksan Pet ve Plastik Ambalaj San. ve Tic. 

A.Ş. 
143 149 Federal Mogul Powertrain Otomotiv A.Ş. 
159 140 Noksel Çelik Boru Sanayi A.Ş. 
190 188 Durak Fındık San. ve Tic. A.Ş. 
194 141 Progıda Tarım Ürünleri San. ve Tic. A.Ş. 
209 196 Merkez Çelik San. ve Tic. A.Ş. 
228 274 Çamsan Entegre Ağaç San. ve Tic. A.Ş. 
245 292 Elvan Gıda San. ve Tic. A.Ş. 
247 348 Gazi Metal Mamülleri San. ve Tic. A.Ş. 
255 252 Sırmagrup İçecek San. ve Tic. A.Ş. 
381 368 B-Plas Bursa Plastik Metal İnşaat Enerji 

Madencilik Jeotermal Turizm Sivil 
Havacılık ve Tarım San. ve Tic. A.Ş. 

431 434 Küçükçalık Tekstil San. ve Tic. A.Ş. 
441 409 Teknopanel Çatı ve Cephe Panelleri 

Üretim San. ve Tic. A.Ş. 
446 471 Akpa Alüminyum San. ve Tic. A.Ş. 
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ALIŞVERİŞDE #ŞİFREMİZ54
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, yaklaşmakta olan Ramazan Bayramı nedeniyle 
bayram alışverişinin Sakarya’dan yapılması ile ilgili olarak Sakaryalılara seslendi ve ;  “Alışverişte de #Şifremiz54” dedi.

Geçmişten beri önemli bir ticaret merkezi olan Sakarya’nın bu özelliğini kaybetmenin eşiğinde olduğuna vurgu yapan 
Başkan Altuğ “İç ticaretin canlanması ve halkımızın Sakarya’dan alışveriş yapması ve Sakarya ürünlerini tercih etmesi 
için “Alışverişte de Şifremiz54” sloganımız ile üretim, istihdam ve kaynakların etkin kullanımı için Ticareti Geliştirme 
Komisyonumuz çalışmalarına başladı… Hepimiz Sakaryalıyız, kültürümüz, geçmişimiz, geleceğimiz Sakarya’da olduğuna 
göre ticaretimiz ve alışverişimizde Sakarya’da olmalı.  Tarihiyle, doğasıyla, kültürüyle ve ekonomik yapısı ile önemli bir şehir 
olan Sakarya’nın, ekonomik faaliyetlerde daha canlı olmasını sağlamak gerekmektedir. Sakarya ticarette de sanayi de 
olduğu gibi başarılı bir geçmişe sahip merkez ilçesinin adını  ‘’Pazar :: kavramından aldığı  bir ticaret merkezidir. Ticaretteki 
çarklarımızı hızlandırmak, şifremiz54’ü ticaretimizde de kanıtlamak adına Şimdi Sakarya’dan alışveriş zamanı. Ait olmak 
sorumluluk gerektirir. Şehrimize aidiyetimizin bir göstergesi olarak alışverişlerimizi Sakarya’dan yapmalıyız. Buna da bugün 
başlamalıyız. Ramazan Bayramında hem halkımızın hem üyelerimizin yüzünün gülmesi temennisiyle.” ifadelerini kullandı
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Geçtiğimiz günlerde Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan tarafından açıklanan Mega Endüstri Bölgeleri arasında Karasu da 
yer alıyor. 

Karasu Münferit Yatırım Yeri’nde kurulması planlanan Mega Endüstri Bölgesi ile ilgili açıklamada bulunan Sakarya Ticaret 
ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, müjdeli haberden duydukları memnuniyeti dile getirerek “Sayın 
Cumhurbaşkanımızın açıkladığı üzere Karasu Bölgemizdeki münferit yatırım yerinin mega endüstri bölgesi ilan edilmesinden 
ilimizin geleceği ve gelişimi açısından gurur ve mutluluk duyduk. Üzerimize düşen sorumluluğun farkında ve bilincinde olarak 
bölgemizin ekonomiye enerji ve katma değer sağlaması doğrultusunda çalışmalarımızı yürüteceğiz. Sakarya’nın bulunduğu 
jeostratejik konumu, liman ve demiryolu yatırımları, organize sanayi bölgeleri, işgücü potansiyeli ve üretmeye odaklanmış 
iş dünyası ile işaret edilen bir ekonomi merkezine dönüşüyor. İlimizin kuzey bölgesi özellikle savunma sanayi, otomotiv ve 
makine imalat sektörü üretimi açısından kümelenmeye uygun olduğu için Sakarya olarak bizler de çalışmalarımızı bu hedefle 
yürütüyoruz. Tüm bu çalışmaların üzerine Mega Endüstri Bölgesi tüm envanterlerimizi destekleyici nitelikte büyük katkı 
sağlayacaktır” dedi.

SAKARYA İŞARET EDİLEN BİR EKONOMİ MERKEZİNE DÖNÜŞÜYOR
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SATSO TMT 10. YILINI SAKARYALILARLA KUTLADI
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde çalışmalarını yürüten ve 20 den fazla etkinlik gerçekleştiren SATSO Türk Müziği 
Topluluğu, 10. Yılını muhteşem bir konser vererek sanatseverlerle kutladı.

Sakarya Üniversitesi Kültür ve Kongre Merkezi’nde yaklaşık 1000 kişinin doldurduğu salonda gerçekleştirilen konser, büyük 
beğeni aldı.

Konsere, Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ ev sahipliği yaparken, SATSO Eski dönem 
Başkanlarından Erol Hacıeyüpoğlu ve Fethi Sarıoğlu Adalet Komisyonu Başkanı Mehmet Sertaç Kesler, SATSO Yönetim 
Kurulu Üyeleri, Meclis üyeleri ve meslek komitesi üyeleri ile çok sayıda sanatsever iştirak etti. 10. Yıl Özel Konserine TRT 
Ankara Radyosu Devlet Sanatçısı Elif Güreşçi konuk sanatçı olarak iştirak etti. İki bölümden oluşan konserde koro ve solo 
olmak üzere toplam 16 sanat eseri ile davetlileri mest etti.

Konserin sonunda çiçek takdim etmek üzere sahneye gelen SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, konsere katkı 
sağlayan icra eden emek veren herkese teşekkürlerini sunarak  “2009 yılında göreve geldiğimde SATSO Türk Müziği 
Topluluğu bir yıllık bir koro olarak gayretle çalışıyordu.  Bugün profesyonel bir ekip haline geldiler. Bu topluluğun kurucusu o 
dönemki başkanımız Sayın Erol Öztürk Hacıeyüpoğlu’na camiamız adına çok teşekkür ediyorum. SATSO olarak sosyal yaşam 
ve sanatta da #şifremiz54 anlayışı ile ilerliyoruz. Koromuza muhteşem performansları ve amatör ruhu çoktan aşmış icraları 
için tek tek teşekkür ediyorum. Nice 10. yıllara” dedi.

SATSO Türk Müziği Topluluğu, SAÜ Devlet Konservatuvarı Türk Müziği Bölümü Öğretim Görevlisi Hamdi İtil ise titizlikle 
seçtiğimiz repetuvarla 10 yıldır SATSO çatısı altında sanat icra etmekten mutluluk duyduklarını belirterek “ Bizlere bu fırsatı 
vererek her zaman destekleyen başta başkanlarımız Sayın A. Akgün Altuğ ve Sayın Erol Öztürk Hacıeyüpoğlu olmak üzere 
SATSO camiasına teşekkür ediyoruz.” diye konuştu.
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası 2018- 2022 dönemi Yönetim Kurulu , basın mensupları ile fikir alışverişi yapmak ve beraberliği 
perçinlemek adına “SATSO-Medya Buluşması’nda bir araya geldi.

SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, Meclis Başkanı Talip Kuriş ve Yönetim Kurulu Üyelerinin ev sahipliğinde Sertaç 
Otel’de gerçekleştirilen toplantıya basın mensupları yoğun ilgi gösterdi.Basın Toplantısına, Sakarya Gazeteciler Cemiyeti 
Başkanı Sezai Matur, Sakarya Gazeteciler Birliği Başkanı Zeki Aydıntepe,  Gazeteci Cevdet Güngör, Sakarya medyasının 
seçkin isimleri ve çok sayıda basın mensubu iştirak etti.Medya mensupları SATSO Yönetimi ile sohbet ederek kamuoyunu 
ilgilendiren konularda görüş alışverişinde bulundu.24 Temmuz Basın Bayramı nedeniyle de düzenlenen toplantının açılışında 
medya mensuplarının bayramını kutlayan Başkan Altuğ, “Tüm basın mensuplarımızın Basın Bayramı’nı kutlar, emekleriniz 
için SATSO camiası olarak teşekkür ederiz” dedi.Başkan A. Akgün Altuğ, şehrin ticaretinden üretimine her alanda çalışmalara 
ivme katmanın yanı sıra şehir aidiyetinin güçlendirilmesi, lobi çalışmalarının hız kazanması ve birlikteliğin güçlü kılınması 
adına, #Şifremiz54 sloganıyla, şehrin tüm kesimleri ile ortak paydada buluşmak,  farklılıklardan ortak dil oluşturmak amacıyla 
çalışmalarına devam ettiklerini belirterek şunları dile getirdi:

SATSO MEDYA BULUŞMALARI 2018 BAŞLADI
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 SATSO YÖNETİM KURULU BAŞKANI A. AKGÜN ALTUĞ;
ÜYELERİMİZİN SESİNİ DUYURDUK, DÖVİZ İLE KİRA ÖDEMESİ SONLANDI”

16 Ağustos tarihinde yaptığı  “Özellikle AVM’lerde dövizle ödemek şart olarak koşuluyor. Dövizdeki yükseliş tacirin maliyetini 
artırırken işyeri kiraları da dövize bağlı olarak yükselince çok sayıda kişi mağdur oldu. Bu yüzden dövizle yapılan tüm kira 
sözleşmeleri Türk lirasına çevrilerek güncellenmeli.’’ açıklamasıyla gündem olan SATSO Yönetim Kurulu Başkanı Akgün 
Altuğ; bugün alınan kararla dövizle alım satım kiralamanın sona erme kararını memnunlukla karşıladıklarını belirtti. Türk 
lirasının değerinin korunmasıyla ilgili Cumhurbaşkanı kararnamesi Resmi Gazete›de yayımlandı. Buna göre; menkul, 
gayrimenkul alım satımında Döviz değil TL kullanılacak. Döviz ile yapılan sözleşmeler bir ay içinde TL›ye dönüşecek. «Türk 
Parası Kıymetini Koruma Hakkında 32 Sayılı Kararda Değişiklik Yapılmasına Dair Karar», Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan›ın imzasıyla Resmi Gazete›de yayımlandı. Menkul ve gayrimenkul alım satım ile kiralama sözleşmelerinde döviz 
üzerinden belirlenmiş bedellerin 30 gün içinde Türk lirasına dönüştürülmesiyle ilgili karar, yürürlüğe girdi” dedi.
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Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu ile Hazine ve Maliye Bakanı Berat Albayrak koordinesinde 
açıklanan “Enflasyonla Topyekun Mücadele Programı” nı desteklediklerini belirten SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün 
Altuğ ; “ Türkiye’de bir defa daha devlet-millet birlikteliğiyle topyekun bir iktisadi mücadele başladı. Enflasyonla mücadeleyi 
sahipleneceğiz ve firmalarımızın en geniş katılımı için çalışacağız. Enflasyonla mücadeleyi ne tek başına kamu ne de tek başına 
özel sektör yapabilir. Sorumluluk ve görev hepimizindir. Enflasyonla mücadele aynı zamanda işsizlikle, yüksek faizle ve artan 
girdi maliyetleriyle mücadeledir. TOBB odalar ve borsalarıyla, her milli konuda olduğu gibi bu konuda da milli bir dayanışma 
içindedir. 81 il ve 160 ilçedeki odalarımız ve borsalarımızla birlikte enflasyonla mücadeleyi sahipleneceğiz ve firmalarımızın en 
geniş katılımı için çalışacağız. İş dünyamızda bir diğer büyük sorun olan ve uzun süredir talep etmekte olduğumuz birikmiş KDV 
iade süreçlerini hızlandırma planı için de bakanımıza ayrıca teşekkür ediyoruz. İnanıyoruz ki kamu ve özel sektör arasındaki 
güçlü koordinasyon ve istişareyle içinden geçtiğimiz bu zorlu süreci geride bırakacak ve yeniden tempolu ve istikrarlı büyüme 
sürecine gireceğiz.” Sözlerine katılıyor, Sakaryalı ticaret ve sanayicilerinin de bu mücadelede olacağını duyuruyoruz.. “ 
ifadesini kullandı.

ENFLASYONLA TOPYEKUN MÜCADELE EDECEĞİZ
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SAKARYA ENFLASYONLA TOPYEKÛN MÜCADELEDE

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası, Türkiye Odalar ve Borsalar öncülüğünde Hazine ve Maliye Bakanlığı koordinesinde 
açıklanan «Enflasyonla Topyekun Mücadele Programı» kapsamında üyelerini Enflasyonla Topyekün Mücadeleye davet 
ediyor. Bugün 12 Ekim saat 19.00’da toplu sosyal medya paylaşımları ile başlayacak kampanya sürecinde Yönetim 
Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, Yönetim Kurulu Üyeleri, Meclis ve Meslek Komiteleri ve komisyon üyeleri de önümüzdeki 
günlerde (16 Ekim Salı günü Saat 12.30) Çark Caddesinde üyeleri ziyaret ederek “Enflasyonla Mücadelede yüzde 10 indirim 
kampanyasına destek olmaya davet edecek.Önemli firmaların da kampanyaya katılması bekleniyor..Bugün 19. 00’da 
başlayacak olan sosyal medya paylaşımları ile güçlü bir kamuoyu oluşturmayı hedefleyen SATSO, ekonominin hep birlikte 
mücadele edilerek ileriye taşınacağının da vurgusunu yapacak.” Enflasyonla mücadelede ortak paylaşımdayız” sloganı ile 
gerçekleştirilecek paylaşımlara sosyal medya kullanıcılarını da destek olmaya davet ediyor. Ekteki görselin paylaşılarak tüm 
halkın konu ile ilgili bilinçlendirilmesi ve kamuoyu oluşturulması amaçlanıyor.
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, otomotiv, beyaz eşya, mobilya ve konutta KDV ve 
ÖTV indirimi kararı sebebiyle Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan ile Hazine ve Maliye Bakanı Berat Albayrak’a teşekkür etti.

SATSO Yönetim Kurulu Başkanı Akgün Altuğ yaptığı açıklamada, komitelerden gelen KDV ve ÖTV indirim taleplerinin 
değerlendirilerek TOBB’a gönderildiğini ve TOBB tarafından ilgili bakanlıklara iletilen taleplerin kabul görerek uygulamaya 
geçilmesinden memnuniyet duyduklarını ifade etti.  Başkan Altuğ; “Üyelerimizden gelen her talep bizim için değerlidir ve 
çözümü için gayret gösteriyoruz. Söz konusu KDV ve ÖTV indirimleri konusundaki taleplerimizi kamuoyuna duyurarak basınla 
da paylaşmıştık. Bu konudaki görüşlerimizi Türkiye Odalar Borsalar Birliği’ne ilettik. Üyelerimizin bu konudaki talepleri ve diğer 
odalardan gelen talepleri değerlendiren üst birliğimiz konuyu Bakanlığa iletti. Bakanlık iş dünyasının taleplerini dikkate alarak 
bir çözüm paketi hazırladı. Vergi indirimlerinin piyasaları canlandırmasını, sektörlere hareketlilik kazandırmasını bekliyoruz. 
Ülke ekonomisine çok önemli katkılar sağlayan ve hizmet sektörünün vazgeçilmez unsurları olan otomotiv, beyaz eşya, 
mobilya sektörlerindeki bu vergi indirimi uygulaması piyasalarda da olumlu karşılandı. Ekonomik büyümeye de katkı verecek 
olan bu indirimi global pazarda da yerli üreticilerimize büyük rekabet avantajı da sağlayacaktır.  Bu doğrultuda reel sektörün 
sesine kulak vererek destek olan ve taleplerini önceleyen Cumhurbaşkanımız ve Bakanlığımızın kararını Sakarya iş dünyası 
olarak memnuniyetle karşıladı.” dedi

BAŞKAN ALTUĞ’DAN VERGİ İNDİRİMİ TEŞEKKÜRÜ
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SATSO’DAN 101. YILA ÖZEL FOTOĞRAF YARIŞMASI 

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası, bünyesinde faaliyet gösteren Kültür Komisyonu organizasyonu ile  “Sanayi ve Ticaret 
Şehri Sakarya” konulu 101. Yıl fotoğraf yarışması fotoğraf yarışması düzenliyor. 

Türkiye’nin en köklü ticaret ve sanayi odalarından biri Olan Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası’nın olarak bugünün izlerini 
yarına taşımak amacıyla düzenlenmesi planlanan fotoğraf yarışması,  bir hafıza ve bellek oluşturması anlamında da 
önem taşıyor. Konu ile ilgili değerlendirmede bulunan Başkan Altuğ, Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası’nın ticari ve sınai 
anlamda üretimin yanı sıra kültürel etkinlikleri de desteklediğini belirterek SATSO’nun yaşamın her alanında var olarak katkı 
sağlamaya devam edeceğini dile getirdi
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“Kısa Çalışma ve Kısa Çalışma Ödeneği” hakkında yönetmelik09.11.2018 tarih 30590 sayılı Resmi Gazete ile değiştirildi.

İş dünyasının yakından ilgilendiren söz konusu yönetmelikteki değişiklikle yönetmeliğin 1. Maddesinin h bendinde tanımlanan 
zorlayıcı sebep “İşverenin kendi sevk ve idaresinden kaynaklanmayan, önceden kestirilemeyen, bunun sonucu olarak 
bertaraf edilmesine imkân bulunmayan, geçici olarak çalışma süresinin azaltılması veya faaliyetin tamamen veya kısmen 
durdurulması ile sonuçlanan dışsal etkilerden kaynaklanan dönemsel durumları ya da deprem, yangın, su baskını, heyelan, 
salgın hastalık, seferberlik gibi durumları” olarak değiştirildi.  Bu yönetmelikle zorlayıcı sebepler nedeniyle işverenler İş-Kur 
müdürlüklerine başvurarak 3 ayı geçmeyen sürelerde işçilerine kısa çalışma süreleri getirebilmektedir. Önceki yönetmelikte 
bulunmayan “kendisinden kaynaklanmayan dış nedenler” zorlayıcı nedenler içine eklenerek kriz dönemlerinde işveren ve 
işçinin kısa çalışma ödeneğinden yararlanılmasının önü açılmış oldu.Konu ile ilgili açıklamada bulunan Sakarya Ticaret ve 
Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, “Firmaların nitelikli işgücünü koruyabilmeleri ve sürdürülebilirliklerini 
sağlamaları açısından yönetmelikteki değişiklik iş dünyası tarafından da oldukça memnuniyetle karşılanmıştır. İş dünyasının 
bu konuda yaşadığı sıkıntıları görerek çözümüne yönelik girişimlerde bulunan Aile, Çalışma ve Sosyal Hizmetler Bakanı Sayın 
Zehra Zümrüt Selçuk’a ve TOBB başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu’na destekleri için teşekkür ederiz.” dedi

“KISA ÇALIŞMA VE KISA ÇALIŞMA ÖDENEĞİ ”HAKKINDAKİ YÖNETMELİK 
DEĞİŞTİRİLDİ
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SATSO’DA 7/24 E-BELGE DÖNEMİ BAŞLADI

Hizmeti üyelerinin ayağına götürmeyi hedefleyen ve bu doğrultuda çalışmalarına hız veren SATSO, üye hizmetlerine bir 
yenisini daha ekledi. 

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası üyeleri, artık faaliyet Belgesi, Oda Kayıt Sicil Sureti, Firma Ortaklık Belgesi ve Ortaklık 
Teyyid Belgesi’ne online olarak http://ebelge.satso.org.tr  adresinde 7/24 E- imzalı olarak ulaşabilecekler. Dijital dünyanın 
hayatımızın her noktasına girdiği günümüzde SATSO da hizmetlerini bu platformda üyelerini en kolay erişebileceği noktaya 
getirmeye gayret ediyor. Elektronik Belge Dağıtım Sistemi, SATSO’da hayata geçirilmiş olup, Üyelerimiz diledikleri yerden 
7/24 e-imzalı belge talep ederek dakikalar içinde sistem üzerinden e-imzalı belgelerini almakla beraber aidat sorgulaması 
ve ödemesi yapabilecek.SATSO üyeleri sıklıkla kullandıkları Faaliyet Belgesi, Oda Kayıt Sicil Sureti, Firma Ortaklık Belgesi ve 
Ortaklık Teyyid Belgelerini günün her saatinde http://ebelge.satso.org.tr ‘den TOBB Onaylı E- imzalı bir şekilde alabilecekler.

Konu ile ilgili açıklamada bulunan SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, “Üyelerimize en hızlı ve en kaliteli 
hizmeti sunabilmek amacıyla hayata geçirilen online belge talebi ve tahsilat sistemi üyelerimizin kullanımına açılmıştır. İş 
dünyasına büyük kolaylık sağlayan 7/24 E-Belge projesinde; Oda Sicil Kayıt Sureti, Ortaklık Teyyid Belgesi, Firma Ortaklık 
Belgesi,  Faaliyet Belgesi’ni üyelerimize elektronik imzalı olarak verebileceğiz.  Ayrıca belge taleplerinin ödemeleri Sanal POS 
üzerinden kredi kartı ile yapılabilmekte. TOBB tarafından sağlanan hizmet odaklı bu proje, Odamızın üyelerinin hizmetine 
açılmıştır. Bu proje tüm üyelerimize hayırlı ve uğurlu olsun.’’ dedi 
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası’nda yapılan tanıtım toplantısına SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, Meclis 
Başkanı Talip Kuriş, Yönetim Kurulu Üyeleri,  Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Meclisi Kültür Komisyonu Üyeleri, SUBÜ Öğretim 
Görevlisi Servet Sezgin katıldı.

 SATSO Yönetim Kurulu Başkanı Akgün Altuğ,  sanatı desteklemek yanında gelecek  nesile kayıt bırakmak adına SATSO olarak 
fotoğraf yarışması düzenlediklerini belirterek, Sakaryalılar’ı yarışmaya katılıma davet etti ve  şunları dile getirdi:“SATSO devlet 
ve kamuoyu nezdinde her yıl artan etkinliği ve itibarıyla, üyelerine ve Sakarya halkına karşı görevlerini yerine getirmede 
kararlıdır. Sakarya ekonomide değeri artan bir il olması yanında  kültür ve sanat zenginliğiyle de gündeme taşınmalı.Türkiye’de 
fotoğraf sanatı denince ilk akla gelen derneklerden olan GRUP 5 ve üyeleri Hüsnü Gürsel, İbrahim Zaman... gibi ünü yurt dışına 
taşmış değerli fotoğrafçılar sayesinde bugün Sakarya, kültür ve sanat faaliyetleri ile de anılmaktadır. Bu vesile ile gelişen 
sanayimizi ve ticaretimizi fotoğraf sanatı ile anlatmak istedik” dedi

Seçici Kurul; Nurullah Genç ( EFIAP Fotoğraf Sanatçısı, Şair), Süleyman Gündüz (Fotoğraf Sanatçısı), A. Akgün Altuğ (SATSO 
Başkanı ), Oğuzhan Durak  (SATSO Meclis Kültür Komisyon Başkanı), Servet Sezgin ( Fotoğraf Sanatçısı – Sakarya Uygulamalı 
Bilimler Üniversitesi ), Cihat Çavdar ( Fotoğraf Sanatçısı )

Ödüller :  1.Lik  Ödülü: 3.000.00 Tl / Değerinde Hediye Çeki  2.Lik Ödülü: 2 500.00 Tl / Değerinde Hediye Çeki 

 3.Lük Ödülü: 2 000.00 Tl / Değerinde Hediye Çeki 3 Adet Mansiyon: 1 000.00 TL / Değerinde Hediye Çeki

Özel Ödüller : Gizem Frit Özel Ödülü  - Brisa Bayileri Sergileme Ödülleri: 150.00 TL / Değerinde Hediye Çeki  ( En Az 30 Adet ) 
Yarışmanın sekreteryası SATSO Basın ve Halkla İlişkiler Müdürü Müjgan Zaman tarafından yürütülecek.

“SANAYİ VE TİCARET ŞEHRİ SAKARYA” YARIŞMASI GELECEĞE KAYIT 
BIRAKACAK
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BAŞKAN ALTUĞ’DAN ÖĞRETMENLER GÜNÜ MESAJI 

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, 24 Kasım Öğretmenler Günü dolayısıyla bir mesaj 
yayınladı.

Tüm eğitim camiasının Öğretmenler Günü’nü kutlayan Akgün Altuğ, milletlerin gelişmişlik düzeyinin eğitime verdikleri 
önemle ölçüldüğünü vurgulayarak, eğitimde en önemli unsurun hiç kuşkusuz öğretmenler olduğunun altını çizdi. Altuğ 
açıklamasında şunları dile getirdi: “İnsanlık tarihinin en kutsal mesleklerinden birisi hiç şüphesiz öğretmenliktir. Mustafa 
Kemal Atatürk, okuma-yazma seferberliğini bu gün başlatmış ve ülkemiz onun açtığı yolda ilerleyen değerli öğretmenlerimiz, 
topluma yön vermiş, ışık tutmuşlardır. Geleceği şekillendiren temel güç öğretmenlerimizdir. Günümüzde rekabetin temelinde 
bilgi vardır.  İçinde bulunduğumuz bilgi ve teknoloji çağı, bilginin üretimde, hizmette ve her alanda milletlerin birbiriyle 
yarıştığı bir dönemdir. Bu rekabette ayakta kalabilmek ve hatta önde olabilmek, bilgiye dayalı üretimle mümkündür, yani 
eğitimle mümkündür. Eğitim alanına yapılacak her türlü katkı, ülkemizin refahına yönelik en büyük yatırımdır. İş dünyası 
olarak üreten bir neslin, ancak kaliteli bir eğitimle yetişeceğinin farkındayız. Öğretmenlerimizin, toplumumuzu daha ileri 
noktalara taşıyacak yeni nesilleri, en donanımlı şekilde yetiştireceğine olan inancım tamdır.  Bu duygu ve düşüncelerle, tüm 
öğretmenlerimizin 24 Kasım Öğretmenler Günü’nü en içten duygularla kutluyorum.
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası tarafından geçtiğimiz aylarda sıkça gündeme getirilen cep telefonu satışlarındaki taksit 
oranlarının yükseltilmesi talebi, diğer kesimlerce de gündeme getirilmesiyle olumlu bir şekilde sonuçlandı.

SATSO bünyesinde faaliyetlerini sürdüren ve çoğunluğunu bilişim ve telekomünikasyon işler ile iştigal eden üyelerin oluşturduğu 
31. Meslek Komitesi’nin talebi ve Yönetim Kurulu’nun girişimleri ile başta TOBB olmak üzere yetkili birimlerle yapılan yazışmalar 
meyvesini verdi.Bankacılık Düzenleme ve Denetleme Kurumu (BDDK), kredi kartlarıyla ilgili yeni bir yönetmelik değişiklik 
taslağı hazırladı. Bu yönetmelik kapsamında fiyatı 3,500 TL’nin altında olan cep telefonu kredilerinde vade 6 aydan 12 aya 
çıkarıldı. Ocak 2019 sonuna kadar bu tutarın üzerindeki telefonlarda da 12 ay vade uygulanacak. Konu ile ilgili değerlendirmede 
bulunan Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, “İletişim sektörünün önemli bir parçası 
olan cep telefonu satışlarındaki taksit sınırlandırması, tüketicileri olduğu kadar bu sektörde faaliyet gösteren üyelerimizi de 
mağduriyet yaşamasına neden olmuştu. 31. Meslek Komitemizle birlikte bu konuda öncülüğünde ilgili bakanlıklar ve TOBB 
nezdinde yazışmalar gerçekleştirdik. Birçok kesimin dile getirdiği bu konuyu Hükümetimiz ele aldı.Cep telefonu satışlarındaki 
taksit uygulamasının 6 aydan 12 aya çıkarılması tarafımızdan memnuniyetle karşılandı. Ticari hayatın canlanmasına katkı 
sağlayacak önemli bir gelişme oldu. Bu konuda katkı sağlayan çözüme kavuşturan başta Cumhurbaşkanımız olmak üzere tüm 
mercilere teşekkür ederiz. Benzer bir uygulamanın beyaz eşya ve diğer sektörler için de yapılmasını bekliyoruz.

GSM SATIŞLARINDA TAKSİTLER 12’YE YÜKSELDİ
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SATSO RESİM SERGİSİNE EV SAHİPLİĞİ YAPTI

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası sosyal sorumluluk kapsamında çalışmalarına devam ediyor. SATSO geçtiğimiz günlerde 
Şehit Ali Borinli Özel Eğitim  Mesleki eğitim Okulu öğrencilerinin hazırladığı resim ve el sanatları ürünlerden oluşan sergiye de 
ev sahipliği yaptı.

Şehit Ali Borinli Özel Eğitim Okulu öğretmenlerinin gözetiminde özel eğitim öğrencilerinin itina ile hazırladığı ürünlerin  
sergilendiği programın açılış töreninde konuşan Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası’nın 
hem kültürel faaliyetlere destek olmak ve organize etmek hem de sosyal sorumluluk kapsamındaki çalışmaları önceleyerek 
her zaman gündem tutmaya gayret ettiklerini belirtti.Başkan Altuğ, Sakarya’nın sadece sanayi ve ticari üretimde değil 
kültürel ve sosyal olarak da üreten bir şehir olması ve bu konuda gelişmesi konusunda hasiyet gösterdiklerini belirtti.
Sakarya Valisi Ahmet Hamdi Nayir ise Özel eğitimli çocuklarımızın gelişimine ve topluma kazandırılmasına yardımcı olacak 
her türlü etkinliğe destek vereceklerini belirterek çocuklarımızın kendi el emeklerinden oluşan sergide emeği geçenleri de 
kutladığını ifade etti.Sergi alanında özel eğitimli çocuklarla yakından ilgilenen protokol üyeleri, serginin açılışının ardından 
öğrencilerin yaptığı eserleri yakından inceleyerek öğretmenlerinden bilgi aldılar. Özel Eğitim öğrencileri tarafından yapılan 
Türk Bayrağı tablosu da SATSO Kasım Ayı Olağan Meclis Toplantısı’nda Vali Ahmet Hamdi Nayir’e hediye olarak takdim edildi. 
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Bireysel Emeklilik Sisteminin ele alındığı Hürriyet Gazetesi Yazarı Noyan Doğan moderatörlüğündeki programa SATSO Yönetim 
Kurulu Başkanı Akgün Altuğ başta olmak üzere, Emeklilik Gözetim Merkezi Yönetim Kurulu (EGM) Yönetim Kurulu Üyesi Deniz 
Yurtseven, Sakarya 1. OSB Yönetim Kurulu Üyesi İshak Satış, Sakarya 2. OSB Yönetim Kurulu Başkanı Şükrü Bodur konuk oldu.

“Emekliliğiniz İçin Buluşuyoruz- Türkiye BES’leniyor” buluşmaları kapsamında gerçekleştirilen programa sektör temsilcileri ve 
SUBU Halkla İlişkiler ve Tanıtım Bölümü ve Bankacılık ve Sigortacılık Bölümü  akademisyen ve öğrencilerinden yoğun bir katılım 
gerçekleşti. Habertürk TV’den canlı olarak yayınlanan Bakış programında konuşan SATSO Yönetim Kurulu Başkanı Akgün 
Altuğ, Sakarya’nın sosyo ekonomik durumu hakkında bilgi verdiği konuşmasında ilin ikinci miladı olarak bilinen 1999 Marmara 
Depreminin ardından hızlı bir gelişim sürecine girdiğini belirtti. Başkan Altuğ konuşmasında “Ülkemizin kalbi, en büyük üreticisi 
ve tüketicisi olan Marmara Bölgesi’nde yer alıyoruz. Yatırımcıların en çok tercih ettiği, gelişimini istikrarla sürdüren ve ülke 
ekonomisine büyük güç katan bir bölgeyiz. Nüfusu her geçen gün artan bir il olarak Bireysel Emeklilik Sisteminin çalışanlara ve 
işverenlere çok iyi anlatılması ve bu konuda bir bilinç oluşturulması gerektiğini düşünüyorum. Aksayan ve eksik kalan yönleri 
tamamlandığında Bireysel Emeklilik ve Otomatik Katılım Sistemi getirileri itibariyle insanların öncelikli tercihleri arasında yer 
alacaktır.” diye konuştu

Hürriyet Gazetesi Yazarı Noyan Doğan moderatörlüğündeki programda konuşmaların ardından geçilen soru cevap bölümü ile 
BES ve otomatik katılım sisteminin detayları konuşuldu.

HABERTÜRK’TE “BİREYSEL EMEKLİLİK” SİSTEMİ ANLATILDI
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SAKARYA’NIN YILDIZLARI ÖDÜL TÖRENİ GENİŞ KATILIM İLE YAPILDI

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Sakarya’nın Yıldızları Ödül Töreni SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ ve Meclis 
Başkanı Talip Kuriş ev sahipliğinde ilimizdeki TOBB’a bağlı diğer Oda ve Borsaların ortaklığında Sakarya Valisi Ahmet Hamdi 
Nayır, TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu, TÜRK- İŞ Başkanı Ergün Atalay, Sakarya Büyükşehir belediye Başkanı Zeki 
Toçoğlu, SATSO Yönetim Kurulu Üyeleri, çevre oda ve borsa başkanları, il protokolü, daire müdürleri, SATSO Meclis Üyeleri, 
Komite üyeleri, komisyon üyeleri, kadın ve genç girişimciler kurulları ve çok sayıda davetli iştirak etti.

Sakarya’nın Yıldızları Ödül Töreni’nin açılış konuşmasını yapan SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, şunları dile 
getirdi; ‘’Bugün burada 4 oda üyelerimize ödüller vereceğiz. Bu şehrin ekonomisine ve tabii ülke ekonomisine katkı sağlayan 
üyelerimizin tümüne teşekkür ederken, üstün başarı gösterenleri ödüllendireceğiz. Sayın Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği 
Başkanımız; törenimize katılıp ödül alan firmalarımızı ve bizleri onurlandırdığınız için ayrıca teşekkür ederiz. Bugün burada 
şehirde olması gerekeni yapıyoruz, Sakarya Ticaret Ve Sanayi Odası, Sakarya Ticaret Borsası, Akyazı Ticaret Ve Sanayi 
Odası, Akyazı Ticaret Borsası ile bir ilki başlatıyor ve ödül törenimizi birlikte düzenliyoruz5174 sayılı Türkiye Odalar Ve 
Borsalar Birliği Kanunu çerçevesinde faaliyette olan 4 oda olarak toplam üye sayımız 20 bine ulaşıyor. Ortak üyelerimiz de 
var. Oluşturduğumuz istihdam sayısı ise 200 bini aşıyor. Büyük bir aile ve camia olmanın verdiği güçle kentin sorunlarına 
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çözüm aramada kendimizi sorumlu görüyoruz. Dev bir sivil toplum kuruluşu olarak bilinmesini isteriz ki; yalnızca işimizle 
gücümüzle değil, bu şehrin her şeyiyle ilgiliyiz. Sorunların tespitinden çözümüne kadar işin içinde varız. Olmak istiyoruz. 
Meclislerimizde ilin yolundan, suyundan, aşından ekmeğine kadar konuşuyor, çözüm arıyor, çözümün parçası olmaya gayret 
ediyoruz” dedi. 

TÜRK-İŞ Genel Başkanı Ergün Atalay ise 4 milyonluk bir ailenin üyesiyim.   Fakirin, işçinin, yoksulun temsilcisiyim. 
Yaşananları takip ediyoruz. Ben işçi bir kardeşinizim. 1 milyon 400 binlik bir ailenin üyesiyim. 4 milyonluk bir kitlenin 
başkanıyım. Pınarın aktığı yerde bir bardak suyun önemi yok. Çöl de kıymetli olur. 80 milyonluk cennet gibi bir vatanda 
yaşıyoruz. 81 milyonluk cennet bir vatanda yaşıyoruz. Benim görevim asgari ücreti, iş yerinde çalışan kadınların sıkıntıları, 
işçi kardeşlerimi konuşmaktır. Ben evvela Türkiye, ardından temsil ettiğim insanları söylüyorum. 28 Şubat’ı, 27 Mayıs’ı, 15 
Temmuz’u bu ülke ile birlikte yaşadık.  Hayatım darbecilerle, zalimlerle, hırsızlarla mücadele etmekle, darbelerin karşısında 
durmakla geçti. Her zaman temsil ettiğim insanlardan söz ederim. Yurtdışında ülkemi anlatırım.  Bu şehirdeki çöpçüsünden 
zenginine kadar şükran borcum var. Allah razı olsun.” Dedi.

Başkan Hisarcıklıoğlu yaptığı açıklamada şunları dile getirdi: “Sakarya’daki zenginliğin sırrı beraberliğindedir. Bir şehrin 
ekonomisi ileriye gittiyse o şehirde birlik ve uyum var demektir. Sakarya’da olduğu gibi. Bu birliktelik bereketi getiriyor. 
Birlikte rahmet ayrılıkta azap vardır. Sakarya’ya 24. gelişimdir. Senede iki defa geliyorum. Çünkü sizden moral alıyorum, 
ihtiyacı olan yerlere götürüyorum. Allaha şükredin öyle bir toprak vermiş ki; tarım, sanayi, girişimcilik, turizm her şey var bu 
kentte. Örneğin Kayseri ile mukayese etsek aranızda dağlar kadar fark var. Kayseri 5 vakit namaz kılarken Sakaryalılar 5 
vakit de şükür namazı kılmalı 

Sakaryalı firmalarımız başarılı ilk 1000 sanayici listesinde 10 sene önce 10 sanayicisi varken, bugün 13 sanayiciye yükselmiş. 
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Bunu Sakarya iş dünyası başardı. İhracatta 7. Sırada, marka şehir haline geldi, üretimin başkentlerinden biri. OSBler 
durmadan çalışıyor. İhracatta Sakarya 51 ili geride bırakmış. Sakarya ihracatta 81 ilin 51’ini geride bırakmış. Öte ki taraftan 
bu birlik ve beraberlikle Sakarya bir marka şehir haline geldi. Sakarya’da 5 araçtan 4 ü ihraç ediliyor. Bu rekabette gücü 
gösteriyor. Dünya standardında bir kalite yapıyoruz biz ve Dünya ile rekabet edebilen ürünleri Sakaryamız’da üretiyoruz, 
Yani Sakarya üretirken kaliteli üretmeyi de biliyor. Müthiş bir coğrafya vermiş Allah bize. Turizmden daha fazla pay almalıyız. 
Bunun için gayret etmeliyiz. Sakarya Oda ve Borsa Başkanları TOBB’da yönetim kademelerinde yer alıyor. Sakarya’ya ve 
Ankara’da ülkemize hizmet vermek için çalışıyorlar. Sakarya’daki oda ve borsalardan çok memnunum. Yapmış olduğunuz 
hizmeti en iyi şekilde yapıyorsunuz. İhracatı ile Sakarya bir dünya kenti. Sakarya’daki oda ve borsalarım akredite 5 yıldızlı 
oda.” dedi

Sakarya Valisi Ahmet Hamdi Nayir ise konuşmasında iş dünyasının kentin gelişimindeki önemine değinerek “Bir kadirşinaslık 
ve vefa örneği olan Sakarya’nın Yıldızları Ödül Töreni’nde olmaktan memnuniyet duyuyorum. Yaşanılan yerlerdeki 
coğrafyaları zenginleştiren unsurlar vardır. Tarihlerinden, ekonomilerinden, doğal güzelliklerinden ve iyi yetişmiş girişimci 
insanlarından güç alırlar. Biz görev yaptığımız yerde ticaretçileri değer katan kişiler olarak gördük. Eğer bu güzellikler takdir 
edilip ödülle taçlandırılırsa devamı gelecek demektir. Herkesin gözünün üzerinde olduğu bir coğrafyadayız. Hayat hakkı 
tanınması için girişimcilikte ekonomide sanayide en iyisi olacağız. Güzel bir beraberlikle bu salonda dostça kol kola güzel bir 
fotoğraf var. Ben ilimizde bu birliği görmekten büyük bir mutluluk duyduğumu söylüyor, ödül alanlar herkesi tebrik ediyorum. 
Biz istiklalimizin istikbalimizin gücünü görerek ayaktayız.  ” dedi.

Konuşmaların ardından Sakarya’ya değer katan iş dünyası temsilcilerine ödülleri verildi.
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası tarafından geçtiğimiz aylarda gündeme getirilen ve içeriğinde şehir aidiyetinin 
güçlendirilmesine yönelik çalışmaları kapsayan şifremiz54 sloganı Türk Patent ve Marka Kurumu tarafından tescillendi. 

Marka Tescil Belgesi ile patent alan şifremiz54 içeriği itibariyle 35, 36, 4. Maddelerden tescillendi. SATSO Ticareti Araştırma ve 
Geliştirme Komisyonu tarafından çalışmaları yürütülen şifremiz54 Projesi kapsamında alınan Patent Belgesi,  Komisyon Üyesi 
Baki Demir tarafından SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ’a teslim edildi.Konu ile ilgili değerlendirmede bulunan 
Başkan Akgün Altuğ, şunları dile getirdi:  “Şifremiz54 markasını Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası yükümlülüğünde Sakarya’ya 
kazandırmaktan dolayı memnuniyet duyuyoruz. Şifremiz54’ün artık Sakarya’nın bir sloganı ve aidiyetinin de bir simgesi 
olacağına inanıyorum. Hepimiz bu söylem çerçevesinde Sakarya ortak paydası ile hareket etmeli, Sakarya’nın kazanması 
için gayretlerimizi devam ettirmeliyiz.Şifremiz54 kapsamında çalışmalar yürüten ve SATSO Ticareti Araştırma ve Geliştirme 
Komisyonumuza da gayretlerinden dolayı teşekkür ederim” dedi. 

ŞİFREMİZ54 MARKA TESCİLİNİ ALDI



156

SAKARYA TİCARET VE SANAYİ ODASI 2018 YILI FAALİYET RAPORU

SATSO KENT İÇİ VE ŞEHİR DIŞI ULAŞIMINI GÜNDEME TAŞIYOR

 Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Akgün Altuğ,  üyelerden gelen talep doğrultusunda seçim 
döneminde dile gelmesi istenen sorun & çözüm beklentileriyle ilgili görüşlerini kamuoyuyla paylaşmaya devam ediyor.

 ‘’Sakaryamız nüfusu 1 milyonu aşan bir il olarak; şehirlerin büyüdükçe yaşadığı en güncel sorunlarından biri haline gelen 
trafik problemi ile karşı karşıya. Kent merkezi ve ilçe merkezlerinde şimdiden trafik sıkışıklığı iş ve eğitim gecikmelerine 
sebep oluyor. diyen Başkan Altuğ, şehir dışı ulaşımda da özellikle İstanbul’a sadece karayolu ile ulaşım sebebiyle sıkıntılar 
yaşandığını, raylı sistem gibi  alternatif çözümlerle ilgili projelerin gündeme taşınması gerektiğini vurguladı. SATSO Yönetim 
Kurulu Başkanı Akgün Altuğ  “Dönel kavşak sistemi dahil, mevcut sistemin yeniden ele alınması, artık raylı taşımacılığın 
Sakarya’da da yer alması, uzayan yol inşaatları ve katlı duble yolun bir an önce bitirilmesi ve trafik yoğunluğu konuları 
üyelerimizce tarafımıza iletiliyor. Büyükşehir Belediyelerinin görev, yetki ve sorumluluk alanında kalan yerlerde ulaşım ve 
trafik ile ilgili kararların alındığı UKOME’de SATSO’dan da bir temsilci olması gerekiyor. Sivil toplum örgütleriyle birlikte ortak 
vizyonla hareket etme arzusundayız.  Başka şehirlerde ulaşım konuyla ilgili projeler geliştiriliyor.”dedi
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, Karayolları Trafik Kanunu’nun 74. Maddesinde yapılan 
değişiklikle Yaya Öncelikli Trafik’’sistemine geçilmesinin önemine dikkat çekti.

Başkan Altuğ trafik kazalarının gerek şehir içi gerek şehirlerarası yollarda ciddi kayıplara neden olduğunu ve bunun en aza 
indirilmesi için bireylerden başlayan dikkat ve farkındalığın tüm kesimleri yakından ilgilendirdiğini ifade etti.

SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, Yılda yaklaşık 7.400 insanımızın hayatını kaybetmesine, 300 bin insanımızın 
yaralanmasına sebep olan trafik kazalarının önüne geçmek azaltmak amacıyla İç işleri Bakanlığı nezdinde yapılan çalışmaların 
önemine vurgu yaparak  “Karayolları Trafik Kanunu’nun 74. Maddesinde yapılan değişiklikle Yaya Öncelikli Trafik’’sistemi ile 
trafikteki can kayıplarımızın yaklaşık %23’ünü oluşturan yayalarımıza yönelik yepyeni, devrim niteliğinde bir adım atılmış; 
‘‘Yaya Öncelikli Trafik’’ anlayışı yasal bir zemine oturtulmuş olması oldukça memnuniyet verici. İçişleri Bakanımız Süleyman 
Soylu tarafından gönderilen bilgilendirmede de yer aldığı üzere,  artık araç sürücüleri, görevli veya trafik ışığı bulunmayan 
ancak trafik işareti ve levhalarıyla belirlenmiş kavşak giriş ve çıkışlarına, yaya veya okul geçitlerine yaklaşırken yavaşlamak; 
buralardan geçen ve geçmek üzere bulunan yaya varsa durarak ilk geçiş hakkını vermek zorundalar” dedi

‘YAYA ÖNCELİKLİ TRAFİK SİSTEMİ’ SAKARYA’DA BAŞARILI OLACAKTIR
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SATSO TÜRK MÜZİĞİ TOPLULUĞU’NDAN 14 ŞUBAT KONSERİ

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde faaliyetlerini yürüten SATSO Türk Müziği Topluluğu 2019 yılının ilk konserini 14 
Şubat Sevgililer Günü’ne özel bir konseptte düzenledi.

10 yılı aşkın süredir çalışmalar yapan koro; Sakarya Üniversitesi Kültür ve Kongre Merkezi’nde Türk Müziğinin eşsiz 
eserlerini Sakaryalılarla paylaştı.Konserden önce gelen konuklara SATSO Görevlileri tarafından karanfil takdim edildi. 
İki bölümden oluşan konserde, SATSO Türk Müziği Topluluğu solo ve koro olmak üzere toplam 21 parça seslendirerek 
sanatseverlere musiki dolu bir gece yaşattılar. Konserde işitme engelliler için işaret dili ile de sunum yapıldı. Repertuvardaki 
parçalardan bir tanesi işaret dili öğrencileri tarafından işitme engellilere özel seslendirildi. 

Sakarya Üniversitesi Kültür ve Kongre Merkezi’nde yaklaşık 1000 kişinin doldurduğu salonda gerçekleştirilen konser, büyük 
beğeni aldı. Şef Hamdi İtil Yönetimindeki konsere SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ,  SATSO Disiplin Kurulu 
Başkanı ve eski dönem Başkanlarından Erol Öztürk Hacıeyüpoğlu, SATSO Yönetim Kurulu Üyeleri, Meclis Üyeleri ve eşleri ile 
çok sayıda davetli iştirak etti.

SATSO Korosu ile de sanat müziğinin eşsiz eserlerine icra ettiği gecede çiçek takdim etmek üzere sahneye gelen SATSO 
Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, “SATSO çatısı altında çalışmalarını yürüten ve düzenledikleri konserle her defasında 
müzik severlere farklı keyifler yaşatan SATSO Türk Müziği Topluluğu yine çok başarılı ve duygu dolu bir gece yaşattılar bize. 
Sakaryalılar olarak çok şanslıyız. SATSO Türk Müziği Topluluğumuzun bugün geldiği noktada kongre salonunu dolduran 
bunca sanatseveri alkışlatabilmeleri bu desteğin ve gayretin bir sonucudur. Şefimiz Hamdi İtil şahsında tüm koromuza 
teşekkür ediyor, başarılı çalışmalarının devamını diliyorum. Sanat ve duygu dolu bir akşamda bizleri yalnız bırakmadığı için 
konuklarımıza da teşekkür ederiz” şeklinde konuştu.
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası (SATSO) Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, SATSO üyelerini “İstihdam Seferberliği 2019” 
kapsamında uygulanan desteklerden yararlanmaya çağırdı.

SATSO Şubat Ayı Olağan Meclis Toplantısında İstihdam Seferberliği 219 Programı ile ilgili detaylı bilgi veren Başkan Altuğ 
İstihdam Seferberliği Programını oldukça önemsediklerini belirterek Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan’ın istihdam 
seferberliği çağrısının ardından TOBB’un “Burası Türkiye Burada İş Var” sloganıyla başlattığı “İstihdam Seferberliği 2019” 
programını yürekten desteklediklerini belirtti. İş verenlere yeni istihdam alımlarında ciddi destek sağlanacağını ve işverenin 
yükünü hafifletecek teşviklerin açıklandığını dile getiren SATSO Yönetim Kurulu Başkanı Akgün Altuğ, Türkiye’nin gücüne 
ve geleceğine güveniyoruz. İş dünyası olarak bugün olduğu gibi yarın da güçlü ve önde bir Türkiye için hep birlikte gayret 
etmeliyiz.  İstihdama yönelik devlet destekleri, işletmelerimiz için bir fırsattır. Bu tarihi desteklerden üyelerimizi faydalanmaya 
davet ediyoruz.Açıklanan teşvik paketi iş dünyasının elini güçlendiren ilerlemesinin önünü açan niteliktedir. Bunlar; Yeni 
istihdama ücret desteği, yeni istihdamın SGK prim ve vergisine destek, kısa çalışma ödeneği, asgari ücret desteği, düzenli 
ödemeye devamlı destek, kalkınmaya ilave destek, önce işbaşı eğitim sonra istihdam desteği, ihtiyacınıza uygun nitelikli 
işgücü eğitimine tam destek programları şeklindedir.” dedi.

Şubat ayı olağan meclis toplantısında meclis üyeleri İstihdam Seferberliğinin ülke ve il ekonomisine katma değer sağlayacağı 
gibi üretimi artıracağı, işsizliğe çözüm olacağını belirterek söz konusu İstihdam Seferberliğini olumlu karşıladıklarını ve 
önemsediklerini dile getirdiler. 

SATSO BAŞKANI ALTUĞ’DAN İSTİHDAM SEFERBERLİĞİNE DESTEK ÇAĞRISI
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BAŞKAN ALTUĞ  “ÇARK SU TERAZİSİ VE MOTORU KÜLTÜREL SİMGE 
OLARAK ŞEHRE KAZANDIRILMALI”
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Başkanı A. Akgün Altuğ; Şubat Meclisi’nde gündeme gelen Çark’taki su terazisi ve tarihi 
çarkın Millet Bahçesi Projesi’nde yer almasını istedi. 

Başkan Akgün Altuğ;   “Meclis Üyemiz Adnan Borazancıoğlu’nun  “Kültür simgeleri, orada yaşayanların coğrafyadaki 
varlık mühürleridir. İlimizde bulunan 1700’lü yıllardan kalma Su terazisinin restorasyonu ve çarkın asıl yerine taşınması için 
araştırma talep ediyorum. Su terazileri şehir kimliklerinin bir parçasıdır. Şehrimizin bir simgesi olabilir.” diyerek gündeme 
taşıdığı Çark’taki su terazisi ve tarihi çark;   Millet Bahçesi içinde restore edilerek şehre kazandırılmalıdır. Sakarya’nın doğal, 
kültürel zenginliklerinin değerlendirilmesinde, ildeki tüm kurumların sorumlulukları var.“Her İlde Millet Bahçesi Projesi” 
kapsamında; «Sakarya İli Millet Bahçesi ile Millet Bahçesine Ait Sosyal Donatılar İnşaatları ile Altyapı ve Çevre Düzenlemesi 
İşi» Çevre ve Şehircilik Bakanlığı Toplu Konut İdaresi Başkanlığı (TOKİ) tarafından 06.02.2019 tarihinde ihale edildi. İhale 
dokümanları incelendiğinde; alanda kalıntıları bulunan ve Adapazarı›na geçmişte içme suyu sağlayan Tarihi Su Çarkı ve Su 
Terazisi ile ilgili olarak söz konusu projede herhangi bir tasarrufta bulunulmadığı anlaşılmaktadır” şeklinde konuştu.
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Sakarya Üniversitesi İşletme Topluluğu (SÜİT) tarafından organize edilen konuşma da SATSO Başkanı Akgün Altuğ, Sakarya’nın 
potansiyeli ve kendi iş tecrübesini öğrencilere aktardı. 

Oldukça yoğun katılım gerçekleştirilen toplantı da Akgün Altuğ’un konuşmaları ilgi odağı oldu. Salondakilerin kandillerini 
kutlayarak konuşmasına başlayan Altuğ,üniversitenin böyle organizasyonlarına seve seve dahil olacaklarını belirtti. Küçük bir 
işletmeden büyük iş adamına dönüştüğü hayat hikayesini de öğrencilerle paylaştı.

SATSO hakkında da bilgilendirme yapan Başkan Altuğ; “Sakarya’nın en büyük meslek örgütü ve sivil toplum kuruluşuyuz. 
Sakarya’nın gelişimine sürekli katkı vermek görevimiz. Şehrimizin ekonomisiyle, eğitimiyle, belediyeciliği ile, kısacası her 
konularıyla ilgiliyiz.“Bütün yollar Roma’ya çıkar derler ancak bütün yollar da Sakarya’dan geçer” Sakarya’mız ülkemizin en 
şanslı illerinden biridir. Lokasyonu güzel, 4 mevsimi yaşayan, toprağı, suyu verimli ve insanı da çok zeki bir şehirdir. 1999 
Depreminden sonra şehri en yaşanabilir şehir yapma çabasında olduk. Sakarya üreten bir şehir ve nüfusunun artmasındaki en 
önemli etken üretim artışıdır. Türkiye’de kendine yetebilen nadir şehirlerden biridir.Birçok projemiz var. Girişimci sayımızı sürekli 
artırmak istiyoruz. Hedeflerimiz de sizlersiniz. Yalnızca bir düşünce ile çok yol katedebilirsiniz. Eski zamanlarda girişimcilere 
destek hiç yoktu. Ancak günümüzde yeter ki bir fikriniz olsun, her zaman her yerde destek alabilirsiniz. Bu nedenle Fikirsepeti 
projemiz girişimcilere çok yardımcı olacaktır. En ufak bir fikriniz dahi olsa bile bu projemiz size çok destek sağlayacaktır. 
Üniversitemizde 3600 yabancı uyruklu öğrencimiz var ve bunlara yönelik UPEP Projemizi devreye soktuk. Bu öğrencilerimizi 
Ticaret Elçisi olarak eğitiyor ve hem öğrencilerimize istihdam sağlamış oluyoruz hem de ihracat yapan firmalarımızın işlerini 
kolaylaştırıyoruz” dedi

SATSO BAŞKANI AKGÜN ALTUĞ SAÜ’DE ÖĞRENCİLER İLE BİR ARAYA GELDİ
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POLİTİKA
TEMSİL
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SATSO’DAN İLK ZİYARET TOBB’A
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Akgün Altuğ, Meclis Başkanı Talip Kuriş, Yönetim Kurulu üyeleri 
ve Sakarya Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Adem Sarı, beraberlerindeki heyet ile birlikte TOBB Başkanı M. Rifat 
Hisarcıklıoğlu’nu makamında ziyaret etti.

Söz konusu ziyarette TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu, yeni dönem çalışmaları için başarılar dileyerek, hayırlı olsun dileklerini 
iletti. Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası’nın  gücünün birlik ve beraberlikle artacağına dikkat çeken Birlik Başkanı 
Hisarcıklıoğlu, SATSO’nun bu birlik ve beraberliğin ana aktörü olarak şehrin gelişimine büyük katkı sağladığını ifade etti. 
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Akgün Altuğ TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu’na desteklerini bildirerek 
tüm Sakarya delegasyonu ve Yönetim Kurulu olarak gerçekleştirdikleri ziyaretten duydukları memnuniyeti dile getirdi.
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Akgün Altuğ “Bulunduğu konum ve mevcut potansiyeli ile hem 
sanayi ve ticaret alanında hem turizm tarım sektöründe eş zamanlı gelişen ayrıcalıklı bir ilin sivil toplum örgütüyüz. Bu 
farkındalıkla bölgesel ulusal ve hatta uluslara arası ekonomide işaret edilen bölgelerden biri olmaya aday bu kenti, mevcut 
dinamiklerini harekete geçirerek güçlendirmeye devam edeceğiz. Sakarya olarak üst birliğimiz TOBB’u ve Başkanımız siz, 
Hisarcıklıoğlu’nun her zaman destekçisiyiz.” Dedi. Başkan Altuğ ayrıca iş dünyasına nefes aldıracak olan TOBB Nefes 
Kredisi’nin de üyeler tarafından ilgi ile karşılandığını belirterek üreten ve çalışan iş dünyasına desteklerinden dolayı TOBB 
Başkanı Hisarcıklıoğlu’na teşekkürlerini sundu. 
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Türkiye Odalar Borsalar Birliği’nin (TOBB) 74. Genel Kurulu TOBB Ekonomi ve Teknoloji Üniversitesi’nde geniş bir katılımla 
gerçekleştirildi. 

Genel Kurula Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, Meclis Başkanı Talip Kuriş, Yönetim 
Kurulu Üyeleri ve TOBB Genel Kurulu Delegeleri iştirak etti.Genel kurul Programının ilk gününde TOBB bünyesindeki tüm Oda ve 
Borsalar Anıtkabir’i ziyaret etti. Programın ikinci gününde TOBB ETÜ’de yapılan 74’üncü Genel Kurul’da, TOBB Başkanı M.Rifat 
Hisarcıklıoğlu, katılan delegelerin tüm oylarını alarak yeniden başkan seçildi. TOBB’un seçimli 74. Genel Kurulu’nda SATSO 
Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, Genel İdare Kurulu Üyeliğine seçildi. SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ 
Genel Kurul’un hayırlı olmasını dileyerek  “Birlik Başkanımız Sayın Rifat Hisarcıklıoğlu ve Yönetim Kurulu’na yeni dönemde 
başarılar diliyoruz. Yeni görevleri hayırlı olsun, Ülke olarak hedeflerimiz doğrultusunda üretmeye ve muasır medeniyetler 
seviyesine gelebilmek amacıyla yükselmeye devam edeceğiz. Sakarya bu büyümenin ve gelişmenin önemli aktörlerinden biri 
olacaktır.” diye konuştu.

BAŞKAN ALTUĞ TOBB GİK ÜYELİĞİNE SEÇİLDİ
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BAŞKAN ALTUĞ’A TOBB’DAN BİR GÖREV DAHA
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB)iştirakleri 
arasında yer alan Gümrük ve Turizm İşletmeleri Yönetim Kurulu üyeliği görevine seçildi.

Gümrük ve Turizm İşletmeleri A.Ş. Yönetim Kurulu Üyeliği TOBB’un 74. Genel Kurulu’nun ardından belirlenen Gümrük ve 
Turizm İşletmeleri A.Ş. Yönetim Kurulu Üyesi olan SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ,  “TOBB çatısı altında tebliğ 
edilen tüm görevlerde Türk ekonomisinin gelişmesine katkı sağlamak adına çalışmaktan memnuniyet duyarım.” şeklinde 
memnuniyetini dile getirdi.Başkan Altuğ, geçtiğimiz günlerde gerçekleştirilen TOBB Genel Kurulu’nda da TOBB-GİK üyeliğine 
seçilmişti.
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Marmara Bölge Toplantısı, TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu’nun başkanlığında, TOBB İkiz Kuleler’de yapıldı. Toplantıya 
katılan bölge oda/borsa başkanlarına, TOBB’un çalışmaları ve Türkiye ekonomisine ilişkin sunumlar yapıldı.

Toplantı ile ilgili değerlendirmede bulunan SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün ALtuğ toplantının bölge adına oldukça verimli 
geçtiğini belirterek şunları dile getirdi: “TOBB Başkanımız Sayın Rifat Hisarcıklıoğlu’nun başkanlığında Marmara Bölgesi Oda 
ve Borsa başkanlarının katıldığı bölge toplantısında hem bölgemizin hem de ülkemizin ekonomisi üzerine değerlendirmeler ve 
istişarelerde bulunduk. Bölgemiz Türkiye’nin ekonomik anlamda can damarı niteliği taşıyor. Bu minvalde Marmara bölgesinde 
yaşanan ekonomik gelişmeler ve yatırımlar ülke ekonomisini de olumlu etkiliyor. Bizler de bölge oda ve borsa başkanları olarak 
bu farkındalığı hizmetlerimize yansıtmak ve daha fazla üretim daha fazla yatırım için gayret gösteriyoruz. Bugün baktığımızda 
ekonomimiz zorlu bir sınavdan geçmektedir. Bu yaşanan süreç kısa süreli olması beklenen geçici bir dönem ve iş dünyası olarak 
bu süreçte pozitif olmalıyız, çalışmaya ve her şeye rağmen üretmeye devam etmeliyiz. TOBB nezdinde Marmara Bölgesinde 
yer alan Oda ve Borsa meclis üyeleri arasında yapılan anket çalışması ve araştırmalar neticesinde gelecekten beklentisi, 
yatırımlardan umutlu, pozitif yönde iller arasında ilk sırada Sakarya’nın yer aldığı bilgisinin paylaşılması memnuniyet vericiydi. 

BAŞKAN ALTUĞ TOBB MARMARA BÖLGE TOPLANTISINA KATILDI
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SAKARYA LOBİSİ ANKARA’DA TEK SES OLDU
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası (SATSO) Yönetim Kurulu Başkanı Akgün Altuğ, Meclis Başkanı Talip Kuriş, Sakarya Ticaret 
Borsası Başkanvekili Nizamettin Sarı,  Akyazı Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Şinasi Bayraktar, Akyazı 
Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Ali Şener Bayraktar, Meclis Başkanları, Yönetim Kurulu Üyeleri ile birlikte, Türkiye 
Büyük Millet Meclisi’nde Sakarya Milletvekillerini ziyaret ederek Sakarya adına yapılan çalışmalar ve planlanan projeler ile 
ilgili görüş alışverişinde bulundular.

Toplantıda konuşan Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ,  Sakarya ile ilgili değerlendirmelerde bulunarak SATSO’nun 
çalışmaları hakkında bilgi verdi. 

Başkan Altuğ konuşmasında “ “Sakarya bulunduğu konum itibariyle önemli bir şehir ve üretim şehri olarak gelişiyor. 
Yatırımlar için en gözde bölgelerden biriyiz. İlimiz için sanayiyi ticarete, tarımı, turizme tercih etme gibi bir lüksümüz yok. 
İlimizin her alanda gelişmesi en önemli hedefimizdir. Artık tüketim toplumu olarak yolumuza devam edemeyiz. Üretmenin 
gücüne inanıyorum, ürettikçe büyüyüp gelişeceğiz. Rekabet edebilirlik seviyemizi üst sıralarda tutabilmek için markalaşma 
ve inovasyona öncelik vermeliyiz. Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası olarak ilimizin ve ülkemiz sorunlarına çözüm üretmeye 
ve gelişmeye odaklanarak, özellikte üretmek için çalışmalar yapmayı hedefliyoruz. İlimizin bereketli tarım topraklarına zarar 
vermeden, düzenli bir sanayileşmeden yanayız. Üreten bir şehiriz ve üreten şehirler ekonomik anlamda hep ön plandadır. 
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Sadece sanayide değil kültür ve sanatta da üreten bir şehir olarak bir kimlik kazandırmak amacındayız. Önümüzdeki yıllarda 
Sakarya, ekonominin içinde önemli olmaya devam edecek. Geleceği hep birlikte planlayalım istiyoruz. Sizlerle birlikte 
planlama yaparak şehri doğru yerlere götürmek adına her türlü çalışmada yer almak isteriz. Mesleki bir örgütüz ama hitap 
ettiğimiz kesim ve sahip olduğumuz ekonomik güç itibariyle şehirde olan biten her şey bizim üzerimize vazife diyerek 
sorumluluk alıyoruz. Sizlerle birlikte hareket etmek ve doğru projelerle ilimizin çıtasını yükseltmekten yanayız. İlimizdeki 
ekonomi tabanlı sivil toplum örgütlerimizle birlikte şehirdeki her platformda, görüşüne, bilgisine ve tecrübesine başvurulan 
bir paydaş olmalıyız” dedi

SATSO Yönetim Kurulu Başkanı Akgün Altuğ geçtiğimiz haftalarda gerçekleştirilen “Ekonomi İstişare Toplantısı” sonuç 
raporunu milletvekillerine sundu.
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TOBB EKONOMİ ŞURASI’NDA SORUNLAR VE ÇÖZÜM ÖNERİLERİ İLETİLDİ
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, TOBB Ekonomi Şurası programına katılarak 
Sakarya’nın sorunlarını iletti.

TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu›nun ev sahipliğindeki Türkiye Ekonomi Şurası; Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, 
Cumhurbaşkanı Yardımcısı Fuat Oktay; Aile, Çalışma ve Sosyal Hizmetler Bakanı Zehra Zümrüt Selçuk, Enerji ve Tabii 
Kaynaklar Bakanı Fatih Dönmez, Hazine ve Maliye Bakanı Berat Albayrak, Milli Eğitim Bakanı Ziya Selçuk, Sanayi ve 
Teknoloji Bakanı Mustafa Varank, Tarım ve Orman Bakanı Bekir Pakdemirli, Ticaret Bakanı Ruhsar Pekcan, Oda ve Borsa 
Başkanları, Meclis Başkanları, OSB Başkanları ile çok sayıda iş insanının katılımıyla TOBB İkiz Kuleler Konferans Salonu’nda 
gerçekleştirildi.  

TOBB Ekonomi Şurası’nda ticaret ve sanayi odalarının sorunları da Cumhurbaşkanı Erdoğan’a iletildi. Şura’da dile getirilen 
ticaret ve sanayi odaları sorunları genel olarak şu başlıklarda toplandı. Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı A. Akgün Altuğ tarafından Sakarya ile ilgili 5 temel sorun ve çözüm önerileri de TOBB’a iletildi. Sakarya Ticaret ve 
Sanayi Odası Sorun ve çözüm önerileri de şu şekilde sıralandı:

İlin sorunlarında ilk sırada, Sakarya’da İhracattaki KDV iadelerinden kaynaklı olarak Sakaya Büyükşehir Belediyesinin maliye 
payı ciddi şekilde düşmekte ve belediye hizmetlerinin finansmanı ile ticaret ve sanayinin alt yapısına yönelik hizmetlerde 
kaynak sıkıntısı nedeniyle mağduriyet yaşandığı konusu iletildi. 
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İl Özel İdarelerine ve Belediyelere Genel Bütçe Vergi Gelirlerinden Pay Verilmesi Hakkında Kanuna göre maliye payı;  vergi 
gelirleri tahsilatı toplamından “vergi iadeleri düşüldükten sonra” kalan net tutar üzerinden hesaplandığının belirtilerek İl Özel 
İdarelerine ve Belediyelere Genel Bütçe Vergi Gelirlerinden Pay Verilmesi Hakkında Kanunda gerekli düzenlemenin yapılarak, 
Sakarya Büyükşehir Belediyesinin söz konusu mağduriyeti giderilmeli ve Büyükşehir Belediyelerine aktarılan paylar 
konusundaki adaletsizliğin önüne geçilmesi önerildi.

Sakarya’nın sorunları çerçevesinde ikinci sorun ve çözüm önerisi olarak tarım sektörü oluşturdu.

Buna göre;  Sakarya’nın tarımsal üretim ve tarıma dayalı sanayi konusunda ülkemizin önde gelen illerinden biri olduğu 
belirtilerek ülkenin kırsal kalkınmasına önemli katkıları olan ve işletmelerin AB standartlarına yükselmesinde önemli bir araç 
olan IPARD programı kapsamında TKDK–Tarımsal ve Kırsal Kalkınmayı Destekleme Kurumu desteklerinden yararlanamadığı 
ifade edildi.

Sorunun çözümü olarak Sakarya’nın,  ülkemizdeki tarım potansiyeli yüksek olan diğer iller gibi (Ankara, Konya, Bursa, 
Balıkesir, Samsun, Çanakkale, Denizli vb.)  IPARD programı kapsamına alınarak, TKDK–Tarımsal ve Kırsal Kalkınmayı 
Destekleme Kurumu desteklerinden faydalanması yönünde gerekli mevzuat değişiklikleri yapılması önerildi.

Sakarya’nın üçüncü temel sorunu olarak yatırım programında yer alan Arifiye-Karasu (Karasu Limanı) Demiryolunun 
inşaatında ödenek yetersizliğinden dolayı sorunlar yaşandığı konusu belirtildi.    

Soruna yönelik çözüm olarak Sakarya için büyük öneme sahip Arifiye-Karasu (Karasu Limanı) Demiryolunun bir an önce 
tamamlanması için alt yapı ve üst yapı çalışmaları ile ilgili proje bedel revizyonu yapılması, yatırım programı kapsamında 
gerekli ödeneklerin çıkartılması önerildi.

Sakarya’nın sorunları arasında Sakarya’da kamu sektörüne yönelik iş yapan üyelerin kamudan önemli miktarlarda 
alacakları bulunduğu belirtilerek zamanında tahsil edilmeyen alacaklar nedeniyle finansman sıkıntısı yaşandığı ve bu 
sebeple bankalardan yüksek faizli kredi çekilmek durumunda kalındığı ifade edildi.

Soruna yönelik çözüm önerisi olarak da kamu borçlarının bir an önce ödenmesinin ticari hayatı canlandırmak adına önemli 
olduğu dile getirildi. Bunun dışında kamu alacaklarının borçlara mahsup edilmesi veya devlet tahvili verilerek piyasaya 
kaynak girişi sağlanması da öneriler arasında yer aldı. 

Sakarya’nın ilk 5 sorunun iletildiği raporda son olarak Sakarya Gümrük Müdürlüğü’nde işlem gören ithalat- ihracat ve transit 
işlemlerine konu araçlarla alakalı Supalan Sahası (Gümrüklü Saha) bulunmaması nedeniyle tırların yol üzerinde gümrük 
kontrollerine tabi tutulduğu yer aldı.

Soruna yönelik çözüm olarak Sakarya Gümrük Müdürlüğü civarında ve kontrolünde tırların giriş-çıkış yapabileceği 
mümkünse hazine arazisinin Supalan sahası olarak Ticaret Bakanlığınca Sakarya Gümrük Müdürlüğüne tahsis edilmesi 
önerildi.

Şura’da iş dünyasının temsilcileri sorun ve çözüm önerilerini TOBB nezdinde Cumhurbaşkanı Erdoğan ve Bakanlara iletme 
imkânı buldu.

SATSO tarafından zaman zaman Sakarya’ya dair üyeleri ilgilendiren veya şehri genel durumunu etkileyen sorunların 
iletilmeye devam edeceği de bildirildi.
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İSTİHDAM SEFERBERLİĞİ 2019 PROGRAMI’NA DESTEK
İstihdam Seferberliği 2019 Tanıtım Toplantısı, Aile, Çalışma ve Sosyal Hizmetler Bakanı Zehra Zümrüt Selçuk, Hazine ve 
Maliye Bakanı Berat Albayrak ve Kültür ve Turizm Bakanı Mehmet Nuri Ersoy’un katılımıyla, Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği (TOBB) Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu’nun ev sahipliğinde yapıldı. Toplantıya, Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ da iştirak etti.  Başkan Altuğ, “İstihdam Seferberliği 2019” faaliyeti hakkında yaptığı 
değerlendirmede SATSO üyelerini ’İstihdam Seferberliği 2019’ kapsamında uygulanan desteklerden yararlanmaya çağırdı. 
Başkan Altuğ “Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan’ın istihdam seferberliği çağrısının ardından Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliğinin ‘Burası Türkiye Burada İş Var’ sloganıyla başlattığı ’İstihdam Seferberliği 2019’ programını destekliyoruz. Ekonomiyi 
güçlendirmek adına son derece hızlı ve pratik adımlar atılması iş dünyamızı daha fazla cesaretlendiriyor. Devletimizin 
Türk iş dünyasına sağladığı maddi ve manevi destekler yapılacak yatırımlar ve işbirliklerinde elimizi güçlendiriyor. Biz de 
üreten Sakarya’nın üreten iş dünyası olarak güçlü bir gelecek için istihdam seferberliğine destek vereceğimize inanıyorum. 
Devletimizin 2019 yılı için hedeflediği 2,5 milyon istihdam hedefine ulaşmak için daha çok çalışacağız. İnanıyoruz ki; üretim 
yapan bir nüfus güçlü bir ekonomi ortaya çıkartacak.” dedi. 

SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, programın önemli bir fırsat olduğunu ve bunun iyi değerlendirilmesi 
gerektiğine vurgu yaparak “Tüm üyelerimizi teşviklerden yararlanarak hem işletmelerinin hem de ekonomik kalkınmanın 
geleceğine katkı sunmaya davet ediyorum» diye konuştu.
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Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği, geçen yıl yapılan organ seçimlerinin ardından çoğunluğu ilk kez seçilen meclis üyelerine 
birlik iştiraklerinin kurumsal yapılarını ve hizmetlerini tanıtmak, Türkiye ve dünya ekonomisindeki gelişmeler hakkında 
bilgilendirmek ve kendilerine yönelik çeşitli yönetim becerileri kazandırmak amacıyla bilgilendirme seminerleri düzenledi.

TOBB Birlik Merkezi ile TOBB Ekonomi ve Teknoloji Üniversite’sinde üç gün süren Meclis Üyeleri Bilgilendirme Semineri’ne 
iki grup halinde katılacak olan Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu ve meclis üyelerinin ilk grubu Ankara’daki 
programa iştirak etti. SATSO’yu temsilen ilk grupta 22 meclis üyesinin iştirak ettiği bilgilendirme seminerinin oldukça faydalı 
olduğuna dikkat çeken Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, “Geçtiğimiz yıl gerçekleştirilen oda ve borsa organ seçimlerinin 
ardından Odamız meclis üyelerinin yaklaşık yüzde 60’ı bir değişim gösterdi. Buna bağlı olarak yeni meclis üyelerimiz,  bu 
seminer vesilesi ile TOBB’u daha yakından tanıma fırsatı buldular” dedi. 

MECLİS ÜYELERİ TOBB BİLGİLENDİRME SEMİNERİNE KATILDI
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SATSO MECLİSİ TOBB SEMİNERLERİNİ TAMAMLADI
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Meclis Üyeleri, TOBB tarafından düzenlenen, Oda/Borsa Meclis Üyeleri Bilgilendirme 
Semineri’ne katıldı.

İki grup halinde seminere katılan meclis üyelerinin ikinci grubu 28 kişi ile eğitimler katıldı. Üç gün süren seminerde, TOBB 
faaliyetleri ve çeşitli konularda uzmanlar tarafından bilgilendirme yapıldı. SATSO Yönetim Kurulu Başkan Yardımcıları 
Yüksel Avşar ve Cem Gün ile Yönetim Kurulu ve meclis üyelerinin katılımı ile gerçekleştirilen seminer boyunca üyelere, 
‘TOBB’un Kurumsal Yapısı’, Küresel Gelişmeler ve Türkiye’,  ‘TOBB İştirakleri’, ‘Türk Ekonomisindeki Gelişmeler’, ‘İş Hayatında 
İletişim’, ‘Etkili Yönetim Becerileri’, ‘E-Ticaret ve Sosyal Medya’, ‘Finansal Yönetim’, ‘Medya İlişkileri’, ‘Protokol Kuralları’ 
gibi konularda uzmanlar tarafından bilgilendirme yapıldı.Programın oldukça verimli olduğunu belirten Meclis Üyeleri bu 
tür organizasyonlarla kurumsal yapının işleyişi hakkında detaylı bilgi edindiklerini belirterek “Üst birliğimizin faaliyetlerine 
ve çalışmalarına ilişkin bilgi paylaşımını artırmak ve kişisel gelişime katkıda bulunmak için TOBB tarafından düzenlenen 
bilgilendirme seminerlerinin oldukça verimli olduğunu ifade ettiler. 
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BİLGİ VE 
DANIŞMANLIK
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İHRACATÇI FİRMALARA SATSO’DA KOLAYLIK
Gümrük ve Ticaret Bakanlığı tarafından Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği koordinasyonunda A.TR Dolaşım Belgeleri ve Menşe 
İspat Belgelerinin elektronik ortamda düzenlenme, onaylanma ve vizelenme hizmeti ilimizde, Sakarya Ticaret ve Sanayi 
Odası yürütücülüğünde başlatıldı.

Bu doğrultuda ihracat yapmak isteyen SATSO üyeleri ile temsil yetki belgesine haiz gümrük müşavirlerinin elektronik 
imzalarını bir an önce temin etmeleriistendi...Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği’nden belirtilen uygulama takvimine göre; A.TR 
Dolaşım Belgesi özelinde söz konusu sistemin ilk pilot uygulaması, 24 Nisan 2018 tarihinde Orta Anadolu Gümrük ve Ticaret 
Bölge Müdürlüğü Bağlantısı Esenboğa Gümrük Müdürlüğü bünyesinde başlatıldı.Gümrük İdareleri tarafından vize işlemi 
yapılmayan Menşe şahadetnameleri, Özel Menşe Şahadetnamesi (FORM-A) ve onaylanmış ihracatçılar tarafından kullanılan 
basitleştirilmiş usuldeki A.TR Dolaşım Belgelerinin de elektronik olarak düzenlenmesi ve onaylanması uygulamasına ise 
2 Temmuz 2018 tarihinde geçilecek.Bahse konu uygulama takvimi uyarınca dolaşım ve menşe belgelerinin elektronik 
ortamda düzenlenmesi, onaylanması ve vize edilmesi ile ilgili sistemin aşağıda belirtilen tarihler sırasıyla yürürlüğe gireceği 
planlanmıştır: Söz konusu elektronik sistemin aktif hale gelmesi ile birlikte ihracatçı firmalarımızın işlemlerini elektronik 
imza aracılığı ile sistemden yapabileceklerini belirten SATSO Yönetim Kurulu Başkanı Akgün Altuğ, “İhracatçı firmalarımızın 
işlemlerini daha hızlı ve kolay bir şekilde yapabilmeleri için dolaşım ve menşe belgelerinin elektronik ortamda düzenlenmesi, 
onaylanması ve vize edilmesi oldukça faydalı olacaktır. Günümüz iş dünyasının, rekabet edebilirliğini güçlendirmek adına 
zamanı yönetmek anlamında büyük bir avantaj kazandığını düşünüyorum” dedi.  
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Sakarya Peyzaj ve Süs Bitkiciliği Festivali’nin Lansmanında konuşan Sakarya ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı 
A. Akgün Altuğ, Sakarya’nın doğal zenginliklerinin kıymetini bilmeli ve dünyaya tanıtımını sağlamalıyız. Süs Bitkiciliği Festivali 
bu anlamda ilimize hem ekonomik hem tanıtım anlamında büyük katkı sağlayacaktır” dedi.

2018 yılının Eylül ayında Sapanca’da gerçekleştirilecek olan “Sakarya Peyzaj ve Süs Bitkiciliği Festivali”nin lansman tanıtımı 
geniş katılımla gerçekleştirildi. 

Best Western Premier Otel’de gerçekleştirilen “Sakarya Peyzaj ve Süs Bitkiciliği Festivali”nin lansman programına, Sakarya 
Valisi İrfan Balkanlıoğlu başta olmak üzere, Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Başkanı Akgün Altuğ, Plant Peyzaj ve Süs 
Bitkiciliği Dergisi’nin İmtiyaz Sahibi Remzi Adıyaman, belediye başkanları, kaymakamlar, süs bitkici üreticileri ve çok sayıda 
davetli katıldı. Sakarya’daki üreticinin ulusal ve uluslararası rekabetteki gücünü artırmak amacıyla organize edilen festival, 
26-29 Eylül tarihleri arasında Sapanca/Kırkpınar sahilinde 40 bin metrekare alanda yapılacak. Festival alanı sektör için en 
uygun şartlarda dizayn edilerek katılımcıların güzel sergileme alanları oluşturmalarına olanak sağlayacak. Katılımcılara kapalı 
alanların yanı sıra açık alanlarda tahsis edilecek. Lansman Programında konuşan SATSO Yönetim Kurulu Başkanı Akgün Altuğ, 
süs bitkileri sektörünün Sakarya için önemine değinerek Eylül ayında düzenlenecek olan Sakarya Peyzaj ve Süs Bitkiciliği 
Festivali’nin hem sektör hem de Sakarya ekonomisine büyük katkı sağlayacağını ifade etti.

SAKARYA PEYZAJ VE SÜS BİTKİCİLİĞİ FESTİVALİ’NE HAZIRLANIYOR
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GERİ DÖNÜŞÜMCÜLER KÜMELEŞMEYE HAZIRLANIYOR
S. S. Sakarya Geri Dönüşümcüler Toplu İşyeri Yapı Kooperatifi 2018 yılı Olağan Mali Genel Kurulu’nu Sakarya Ticaret ve 
Sanayi Odası’nda gerçekleştirdi.

Mali Genel Kurul Toplantısı Kooperatif Başkanı Sabri Erol ev sahipliğinde gerçekleştirildi. Toplantıya SATSO Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı Cem Gün, Yönetim Kurulu Üyesi Ramazan Sezer ve kooperatif üyeleri iştirak etti.

Toplantının açılış konuşmasını yapan Kooperatif Başkanı Sabri Erol geridönüşümcüler olarak kümelenme çalışmalarına 
hız vermek istediklerini dile getirerek “ Sektör temsilcileri olarak kümelenip bir sanayi bölgesinde ortak alanda faaliyet 
göstermek istiyoruz. Sektör birliği oluşturarak düzenli bir şekilde mesleğimizi ifa etmek adına Sakarya Ticaret ve Sanayi 
Odası’nın desteğini de yanımıza alarak çalışmalarımızı hızlandıracağız” dedi. Toplantıda konuşan SATSO Yönetim 
Kurulu Başkan Yardımcısı Cem Gün SATSO Yönetim Kurulu olarak planladığımız öncelikli çalışmalar arasında geri 
dönüşümcülerimizin sorunlarının çözümü yer alıyor. Bu konuda Valilik ve Büyükşehir Belediyesi nezdinde yaptığımız 
girişimler neticesinde kurumlarımızın da işbirliğinde hızlı bir şekilde çalışmalarımıza başlayacağız.” dedi. Başkan Yardımcısı 
Gün ayrıca, geri dönüşüm faaliyetleri ile iştigal eden firmaların kümelenmesi için SATSO’nun her zaman destek olacağının da 
altını çizdi.
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası tarafından çalışmaları yürütülen “Sakarya Tarımsal Ürünler Üretim Mükemmeliyet Merkezi”  
diğer bir adıyla “Doku Kültürü Laboratuarı Projesi” Protokol İmza Töreni SATSO’da gerçekleştirildi. 

Protokol İmza Töreni SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ ev sahipliğinde Sakarya Valisi İrfan Balkanlıoğlu başta 
olmak üzere Büyükşehir Belediye Başkanı Zeki Toçoğlu, MARKA Genel Müdürü Mustafa Çöpoğlu ve Sakarya Üniversitesi 
Pamukova Meslek Yüksekokulu Müdürü Doç. Dr. Taki Demir katılımı ile gerçekleştirildi.

SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ ise projenin başlangıcı hayata geçirilmesi ve bu sürece kadar yapılan 
çalışmalar hakkında bilgi vererek süs bitkiciliği sektörü açısından başlatılan ancak süreçle tüm tarımsal ürünlerin kısa sürede  
tohumlarının kopyalanması olarak gelişen bir proje olduğunu belirtti. Altuğ “Sistemli ve birlikte çalışmayla, yeni projeler ve 
ekim alanlarının genişletilmesiyle, kalitesi dünya standartlarının üzerinde üretim yaparak sadece süs bitkiciliğini değil, ihtiyaç 
duyulan tarımsal ürünlerin çoğaltılması konusunda fayda alacağımız bir çalışma. Doku kültürü tarımda önemli bir noktayı 
kapsıyor ve ülkemizi bu konuda ileri taşıyacak bir uygulama olacaktır. Burada hastalıklardan ari hızlı büyüyebilen bitkiler 
oluşuyor. Tohumdan kaynaklanan sorunları ortadan kaldırmak için bu yöntem oldukça uygundur. Yaşlanan fındık ağaçları, 
patates, çay ağaçlarının yenilenmesi açısından doku kültürü oldukça verimlidir.Proje kapsamında Sakarya ili Arifiye ilçesinde, 
yıllık 30 milyon adet kapasiteli bir tarımsal ürünler üretim mükemmeliyet merkezi kurulması amaçlanmaktadır. Projeye konu 
tarımsal ürünler üretim merkezinde; bitki yetiştiriciliğinde bölgenin ihtiyacı olan hastalıksız, virüsten ari, kaliteli ve sağlıklı 
gıda ve süs bitkileri tohum ve fidelerinin doku kültürü teknolojisi ile nitelikli materyale dönüştürülmesi planlanmaktadır. Bu 
sayede sektörde kaliteli ve sağlıklı tohum ve fide üretimi, sektörde dışa bağımlılığın azaltılması ve sektör kuruluşların ihracat 
kapasitelerinin arttırılması amaçlanmaktadır. Valiliğimiz, Büyükşehir Belediyemiz işbirliği ile çok önemli ve özel bir projeye imza 
atmaktan memnuniyet duyuyorum. Çalışmamız ilimize ve ülkemize hayırlı olsun” dedi. 

Heyet, protokol imza töreninin ardından üretilen ürünlerden örnekleri incelediler

DOKU KÜLTÜRÜ LABORATUVARI İÇİN İMZALAR ATILDI
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SATSO VE SAÜ DIŞ TİCARET İŞBİRLİĞİ GENİŞLETİLİYOR
Sakarya’nın ihracat performansını artırmaya yönelik çalışma başlatan SATSO 26ncı Meslek komitesi (Mobilya İmalatçıları ve 
Malzemeleri) düzenledikleri yemek organizasyonu ile çalışmalarına hız kazandırdı..

26ncı meslek komitesi davetiyle toplanan Sakarya Üniversitesi İşletme Fakültesi Uluslararası Ticaret Bölümü öğretim 
üyeleri, dış ticaret bölümü öğrencileri SATSO Yurdışı İş Geliştirme Komisyonu Başkanı Ali İhsan Güneş ve sektör temsilcileri 
konuyla ilgili proje geliştirdiler SATSO Meclis Üyesi Lütfü Sunman yemekte yaptığı konuşmada ‘’Sakarya Üniversitemizdeki 
yabancı öğrencileri  işletmelerimize alarak onlar ile karşılıklı istişare sonucunda ürün pazarlanması konusunda işbirliği 
yapma imkanını gerçekleştirme kararındayız.. Öğrenciler hem burada gelir elde edebilecek, hem de mesleklerini geliştirme 
imkanı bulacaktır. .Oldukça yararlı olacak bu projede emeği geçen SAÜ’ye, SATSO Yönetimine ,sektör temsilcilerimize ve 
26ncı meslek komitemize teşekkür ederiz. Sakarya bu projeden kazançlı çıkacaktır’’ dedi.
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“Sigorta Acenteleri İl Delegeliği” seçimleri Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası’nda gerçekleştirildi. 

TOBB ve Başbakanlık Hazine Müsteşarlığı tarafından ortaklaşa belirlenerek yürürlüğe konulan “Sigorta Acenteleri Sektör 
Meclisi ile Sigorta Acenteleri İcra Komitesi Seçimlerine Dair Usul ve Esaslar” doğrultusunda, yapılan Sigorta Acenteleri İl 
Delegeliği seçim sonuçları belli oldu. SATSO’da gerçekleştirilen seçimde, Sigorta Acenteleri Sakarya delegeliklerine,  Ayhan 
Akdağcı, Özgür Kaya, Alaattin Paşa Kaba İl delegeliğine seçilen acenteler ayrıca, Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) 
Sigorta Acenteleri Sektör Meclisi’nde Sakarya’yı temsil edecek.

SİGORTA ACENTELERİ İL DELEGELERİNİ BELİRLEDİ
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İHRACATÇI ÜYELERİNE SATSO’DAN BİR İLK 
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası tarafından, ilimizin ihracat potansiyelini, ihracatçı firma sayısını artırmak amacıyla 
gerçekleştirilen faaliyetleri kapsamında Türk Eximbank irtibat bürosu açıldı.

Türk Eximbank İrtibat Bürosu açılış töreni ve bilgilendirme toplantısından oluşan programa, Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ ve Meclis Başkanı Talip Kuriş ev sahipliği yaptı.

Toplantıya Vali Yardımcısı Bekir Dınkırcı başta olmak üzere SAÜ Teknoloji Fakültesi Dekanı Prof. Dr. Mehmet Sarıbıyık,  
Eximbank Genel Müdürü Adnan Yıldırım,  SATSO Yönetim Kurulu Üyeleri,Sakarya Ticaret Borsası Başkanı Adem Sarı, 
SMMMOB Başkanı Ertuğrul Kocacık, SATSO Meclis ve meslek komitesi üyeleri ile sivil toplum kuruluşlarının temsilcileri, 
Sakarya iş dünyası temsilcileri ve çok sayıda üye iştirak etti.

Toplantının açılış konuşmasını yapan SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, şunları dile getirdi:“İhracatçı 
firmalarımızın uluslararası ticarette paylarının artırılması ve ihracat girişimlerinde gerekli desteğin sağlanması, üyelerimize 
uluslararası piyasalarda rekabet gücü kazandırılması çalışmalarımız kapsamında da Eximbank’ı ilimizde görmek istedik. 
Amacımız; ihracatçı firmalara verilen hizmetlerde bir bütünlük oluşturan Eximbank’ın ilimizde bilinirliğini artırmak ve 
ihracatçı üyelerimizin bu kurumdan azami faydalanmasını sağlamaktır. Odamızda açılacak olan bu irtibat bürosu vasıtasıyla 
İhracatçı üyelerimize Eximbank’ın desteklerine kolay yoldan ulaşma imkanı sağlamış olacağız. Umarım bu irtibat bürosu 
ilerleyen zamanlarda hizmet şubesi ofisi olur” dedi.

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde hizmet verecek olan Türk Eximbank Sakarya irtibat Bürosu katılımcılar ve 
protokol tarafından ziyaret edilerek program sona erdi. Türk Eximbank Sakarya irtibat Bürosu kurdele kesilerek hizmete 
açıldı
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Geyve’de kurulması planlanan “Gıda İhtisas OSB” ile ilgili talep toplamaların tamamlanmasının ardından, OSB kurulması ile İlgili 
bürokratik işlemlere start verildi.

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A.Akgün Altuğ, Geyve Belediye Başkanı Murat Kaya , Sakarya Valisi 
İrfan Balkanlıoğlu ile bir araya gelerek Gıda İhtisas OSB ile ilgili resmi adım atıldı. OSB kurulmasına yönelik başvuruların 
imzalanmasının ardından değerlendirmede bulunan Sakarya Valisi İrfan Balkanlıoğlu,  ‘’Geyve Gıda İhtisas OSB,bölgenin sebze 
ve meyve deposu olacaktır.  Geyve Bölgesinde kurulması planlanan ihtisas OSB,  tarım sektöründe kümelenmenin de önemli 
bir adımı olacaktır. İlimize ve ülkemize hayırlı olsun” dedi. SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ ve Geyve Belediye 
Başkanı Murat Kaya da Gıda İhtisas OSB’nin tarıma dayalı sanayinin gelişmesi ve zengin toprakların değerlendirilmesi kaliteli 
üretimle gelişmesi açısından önemli bir çalışma olduğuna dikkat çekerek hayırlı olmasını temenni ettiler. 

GIDA İHTİSAS OSB İÇİN BAŞVURU YAPILDI
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İMMİB’TEN SATSO’YA PLAKET

İstanbul Maden ve Metal İhracatçı Birlikleri Yönetim Kurulu Toplantısı, Sakarya 2. Organize Sanayi Bölgesi‘nde OSB üyeleri ve 
davetli ihracatçı firmaların katılımı ile gerçekleştirildi. 

Toplantıya; İstanbul Maden ve Metal İhracatçı Birlikleri Genel Sekreteri S. Armağan Vurdu, Genel Sekreter Yardımcıları ve 
Üyeler, SATSO Yönetim Kurulu Başkanı Akgün Altuğ, Sakarya 2. OSB Yönetim Kurulu Başkanı Şükrü Bodur, Sakarya 2OSB 
Başkan Yardımcısı Hüseyin Hekim ve 2. OSB’deki firma yetkilileri iştirak etti.İMMİB Genel Sekreterliği tarafından SATSO 
Yönetim Kurulu Başkanı Akgün Altuğ, SATSO Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Cem Gün ve Sakarya 2.OSB Yönetim Kurulu 
Başkanı Şükrü Bodur’a Plaket takdim edildi. Toplantıda, Sakarya’nın sosyo ekonomik durumu ve yatırım avantajları ile ilgili 
görüş alışverişinde bulunuldu.
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası öncülüğünde başlatılan Oda ve borsa müşterek toplantısının ilki SATSO toplantı salonunda 
gerçekleştirildi. 

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ,  ve Meclis Başkanı Talip Kuriş ev sahipliğinde 
gerçekleştirilen toplantıya, Sakarya Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Adem Sarı, Akyazı Ticaret Borsası Başkanı Ali 
Şener Bayraktar ve Akyazı Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Mehmet Ayaz  ve ilgili oda ve borsaların 
yönetim kurulu üyeleri ile genel sekreterleri iştirak etti.

Toplantının açılış konuşmasını yapan SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, ilimizdeki oda ve borsaların ortak vizyon 
ve hizmet anlayışı ile hizmet etmelerini birlik ve beraberlik çatısı altında üye menfaatlerini önceleyen bir duruşla hareket 
etmelerini sağlamak amacıyla birlikte hareket etmek gerektiğinin altını çizerek şunları dile getirdi: “Sakarya’nın sosyo 
ekonomik durumu ve beşeri yapısı üzerine değerlendirmelerin yapıldığı ziyarette konuşan Başkan Altuğ, gerek üye sayısı 
hem ekonomi ve istihdama katkımızla büyük odalardan biriyiz. Bu şehirde yaşayan insanların problemleri ile ilgili görüş 
bildirmek sorumluluğumuzdur.  Sakarya olarak kendimize yeten etrafımıza taşan bir il olarak tüm kurum ve kuruluşlarımızla 
bir bütün halinde hareket etmeyi ve güçlü bir lobi oluşturmayı da hedefliyoruz. Bu çerçevede ekonomik alt yapılı sivil toplum 
kuruluşlarımız ile birlik ve beraberliği sağlayarak, üye menfaatlerini ön planda tutarak ilimizin gelişmesine katkı vereceğimize 
inanıyorum. Yerelde oluşturduğumuz tek ve gür sesimizin bu vesile ile Ankara’da da etkili olmasını hedefliyoruz. Ankara lobimizi 
de güçlendirmek ve daha etkin bir şekilde değerlendirmek adına da hep birlikte girişimlerde bulunmalıyız.  Her zaman beraber, 
işbirliği içinde, güzel çalışmalar gerçekleştireceğimize inanıyorum. Güçlü bir lobi ile Sakaryalılık ruhunu canlı tutmalıyız” 
şeklinde konuştu. 

BAŞKAN ALTUĞ “SAKARYALILIK RUHUNU CANLI TUTMALIYIZ”
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YENİ TÜR ENDEMİK BİTKİYE SAKARYA ADI VERİLDİ

Sakarya Peyzaj ve Süs Bitkiciliği Festivalinde Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası standı dikkat çekti.

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası tarafından çalışmaları yürütülen “Sakarya Tarımsal Ürünler Mükemmeliyet Merkezi”  diğer 
bir adıyla “Doku Kültürü Laboratuvarı’ ndan ilk ürünlerin sergilendiği standa il protokolü de büyük ilgi gösterdi.Sakarya Valisi 
İrfan Balkanlıoğlu, Büyükşehir Belediye Başkanı Zeki Toçoğlu ve il protokolünden üyelerin ziyaret ettiği stantta Sakarya 
Üniversitesi akademisyenleri modern laboratuvar ortamında doku kültürü uygulaması ile çoğaltılan bitkilerin yetiştirilmesi ile 
ilgili bilgi aktardılar.Oldukça ilgi çeken yeni tür bitkilerin yanı sıra stantta hastalıktan ari birçok bitki türü de yer aldı.Stantta 
yeni tür endemik bitkilerden birine ‘Sakarya’ ismini veren Vali İrfan Balkanlıoğlu, tarım sektörü adına başarılı bir çalışma olan 
Sakarya Tarımsal Ürünler Mükemmeliyet Merkezi çalışmasından kısa sürede üretim ile birçok dış mekân süs bitkisi türünün 
başarı ile çoğaltılmasından memnuniyet duyduklarını belirtti.Balkanlıoğlu, Peyzaj ve Süs Bitkiciliği alanında ilimiz ile ülkesel 
ölçekte ihtiyaç duyulan birçok bitki türünün de çoğaltılması için önemli çalışmalar yürütüldüğünü de dile getirdi.
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Sakarya Kırkpınar’da Eylül ayında yapılan Peyzaj ve Süs Bitkiciliği Festivali’nin analiz raporu bir toplantıyla açıklandı. Toplantıya 
Sakarya Valisi İrfan Balkanlıoğlu, Sakarya Büyükşehir Büyükşehir Belediye Başkanı Zeki Toçoğlu,   SATSO Yönetim Kurulu 
Başkanı A.Akgün Altuğ, Sapanca ve Arifiye kaymakamı ve belediye başkanları, Adapazarı Belediye Başkanlığı adına Rıdvan 
Sezer, Süs Bitkileri Alt Birliği yönetim kurulu üyesi Mustafa Bilgin, İstanbul Merkez Valisi Hasan Duruer, Sapanca, Arifiye  Süs 
Bitkileri Birliği i Kooperatifi, orman bölge müdürlüğü başkanvekili, genel müdür Vekili Tarım İl Müdür Yardımcısı  ve konu ile ilgili 
yetkililer iştirak etti.

Sunulan raporda ziyaretçi sayısının 10.000’i aştığı görüldü. Toplam 443 Katılımcının yer aldığı fuara, toplam 17 ülkeden 11 bin 
431 ziyaretçi ve 65 bin 247online ziyaretçi katıldı. Peyzaj ve Süs Bitkiciliği Festivali’nin sonuç raporunun açıklandığı toplantıda 
konuşan Sakarya Valisi İrfan Balkanlıoğlu şunları dile getirdi:SATSO Başkanı Akgün Altuğ toplantıda yaptığı konuşmada 
Peyzaj ve Süs Bitkiciliği Festivali’nin önümüzdeki yıl da devam edeceği bilgisini vererek “Bu  yıl işbirliği çerçevesinde ilkini 
gerçekleştirdiğimiz bu festival  son derece olumlu bir fuar oldu. Sektöre katkıları açısından değerlendirdiğimizde önümüzdeki 
günler itibariyle bu sonuçları hep birlikte göreceğiz. Burada bir şeye vurgu yapmak istiyorum; bir olmak, birlikte olmak nerelere 
iş götürüyor, olumlu sonuçlar doğuruyor,  bunu hep birlikte gördük. Önümüzdeki günlerde de gerek birlikler anlamında, gerek 
kooperatif anlamında sektörü daha iyi yerlere taşımak için birlikteliği sağlamamız ve sürekli kılmamız gerekiyor. Özellikle 
birliklerde, bu birlikteliğimizi tek ses olmayı sağlamak gerçekten çok önemli bunu vurguluyorum. Bununla ilgili çalışmalara da 
yavaş yavaş başlıyoruz. Hem önümüzdeki sene bu fuarın daha iyi olması için hem bu sektörü artık ithal ikamesini tamamen 
kesip, sektörün ilerde daha iyi yerlere gelebilmesi için elimizden geleni yapacağız. Sapanca’daki festival alanı da bu tür fuar ve 
festivallerin yapılması için çok uygun. Sakarya olarak böyle bir alanı verimli çalışmalar için kazanmış olduk. Ben tekrar başta 
Remzi Adıyaman olmak üzere destek veren herkese teşekkür ediyorum.” dedi

BAŞKAN ALTUĞ  “EL ELE KOL KOLA OLUNCA BAŞARIYORUZ” 
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SÜS BİTKİCİLİĞİ VE PEYZAJ SEKTÖRÜNDE FESTİVAL HAVASI

Sakarya›nın Sapanca ilçesinde düzenlenen Peyzaj ve Süs Bitkiciliği Festivali, yurt içi ve yurt dışından 150 firmanın katılımıyla 
başladı.

Festivalin açılış töreninde konuşan Sakarya Valisi İrfan Balkanlıoğlu, Sakaryanın, süs bitkiciliği konusunda çok iyi yerlere 
geldiğini ve bunun gururunu yaşadıklarını dile getirdi. “Süs Bitkiciliği konusunda Türkiye’de bir numara” diyen Balkanlıoğlu 
sözlerine en çok üreten durumuna geldik. Dolayısıyla burası ithalatta verimi kesen ihracatta önemli yerlerde kendini 
göstermeye başladı. Hem çevreyi kirletmiyor, hem havamızı temizliyor, birçok açıdan çevre dengesi katkısı ve faydası olan 
bir endüstri dalı. «Festival, ihracat alanında yeni açılımlar sağlayacak» diyerek sözünü bitirdi.Sakarya Ticaret ve Sanayi 
Odası (SATSO) Yönetim Kurulu Başkanı Akgün Altuğ, yıllar önce çok amatör olarak ilgilenilen bir alanken bugün, bu sektör 
özellikle bu konuda yöneticilerimizin, kaymakamlarımızın, valilerimizin, Belediye Başkanlarımızın da tavsiyeleriyle çok ciddi 
bir aşama kaydederek buralara geldi « dedi. Başkan Altuğ, süs bitkisi yetiştiriciliğinde şehrimizde 500›e yakın firma’nın 
olduğunu ve bunların içinde çok ciddi kurumsallaşmış firmaların olduğunu dile getirerek şunları dile getirdi:“Uzun süredir 
planlanan süs bitkiciliği fuarının açılışını gerçekleştirmekten büyük mutluluk duyuyorum. Fuarın ilimiz ve ülkemize büyük 
katkılarının olmasını temenni ederim. Türkiye’deki iç ve dış mekan süs bitkisi üretiminin büyük kısmı kesme çiçek üretimine 
ait olup sektörde 7000›e yakın üretici ve 10 bini aşan satıcı bulunuyor” dedi.

Konuşmaların ardından festivalin açılışını gerçekleştiren protokol üyeleri, daha sonra firmaların ürünlerini inceledi. Golf 
aracıyla festival alanında gezintiye çıkan Altuğ, Vali Balkanlıoğlu ve Toçoğlu bazı firma yetkilileriyle görüştü.
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, Meslek Komitesi Başkanları ile bir araya geldi.

SATSO bünyesinde faaliyetlerini sürdüren 34 Meslek Komitesi Başkanının katıldığı toplantıya ayrıca Meclis Başkanı Talip 
Kuriş ve Yönetim Kurulu Sayman Üyesi Doğan Çatalbaş da iştirak etti.Çeşitli sektörlerde iştigal eden komite üyelerini temsilen 
toplantıya katılan komite başkanları komite çalışmaları hakkında bilgi vererek SATSO Yönetim Kurulu ile ilgili değerlendirmelerde 
de bulundular. Toplantının açılış konuşmasını yapan Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası’nın 
yönetim kurulu, meclis üyeleri ve komiteleri aracılığı ile üyeleri sürekli iletişim ve temas halinde bir yönetim anlayışına sahip 
olduğunu belirterek bu anlamda komitelerin büyük önem taşıdığına dikkat çekti.

Başkan Altuğ konuşmasında komite faaliyetleri ile ilgili değerlendirmelerde bulunarak şunları dile getirdi:“Dört yıllık bir çalışma 
dönemimizin sekiz ayını tamamladık. Bu süreçte komitelerimizin aktif ve başarılı çalışmaları oldukça memnuniyet vericidir. 
Komitelerimiz bizlerin hizmet kalitesini artırmada en önemli kaynağımız ve ortağımızdır.  Komitelerimizi her zaman dinamik 
tutmalıyız. Komite kararlarımızı alırken somut ve çözüm önerileri ilke birlikte kararların alınması çok önemli. Somut, çözüm 
içeren ve konunun muhatabı kişi, kurum ve kuruluşlar belirtecek kararlar alınırsa, yönetim kurulu olarak bize de daha kolay 
ve hızlı çözüm üretebiliriz. Üye veri güncelleme çalışmalarına komitelerimizden destek bekliyoruz” dedi. Toplantıda konuşan 
Meclis Başkanı Talip Kuriş ise Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası’nın sağlıklı, kaliteli bir şekilde hizmet verebilmesi, üyelerin 
ihtiyacı ve gelişmesi doğrultusunda faaliyetlerini sürdürebilmesi, komitelerin düzenli ve sistemli bir şekilde çalışması ile 
mümkündür. Komitelerimiz hizmetlerimizin mutfağıdır. Sizlerden dolayısıyla üyelerimizden gelen öneriler, talepler, şikayetler 
doğrultusunda bizler de en iyiyi yapmaya gayret ediyoruz” dedi.

A. AKGÜN ALTUĞ, “KOMİTELERİMİZ HİZMETLERİMİZİN MUTFAĞIDIR”
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SATSO MECLİSİ SEKTÖRLERİ MERCEK ALTINA ALDI
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası 2018-2021 dönemi Akreditasyon çalışmaları kapsamında “Ekonomi İstişare Toplantısı” 
düzenledi.

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ ve Meclis Başkanı Talip Kuriş ev sahipliğinde 
Antalya’da yapılan “Ekonomi İstişare Toplantısı” Dr. Türkay Kısa yönetmenliğinde,  yaklaşık 80 meclis üyesi ve oda 
personelinin katılımı ile gerçekleştirildi.Toplantının açılış konuşmasını yapan Başkan Altuğ şunları dile getirdi: “Sakarya 
Ticaret ve Sanayi Odası olarak;  Sakarya’mızın ekonomik geleceğini değerlendirmek,  birlik ve beraberliğimizi güçlendirmek 
ve önümüzdeki dönemin faaliyetlerine yön vermek amacıyla gerçekleştirdiğimiz “Ekonomi İstişare Toplantımızda” meclis 
üyelerimizle birlikte şehrimize yön verecek kararlar almayı umut ediyoruz” dedi. 

Sektör temsilcisi meclis üyelerinin iştirak ettiği toplantıda Sanayi, ticaret, hizmet, tarım ve hayvancılık olmak üzere 
sektörlere yönelik sorun tespiti ve çözüm önerileri masaya yatırıldı.  Toplam 10 masada çalışan Meclis üyeleri beyin 
fırtınası ile öncelikle sorunları belirleyip ardından çözüm önerilerini sundular. Her bir meclis üyesinin görüş ve önerilerini 
yazılı ve sözlü olarak belirttiği toplantı üç oturumdan oluştu. İlk bölümde sorunları belirleyen masalar ikinci bölümde 
çözüm önerilerini flipchartlara yapıştırdı. Son oturumda tespitler ve değerlendirmeler sunum haline getirilerek Meclis 
Üyeleri tarafından anlatıldı. Sakarya’nın sektör bazında değerlendirildiği toplantı ile ilgili sonuç raporu kısa zamanda 
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kamuoyu ile paylaşılacaktır. Dünya’da ise; Fed faizi, bilançosu, Kuzey Kore, Ortadoğu, Brexit, Trump soruşturması, Piyasada 
Dalgalanmalar, Ticaret Savaşları başlığı altında toplanabilir. TL’nin değer kaybetmesi ve yaşanan enflasyon ithal girdinin 
fazla olmasından kaynaklanıyor. Bunun çözümü ihracatta olsa da Türkiye, 150 milyar ihracat yapıyor. Ürettiğimizin tamamını 
satarsak mücadele edebiliriz. Faiz geçici bir çözümdür. Kanamalı hastanın sadece kanamasını durdurmak yetmiyor. Faiz 
kanamayı durdurur sorunu çözmez. Yapısal reformlara ihtiyaç var.  Üretim anlamında ciddi üretim yapılıyor ancak katma 
değeri yüksek ürünlerde üretim yapılması gerekiyor. Üretilen ürünün markalaşması önemli. Türkiye’nin büyümesinde bu 
yıl beklentiler Bu yıl beklenti % 3,5  - 3,8 olarak tahmin ediliyor” dedi. İşsizlik ile ilgili değerlendirmelerde de bulunan Dr. 
Eğilmez, ülkemizde kalifiye ve kalifiye olmayan eleman bulma sorunu yaşanıyor. İş arayan ve işçi arayan arasında mobilite 
sağlanmasında sorunlar var. Türkiye’de geniş işsizlik ile resmi işsizlik oranları arasında fark var.” diyerek meslek liselerine 
ağırlık verilerek yapılandırılması gerektiğini vurguladı. Yapısal Reformlar ile ilgili de değerlendirmelerde bulunan Dr. Mahfi 
Eğilmez, “Hukuk Eğitim, Ekonomide yapısal reformlar yapılması önem arz ediyor.” diye konuştu.
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ULUSLARARASI TİCARET ELÇİLERİ PROJESİ HAZIRLANDI 

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası (SATSO), Sakarya İŞKUR İl Müdürlüğü(İŞKUR), Sakarya Üniversitesi(SAÜ) ve Sakarya 
Uygulamalı Bilimler Üniversitesi(SUBÜ) işbirliği ile Sakarya’da ihracatçı işletmelerdeki uluslararası ticaret uzmanı ihtiyacının 
karşılanması konusunda “İhracat sizden, Personel Bizden”  mottosuyla ihracatın arttırılması hedefiyle ve istihdam artışına 
katkı sağlaması amacıyla “Uluslararası Ticaret Elçileri Projesi” hazırlandı.

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası, Sakarya Üniversitesi, Sakarya Uygulamalı Bilimler Üniversitesi ve İŞKUR Sakarya İl 
Müdürlüğü arasında Mesleki Eğitim ve Beceri Geliştirme (MEGİP) kapsamında “E - Dış Ticaret Uzmanı” yetiştirme programı 
için protokol SATSO’da imzalandı. Protokol İmza Törenine,  Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün 
Altuğ, SAÜ Rektörü Prof. Dr. Fatih Savaşan, SUBÜ Rektörü Prof. Dr. Mehmet Sarıbıyık, Sakarya İş-kur İl Müdürü Tekin Kaya, 
SAÜ İşletme Fakültesi Uluslar arası Ticaret Bölüm Başkanı Doç. Dr. Hakan Tunahan ve SUBÜ Uygulamalı Bilimler Yüksek Okulu 
Uluslararası Ticaret ve Lojistik Bölümü Öğretim Üyesi Doç. Dr. Sinan Esen iştirak etti.

Törende konuşan SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, “SATSO, İŞKUR, SAÜ ve SUBÜ işbirliği ile ‘’İhracat 
sizden, Personel Bizden’’ mottosu ile yola çıktık. Sakarya’da ihracat yapan ya da yapmak isteyen firmalara personel 
desteği sağlamak, uluslararası ticaret konusunda kariyer yapmak isteyen iş gücünü teorik ve pratik olarak geliştirmek, 
Projenin sürdürülebilirliğini sağlayarak, Sakarya ‘da Uluslararası Ticaret alanında tecrübeli çalışan sayısını arttırmak 
ve Sakarya ihracatının arttırılmasına katkıda bulunmak amacıyla hazırlanan projemizin Türkiye’de diğer şehirlere örnek 
olacağına inanıyorum ”dedi. SAÜ Rektörü Prof. Dr. Fatih Savaşan ise üniversite sanayi işbirliğinin önemine dikkat çekerek 
“Üniversitemizin potansiyelini iş dünyasına sunmak önemli bir adım. Söz konusu proje ile sektörlerdeki rol modellerin ön 
plana çıkması ve yaygınlaşması da önemlidir. Günümüzde en zor oluşturulan ve üretime en çok katkısı olan beşeri sermaye 
sorunun çözümü noktasında Uluslararası Ticaret Elçileri Projesi ciddi bir sorumluluk da üstlenmiş oluyor. Öğrencilerin 
iş dünyasına kazandırılması iş dünyasına büyük avantaj sağlarken,  pratik eğitim ve iş dünyasını tanıma anlamında 
da öğrencilere avantaj sağlayacaktır.” diye konuştu. Teorik eğitimi tamamlayan adaylar firmalarda pratik eğitimlerine 
başlayacaklar. Firmalarda çalışan adaylara ücretsiz Uluslararası Ticaret Mentörleri atanarak, karşılaştıkları sorunların 
çözülmesi ve kariyer gelişimlerini hızlı tamamlamaları için destek olunacak. 6 aylık süreç sonunda tarafların memnun olması 
durumunda firmalarda adayların istihdamları sağlanacak.
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası ve SATSO Motorlu Taşıtlar Teknolojisi Mesleki ve teknik Anadolu Lisesi Müdürlüğü ortaklığı ile 
Yeni Ufuk: Otomotivde İmalat Sanayi Projesi tanıtım toplantısı Ramada Otel’de gerçekleştirildi.

Doğu Marmara Kalkınma Ajansı 2018 Mali Destek İmalat Sanayine yönelik Mesleki Eğitimin Geliştirilmesi Programı kapsamında 
hazırlanan Yeni Ufuk: Otomotivde İmalat Sanayi konulu Proje tanıtım toplantısına Sakarya Valisi Ahmet Hamdi Nayır, Vali 
Yardımcısı ve Arifiye Kaymakam Vekili Bekir Dınkırcı, İl Milli Eğitim Müdürü Fazilet Durmuş, SATSO Yönetim Kurulu Sayman Üyesi 
Doğan Çatalbaş, MARKA Genel Sekreteri Dr. Mustafa Çöpoğlu ve ilgili sektör temsilcileri katıldı. Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası 
ve SATSO Motorlu Taşıtlar Teknolojisi Mesleki ve Teknik Anadolu Lisesi Müdürlüğü ortaklığı ve  Toyota Otomotiv Sanayi Türkiye 
A.Ş., Başak Traktör Sanayi A.Ş., Otokar Savunma ve Otomotiv Sanayi paydaşlığında MARKA desteği alarak hazırlanan proje 
ile  Modern üretim sistemlerine uyumlu mesleki eğitimin planlanması amacı ile eğitim sistemine yeni bir ders kazandırmak 
hedefleniyor.

Toplantıda konuşan İl Milli Eğitim Müdürü Fazilet Durmuş, “Mesleki ve Teknik Liselerimizde, ilimizdeki sektörlerin ihtiyaç 
duydukları bölüm, alan ve dallarda eğitimler verilmektedir. Öğrencilerimizin bu okulları tercih etmelerindeki en önemli etmen 
ise, mezun olduktan sonra iş garantisinin olduğunu düşünmesidir. Eğer bu okullardaki öğrencilerimizin tamamı bu düşünceyle 
hareket ederse, ilimizdeki nitelikli istihdama büyük katkı sağlamış oluruz. İl Milli Eğitim Müdürlüğü olarak ekip arkadaşlarımız 
ile birlikte, ilimizdeki sektörlerin ihtiyaç hissettiği insan kaynağını sağlama noktasında tüm paydaşlarla işbirliği yaparak 
bunu gerçekleştirmeye hazırız. Gelişen ve değişen teknoloji ile beraber ihtiyaç ile arz ve talepler de değişiyor. Bununla birlikte 
öğrencilerimizi de bu sürece adapte etmek için gayret göstermemiz gerekmektedir. Mesleki ve Teknik Liselerimizde okuyan 
öğrencilerimiz atölye ya da laboratuvardan çıkıp, işgücü piyasasında staj yaparken de alanını daha iyi anlayabilmek için 
büyük bir desteğe ihtiyaç duyuyor. Bu desteği onlara hep birlikte verebilirsek, hem nitelikli işgücü ihtiyacını karşılayabilir hem 
de öğrencilerimizi doğru yönlendirmiş oluruz” dedi. İşbirliğinin güzel bir örneği olan bu projenin tanıtım toplantısında birlikte 
olmanın mutluluğunu yaşadıklarını söyleyen Vali Ahmet Hamdi Nayir, “Milli Eğitim Müdürlüğümüzün hazırladığı, Ticaret ve 
Sanayi Odamızın ortak olarak belirlendiği, Doğu Marmara Kalkınma Ajansımızın destek verdiği, Toyota Otomotiv, Başak Traktör 
ve Otokar firmalarının da paydaşlar olarak belirlendiği bu güzel projenin ilimize hayırlı olmasını diliyorum. SATSO Yönetim Kurulu 
Başkanı Akgün Altuğ’un da sık sık değindiği gibi Sakarya, büyük bir gelişim sürecini yaşıyor. Bu değişim ve büyümenin pozitif 
yönlü olması için gayret edip elini taşın altına koyanlardan olmak hedefindeyiz. İlimiz ve ülkemizin menfaatleri doğrultusunda 
çalışmaya gayret edeceğiz” dedi. 

OTOMOTİVDE İMALAT SANAYİ PROJESİ TANITILDI
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İZDES TOPLANTISI SATSO’DA YAPILDI

İçişleri Bakanlığı, SATSO’nun ev sahipliğinde Sakarya’daki sivil toplum kuruluşları, merkez ve mahalle muhtarlarının katılımı 
ile Vatandaş Odaklı Hizmet Seferberliği Toplantısı düzenledi.

Sakarya’da İçişleri Bakanlığı tarafından yürütülen İZDES (İzleme ve Değerlendirme) Projesinin 2›inci aşaması olan ‹Vatandaş 
Odaklı Hizmet Seferberliği› kapsamında düzenlenen toplantıya SATSO meclis Başkanı Talip Kuriş, Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Yüksel Avşar, Yönetim Kurulu Sayman Üyesi Doğan Çatalbaş, SESOB Başkanı Hasan Alişan, MÜSİAD Başkanı 
Yaşar Coşkun, Sakarya Muhtarlar Federasyonu Başkanı Erdal Erdem, Türk Kadınlar Birliği Sakarya Şube Başkanı Tevhide 
Yağan, çok sayıda sivil toplum kuruluşu temsilcileri katılımcılar iştirak etti.

Meclis Başkanı Talip Kuriş’in hoş geldiniz dileklerinin ardından toplantıda konuşan SATSO Yönetim Kurulu Sayman Üyesi 
Doğan Çatalbaş, SATSO’nun çalışmaları ve ulusal nitelikli örnek teşkil eden projeleri hakkında bilgi verdi. Özellikle üniversite 
iş dünyası işbirliği çerçevesinde hayata geçirilen UTEP projesi, UPEP, 3+1, 7+1 projelerinin detayları ile Yeni Ufuk: Otomotivde 
İmalat Sanayi Projesi hakkında bilgi verdi.
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası tarafından çalışmaları yürütülen “Sakarya Tarımsal Ürünler Mükemmeliyet Merkezi”  diğer bir 
adıyla “Doku Kültürü Laboratuarı Projesi”  işbirliği Protokolü İmza Töreni gerçekleştirildi. 

Projenin ilerlemesi ve inşaat sürecine geçilecek olması sebebiyle nedeniyle projenin işbirliği protokolü SATSO ve Sakarya 
Büyükşehir Belediyesi arasında imzalandı.Söz konusu protokol ile Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası ve Sakarya Büyükşehir 
Belediyesi) arasında Doğu Marmara Kalkınma Ajansı) tarafından finansal destek verilen Sakarya Tarımsal Ürünler Üretim 
Mükemmeliyet Merkezi Projesi kapsamında proje sahibi SATSO ve proje ortağı Büyükşehir Belediyesi arasında projenin 
yürütülmesi ve hayata geçirilen merkezin işletilmesi noktasında karşılıklı yükümlülükler belirlendi.Sakarya Büyükşehir 
Belediyesi’nde gerçekleştirilen Protokol Törenine Büyükşehir Belediye Başkanı Zeki Toçoğlu, SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. 
Akgün Altuğ ve Yönetim Kurulu Sayman Üyesi Doğan Çatalbaş iştirak etti.

SAKARYA TARIMSAL ÜRÜNLER ÜRETİM MÜKEMMELİYET MERKEZİ İŞBİRLİĞİ 
PROTOKOLÜ İMZALANDI
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İL İSTİHDAM VE MESLEKİ EĞİTİM KURULU TOPLANDI

İl İstihdam ve Mesleki Eğitim Kurulu Sakarya Valisi Ahmet Hamdi NAYİR başkanlığında, Türkiye İş Kurumu Aktif İşgücü 
Hizmetleri Dairesi Başkanı Volkan ÖZ, SATSO Yönetim Kurulu Başkanı Akgün Altuğ,  ve kurul üyelerinin katılımıyla 
gerçekleştirildi. İlin istihdam ve mesleki eğitim toplantılarının oluşturulması amacıyla toplanan Kurulun 2019 yılı birinci 
olağan Ocak ayı toplantısında ilin istihdam verileri değerlendirildi.

Toplantıda yapılan değerlendirmede, Sakarya Çalışma ve İş Kurumu İl Müdürlüğüne işverenler tarafından 2018 yılında 
35.272 kişilik açık işgücü talebinde bulunulduğu, yine aynı yıl içerisinde 26.317 kişinin de işe yerleştirilmiş olduğu belirtildi. 
İşe yerleştirilenlerin sayısında geçen yıla göre gerçekleşen %21,9 artışın memnuniyet verici olduğu ifade edildi. Ayrıca, 
kadın ve gençlerin istihdam teşvikleriyle desteklendiği 2018 yılında, işe yerleştirilen kadınların sayısının 8.985 olduğu, aynı 
dönemde 10.069 gencin de işe yerleştirildiği vurgulandı.

Toplantıya Ankara›dan katılım sağlayan Türkiye İş Kurumu Aktif İşgücü Hizmetleri Dairesi Başkanı Volkan ÖZ, İŞKUR›un 
istihdamına yönelik teşvik ve desteklerinin her zamankinden daha güçlü bir şekilde devam ettiğini belirtti. Daire Başkanı ÖZ, 
İşbaşı Eğitim Programları yoluyla yeni işe girişlerde, bilişim ve basın sektöründe 9 ay›a ve diğer sektörlerde de 3 ay›a kadar 
ücretlerin İŞKUR tarafından karşılandığını ifade etti. Ayrıca, 2019 yılı başından itibaren katılımcılarına verilen günlük ücretin 
77,7 TL›ye çıkarıldığını ve bunun aylık bazda net asgari ücret tutarı olan 2.020 TL›ye karşılık geldiğini belirterek daha fazla 
işverenin ve iş arayanın bu programlardan yararlanması çağrısında bulundu. Bunun yanında, 2019 yılında uygulanmaya 
devam edecek «ilave istihdam teşviki» ve asgari ücret desteği konularından da bahsetti.  Ayrıca, düzenlenen toplantıda; 
işgücü piyasasının ihtiyaçları doğrultusunda İl Milli Eğitim Müdürlüğüne bağlı mesleki ve teknik liselerde yeni alan/dalların 
açılmasına ve bazı alan/dalların da kapatılmasına karar verildi.
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Sakarya’da faaliyet gösteren ihracatçı işletmelerdeki uluslararası ticaret uzmanı ihtiyacına yönelik  “Uluslararası Ticaret 
Elçileri Projesi” nde eğitimler başlıyor.

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası (SATSO),   ihracat yapma isteğinde olan firmalar veya hali hazırda ihracat yapan ve ihracat 
departmanlarını güçlendirmek isteyen firmalara destek olmak için Sakarya Çalışma ve İş Kurumu İl Müdürlüğü,  Sakarya 
Üniversitesi (SAÜ) ve Sakarya Uygulamalı Bilimler Üniversitesi (SUBÜ) işbirliği ile başlatılan “Uluslararası Ticaret Elçileri 
Projesi’nde firmalar ve paydaş kurumlar arasında protokol imzalandı.İhracatçı firmalar ve ihracat yapmak isteyen firmalarını 
güçlendirilmesi amacıyla bu firmalara nitelikli, dış ticaret anlamında donanımlı, ihracatın her kademesinde yetkinliğe sahip 
elemanların yetiştirilmesi ve firmalarda istihdam edilmesine yönelik başlatılan “Uluslar arası Ticaret Elçileri Projesi”nde firma 
aday eşleşmeleri tamamlandı. Proje kapsamında 25 katılımcı aday ile firma eşleşmelerinin ardından projeye katılan 10 firma 
ile Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası, Sakarya Üniversitesi, Sakarya Uygulamalı Bilimler Üniversitesi ve İş Kur arasında imza 
töreni gerçekleşti. Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası, Sakarya Üniversitesi, Sakarya Uygulamalı Bilimler Üniversitesi ve İŞKUR 
Sakarya İl Müdürlüğü arasında Mesleki Eğitim ve Beceri Geliştirme (MEGİP) kapsamında “E - Dış Ticaret Uzmanı” yetiştirme 
programı ile uluslararası ticaret konusunda yetişmiş bir iş gücü oluşturma ve firmalara ihracat konusunda kapasite artırma 
şansı sağlanacak. Törende konuşan Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, Uluslararası 
Ticaret Elçileri Projesi’nin yaşanan ekonomik süreçte oldukça büyük önem taşıdığını belirterek “Ürettiğimizi, teknoloji, ar-ge 
ve inovasyon ile üretmeliyiz. İhracat oranımızı yükseltirken ihracatçının da artması için gayret ediyoruz. İhracatın sürekliliğini 
sağlamak için kaliteli üretirken ürünümüzü zamanında ve sağlıklı bir şekilde tüketiciye ulaştırmaya da özen göstermeliyiz. 
Artık projemizin rol model olacağına inanıyorum. UTEP ile Sakarya’da ihracat yapan ya da yapmak isteyen firmalara personel 
destek olurken diğer yandan da uluslararası ticaret konusunda kariyer yapmak isteyen iş gücünü teorik ve pratik olarak 
geliştirmek isteyenlere de istihdam anlamında katkı sağlayan bir projedir. Türkiye’de diğer şehirlere örnek olacağına inanıyorum. 
Projemizden rol model firmalar ve ihracatçılar çıkacaktır inancındayım. Proje kapsamında Sakarya’ da Uluslararası Ticaret 
konusunda yetişmiş bir iş gücü oluşturma ve firmalara ihracat konusunda kapasite artırma şansı sağlamak hedefindeyiz. 
Uluslararası Ticaret Elçileri Projemiz hayırlı olsun” diye konuştu

UTE PROJESİNDE FİRMALARLA PROTOKOL İMZALANDI
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MESLEKİ KURULUŞLARIN BAŞKANLARI GÜÇ BİRLİĞİ YAPIYOR

SATSO Başkanı A. Akgün Altuğ, mesleki kuruluşların  başkanları ile bir araya gelerek  yerel seçimler öncesi Sakarya’nın 
öncelikleri, sorunları, çözüm önerileri çalışmalarını başlattı.

 Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Toplantı Salonu’nda bir araya gelen  Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı A. Akgün Altuğ, Sakarya Barosu Başkanı Av. Abdurrahim Burak, Sakarya Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı 
Adem Sarı, Türk-İş İl Temsilcisi Cemal Yaman, İnşaat Mühendisleri Odası Sakarya Şubesi Yönetim Kurulu Başkanı Hüsnü 
Gürpınar, Adapazarı Ziraat Odası’ndan temsilci Murat Sarı, Sakarya Esnaf ve Sanatkarlar Odaları Birliği Genel Sekreteri 
Cengiz Alkın, Sakarya Muhtarlar Federasyonu Başkanı  Erdal Erdem , sonraki toplantıya  Serbest Muhasebeciler ve Mali 
Müşavirler Odası, Tabipler Odası, Şehir  Plancıları Odası başkanlarının da katılımıyla oluşan ‘’Başkanlar Güçbirliği’’ tespit 
edilen sorunları,  çözümüne kadar peşini bırakmadan takip edeceklerini belirttiler. 

Sakarya’da 31 Mart’taki yerel seçimde seçilecek belediye başkanlarının 2019-2024 yılları arasında görev yapacağını belirten  
SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ ’’ İlimiz  sanayisi yanında aynı zamanda tarımı ve turizmiyle de  çok değerli. 
Sakarya olarak kendi potansiyelinin farkında, ne istediğini bilen, hedefleri olan, hızla gelişen, yatırımların hızla arttığı bir 
iliz. Tüm bu özelliklerin yanı sıra kendimize yeterken etrafımıza taşan özel bir bölgeyiz. Bu farkındalığı,  güçlü bir birliktelikle 
sinerjiye çevirmenin gayretindeyiz. Sakarya’nın her konusu bizi ilgilendiriyor. Sakarya’nın yalnız üretimi, tüccarın ticareti, 
durumu değil, her  sorunu ,daha yaşanabilir, daha sosyal bir şehir olması buradaki tüm başkanları ilgilendiriyor..Biz bu  
toplantıda her konuyu dile getirip, ilgili makamlarda sorunlara çözüm aramaya, projeler üretmeye, ürettirmeye odaklandık” 
dedi. 
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Yerel seçimler öncesi Sakarya’nın öncelikleri, sorunları, çözüm önerileri konusunda mesleki kuruluşların başkanları, Sakarya 
Ticaret ve Sanayi Odası Toplantı Salonu’nda tekrar bir araya geldi. Her kurum şehrin ve kendi kurumlarının öncelikli sorunlarını 
belirleyerek, çözüm öneri ile birlikte hazırladı. Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ,’’ Kısa 
zamanda sonuç raporunu hazırlayarak Büyükşehir Başkan adaylarımızla istişare toplantılarımızı yapacağız.’’ dedi.

Toplantıya Sakarya Baro Başkanı Av. Abdurrahim Burak , Sakarya Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Adem Sarı, Sakarya 
Esnaf ve Sanatkarlar Odaları Birliği Başkanı Hasan Alişan, Sakarya Serbest Muhasebeci Mali Müşavirler odası başkanı ertuğrul 
kocacık,   adapazarı Ziraat Odası Başkanı Ercan Ateş, İnşaat Mühendisleri Odası Sakarya Şubesi Yönetim Kurulu Üyesi 
Bilgehan Karaman ,Sakarya Muhtarlar Federasyonu Başkanı Erdal Erdem, Türk-Metal Sendikası Sakarya İl Temsilcisi Olcay 
Meriç, Şehir Plancıları Odası Sakarya İl Temsilcisi Oya Arapoğlu katılarak görüş ve önerilerini sundular.

SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ “Sakarya’da 31 Mart’taki yerel seçimde seçilecek belediye başkanlarının 2019-
2024 yılları arasında görev yapacak. Sakarya sanayisi yanında aynı zamanda tarımı ve turizmiyle de çok değerli. Kent olarak 
hızlı çözülmesi gereken sorunlarımız var. Bu farkındalığı,  güçlü bir birliktelikle sinerjiye çevirmenin gayretindeyiz. Amacımız; 
yerel seçimlerde adaylardan beklentilerimiz konusunda gerçekçi, takip edilebilir fikirler oluşturmak. Kısa zamanda sonuç 
raporunu hazırlayarak Büyükşehir Başkan adaylarımızla istişare toplantılarımızı yapacağız.’’ diye konuştu

BAŞKANLAR TEKRAR TOPLANDI
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MÜLTECİLERİN DURUMU SATSO’DA MASAYA YATIRILDI

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Kurumlar Arası Mülteci Durum Tespiti Toplantısı düzenledi. 

Mültecilerin Sakarya’daki durumu, eğitim, istihdam, sosyal yaşam ve güvenlik ve pek çok alanda değerlendirildiği toplantı, 
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odasında gerçekleştirildi. Mültecilerle ilgili yaşanan sıkıntıların çözülmesi ve mülteci varlığının 
krizden fırsata çevrilerek beşeri sermaye anlamında değerlendirilmesinin ön plana çıkarıldığı çalıştayda ilgili tüm kurum ve 
kuruluşlar yetkileri çerçevesinde yaptıkları 

SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ ev sahipliğinde gerçekleştirilen Mülteci Durum Tespit Toplantısına başta 
Sakarya Valisi  Ahmet Hamdi Nayir, SAÜ Rektörü Fatih Savaşan, SUBÜ Rektör Yardımcısı Prof. Dr. Ali Fuat Boz,  İl Emniyet 
Müdürü Fatih Kaya,  İl Jandarma Komutanı Jandarma Albay Cengiz Yiğit, İl Milli Eğitim Müdürü Fazilet Durmuş, Çalışma Ve İş 
Kurumu İl Müdür Yardımcısı Hüseyin Keskin, Sosyal Güvenlik İl Müdürü Erhan Çavuş,  İl Göç İdaresi Müdür Vekili Hülya Korkut 
ilgili kurum ve kuruluşların temsilcileri, SATSO Yönetim Kurulu ve  Meclis üyeleri,  Sakarya Üniversitesi Akademisyenleri, 
Sakarya Uygulamalı Bilimler Üniversitesi akademisyenleri iştirak etti.
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde faaliyetlerini yürüten Ticareti Araştırma ve Geliştirme Komisyonu girişimleriyle 
Sakaryalı firmalar Chippin platformuna üye oldular.

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası ve Chippin platformunu yöneten Tanı firması arasından sözleşme imzalanarak işbirliği 
protokol imzalandı.Protokol imza törenine Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ,  SATSO 
Ticareti Geliştirme Komisyon Başkanı Behlül Bayrak, Komisyon Üyeleri, Chippin Firma Yetkilileri iştirak etti.

Törende konuşan SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, “Şifremiz54 kapsamında yürütülen ‘Alışverişini Kendi 
Şehrinden yap’ çalışmaları kapsamında Sakaryalı firmalarımızın markalarını firmalarını ulusal bir platformda tanıtmalarına 
imkan sağlayacak bu işbirliği çalışması ticaret erbabımıza olduğu gibi tüketiciye de sürekli fayda sağlayacak güzel bir 
uygulama olacak.Mobil uygulama esaslı olan ve tüketicilerin arzu ettikleri ürün ve hizmetlere erişmelerini kolaylaştıran, onları 
bu amaçla destekleyen Chippin platformu ile Sakaryalı firmalar yerel markalarını tanıtma ve tüketicilere ulaşma kolaylığı 
bulacak. Alışverişlerde de şifremiz54 diyerek böyle ulusal bir uygulama ile yerel firmalarımızı tanıştırmaktan memnuniyet 
duyuyoruz. Karşılıklı faydanın sağlanacağı bu uygulamaya üyelerimizin katılımını özellikle tavsiye ediyorum. İlimize, ticaret 
erbabımıza hayırlı olsun.  ” dedi. 

SATSO Ticareti Geliştirme Komisyon Başkanı Behlül Bayrak ise “ilimizdeki ticaretin canlanması ve yerel firmalarımızın tüketiciye 
daha kolay ulaşmalarını sağlamak ve yeni alışveriş diline uyum sağlamak açısından da büyük önem taşıyor. Üyelerimiz 
uygulamaya ilgi gösterecektir. Hayırlı olsun” şeklinde konuştu.

YEREL FİRMALAR ULUSAL ALIŞVERİŞ PLATFORMUNA GİRİYOR
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2019 YILI GİRİŞİMCİLİK EĞİTİMLERİ BAŞLIYOR

Girişimci adayları için, Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası (SATSO) Sakarya Çalışma ve İş Kurumu İl Müdürlüğü ve Avrupa Birliği 
Türkiye İş Geliştirme Merkezi (ABİGEM Doğu Marmara) arasında 2019 yılı için 1.250 kişiye yönelik Girişimcilik eğitimi ile ilgili 
protokol imzalandı. 

Protokol İmza Törenine SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, İş- Kur İl Müdürü Tekin Kaya ve Doğu Marmara 
ABİGEM Genel Müdürü Şenay Yıldız iştirak etti.

SATSO’da gerçekleştirilen protokol kapsamında, kendi işini kurmak isteyen ve Girişimcilik Eğitim Programlarına katılan 
girişimci adaylarına yönelik, ücretsiz eğitim imkânı sağlanacak. Düzenlenecek eğitimler ile adayların kendi iş fikirlerine 
yönelik iş planlarını hazırlayabilecek bilgi ve deneyim kazanmaları hedefleniyor. Girişimcilik eğitimlerine katılan adaylara 
eğitim sonunda katılımcı belgesi verilmesi ve KOSGEB’in yeni girişimci desteğinden yararlandırılması planlanıyor. Girişimcilik 
Kursu protokol imza töreninde konuşan Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, 
girişimciliğin önemine vurgu yaparak “İlimizdeki girişimci sayısını artırmalıyız. Değişen iş dünyası,  gelişen teknoloji ile 
üreten bir dönemden geçiyor. Gelenekçi anlayışlar yerini inovatif ve Ar-Ge ve teknoloji tabanlı yapılara bıraktı. Bu yüzden, 
nitelikli ve sürdürülebilir iş fikirlerine sahip girişimcilere ihtiyacımız var. Sakarya’nın bu konuda ciddi bir potansiyele 
sahip olduğunu düşünüyorum.  Girişimci fikirleri olan ve bu fikirleri hayata geçirmekte kararlı tüm girişimci adaylarının bu 
eğitimlerden faydalanmalarını tavsiye ediyorum” dedi.SATSO-İŞKUR işbirliğinde yapılan girişimcilik protokolü ile SATSO 
hizmet binasında 25’ er kişilik gruplar halinde her ay 5 veya 6 grup girişimci adayının eğitim alması hedefleniyor. İlk grup 
girişimcilik eğitimi 11 Mart’ta başlayacak.
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, Sakarya SGK İl Müdürü Erhan Çavuş, İŞKUR Sakarya İl 
Müdürü Tekin Kaya ile bir araya gelerek 2019 İstihdam Seferberliği 2019 teşviklerinin detayları ile ilgili değerlendirme toplantısı 
düzenlediler.

Teşvik Programı ile ilgili yapılan çalışmaların gözden geçirildiği toplantıda, bundan sonraki süreçte yapılması planlanan 
faaliyetler de incelendi.  Toplantıda ayrıca, 2019 İstihdam Seferberliği’nin şehir ekonomisine ve iş dünyasına katkı sağlayacağı 
vurgulanırken işletmelerdeki yükün hafifleteceğine de değinildi.Türkiye’nin potansiyelinden emin olduklarını belirten Başkan 
Altuğ, devletimizin ekonomiyi kalkındırmada birçok teşviği var ve dahası da gelecektir. Biz de bütün kurumlar olarak ortaklaşa 
bir hareket içerisinde olacağız ve bu programları uygulayacağız.

SGK Sakarya İl Müdürü Erhan Çavuş ve İŞKUR Sakarya İl Müdürü Tekin Kaya da 

açıklamalarda bulunarak programın önemine değindiler ve firmaları bu programdan faydalanmaya davet ettiler.SATSO Yönetim 
Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ bu kampanyanın önemine dikkat çekerek şunları dile getirdi:

“Ekonomi de en önemli sorun güvensizlik ve istikrarsızlıktır. Devletimizin sağladığı bu gibi desteklerle işletmelerin 
geleceklerindeki belirsizlikler de ortadan kalkacaktır. Böylelikle daha fazla yatırıma olanak sağlanmış olacak ki bu da kısa 
vadede ekonomimize bir artı getirecektir. İstihdam Seferberliği 2019 çok kapsamlı teşvikler içeriyor ve bu da istihdama 
katkı sağlayacak ve artıracaktır.Biz de diyoruz ki; “Burası Sakarya burada iş var”. Bu teşvikler konusunda şirket sahipleri 
ve yöneticileri kadar muhasebecilere ve şirketlerin insan kaynakları yöneticilerine de büyük görevler düşüyor. İstihdam 
teşviklerinin iyi anlaşılması ve uygulanması konusunda onlarda ekstra hassasiyet bekliyoruz.Tüm bu teşviklere ilişkin tüm 
detaylara istihdamseferberligi.org adresinden ulaşabilmek mümkün. Ayrıca Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası da bu konuda 
bilgiye erişimlerinde destek oluyor.

Tüm iş dünyamıza ve işverenlere de çağrıda bulunuyorum. Türkiye’nin gücüne ve geleceğine güvenin. İstihdam Seferberliği 
2019’a katılın, bu tarihi istihdam teşviklerinden faydalanın. En az bir işsiz vatandaşımızı işe alarak, hem işinizi geliştirin, hem 
ekonomini büyümesine katkınız olsun, hem de Türkiye’nin geleceğine yatırım yaparak, kazanan siz olun”

BURASI SAKARYA BURADA İŞ VAR
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ŞEHRİN SORUNLARI İLE İLGİLİ RAPOR ADAYLARA SUNULDU

Bir aydır devam eden Meslek Kuruluşları ile yapılan şehrin sorunlarına yönelik istişare toplantıları tamamlanarak Sakarya 
Büyükşehir Belediye Başkan adaylarına sunulmak üzere bir rapor haline getirildi.

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ ve mesleki kuruluşların başkanlarının bir araya 
gelerek Sakarya’nın öncelikleri, sorunları, çözüm önerileri ile ilgili detaylı bilgilerin, büyükşehir belediye başkan adaylarına 
aktarıldığı toplantı SATSO ev sahipliğinde gerçekleştirildi. Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Toplantı Salonu’nda Sakarya 
Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ ve Sakarya Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Adem 
Sarı, Sakarya Esnaf ve Sanatkarlar Odaları Birliği Yönetim Kurulu Başkanı Hasan Alişan, Sakarya Baro Başkanı Abdurrahim 
Burak, Türk Metal Sendikası Şube Başkanı Olcay Meriç, Sakarya Ziraat Odası Yönetim Kurulu Başkanı Ercan Ateş, Sakarya 
Muhtarlar Federasyonu Başkanı Erdal Erdem, Sakarya İnşaat Mühendisleri Odası Yönetim Kurulu Başkanı Hüsnü Gürpınar, 
Şehir Plancıları Odası Sakarya Temsilcileri Oya Arapoğlu, Sakarya Serbest Muhasebeci Mali Müşavirler Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Ertuğrul Kocacık, Tabip Odası Yönetim Kurulu Temsilcisi Dr. Fırat Karadeniz’in katılımıyla; İyi Parti Sakarya Milletvekili 
Ümit Dikbayır, Sakarya Büyükşehir Belediyesi Cumhur İttifakı AK Parti Adayı Ekrem Yüce, Sakarya Büyükşehir Belediyesi 
Millet İttifakı Adayı Cihan Kolip, Demokrat Parti Büyükşehir Belediye Başkan Adayı Cengiz Karabaş, DSP Büyükşehir Adayı 
Necati Eker’e hazırlanan rapor sunuldu.

Meslek Kuruluşları ile yapılan şehrin sorunlarına yönelik istişare toplantıları üç oturum ile gerçekleşirken ilk oturumda 
Sakarya Büyükşehir Belediyesi Cumhur İttifakı AK Parti Adayı Ekrem Yüce’ye raporla ilgili sunum yapıldı.
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Rapor şu başlıkla altında detaylandırılarak çözüm önerileri sunuldu:

Sakarya’nın Bir Stratejik Planı Olmalı, Deprem Gerçeği Unutulmamalı, Kentsel Dönüşüme İhtiyacımız Var, Ulaşım Sorunlarına 
Modern ve Gerçekçi Çözümler Üretilmeli, Sosyal - Kültürel Hayatı, Çeşitlendirmeli ve Geliştirmeliyiz, Ticari - Sınai Hayatı 
Geliştirecek Projeler Üretmeliyiz, Uzun Vadeli ve Kat-İ İmar Planları Yapılmalı, Altyapı ve Çevre Yatırımlarına Önem Verilmeli, 
Modern Tarım Uygulamaları Hayata Geçirilmeli, Verimli Topraklarımızı Korumalıyız, Turizm Potansiyelimizden Yeterince 
Faydalanamıyoruz, Eğitim Çıtamızı Çok Daha Yukarılara Taşımalıyız, Hemşehrilerimiz Tedavi için İl Dışına Gitmemeli, 
Spor Şehrimizin Yaşam Biçimi Olmalı, Sakarya Müstakil Adliye Binası Sorunu Çözülmeli, E- Belediyecilik Hizmetleri 
Yaygınlaştırılmalı, İlimizde Mültecilerin Sayıları ve Sorunları Artıyor, Belediye Gelirlerini Artırıcı Çalışmalar Yapılmalı, Yarım 
Kalmış Projeler ve Kamu Yatırımları Hızla Tamamlanmalı.
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İSTİHDAM SEFERBERLİĞİ SAGİF FUARI İLE TAÇLANDIRILACAK
Sakarya Girişimcilik ve İnsan Kaynakları Fuarı (SAGİF-2019), bu yıl 25-27 Nisan 2019 tarihleri arasında Kent Meydanında 
düzenlenecek. 

Her yıl “İş-Sizi Arıyor” ana teması ile düzenlenen istihdam fuarının bu yılki ana teması, İstihdam Seferberliği kapsamında 
“Burası Sakarya Burada İş Var” olarak belirlendi. SAGİF 2019 İstihdam Fuarı ile ilgili işbirliği protokolü, Sakarya Ticaret ve 
Sanayi Odasında düzenlenen törenle imzalandı.Söz konusu iş birliği protokol imza töreni Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ ev sahipliğinde, Sakarya Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Fatih Savaşan, Sakarya 
Uygulamalı Bilimler Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Mehmet Sarıbıyık, İş-Kur İl Müdürü Tekin Kaya, SGK Müdürü Erhan Çavuş, 
Sakarya Büyükşehir Belediyesi İnsan Kaynakları ve Eğitim Dairesi Başkanı Alpay Şirin, Strateji Geliştirme Daire Başkanı 
Veysel Çıplak’ın katılımı ile gerçekleştirildi. 

Protokol Töreninde konuşan Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Başkanı Akgün Altuğ, “2018 yılında düzenlenen fuara 
Sakarya’da faaliyette bulunan 50 ve üzerinde istihdam sağlayan 95 firma katıldı. Yaklaşık 35 bin kişi ziyaret ettiği 6. SAGİF 
İstihdam Fuarı’na bu yıl da yaklaşık 100 firma ile 20’ ye yakın sivil toplum kuruluşu ile kamu kurumunun katılım sağlaması 
ve çok sayıda ziyaretçinin iştiraki hedefleniyor.  Bilindiği üzere, Cumhurbaşkanımız Recep Tayyip Erdoğan’ın çağrısı üzerine 
başlatılan ve “Burası Türkiye Burada İş Var” sloganı ile yürütülen 2019 yılı İstihdam Seferberliği işveren ve iş arayanların 
yararlanabileceği çok çeşitli ve alternatif fırsatlar sunuyor. Bizler de fuar düzenleme komitesi olarak SAGİF Fuarı’nın bu 
güne kadar “İş-Sizi Arıyor” olan ana temasını,  istihdam teşvikleri ile milli istihdam seferberliğine dikkat çekmek ve söz 
konusu teşviklerden Sakaryalı işverenlerin ve iş arayanların daha fazla yararlanmasını sağlamak için “Burası Sakarya 
Burada İş Var” ana teması ile düzenlenmesini planladık. Bu yıl teşvikler nedeniyle katılımın daha fazla olmasını bekliyoruz.” 
değerlendirmesinde bulundu.
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası ve İl Milli Eğitim Müdürlüğü arasında Edurotech Robot Yarışması düzenlenmesine ilişkin 
işbirliği protokolü imzalandı. 

EduRoTech Robot Yarışması ile geleceğin bilim insanı olma potansiyeline sahip çocuklarımızın erken yaşlarda keşfedilmesi 
ve var olan yeteneklerinin geliştirilmesi amaçlanıyor. Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde faaliyet gösteren ve 
çoğunluğunu makine ve otomasyon sistemleri ile iştigal eden üyelerin oluşturduğu 33. Meslek Komitesi’nin desteği ile 
gerçekleştirilecek Edurotech Robot Yarışması’nın içeriği ile ilgili yapılan çalışmaların ardından imzalanan protokol imza töreni 
SATSO ev sahipliğinde gerçekleştirildi.

Törene SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, İl Milli Eğitim Müdürü Fazilet Durmuş, 33. Meslek Komitesi Başkanı Emre 
Beşir, Mesleki Eğitimden Sorumlu Şube Müdürü Osman Cansız ve 33. Meslek Komitesi üyeleri iştirak etti. Söz konusu projenin 
imza töreninde konuşan SATSO Yönetim Kurulu Başkanı Altuğ, “Bu yarışma ile tüm öğrencilerin ve bireysel katılım sağlayacak 
öğrencilerin, Türkiye’yi çağdaş medeniyetler seviyesine taşıyabilecek bilimsel düşünceye sahip lider bireyler olarak 
yetiştirilmeleri, bilimsel süreçleri uygulayarak proje deneyimi edinmeleri, ilgi ve yetenekleri doğrultusunda edindikleri bilgi ve 
becerileri farklı alanlarda kullanabilmeleri, girişimcilik, bilimsel düşünme, yaratıcı zekâ ve rekabet bilinçlerini geliştirebilmeleri, 
ekip halinde çalışma deneyimi kazanmaları, bilgi teknolojilerini kullanmaları, kalite ve verimlilik bilincini geliştirmeleri, 
bilimsel düşünme yeterliliği kazanmaları, proje tasarlama, geliştirme, oluşturma, uygulama ve sunma deneyimi edinmeleri 
hedefleniyor” dedi.

İl Milli Eğitim Müdürü Fazilet Durmuş, 20 Nisan’a kadar sakaryaarge.meb.gov.tr adresi üzerinden başvuruların alınmasının 
ardından 22 ve 23 Nisan tarihlerinde dereceye giren projelerin ilan edilerek ödül töreninin gerçekleştirileceğini ifade etti.

EDUROTECH ROBOT YARIŞMASI’NA HAZIRLANIYOR
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SAKARYA YÜKSEK İSTİŞARE KURULU İKİNCİ TOPLANTISINI YAPTI
Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği öncülüğünde tüm illerde 5174 sayılı Odalar ve Borsalar Kanunu’nun 84’ncü maddesine 
uygun şekilde oluşturulan Yüksek İstişare Kurulu Sakarya ayağında SATSO yönetimi ile ikinci toplantısını gerçekleştirdi.

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası öncülüğünde oluşturulan ve iş dünyası temsilcilerinin oluşturduğu Yüksek İstişare Kurulu 
Toplantısı’nın bu ayki konuğu Sakarya Büyükşehir Belediye Başkan Adayı Ekrem Yüce ve Ak Parti İl Başkanı Yunus Tever 
oldu. Toplantı SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, Meclis Başkanı Talip Kuriş, ve Yönetim Kurulu Üyelerinin ev 
sahipliğinde gerçekleştirildi. Toplantının açılış konuşmasını yapan Altuğ, Yüksek İstişare Kurulu’nun amacı ve yapılması 
planlanan çalışmaları hakkında bilgi verdi. 

Başkan Altuğ konuşmasında SATSO öncülüğünde 12 meslek kuruluşu ile birlikte şehrin sorunları ve çözüm önerilerine 
yönelik hazırlanan raporla ilgili kurul üyelerine bilgi vererek özellikle katılımcı yönetim anlayışından yana olduklarını belirtti. 
SATSO Yönetim Kurulu Başkanı Altuğ konu ile ilgili şunları dile getirdi:

“İlimizde bulunan 12 Meslek kuruluşumuzla Sakarya’nın öncelikleri, sorunları, çözüm önerileri konusunda meslek 
kuruluşlarının başkanları olarak bir araya geldik. Her meslek kuruluşu şehrin öncelikli sorunlarını belirleyerek, çözüm 
önerini dile getirdi. Şehirdeki büyük ve etkin meslek kuruluşları olarak bu sorunları ve çözüm önerilerini bir rapor haline 
getirdik. Tüm adaylarımıza sunduk. Oldukça faydalı bir çalışma olduğu konusunda geri dönüşler aldık. Bunun ilk maddesinde 
şehri birlikte yönetmek vardı.Sakarya’daki meslek kuruluşlarının, sivil toplum örgütlerinin, kamu kurum ve kuruluşlarının, 
üniversitelerin, örgütlü ve örgütsüz tüm halk kesimlerinin işbirliği ve eşgüdüm anlayışı ile bir arada çalışmasını sağlayacak, 
toplumun her kesiminin görüş ve önerilerini karar süreçlerine dahil edecek  “Katılımcı” bir yerel yönetim anlayışı istiyoruz. 
Şehrimizde ortak akıl ile “Birlikte Yönetim” anlayışının benimsenmesini talep ediyoruz. İnanıyoruz ki, birlikte ve katılımcı 
yönetim anlayışı çerçevesinde tüm sorunlar çözüme kavuşacaktır. Amacımız ve tek sevdamız ve ortak yaşam alanımız olan 
Sakarya’nın çok daha yaşanabilir bir şehir olmasına katkı sunmaktır. Hep birlikte hareket edersek ilimiz gelişir” dedi.Ak Parti 
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İl Başkanı Yunus Tever ise, il başkanlığı görevinin tevdi edilmesinin ardından SATSO Meclis üyeliği kimliğini bıraktığını ancak 
iş dünyasının içinden gelen biri olarak iş dünyasının sorunlarının ve çözüm önerilerinin bilincinde olduklarını belitti. Sakarya 
Büyükşehir Belediye Başkanı Ekrem Yüce, Yüksek İstişare Kurulu üyelerine projeleri hakkında bir sunum gerçekleştirdi. 

Yüce yaptığı konuşmada “Önce düzen sonra kazan mantığı ile ilimizin öncelikli sorunlarına yönelik çalışmalar yapacağız. 
Ulaşım ağının rantabl hale getirilmesi için gayret edeceğiz. Her alanda master planlar çerçevesinde hareket edeceğiz.  
Şehrimizin temel unsurları olan sanayi, siyasi ve kamu, üniversite ile işbirliğini sürekli kılarak ilimizi geliştirmek adına hep 
birlikte gayret edeceğiz. Tarım alanlarının korunması ve alternatif tarım ürünleri ile verimli tarım topraklarımızdan daha fazla 
istifade edeceğiz. Hayvancılıkta önde olan alanlarımızı destekleyerek büyümesine katkı sağlayacağız. Şehir merkezindeki 
ticari alanlarımızı geliştireceğiz.  Kültür ve sanat şehri bir il olmak için gayret edeceğiz” ifadelerini kullandı.
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PLASTİK TEKNOLOJİSİ MESLEKİ EĞİTİM İŞBİRLİĞİ PROTOKOLÜ 
İMZALADILAR
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası ve İl Milli Eğitim Müdürlüğü arasında mesleki eğitim işbirliği protokolü imzalandı.Söz konusu 
protokolle ilk olarak Sakarya’da plastik teknolojisi alanında sektörün ihtiyacı doğrultusunda, nitelikli işgücünün yetiştirilmesi 
amaçlanıyor.  

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde faaliyet gösteren ve çoğunluğunu plastik ve kauçuk imalatçılarının 
oluşturduğu 32. Meslek Komitesi işbirliği ile gerçekleştirilecek çalışmaları kapsayan protokol SATSO’da imzalandı. Başkan 
Akgün Altuğ ve İl Milli Eğitim Müdürü Fazilet Durmuş’un katılımı ile gerçekleştirilen törene 32. Meslek Komitesinden Yönetim 
Kurulu Üyesi Semih Çokay, Komite Başkanı Çetin Kahya ve Komite Üyesi Şahin Partanaz iştirak etti. Sakarya Ticaret ve 
Sanayi Odası ve Sakarya İl Millî Eğitim Müdürlüğü işbirliğinde Plastik Teknolojisi alanında eğitim verilmesi, burs verilmesi, 
seminer düzenlenmesi, teknik gezi yapılması, atölye/laboratuvar kurulmasına yönelik düzenlenen protokolle  nitelikli işgücü 
ihtiyacının karşılanmasına yönelik mesleki eğitim anlamında  önem teşkil ediyor. Protokolle Arifiye Ümit Erdal Mesleki ve 
Teknik Anadolu Lisesi’nin pilot okul olarak belirlenerek plastik teknolojisi bölümünün açılması ve bu bölümünde eğitim gören 
öğrencilere yönelik çeşitli çalışmalar yapılması planlanıyor. Söz konusu protokol imza töreninde konuşan SATSO Yönetim 
Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, büyüyen ve gelişen Sakarya’nın nitelikli iş gücünü karşılamak ve sektörel altyapıların 
sağlama ilerlemesi için mesleki eğitim tabanlı çalışmalara ağırlık vereceklerini bu ve benzeri çalışmaları diğer sektörlere de 
yayarak ilerlemeyi hedeflediklerini belirtti. 
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde faaliyetlerini sürdüren mimarlık ve mühendislik Komitesi (18. Meslek Komitesi)  
geçtiğimiz ay gerçekleştirdikleri çalıştay neticesinde çıkan sonuçlara neticesinde şehir merkezindeki sektörel sorunlar ve 
çözüm önerilerine yönelik Adapazarı İlçesi Belediye başkan adayları ile bir araya geldi. 

Toplantıya SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, AK Parti Sakarya Milletvekili Çiğdem Erdoğan Atabek, Yönetim 
Kurulu Üyeleri, 18. Meslek Komitesi’nden Meclis Üyesi Burcu Başar Akgün, Komite Başkanı İlker Ergül, Komite üyeleri ve sektör 
temsilcileri,  Cumhur İttifakı AK Parti Adapazarı Belediye Başkan Adayı Mutlu Işıksu, İlçe Başkanı Metin Kurtuluş, belediye 
meclis üyesi adayları,  İyi Parti Adapazarı Belediye Başkan Adayı Dr. Aydoğan Arslan ve Saadet Partisi Adapazarı Belediye 
Başkan Adayı Abidin Birinci katıldı.Meclis Üyesi Burcu Başar Akgün moderatörlüğünde yapılan ve üç oturumda gerçekleştirilen 
toplantıda belediye başkan adaylarına hazırlanan raporlar sunulurken raporda yer alan hususlar ve projeler ile ilgili de 
istişarelerde bulunuldu.Toplantıda 18. Meslek Komitesi üyeleri tarafından yapılan çalıştayda belirlenen sorunlar bir rapor 
haline getirilip başkan adaylarına sunuldu.  SATSO’da gerçekleştirilen ve Adapazarı belediye başkan adayları ile görüşülen 
toplantının açılış konuşmasını SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ gerçekleştirdi. Başkan Altuğ komitelerin kendi 
sektörlerini geliştirmek ve yön vermek adına yaptıkları çalışmaları yakından takip ettiklerini ve memnun olduklarını belirtti.
SATSO 18. Meslek Komitesi tarafından hazırlanan raporda şehir ile ilgili; imar, trafik, altyapı, otopark sorunu, tarım alanlarının 
bilinçli kullanılması ve tarihi eserlerin bilinçli koruması ve sahip çıkılması gibi öncelikli sorunlar sunuldu. 18. Meslek Komitesi 
Başkanı İlker Ergül yaptığı konuşmada “Bu raporda yer alan sorunların başkan adaylarımıza faydası olacağına inanıyoruz. Bu 
vesileyle bizler de üyelerimizin sorunlarını komitemiz aracılığı ile ilgili makamlara iletmiş ve sesimizi duyurmuş olacağız.” dedi. 
İyi Parti Adapazarı Belediye Başkan Adayı Dr. Aydoğan Arslan, meslek komitesinin hazırladığı raporu çok faydalı bulduğunu 
belirterek teşekkür etti. 

MİMARLIK MÜHENDİSLİK ÇALIŞTAYI SONUÇLARI ADAYLARA SUNULDU
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İŞ GELİŞTİRME 
VE EĞİTİM
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TOBB NEFES KREDİSİ SATSO ÜYELERİNİN HİZMETİNDE 

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği öncülüğünde başlatılan KOBİ’lere Nefes Kredisi projesi kapsamında Sakarya Ticaret ve 
Sanayi Odası bu yıl da üyelerine kredi desteği veriyor.

SATSO, KOBİ’lere Nefes Kredisi kapsamında kredi havuzuna aktardığı 2 milyon TL karşılığında, üyelerine 32 milyon TL kredi 
kullanma imkânı sağladı.TOBB, Kredi Garanti Fonu›nun (KGF) teminat desteği ile Ziraat Bankası, Denizbank, Halkbank, 
Vakıfbank işbirliği ile hazırlanan protokol kapsamında TOBB üyesi KOBİ›ler 50.000 TL alt kredi limitli ve 100.000 TL üst kredi 
limitli, aylık %0,99, faiz oranı ve 6 ay anapara ödemesiz (ilk 6 ay sadece kredinin faizi ödenecektir), sonrasında da 12 ay 
vadeli ve eşit taksitli olmak üzere toplam 18 ay taksitli nefes kredisi yürürlüğe girdi.

Konu ile ilgili değerlendirmede bulunan Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ şunları 
dile getirdi:“İçinde bulunduğumuz ekonomik süreçte KOBİ’lerimizin en büyük sorunlarından bir i finansmana erişimde 
yaşanan sıkıntılar ve enflasyonun çok üzerindeki kredi faizleridir. Bu nedenle, ülke ekonomisinde önemli yer tutan KOBİ’lerin 
finansman sorunlarının giderilmesine katkı sağlayarak nefes lamalarını sağlamak amacıyla önceki yıl başlatılan “TOBB 
Nefes Kredisi” bu yıl da yeni koşullarla iş dünyasına Destek Olacak. Üyelerimiz, Düşük Faizli, Uzun Vadede Az Masraflı 
Kredi kullanabilecek.Üyelerimizin TOBB Nefes Kredisinden faydalanmalarını tavsiye ediyorum. İş dünyamızın ilerlemesi için 
gayret eden üst birliğimize ve bu projeye katkı sağlayan tüm odalarımıza diğer kurum ve kuruluşlarımıza ayrı ayrı teşekkür 
ediyorum. Bu çalışma ile üyelerimiz derin bir nefes alarak üretmeye ve ekonomimize katkı sağlamaya devam edeceklerdir. 
Finansal sorunlar ve sermaye yetersizliğinin tüccarlarımızın çözmek zorunda olduğu sorunlar arasında en başta geldiği 
bilinciyle tüm imkanlarımız ile üyemizin yanında olmaya devam edeceğimizi belirtir, Nefes Kredisi’nin üyelerimiz ve ülkemiz 
için hayırlı olmasını temenni ederim. Kredi için başvurular 02 Nisan 2018 tarihinde başlamış olup üyelerimizin bu kredi 
desteğinden maksimum seviyede faydalanmasından memnuniyet duyacağız” dedi
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Sakarya Valiliği ve Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası işbirliğinde  “Borsa’da Sakaryalı Yatırımcı Olmak” konulu panel düzenlendi.

Ev sahipliğini Sakarya Valisi ve SATSO Yönetim Kurulu Başkanı Akgün Altuğ’un yaptığı “Borsa’da Sakaryalı yatırımcı olmak” 
konulu bilgilendirme toplantısına Borsa İstanbul Yönetim ve İcra Kurulu Başkanı Türkiye Varlık Fonu Yönetim Kurulu Başkanı 
ve Genel Müdür Vekili Himmet Karadağ konuşmacı olarak iştirak etti.İş dünyası temsilcilerinin katıldığı programa Sakarya 
Milletvekili Prof. Dr. Mustafa İsen, SATSO Meclis Başkanı Talip Kuriş, SESOB Başkanı Hasan Alişan, Sakarya Ticaret Borsası 
Başkanı Adem Sarı, MÜSAİD Sakarya Şube Başkanı Yaşar Coşkun, SMMMOB Başkanı Ertuğrul Kocacık, Akyazı Ticaret Borsası 
Başkanı Ali Şener Bayraktar, TÜMSİAD Şube Başkanı Ahmet Ölmez, Sakarya GİAD Başkanı Gökhan Korkmaz, İş-Kur İl Müdürü 
Tekin Kaya, SAMİB Başkanı Günay Güneş, Sanayi İl Müdürü Özcan Keskin, SASİAD Başkanı Bülent Esmer, SATSO Yönetim Kurulu 
Üyeleri, Meclis Üyeleri ve iş dünyası temsilcileri iştirak etti.

Toplantının açılış konuşmasını yapan SATSO Yönetim Kurulu Başkanı Akgün Altuğ, şunları dile getirdi: “Kuşkusuz, Borsa 
İstanbul ‘un hedeflerinden biri; yatırımcılarımızla şirketleri bir araya getirerek şirketlerimizin büyümek için ihtiyaç duyduğu 
finansmanı kendilerine en uygun enstrümanlarla ve en etkin şekilde sunmaktır. Özellikle büyüme arzusunda olan aile 
şirketlerimiz ve KOBİ’lerin büyük kısmı tam kurumsallaşamadığından borsa ve risk sermayesi gibi finansman kaynaklarından 
yararlanamamaktadırlar. Bu konuda bilgi eksikliği sanki kurdukları şirketlerin ellerinden çıkabileceği kuşkusunu yaratmakta 
halka açılma konusunda endişe duymaktadırlar.  Bu anlamda Sakaryalı iş dünyasının tedirginliklerini gidermek ve fırsatları 
daha iyi anlamak adına Sn Himmet Karadağ’ın ziyaretini çok önemsiyorum. Borsa İstanbul, büyüme ivmesine sahiptir. Bundan 
Sakaryalılar’ın da yararlanmasını umuyor, toplantıya vesile olduğu için Sayın Valimize de teşekkür ediyorum.” dedi.

Borsa İstanbul Yönetim ve İcra Kurulu Başkanı Türkiye Varlık Fonu Yönetim Kurulu Başkanı ve Genel Müdür Vekili Himmet 
Karadağ’ın sunumunun ardından katılımcı iş adamları Borsa İstanbul ile ilgili değerlendirmelerde bulunarak sistemin 
uygulanmasındaki detaylar hakkında bilgi aldı.

BORSA İSTANBUL’DA 6 SAKARYALI FİRMA VAR
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İŞ SAĞLIĞI VE GÜVENLİĞİ ANLATILDI

İş Sağlığı ve Güvenliği Haftası nedeniyle Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası ev sahipliğinde,  Makine Mühendisleri Odası 
Sakarya Temsilciliği, İŞKUR, SGK ve Bilim, Sanayi ve Teknoloji İl Müdürlüğü işbirliği ile «İş Sağlığı ve Güvenliği Paneli» 
SATSO’da yapıldı.

Toplantıya, Sakarya Vali Yardımcısı  Mehmet Zeki Koçberber başta olmak üzere, Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, Yönetim Kurulu Üyeleri, Makine Mühendisleri Odası Sakarya Şube Başkanı Salim Aydın, 
Makine Mühendisleri Odası Kocaeli Şube Başkanı Murat Kürekçi, Bilim Sanayi Teknoloji İl Müdürü Özcan Keskin ve çok 
sayıda katılımcı iştirak etti.

Toplantıda konuşan SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, iş sağlığı ve iş güvenliğinin önemine değinerek bu 
konuda bilinçlendirmelerin gerekliliğine vurgu yaptı. Başkan Altuğ,  “Üretimde ve büyümede sürekliliği sağlarken iş ortamı 
ve çalışanların sağlıklı bir şekilde işlerini yapmaların sağlamak işverenlerin sorumluluğudur. Ülkenin muasır medeniyetler 
seviyesine ulaşmasının tek yegâne yolunun üretimden geçtiğine canı gönülden inanan biriyim. Sakarya özellikle üretimin 
artmasıyla ekonomik anlamda da çok büyük bir yere gelecek bir şehir. Bunu yegâne temeli üretimin artmasıdır. İnsanları 
daha iyi yaşatmak, onlara iş vermek, onların ekonomik olarak daha üst seviye de olmasını sağlarken bir taraftan da 
sağlıklarını kaybetmelerini hiç kimse istemez. Özellikle sağlıksız ortamlarda çalışmalarını kimse istemez. İşverenler de 
çalışanlar da tercih etmez. Bu konunun önemini bilerek çalışmalıyız” diye konuştu 

Konuşmaların ardından İş sağlığı ve güvenliği bilgi yönetim sistemi hakkında bilgilendirme, Göçmen işçi kavramı ve göçmen 
işçilerin iş sağlığı ve güvenliği, İş güvenliği uzmanları ve iş yeri hekimlerinin hukuki sorumlulukları, İş sağlığı ve güvenliğinde 
iyi uygulamalar hakkında katılımcılara detaylı bilgiler verildi.

İki oturumdan oluşan toplantı, interaktif şekilde soru cevap bölümünün ardından sona erdi.
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası, Resmi Gazetede geçtiğimiz ay yayımlanarak yürürlüğe giren “Vergi ve Diğer Bazı Alacakların 
Yeniden Yapılandırılması ile Bazı Kanunlarda Değişiklik Yapılmasına İlişkin 7143 Sayılı Kanun” ile ilgili bilgilendirme toplantısına 
ev sahipliği yaptı. 

Sakarya Muhasebeciler ve Mali Müşavirler Odası işbirliğinde Serbest Muhasebeci Mali Müşavir Sayın Halim Bursalı’nın sunumu 
ile gerçekleştirilen bilgilendirme toplantısına iş dünyası temsilcileri yoğun ilgi gösterdi.Toplantıya Sakarya Ticaret ve Sanayi 
Odası Yönetim Kurulu Sayman Üyesi Doğan Çatalbaş, SMMMOB Sakarya Şube Başkanı Ertuğrul Kocacık, SGK İl Müdürü Erhan 
Çavuş ve çok sayıda davetli iştirak etti.Toplantının açılış konuşmasını yapan SATSO Yönetim Kurulu Sayman Üyesi Doğan 
Çatalbaş, çalışmanın önemine vurgu yaparak şunları dile getirdi: “Bildiğiniz üzere, Vergi ve Diğer Bazı Alacakların Yeniden 
Yapılandırılması ile Bazı Kanunlarda Değişiklik Yapılmasına İlişkin 7143 Sayılı Kanun 18 Mayıs 2018 tarihli Resmi Gazete’de 
yayımlanarak yürürlüğe girmiştir. 7143 Sayılı Kanun hakkında üyelerimizi ve kamuoyunu bilgilendirmek. İlgili kanunla, 
kesinleşmiş vergi ve diğer borçlara ödeme kolaylıkları getirilmiştir. Geçmiş dönemlere ilişkin matrah ve vergi artırımında 
bulunan mükelleflere ayrıcalıklar sağlanmıştır. 

SATSO Yönetim Kurulu Sayman Üyesi Doğan Çatalbaş’ın konuşmasının ardından kürsüye gelen Sakarya SMMMOB Başkanı 
Ertuğrul Kocacık ise şunları dile getirdi: “7143 sayılı “vergi ve diğer bazı alacakların yeniden yapılandırılması ile bazı kanunlarda 
değişiklik yapılmasına ilişkin kanun“ 18.05.2018 tarih ve 30425 sayılı resmi gazetede yayınlanarak yürürlüğe girmiştir. 7143 
sayılı kanun ile; ülke ekonomisinin büyüme hızını desteklemek ve bu suretle kalkınmasını devam ettirmek amacıyla dünyadaki 
ekonomik ve politik riskler ile yakın coğrafyamızda yaşanan bölgesel olayların vatandaşlarımız üzerinde oluşturması muhtemel 
etkisini bertaraf etmek müteşebbislerin iş ve yatırım kararlarına daha sıhhatli bir şekilde odaklanmalarına imkan sağlamak için; 
Kamuya olan borçların yapılandırılarak ödenmesini, mevcut ve muhtemel ihtilafların sulh yoluyla sonlandırılmasını, matrah ve 
vergi artırımı yoluyla vergilemede öngörülebilirliğinin arttırılarak geçmiş vergilendirme dönemleri ile ilgili olası risklerin ortadan 
kaldırılmasını, işletme kayıtlarının fiili durumlarına uygun hale getirilerek kayıtlı ekonomiye geçişin teşvik edilmesini, yurtiçi ve 
yurtdışı bazı varlıkların milli ekonomiye kazandırılması, ticaret ve sanayi odalarının, esnaf odalarının, baroların, YMM ve SMM 
odalarının alacaklarının yeniden yapılandırılması amacıyla 7143 sayılı kanun ihdas edilmiştir. ’dedi.

VERGİ VE BAZI ALACAKLARIN  YENİDEN YAPILANDIRILMASI KANUNU 
ANLATILDI
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İŞ DÜNYASI VE ÜNİVERSİTE İŞBİRLİĞİ PLATFORMU İLK TOPLANTISINI 
GERÇEKLEŞTİRDİ
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası tarafından organize edilen ve SATSO Komisyonları, iş dünyası ve ekonomi tabanlı sivil 
toplum örgütleri ile Sakarya Üniversitesi birlikteliğinde yürütülmesi planlanan “İş Dünyası ve Üniversite İşbirliği Platformu”  
ilk toplantısını gerçekleştirdi.

Toplantının açılış konuşmasını yapan SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, iş dünyasının Sakarya Üniversitesi 
akademik altyapısı ile birlikte hareket ederek var olan ekonomik potansiyeli harekete geçirmek adına güçlü bir birliktelik 
kurulmasın gerektiğine dikkat çekerek bu anlayışla oluşturulan “İş Dünyası ve Üniversite İşbirliği Platformu”nun sonuç 
odaklı, spesifik ve başarılı çalışmalara imza atacağını ifade etti.Başkan Altuğ konuşmasında şunları dile getirdi: “Günümüzde 
üretmek büyük önem taşıyor ancak neyi ürettiğimiz, zaman yöntem, süreklilik ve içerik anlamında da belli şartları 
beraberinde getirmektedir.  Bu anlamda Sakarya olarak iki üniversitemizle birlikte işbirliği içinde çalışmak bizlere büyük katkı 
sağlayacak.  Cumhurbaşkanımızın Mega Endüstri Bölgesi için Sakarya’dan bahsetmesi de bizim gelecek dönemler için ilimizi 
gelişmelere hazırlamamız gerektiğini ifade ediyor. Üniversite ve iş dünyası bu şehrin olmazsa olmazı. SATSO bünyesinde 
kurduğumuz komisyonlarımız da alanları itibariyle bizlere büyük katkı sağlayacaktır. İlimizden bu platforma katılımı artırmayı 
hedefliyoruz.” diye konuştu.

Sakarya Üniversitesi Rektör Vekili Prof. Dr. Mehmet Ali Yalçın ise bu işbirliği çalışmalarında süreklilik ve kurumsallaşma çok 
önemli. Kişiler değişiyor ama kurumsallık bu anlamda önemli. Paydaşlarımızla işbirliği yapıyoruz. Üniversitemiz çatısı altında 
Danışma Kurulları oluşturduk.  Bu sayede ihtiyaçları yakından tespit edebiliyoruz. İlimizi ve üniversitemizi ileri götürecek 
çalışmalara önem veriyoruz. Öğrencilerimizin iş dünyası ile tanışıp kanalize olmalarını sadece bir yaz stajı uygulaması olarak 
görmüyor, iş dünyasının detaylarını öğrenebilecek nitelikte olmalarını sağlamaya gayret ediyoruz. 3+1, 7+1 projeleri bunlara 
örnek teşkil etmektedir” dedi. 

Üniversite iş dünyası işbirliği konusunda fikir alışverişinin gerçekleştiği toplantıda, platform üyeleri çeşitli sonuç odaklı ve 
ekonomiyi canlandırmaya yönelik proje çalışmaları hakkında bilgi vererek istişarede bulundular. 
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası tarafından, Tahsilat Riski Yönetiminde Karekodlu Çek Sisteminin Yarattığı Avantajlar” 
konusunda bir toplantı gerçekleştirildi.

 Türkiye Bankalar Birliği, Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) ve Kredi Kayıt Bürosu (KKB) A.Ş.’nin çalışmalarıyla hayata 
geçirilen Karekodlu Çek Sisteminin detaylarının anlatıldığı toplantının açılış konuşmasını SATSO Genel Sekreteri Teyfik Öztürk 
yaptı. Öztürk,  Karekodlu Çek Sisteminin ve Çek Kayıt Sisteminin SATSO Üyelerine anlatılması ve bu hizmetten yararlanılarak 
tahsilat risklerinin etkin bir şekilde yönetilmesi amacıyla düzenlenen toplantının faydalı olacağını düşündüklerini dile getirdi.

Sistemle ilgili bilgi vermek üzere bir sunum gerçekleştiren Kredi Kayıt Bürosu İş Geliştirme Yöneticisi Doğan Yılmaz, öncelikle 
Kredi Kayıt Bürosunun çalışma esasları ve görevleri hakkında bilgi vererek şunları dile getirdi:“Kredi Kayıt Bürosu Türkiye’de 
yeni bilinmeye başladı. Kredi kayıt bürosu 9 banka ortaklığında kurulmuştur. Finans bankalarından bilgi ve data toplar. Toplanan 
datalar yorumlanır. Reel sektörle 2012-2013 yılında tanıştık. Bankalara sunduğumuz hizmetleri reel sektöre de sunduk. Bunu 
da findeks altında gerçekleştirdik.” dedi.

KAREKODLU ÇEK SİSTEMİ ANLATILDI
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İMAR BARIŞI ANLATILDI

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde faaliyet gösteren mühendislik, mimarlık ve taahhüt işleri ile iştigal eden 18. ve 
34. Meslek Komiteleri organizasyonu ile “İmar Barışı” konusunda bilgilendirme toplantısı yapıldı.

Sakarya Çevre ve Şehircilik İl Müdürü Uğur Korkmaz ve müdürlük yetkililerinin bilgi verdiği toplantının ev sahipliğini 
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Cem Gün yaptı. Çok sayıda sektör temsilcisinin iştirak 
ettiği toplantının açılış konuşmasını yapan SATSO Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Cem Gün,   “İmar Barışı” konusunun; 
mühendislik, mimarlık ve taahhüt işleri ile iştigal eden sektör temsilcilerini yakından ilgilendiren ve konusunun imar ve iskan 
sorunlarının çözümü açısından önem taşıdığını ifade etti. Başkan Yardımcısı Gün ayrıca, mesleki anlamda ciddiyet arz eden 
böyle bir toplantıya katılımın yoğun olmasından memnuniyet duyduklarını belirterek katılımcılara teşekkür etti.

Toplantıda, Sakarya Çevre ve Şehircilik İl Müdürü Uğur Korkmaz,  6 Haziran 2018 tarihinde Çevre ve Şehircilik Bakanlığı 
tarafından yayınlanan «Yapı Kayıt Belgesi verilmesine ilişkin usul ve esaslar» başlıklı Tebliğ ile birlikte imar barışı 
kapsamında yapılan çalışmalar hakkında bilgi verdi.

Uğur Korkmaz,  konuşmasında, “Kamuoyunda «İmar Barışı» olarak bilinen uygulama, mevzuatlara veya ruhsat veya eklerine 
aykırı olarak inşa edilen yapıların imar sorunlarının çözümlenmesi için İmar Kanunu’na geçici 16. Maddenin eklenmesi sureti 
ile hayata geçirilmiştir.  Yapı kayıt belgesinin verilmesine ilişkin usul ve esaslara bakıldığında isimli tebliğ, Resmi Gazete’de 
yayınlanarak uygulama detayları açıklanmıştır. İmar barışı uygulaması ile kaçak yapılaşma için son nokta koyularak bundan 
sonraki süreçte mevzuatlara aykırı yapılaşmanın, sıkı takip ve uygulanacak cezai yaptırımlar ile tamamen sonlandırılması 
amaçlanmaktadır” dedi. 

Çevre ve Şehircilik İl Müdürlüğü Yetkililerinin sunumlarının ardından soru cevap bölümünde yetkililer katılımcıların sorularını 
yanıtladı. 
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası ev sahipliğinde Aile Çalışma ve Sosyal Hizmetler Bakanlığı tarafından düzenlenen ve 
Sakarya İl Müdürlüğü, İŞKUR Sakarya İl Müdürlüğü, KOSGEB ile TOBB iş birliği ile ‘Finansal Okuryazarlık ve Kadınların Ekonomik 
Güçlenmesi’ konulu seminer Ali Coşkun konferans Salonu’nda gerçekleştirildi.

Söz konusu programa Sakarya Valisi İrfan Balkanlıoğlu başta olmak üzere, SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ,  
Erenler Belediye Başkanı Cavit Öztürk, Aile Çalışma ve Sosyal Hizmetler Bakanlığı Kadın Statüsü Genel Müdürü Gülser Ustaoğlu, 
Aile, Çalışma ve Sosyal Hizmetler Bakanlığı Sakarya İl Müdürü Mutlu Işıksu, İŞKUR İl Müdürü Tekin Kaya, KOSGEB İl Müdürü Onur 
Kurtçu, TOBB Sakarya Kadın Girişimciler Kurulu Başkan Yardımcısı Öykü Köprülüoğlu ve HABİTAT Derneği Finansal Okuryazarlık 
Eğitmeni Zeynep Keskin çok sayıda katılımcı iştirak etti.

Programın açılış konuşmasını yapan SATSO Yönetim Kurulu Başkanı Akgün Altuğ, “SATSO olarak çok önemli konuların ele 
alınacağı böyle bir toplantıya ev sahibi olmaktan mutluluk duyuyoruz. Finansal okuryazarlık ve kadınların ekonomik olarak 
güçlendirilmesi seminer sonuçlarının çok verimli olacağına inanıyoruz. SATSO olarak yaşadığımız dönemden üreterek çıkacağız 
diyoruz. Siz hanımların da üstün yeteneklerinizin farkındayız.  Artık bu yeteneklerinizi üretime yöneltebilir, tüketimi de daha 
bilinçli yapabilirsiniz.  Milli ve yerli tüketimde önderlik yapacağınıza inancım tam. Sözü şimdi ilgililere bırakıyor, katılımınız için 
teşekkür ediyorum.” dedi.

Programın moderatörlüğünü gerçekleştiren Aile Çalışma ve Sosyal Hizmetler Bakanlığı İl Müdürü Mutlu Işıksu ise programa 
katılımlarından dolayı davetlilere teşekkür ederek faydalı olmasını temenni etti. Işıksu, konuşmasında istatistiki verilere de 
değinerek 2002 yılında istihdamdaki kadın sayısının 6,1 milyon iken 2018 yılı itibariyle bu sayının 9,2 milyona çıktığını belirterek 
istihdamda da kadının yerinin gün geçtikçe arttığına vurgu yaptı. 

SAKARYALI KADINLARA FİNANSAL OKURYAZARLIK ANLATILDI
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DIŞ TİCARET EĞİTİMİNDE İLK DERS ALTUĞ’DAN 

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde gerçekleştirilen Uygulamalı Dış Ticaret eğitimlerine başladı.

İhracat konusunda detaylı bilgiler verilerek katılımcı firmaların eksiksiz ihracat yapabilecek seviyeye gelebilmesi amaçlanan 
uygulamalı eğitimler, aynı zamanda ihracat yapan firmaların potansiyelini de artırmayı hedefliyor.

SATSO öncülüğünde,  SAÜ ve ABİGEM işbirliğiyle 9 gün olarak düzenlenecek eğitimler 24-28 Eylül ve 2-5 Ekim tarihlerinde 
SATSO Hizmet Binasında gerçekleştirilecek.

Eğitim programında ilk 5 gün; Uygulamalı Dış Ticaret Yönetimi, Dahilde İşleme Rejimi, 1 gün; Uluslararası Ticarette Riskler 
Ve Risk Yönetimi   ve son 3 gün de; İhracatta Müşteri Bulma, Hedef Pazar Seçimi ve Pazar Geliştirme, Dış Ticarette Stratejik 
Pazarlama ve Satış konularında detaylı bilgiler verilmesi planlanıyor.

Eğitimin ilk gün dersinde açılış konuşması yapan Başkan Altuğ, ihracatın ülke ekonomisindeki önemine dikkat çekerek 
şunları dile getirdi:“Türkiye’nin 2023 hedefi dünya ticaretinde yüzde 1,5 seviyelerine ulaşmaktır.  Bu hedefin üzerine 
çıkmak bizim elimizde. Türk iş dünyasına bu yakışır. Daha fazla üreterek kaliteli üreterek ve ithalatı azaltarak bu payımızı 
üst seviyelere getirebiliriz. Günlük hayatımızda kullandığımız ürünlerin tamamına yakını ithal ürünlerden oluşmaktadır. 
Bireysel olarak bil bunu en aza indirmeliyiz. Bizim ülke olarak üretmeye ihtiyacımız var. Bu da, yetişmiş profesyonel işgücü ile 
mümkündür.

Dünya ülkeleri ve özellikle komşu ülkelerimiz alıma açık ihracatımız ı destekleyecek potansiyele sahipler. Bu fırsatı 
değerlendirmeli ve teknoloji ile teknoloji üretmeli ve pazarlamalıyız. Bu noktada bu eğitimlerin oldukça faydalı olacağına 
inanıyor tüm katılımcılarımıza başarılar diliyorum.” diye konuştu.
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Üye memnuniyetini önceleyen, üye ihtiyaçları ve üyelerin kendilerini rekabet potansiyelini geliştirmeye yönelik çalışmalarına 
devam eden SATSO, eğitim programları çerçevesinde Aile Şirketlerinde Kurumsallaşma eğitim semineri düzenledi.

Eğitmen ve 28. Meslek Komitesi Başkanı Hüseyin Balta tarafından verilen eğitimde ekonomide son derece önemli olan aile 
şirketlerinin yapısı ve sürekliliğinin sağlanması açısından yapılması gerekenler konusunda detaylı bilgiler verildi.

İnteraktif bir şekilde gerçekleştirilen eğitimde Eğitmen Hüseyin Balta genel olarak şunları dile getirdi: “Aile toplumun en 
küçük birimidir.  O zaman, aile şirketleri de toplumların oluşmasını sağlayan, ülke ekonomisini geliştiren, istihdam sağlayan, 
ekonomiye can veren birer bireyler topluluğudur. Ülkemiz işletmelerinin % 95’inin aile işletmelerinden oluşması da bunun 
en temel göstergesidir. Ekonomide son derece önemli olmalarına karşın aile şirketlerinin ömrü ne yazık ki kısa olmaktadır.  
Çoğunluğu birinci kuşak  içinde iflas etmekte  ya da el değiştirmektedir.  Üçüncü kuşağa dek yaşayanların sayısı ise yapılan 
araştırmalara göre yüzde 10’un altındadır” dedi. 

AİLE ŞİRKETLERİNDE KURUMSALLAŞMA SATSO’DA ANLATILDI
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KİŞİSEL VERİLERİN KORUNMASI KANUNU BİLGİLENDİRME TOPLANTISI 
YAPILDI
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası üye ihtiyaçlarına yönelik eğitim ve bilgilendirme toplantılarına  devam ediyor. 

Bu doğrultuda günümüzde iş dünyasını ve işletmeleri yakından ilgilendiren kişisel verilerin korunması ile ilgili bilgilendirme 
toplantısı düzenlendi.

Üyelerin ilgi gösterdiği  “Kişisel Verilerin Korunması Hakkında Bilgilendirme Toplantısı” Avukat Özgür Kınalı ve Avukat 
Tolga Kırtaş’ın sunumları ile gerçekleştirildi. 6998 sayılı Kişisel Verilerin Korunması Kanunun getirdiği yenilikler hakkında 
iş dünyasının farkındalığını artırması amacıyla düzenlenen toplantıda Kişisel Verilerin Korunması Kanunu’nun getirdiği 
yenilikler, hukuki değerlendirmeler, uygulamada yaşanabilecek sorunlar, şirketlerin sorumlulukları, verilerden kaynaklanan 
riskler, verilerin korunmasına ilişkin bütünleşik riskler ile kişisel bilgilerin korunması ile ilgili detaylar anlatıldı
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, Sakarya Üniversitesi İşletme Fakülte Uluslararası 
Ticaret Bölümü açılış dersi programına katıldı.

Ev sahipliğini İşletme Fakültesi Dekanı Prof. Dr. Ahmet Vecdi Can ve Uluslar arası Ticaret Bölüm Başkanı Doç. Dr. Hakan 
Tunahan’ın gerçekleştirdiği programda konuşan SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A.Akgün Altuğ,  rol model olarak bilgi ve 
tecrübelerini aktardı,  iş dünyası ile ilgili deneyimlerini öğrencilerle paylaştı. Üretmenin ve girişimciliğin önemini vurgulayan 
Başkan Altuğ, “Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası üyelerinin siz değerli öğrencilerimize ihtiyacı var” diyerek genç ve girişimci 
bir neslin iş dünyası ve ekonomik gelişmede büyük payı olduğuna dikkat çekti. SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A.Akgün 
Altruğ, konuşmasının devamında “Eğer emeğinizi doğru yönlendirirseniz hayata avantajlı başlarsınız. İhraç edilecek ürünlere 
girişimciliğinizi katmanızı buradan öneriyorum. Farklı pazarlar ve Ar-Ge katkılı ürünler bambaşka bir geleceğin kapısını 
açacaktır. Sevmediğiniz bir işi yapmayın. Okuduğunuz bölümler ve seçtiğiniz meslek hayatınızı şekillendiriyor. O yüzden 
kendinizi en iyi ifade edeceğiniz alanın bu olduğuna emin olmalısınız. Ama hayat zorluklarıyla baş edebilirseniz güzel. Sizlerin 
gözlerinde de bu ışığı görüyor başarılı olacağınıza inanıyorum. Yeni eğitim dönemi hayırlı olsun.” diye konuştu.

BAŞKAN ALTUĞ GENÇLERE GİRİŞİMCİLİĞİ TAVSİYE ETTİ
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DIŞ TİCARET EĞİTİMİNDE İLK ETAP TAMAMLANDI

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde gerçekleştirilen Uygulamalı Dış Ticaret Akademisi’nin ilk etabı tamamlandı. 

Yaklaşık iki hafta devam eden ve yoğun bir programla gerçekleştirilen dış ticaret akademisinde sertifika töreni 
gerçekleştirildi.

İki grup halinde gerçekleştirilen eğitim programında eğitimler,  Sakarya Üniversitesi Uluslararası Ticaret Bölümü Bölüm 
Başkanı Doç. Dr. Hakan Tunahan, ihracat konusunda uzman Bahar Karalar ve Murat Odacı tarafından verildi. Eğitmenler 
tarafından katılımcılara programın ilk 5 gününde; Uygulamalı Dış Ticaret Yönetimi, Dahilde İşleme Rejimi, 1 gün; Uluslararası 
Ticarette Riskler Ve Risk Yönetimi   ve son 3 gün de; İhracatta Müşteri Bulma, Hedef Pazar Seçimi ve Pazar Geliştirme, Dış 
Ticarette Stratejik Pazarlama ve Satış konularında detaylı bilgiler sunuldu..

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Yüksel Avşar Programın Sertifika Töreninde yaptığı 
konuşmada ihracat eğitimleri alan katılımcılara “Sayenizde ilimizin ihracat oranları yükselecek, ihracatçı iller sıralamasında 
üst sıralara yükselme hedefimizi ayakları yere basan güçlü ihracatçı firmaların varlığı ve üretimi ile gerçekleştireceğimize 
inanıyoruz” dedi.

Başkan Yardımcısı Yüksel Avşar “İhracat olmazsa olmazımızdır” diyerek “Türkiye gibi sanayileşmeyi önemseyen ve bu yolda 
hedefleri olan bir ülke olarak, özellikle iş dünyamızın desteklenmesi her açıdan oldukça önemlidir. Ekonomik kalkınmanın 
vazgeçilmez unsuru olan ihracatın güçlü olduğu ülkeler koşullar ne olursa olsun üretmeye devam ederler. Bizler de bu yolda 
ilerlemeli ihracatımızı yükselterek şartları gözetmeksizin üretmeye ve dünyaya satmaya gayret etmeliyiz. SATSO olarak 
sizleri bu doğrultuda yönlendirmekten ve kurumsal vizyonunuza katkı sağlıyor olmaktan memnuniyet duyuyoruz. Sözünü 
ettiğim memnuniyet karşılıklı işbirliği ve katılımcı yönetimin bir sonucudur. Biz, bu program kapsamında,   ihracat yapma 
isteğinde olan firmaların veya hali hazırda ihracat yapan ancak ihracat payını artırmak isteyen firmaların dış ticarete 
ilişkin bilgilerini geliştirmek üzere Uygulamalı Dış Ticaret Eğitimlerimize ihracat yapma potansiyeli olan, ihracat yaparken 
geliştirmek isteyen ve ilgilenen tüm üyelerimizin yanında olacağız.  ” bilgisini verdi.

Uygulamalı Dış Ticaret Eğitimleri çerçevesinde 40 kişinin belge aldığı törende katılımcılar hedefleri ve iş planları hakkında da 
bilgi verdiler. Başvurulara göre yeni eğitimlerin de SATSO’da devam edeceği açıklandı.
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde faaliyet gösteren Sigortacılık ve Finans Meslek Komitesi (16. Meslek Komitesi) 
organizasyonu ile “Sigorta Acenteleri Gelecek Vizyonu Toplantısı” gerçekleştirildi.

SATSO ev sahipliğinde yapılan toplantıya SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ başta olmak üzere TOBB Sigorta 
Acenteleri İcra Komitesi Başkanı Levent Korkut, Sigorta Acenteleri İcra Komitesi Üyesi ve Kocaeli Ticaret Odası Başkanı Necmi 
Bulut, Sigorta Acenteleri İcra Komitesi Üyesi Özgür Yılmaz, 16. Meslek Komitesinden Meclis Üyesi Oktay Topçu, Komite Başkanı 
Engin Adıyaman ve Komite Üyeleri ile çok sayıda sektör temsilcisi iştirak etti. 

Toplantının açılış konuşmasını yapan SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, sigortacılık sektörünün önemine değinerek 
“Bir iş adamı olarak şirketlerin muhasebecisinin, avukatının ve sigortacısının çok iyi seçilmesi gerektiğinin farkındayım. İş 
dünyasının destekleyicisi olan sigorta ve finans sektörünün her zaman desteklenmesi gerektiğine inanıyorum. 16. Meslek 
Komitemiz de SATSO bünyesinde aktif faaliyet gösteren komitelerden biridir. Tarafımıza iletilen sorunları çözüme kavuşturma 
noktasında ilgili kurumlarla yazışmalar, görüşmeler düzenliyoruz. SATSO 16. Meslek Komitesi’nden Meclis Üyesi Oktay Topçu 
ise sigortacılık sektörünün sorunlarına ilişkin yaptığı konuşmada şunları dile getirdi: “Biz sigorta acentelerinin dertleri 
maalesef çığ misali büyümekte. Kaçak çalışanlar  konusundaki şikayetlerimizi ifade etmiş ve bu konuda SAİK’e görüşümüzü 
iletmiştik.  O günden bu yana bir takım aksaklıklar bir türlü giderilmemiştir. Uzun çalışmalar sonunda biz sigorta acenteleri de 
KOSGEB’e dahil olduk. Sigorta acentelerinin ofis, ekipman ve yazılım gibi konulardan daha hızlı bir dönüşüme ihtiyacı vardır. 
Biz sigorta acentelerinin KOBİGEL projelerine dahil olması sağlanarak hızlı bir şekilde yapılabilir. Biz acentelerin gelirleri git 
gide gerilemekte ve birçok acente maalesef kapanma noktasına gelmektedir. Bu noktadan sonra acentelerin gelirlerinin 
arttırılacağı çalışmalar yapılmasının gündeme gelmesi önemlidir. Rakamlar yeterli olmamasına rağmen taban komisyonunun 
biz acenteler için özellikle bu dönemde kurtarıcı olduğunu belirtmek isterim. Sizlerin bu konularda yaptığınız mücadeleyi 
biliyor ve Sakarya olarak bugüne kadar olduğu gibi bundan sonra da bu mücadelede yanınızda olduğumuzu tekrar bilmenizi 
istiyoruz. Sakarya’dan önce, Sakarya’daki acentelerimize sonrada tüm sektöre seslenerek hepimizin aynı gemide olduğunu 
unutmamamız gerekir” dedi.

Toplantıda İstanbul, Bursa, Kocaeli ve çevre illerin sigorta temsilcilerinin sektörel sorunlarla ilgili yaptığı konuşmaların ardından 
geçilen interaktif bölümde tüm katılımcılar sorunlarını ve çözüm önerilerini dile getirdiler. 

SİGORTA ACENTELERİ GELECEK VİZYONUNU KONUŞTU
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SATIN ALMA VE TEDARİK ZİNCİRİ YÖNETİMİ EĞİTİMİ YAPILDI

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası (SATSO) ile Doğu Marmara ABİGEM tarafından ortaklaşa düzenlenen “Satın Alma ve Tedarik 
Zinciri Yönetimi” eğitimi ABİGEM eğitmenlerinden Metin Çavuşlar tarafından verildi.

SATSO eğitim salonunda düzenlenen eğitimde Eğitmen Metin Çavuşlar satın alma sisteminin önemine vurgu yaparak şunları 
dile getirdi:“Satın almanın önemli olan 3 ana kriteri bulunmaktadır. Bunlar Kalite, Maliyet ve Termindir. Bu üç kriterden en az 
ikisinin bir satın alma sürecinde bulunması zorunludur. İşletme veya projenin ihtiyaçlarının detaylı bir şekilde tanımlaması, 
satın almada kullanılacak stratejilere karar verilmesi, teknik özelliklerin belirlenerek uygun şartnamelerin hazırlanması, 
ihaleye girilecek dosyaların hazırlaması, satın alma duyurusunun yayınlanarak isteklilerin davet edilmesi ve geleceğin satın 
almacısı bilgi düzeyi yüksek, mutlaka en az bir yabancı dili rahatça konuşabilen ve entelektüel kapasiteye sahip bir profil 
sergilemelidir. Tedarik zinciri yönetimi; Ürünlerin üretimini, müşteriye doğru zaman ve en uygun koşulda ürünlerin teslimatını 
sağlayabilmek üzere tedarik zinciri üzerinde yer alan,  tedarikçi, üretici, toptancı, satıcıların etkin şekilde entegrasyonu, 
tedarikçilerden gelen yazılı tekliflerin alınması, tedarikçi tekliflerinin değerlendirilmesi için kullanılan yaklaşımlar ve 
yöntemler bütünüdür” dedi. 

Eğitimde ayrıca iletişim ve iletişime dayalı ticaretin önemine de vurgu yapıldı. Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası’nda 
gerçekleştirilen ve 2 gün süren  “Satın Alma ve Tedarik Zinciri Yönetimi” eğitimine üyeler tarafından yoğun ilgi gösterildi. 
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası ve Sakarya Üniversitesi Uluslararası Ticaret Bölümü işbirliğinde ve SATSO Yurtdışı İş Geliştirme 
Komisyonu yürütücülüğünde sürdürülen Üniversiteden Pazar Elçiliğine Projesi  (UPEP) 2018-2019 Güz Dönemi Protokolü 
imzalandı.

Protokol töreninde konuşan SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, ilimiz ihracatının yükselmesi ve ihracatçı firmaların 
nitelik ve nicelik olarak artması için gayret ettiklerine vurgu yaparak şunları dile getirdi:“Her zaman dile getirdiğimiz gibi üretmek 
ve ürettiklerimizi dünyaya pazarlamak çok önemli. Özellikle ekonomik göstergeler çerçevesinde bakıldığında üretim ve global 
pazarlarda daha fazla yer almak daha da büyük bir ciddiyet ve önem arz ediyor. 2023 ihracat hedeflerimize ulaşabilmek için 
bizler de ciddi çalışmalar yürütüyoruz. UPEP de bunların başında geliyor. Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yurtdışı İş Geliştirme 
Komisyonu ile Sakarya Üniversitesi İşletme Fakültesi Uluslararası Ticaret Bölümü’nün ortaklaşa yürüttüğü Üniversiteden 
Pazar Elçiliğine Projesi’nde (UPEP), içeriği ve hedefleri göz önüne alındığında bitmez bir kaynak ve uzun soluklu bir çalışmadır. 
yabancı uyruklu öğrencilerin Sakarya’da yerleşik işletmelerde isteğe bağlı staj yaparak Sakarya’nın sosyal ve iş hayatına 
katılımlarının sağlanmasını,  işletmelerin ise dış ticaret imkanlarının geliştirilmesini amaçlayan projemiz ile Sakaryalı firmaların 
global pazarlar, tedarikçiler veya partnerler bulmaları sağlanırken, yabancı uyruklu öğrenciler de, kendilerini geliştirme ve 
ülkemizi ve şehrimizi daha yakından tanıma fırsatı elde edeceklerdir. Böylece yabancı öğrencilerin akademik, ülke ve lisan 
bilgileri ile Sakarya’lı şirketlerin tecrübeleri eşleştirilerek kazan - kazan ilişkisinin kurulması sağlanacaktır. Projenin bir başka 
çıktısı da öğrencilerin, buradaki eğitimlerinin ardından kendi ülkelerinde Türkiye’nin gönüllü ticaret elçisi olmalarının da 
sağlanmasıdır.” Diye konuştu.

SATSO Yurtdışı İş Geliştirme Komisyon Başkanı Ali İhsan Güneş ise projenin başlangıcı ve geldiği süreç ile ilgili bilgi vererek 
şunları ifade etti: “Projemizin ilk çıkışı yabancı uyruklu öğrenciler gözetilerek “Siz yabancımız değilsiniz” fikridir. Çok samimi ve 
iyi niyetli bir çalışma. Bu yüzden çok başarılı olacaktır. Projenin sahibi SATSO’ dur bize verdiğiniz fırsatın farkındayız. Teşekkür 
ederiz” dedi. 

Konuşmaların ardından firma öğrenci eşleştirmeleri yapılarak güz dönemi için start verildi. 

ÜNİVERSİTEDEN PAZAR ELÇİLİĞİNE PROJESİ PROTOKOLÜ İMZALANDI
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MARKA YARATMA VE TUTUNDURMA EĞİTİMİ 

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası (SATSO) ile Doğu Marmara ABİGEM tarafından ortaklaşa düzenlenen “Marka Yaratma ve 
Tutundurma” Eğitimi ABİGEM eğitmenlerinden Reha Tartıcı tarafından verildi.

SATSO eğitim salonunda düzenlenen eğitimde Eğitmen Reha Tartıcı, Marka yaratmanın önemine vurgu yaparak şunları 
dile getirdi: “Markanın ne olduğunu anlayabilmemiz için ürünün ne olduğunu anlamalıyız. Rakip üründen ayıran işlevsel 
özelliklere ek nitelikler ve hizmetlerdir. Rekabet çağında ek ürün özelliklerinin önemi artmıştır. Bir ürünün zaman içinde 
sahiplenme olasılığı yüksek olması için potansiyeli yüksek olmalıdır. Bir ürün satın alan tüketicilerin o üründen bekledikleri 
nitelikler vardır.Yabancı markalar, karşı tarafa anlatırken global mesajla yansıtır. Gönülden dudağa, dudaktan kulağa, 
kulaktan gönülle giden bir yoldur yaratıcılık. Markamızın önemini kendi ismimizle değil ürünle akılda bırakmalıyız.Günümüzde 
ürünler arasında rekabet çoğunlukla “ek ürün” kapsamında gerçekleştirmektedir. Çünkü öz yarar ve jenerik ürün özelliğinin 
zaten aynı türdeki tüm ürünlerde olması kaçınılmazdır. Bu nedenle bir ürünün rakiplerden farklılaşabilmesi ek özelliklere 
bağlıdır.” Dedi. 

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası’nda gerçekleştirilen ve bir gün süren  “Marka Yaratma ve Tutundurma” eğitimine üyeler 
tarafından yoğun ilgi gösterildi.



231

SAKARYA TİCARET VE SANAYİ ODASI 2018 YILI FAALİYET RAPORU

SATSO ve Kuzey Ren-Vestfalya Eyaleti Ekonomik Kalkınma Ajansının ortaklaşa olarak düzenlediği “Almanya Kuzey Ren- Vesfalya 
Eyaleti’nin Bir Yatırım ve Ticaret Merkezi Olarak Sunduğu Fırsatlar Semineri” Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası’nda gerçekleşti.

Seminere, SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün LAtuğ başta olmak üzere, NRW. Invest Turkey Temsilcilik Müdürü Adem 
Akkaya, YMM-Kanat & Partner MbB Steuerberater Levent Şakar, AKTAS LEE Management Consultants Zafer Aktaş, Grup 
Danışmanlık AB Hibe Proje Uzmanı Ahmet Aydınlı, Nedex Kimya Yönetim Kurulu Başkanı Beliğ Ünlüer ve çok sayıda sektör 
temsilcisi iştirak etti. 

Seminerin açılış konuşmasını yapan SATSO Yönetim Kurulu Başkanı Akgün Altuğ; ihracatçı firmaların artırılmasına yönelik 
çalışmalar hakkında bilgi vererek şunları dile getirdi: “Dünya hızlı bir değişimin içinde. Günümüzde insanlar, devletler, kentler, 
ülkeler bir rekabet içerisinde. Biz de Sakarya olarak güçlü olmak adına sektörlerimizi, firmalarımızı, işgücümüzü bu rekabete 
hazırlıyoruz. Gelişim ve değişim yarışında öncü olmalıyız.  Bunun bilinci ile gayret ediyoruz. Sadece üretmek değil, katma değeri 
yüksek ürünler üretmek ve bu ürünleri dünyaya satmak öncelikli hedeflerimiz arasında olmalı. Bu doğrultuda rakiplerimizi iyi 
tanımak, ürün pazarlarımızı, hedef kitlelerimizi öğrenmek büyük önem taşıyor. Bu bölgelerden biri olan Almanya Kuzey Ren- 
Vesfalya Eyaleti’nin Bir Yatırım ve Ticaret Merkezi Olarak Sunduğu Fırsatları iyi değerlendirmemiz ve fırsatlarından istifade 
etmemiz anlamında toplantımızı önemsiyorum. Katkı sağlayacağına inanıyorum” dedi

NRW.INVEST Turkey Temsilcilik Müdürü Adem Akkaya ise Kuzey Ren-Vestfelya ile Türkiye arasındaki ticari ilişkiler hakkında 
bilgi vererek şunları dile getirdi:  “Almanya’da toplam 1.492.580 Türk vatandaşı yaşıyor. Almanya’ da ikamet eden her üç Türk 
vatandaşından bir tanesi Kuzey Ren- Vesfalya’ da yaşamaktadır. Almanya uluslararası bir kültüre sahiptir. 2005-2015 yılları 
arasında gerçekleşen doğrudan yatırımlarda fazla artış görülmektedir. Kuzey Ren ve Türkiye arasında ki yatırımlar satış ve 
satış sonrası yatırımlardır. Kuzey Ren- Vesfalya Eyaleti’ ne yatırım yapan şirket sayısı sıralamasında Türkiye, ilk kez Çin’ in 
ardından ikinci sıraya yerleşti. 2017 yılında bizim refakatimizle kurulan 46 şirket sıralamasında Hollanda ve Büyük Britanya’ 
nın önünde Türkiye’ye ikinciliği getirdi.” Dedi.

YMM-Kanat & Partner MbB Steuerberater Yetkilisi Levent Şakar da “Türkiye’den, Almanya’ ya gelen şirketlere yardımda 
bulunuyoruz. Türkiye’nin en önemli yatırım ortağıdır Vesfalya. Türkiye’ den sonra en büyük Türk azınlığının yaşadığı ülkedir.” 
Bölgede yatırım yapmak isteyen yatırımcılara tavsiyelerde bulundu.

ÜYELERE KUZEY REN- VESFALYA’YI TANITTILAR
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SATSO’DAN “DİJİTAL PAZARLAMA STRATEJİSİ” EĞİTİMİ 

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası (SATSO) ile Doğu Marmara ABİGEM tarafından ortaklaşa düzenlenen “Dijital Pazarlamaya 
Giriş Ve Dijital Pazarlama Stratejisi Oluşturma” eğitimi, ABİGEM eğitmenlerinden Özlem Turabi tarafından verildi.

Seminerde; “Neden Dijital Pazarlama?” sorusunun cevabı verildi. Eğitmen Özlem Turabi;  “Doğru hedef kitleye doğru 
zamanda ve aynı anda ulaşabilmek için dijital pazarlamaya ihtiyaç vardır ve yapmış olduğunuz faaliyetlerde, ürüne veya 
hizmetinize uygun kitleleri seçebilir aynı zamanda daha spesifik reklam faaliyetleri verebilirsiniz. Bu sayede reklamlarınızı 
daha etkin bir şekilde kullanarak daha iyi sonuçlar elde edebilirsiniz. Amacımız müşterilere doğru yerde mesajımızı 
verebilmek. Dijital ortama bir şirketin her alanında fayda sağlayabilir.” dedi.

Dijital pazarlamanın gelişmesi ile birlikte de geleneksel pazarlama yerini dijital pazarlamaya bırakmaya başladığının 
vurgulandığı eğitimde konuşan Turabi, “Geleneksel pazarlamada alıcı reklamı sadece dinler. Dijital pazarlamada ise kişiler 
reklam verene yorum yapma, soru sorma gibi fırsatlar yakalarlar. Geleneksel pazarlama saatleri daha belirgindir. Dijital 
pazarlama ise internet sayesinde her yerde 7 gün 24 saat mümkündür. Dijital pazarlamayı geleneksel pazarlamadan ayıran 
en büyük özellik ise ölçülebilir olmasıdır.” ifadelerini kullandı.

Eğitimde ayrıca,  temel dijital pazarlama hangi kanallarla ve nasıl olur? dijital ortamda reklam nasıl verilir? Ve reklam satın 
alma modelleri gibi konulara da değinildi.

SATSO eğitim salonunda düzenlenen eğitime üyeler yoğun ilgi gösterdi.
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Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği’nin öncülüğünde bu yıl 9’uncusu düzenlenen Yöresel Ürünler Fuarı (YÖREX) Antalya Fuar 
Merkezi’nde açıldı.

Sakarya Yöresel Ürünlerinin de tanıtıldığı ve yoğun ilgi gören YÖREX fuarına, 72 ilin yanı sıra KKTC de yöresel ürünleriyle katıldı. 
500’e yakın katılımcının yer aldığı YÖREX’ te 252 kurum, 135 oda borsa, 19 kalkınma ajansı yöresel ürünlerini ziyaretçilerin 
beğenisine sunuluyor.Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası ve Sakarya Ticaret Borsası ortaklığında organize edilen fuar katılımına 
Taraklı, Pamukova ve Geyve Belediyeleri de Yöresel ürünleri ile iştirak etti.Yörex Fuarına yöresel ürünleri ile katılan Sakarya 
Standında ayvadan tarhanaya, ev makarnasından, tahta kaşıklara, pekmez ve reçellerden süpürgelere kadar pek çok ürün 
sergileniyor. Binlerce ziyaretçinin Türk Yöresel Ürünleri ile buluştuğu fuarı Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Heyeti de ziyaret 
etti.Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, Meclis Başkanı Talip Kuriş, Yönetim Kurulu Üyeleri, 
Sakarya geçmiş dönem Milletvekili Mustafa İsen ve Meclis üyelerinin katılımı ile gerçekleştirilen fuar ziyareti,  SATSO ve 
Sakarya Ticaret Borsası ortaklığında hazırlanan Sakarya Yöresel Ürünler Standını ziyaret ile başladı.81 ilin yöresel ürünleri ve 
mahalli değerlerinin sergilendiği fuarda standları tek tek ziyaret eden SATSO heyeti fuarın oldukça verimli geçtiğini belirterek 
ve yerli üretim konusunda bu tür organizasyonların faydalı olduğunu dile getirdiler.

Sakarya Geçmiş Dönem Milletvekili Mustafa İsen ise, Sakarya’nın değerlerini tanıtmak amacıyla düzenlenen bu tür 
organizasyonların markalaşma anlamında büyük önem taşıdığına dikkat çekti. 

SATSO Heyeti, Yöresel Ürünler Fuarı’nda Türkiye’nin dört bir yanından gelen yerel değerlerden oluşan stantları ziyaret ederek 
ürünleri yakından incelediler.

YÖREX’ FUARINDA SATSO RÜZGARI
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SATIŞ SONRASI MÜŞTERİ HİZMETLERİ ANLATILDI

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası (SATSO) ile Doğu Marmara ABİGEM tarafından ortaklaşa “Satış Sonrası Müşteri Hizmetleri” 
eğitimi düzenlendi. 

SATSO eğitim salonunda düzenlenen eğitim, ABİGEM eğitmenlerinden Reha Tartıcı tarafından verildi.Reha Tartıcı Müşteri 
Memnuniyeti’ nin önemine vurgu yaparak şunları dile getirdi: “Memnuniyet, müşterinin beklentisine göre değişir. Rakip 
kuruluşun, başka müşteriye ya da kendisine verdiği ürünü, hizmeti ve fiyatı öğreninceye kadar sürer. Bu durumda işletmenin 
kendisine ‘müşterinin istediğini yaparsam ne kaybederim ya da ne kazanırım veya müşterinin istediğini yapmazsam ne 
kaybederim ya da ne kazanırım’ sorularını sorması gerekir. Müşteriyi satış öncesi, satın alma sırasında ve satış sonrasında 
memnun etmek için müşteriye sürprizler yapmak (indirim, promosyon vs.), bilinen, alışılmış ezberi bozmak gerekir 
standartların dışına çıkarak, farkındalık yaratarak müşterinin sizi tercih etmesini sağlamalısınız ve en önemlisi müşteri 
ile samimi olmalısınız. Müşteriler çoğunlukla arada oluşan bağ sayesinde sizinle çalışırlar. Samimi bağ size güvenmelerini 
sağlar ve bu sayede ara ara gelen müşteriniz sadık müşteri haline gelebilir” dedi. 

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası’nda gerçekleştirilen “Satış Sonrası Müşteri Hizmetleri” eğitimine üyeler tarafından yoğun 
ilgi gösterildi.
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bu yılın son meclis toplantısını bütçe görüşmeleri ile tamamladı. Aralık Ayı Olağan Meclis 
Toplantısı’nın ardından düzenlenen bütçe yemeğinde meclis üyeleri bir araya gelerek yıllık değerlendirme ve istişarede 
bulundular.

Best Western Premier Hotel’de gerçekleştirilen ve ev sahipliğini SATSO Meclis Başkanı Talip Kuriş ve Yönetim Kurulu Başkanı 
A. Akgün Altuğ’un yaptığı bütçe yemeğine SATSO Yönetim Kurulu, Meclis eski dönem Başkanları ve meclis üyeleri iştirak etti.
Yönetim Kurulu’nun şahsi bütçelerinden karşılanan, sıcak ve samimi bir ortamda gerçekleşen bütçe yemeğinde meclis üyeleri 
birbirleriyle sohbet etme fırsatı da buldular. Konuklara hoş geldiniz konuşmasını yapan SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. 
Akgün Altuğ 2019 yılı bütçesinin hayırlı olmasını temenni ederek meclis üyeleri ile birlikte başta SATSO camiasının değerli 
üyeleri olmak üzere Sakarya’ya en iyi ve kaliteli hizmeti sunmak için çalışmaya devam edeceklerini ifade etti.

MECLİS ÜYELERİ BÜTÇE YEMEĞİNDE BİR ARAYA GELDİ
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MÜŞTERİ İLİŞKİLERİ YÖNETİMİ EĞİTİMİ 

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası (SATSO) ile Doğu Marmara ABİGEM tarafından ortaklaşa düzenlenen “Müşteri İlişkileri 
Yönetimi” eğitimi düzenlendi.

SATSO eğitim salonunda düzenlenen eğitimde ABİGEM eğitmenlerinden Ayşe Demirbaş tarafından verildi.Demirbaş eğitimde, 
müşterilerin sosyal medyaya çok fazla önem verdiğini vurgu yaparak sözlerine:   “Firmayı iyi veya kötü olarak tanıtacak 
müşterinin elinde çok daha etkili propaganda aracı olan internet var. İnternetle dünyanın her bir yerine ulaşabiliyoruz. 
İletişim, ithalat, ihracat kolaylaştı. Lojistik gelişti. Rekabet arttı. Bireylerin internet ve sosyal medya odaklı ciddi bir duygusal 
açlığı var. Bir müşteri kullandığı üründen memnunsa, o ürünü ortalama 5-8 kişiye önerir. Müşteri memnuniyeti firmalar için 
çok önemlidir. En önemli müşteri sadık ve sizi öneren müşteridir. Sık sık gelen müşteri daima gelir ve çevresine önerir. Ara 
sıra gelen ise çoğunlukla bir başkasına gider. Yeni müşteri kazanmak sadık müşteriye harcadığımızın 5 katı. O yüzden de 
müşterinin memnun kalması, tavsiye ettiği diğer kişiler firmanın 40 katı daha fazla kazancı oluyor. Kötü haber çabuk yayılır. 
Müşteri eğer memnun değilse ortalama 22 kişiye anlatılıyor. Bu 22 kişinin de her biri ortalama 8 kişiye anlatıyor. Bu durumda 
firmalar alıcılara hiç tanıştırmadığı ürünlerde ortalama 110 kat daha zarara giriyor. Müşterinin değerini, sadakat, kar marjı, 
marka imajı, ciro, gelecekteki potansiyel ve ödeme performansı bunlar yukarıdan aşağıya müşterinin değerini belirler. 
Müşteri değerlerini hesaplamak için bu verilere ihtiyaç var.” dedi.

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası’nda gerçekleştirilen ve 2 gün süren “Müşteri İlişkileri Yönetimi” eğitimine üyeler tarafından 
yoğun ilgi gösterildi.
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu öncülüğünde Oda bünyesinde kurulan Sanayi ve Ar-Ge Komisyonu tarafından 
geliştirilen  “Fikir Sepeti” platformu hizmet vermeye başladı.

SATSO resmi sitesi üzerinden fikirsepeti.satso.org.tr sayfasından ulaşılabilen platforma yoğun ilgi gösteriliyor. Yenilikçi, farklı 
alternatifleri yatırım alanında değerlendirmeye açık, vizyoner yatırımcılar ile  inovatif ve ticarileştirilebilir fikir sahibi girişimcileri 
bir araya getirmeyi amaçlayan platform Sakarya’ da bir ilk olarak ilgi çekiyor. Konu ile ilgili açıklama yapan SATSO Yönetim 
Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ,  Başkan Altuğ açıklamasında Sanayi ve Ar-Ge Komisyonu’nun oluşum amacı ve içerdiği misyon 
itibariyle güçlü ve tamamlayıcı nitelikte özel bir projeye imza attığını belirterek projeye ilk günden itibaren gösterilen ilgiden 
oldukça memnun olduklarını, olumlu sonuçlar alabilmek ve sürekliliğini sağlamak adına gayret edeceklerini dile getirdi” dedi. 

Sanayi ve Ar-Ge Komisyonu Başkanı Turgay Çelik ise şunları dile getirdi:“Platformun amacı yatırımcılar ile girişimcileri bir araya 
getirecek işbirlikleri kurulmasını sağlamak ve yatırımcılardan girişimlere sermaye ve bilgi birikimi aktarılarak;  sonucunda 
da ticarileşebilir olarak değerlendirilen girişim fikirlerinin hayata geçirilmesini sağlamaktır.Yatırım yapılacak girişimlerin 
bulunması, bunlardan uygun olanlarının seçilmesi, girişimlerin yatırımcılarla eşleştirilmesi,  yatırım takip edilmesi ve yapılan 
yatırımların izlenmesi platformun amaçları arasındadır” dedi.

SATSO resmi sitesi üzerinden fikirsepeti.satso.org.tr sayfasından başvuru yapanlar arasından seçilecek girişimlerin proje 
fikirleri Fikir Sepeti platformunda sadece gizlilik sözleşmesini imzalayarak yatırımcı statüsü sağlamış yatırımcı portföyünde 
yayınlanacak; iş planlarını hazırlarken koçluk ve yönlendirme desteği verilecek, hazırladıkları iş planlarını talep eden bireysel, 
kurumsal yatırımcılara sunmaları sağlanacaktır.

“FİKİRSEPETİ PLATFORMU”NA YOĞUN İLGİ
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DİJİTAL YOLCULUK SATSO’DA ANLATILDI
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası ev sahipliğinde, Ticaret Bakanlığı ve TOBB işbirliğinde KOBİ›lerin dijital dünyada iş 
yapabilme ve E-ticaret Ekosisteminin sağlayacağı konularda farkındalığı arttırmak üzere Dijital Dönüşüm, E-Ticaret ve 
E-İhracat eğitimi düzenlendi.

81 İlde düzenlenmesi planlanan eğitimler kapsamında SATSO Ali Coşkun Konferans Salonu›nda gerçekleştirilen eğitimde, 
TOBB Meclis Başkan Yardımcısı Merter Özdemir, 3GEN Teknoloji CEO›su Engin Özgen, E-Ticaret Merkezi Direktörü Mehmet 
Erdemi, Eres Medya CEO›su Yılmaz Eres, NTV Ekonomi Programı Sunucusu Sami Altınkaya tarafından; Türkiye ve dünyada 
kullanılan E-Ticaret Platformları ve Tanımlar Dijital İş Yapış Biçimleri ve E-Ticaret Ekosistemi E-Ticaret Ön Arayüz Tasarımları 
ve Uygulamaları, E-Ticaret Ödeme Yöntemleri, Kargo ve Lojistik Entegrasyonları, E-Ticaret Vergi Mevzuatı, Mali İşler 
Yönetimi, E-Ticaret Hukuku, E-Ticaret Personel İhtiyacı ve İnsan Kaynakları Yönetimi, Crm ve Müşteri İlişkileri Yönetimi ile 
Ürün Fotoğrafları ve Web için Görsel Optimizasyon, E-Ticaret›te Pazarlama ve Dijital Reklam Yönetimi, E-Ticaret›te Sosyal 
Medya Pazarlama ve İçerik Yönetimi, Alan Adı Seçimi ve E-Ticaret Sitesi Barındırma, Dijital Dönüşüm, E-Uygulamalar ve 
Bulut Sistemleri, Sektör, Kategori ve Ürünlere Göre Ulusal Ve Uluslararası Satış Platformları Seçimi, E-İhracat ve E-Ticaret 
İçin Dijital Ürün Bilgisi Oluşturma-Entegrasyonlar, E-İhracat, Ulusal ve Uluslararası Pazaryerleri, E-İhracat/E-Ticaret Saha 
Operasyonu, Depo ve iptal/iade Yönetimi faaliyetleri hakkında katılımcılara bilgi verilerek detaylı sunumlar yapıldı.

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Cem Gün, dijital dönüşümün önemine dikkat çekerek 
şunları dile getirdi:» Son dönemin en önemli konularından biri olarak gördüğümüz E-ticaret eğitimini çok önemsiyoruz.  
Konuşmacılara katılımcılara teşekkür ediyoruz.  ”dedi. 

Bir gün boyunca devam eden ve yoğun katılım gösterilen eğitimde eğitmenler, E-ticaret ekosistemi ve dijital dünyanın 
ince çizgilerinden, verimli ve sürdürülebilir bir iş modeli yaratmaya kadar birçok konuya ilişkin bilgilerini ve tecrübelerini 
aktardılar.
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası (SATSO),   ihracat yapma isteğinde olan firmalar veya hali hazırda ihracat yapan ve ihracat 
departmanlarını güçlendirmek isteyen firmalara destek olmak için Sakarya Çalışma ve İş Kurumu İl Müdürlüğü (Sakarya 
İŞKUR),  Sakarya Üniversitesi (SAÜ) ve Sakarya Uygulamalı Bilimler Üniversitesi (SUBÜ) işbirliği ile başlatılan “Uluslararası 
Ticaret Elçileri Projesi’nde firmalar ve paydaş kurumlar arasında geçtiğimiz günlerde gerçekleştirilen protokol töreninin 
ardından den sonra eğitimler başladı.

 “Uluslararası Ticaret Elçileri Projesi’ne katılan Makine, Mobilya, İnşaat, Otomasyon gibi farklı sektörlerde faaliyet gösteren 
11 firma ile 24 katılımcı aday eşleştirmeleri sonrasında; istihdam edilen personellerin, söz konusu eğitimlerle daha nitelikli, 
dış ticaret anlamında donanımlı, ihracatın her kademesinde yetkinliğe sahip olmaları amaçlanıyor. Eğitimler kapsamında; 
Maliyet Yönetimi, Dış Ticarette Teslim ve Ödeme Şekilleri, Uluslararası Pazar Araştırması, Dış Ticarette Kullanılan Belgeler 
Tedarik Zinciri ve Lojistik Yönetim, Uluslararası Pazarlama Teknikleri, E-Ticaret, Dış Ticaret Sözleşmelerinin Hazırlanması, Dış 
Ticaret Finansmanı, Gümrük İşlemleri ve Dış Ticaretin Vergilendirilmesi konularına değinilecek. Uluslararası Ticaret Elçileri 
Projesi kapsamında istihdam edilecek personellerin maaşları ve sigortaları altı ay boyunca İŞKUR tarafından ödenecek, SAÜ 
ve SUBU öğretim görevlileri tarafından SATSO ‘ da iki hafta boyunca yoğun Uluslararası Ticaret Eğitimi verilecek,  6 ay boyunca 
firmalarda iş tecrübesi kazanacaklar ve 6 ay boyunca hem ihracat hem de kariyer konusunda ihracat mentörleri kendilerine 
destek vermeye devam edecek.

ULUSLARARASI TİCARET ELÇİLERİ PROJESİ’NDE EĞİTİMLER BAŞLADI
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TARIM VE SANAYİDE VERİMLİLİĞİ KORUMALIYIZ
Sakarya Tarım Hayvancılık Makinaları Teknolojileri ve Yem Fuarı  Hendek’te açıldı. Açılışta Vali İrfan Balkanlıoğlu, Büyükşehir 
Belediye Başkanı Zeki Toçoğlu, AK Parti Milletvekili Recep Uncuoğlu, ilçe belediye başkanları, ilçe başkanları, SATSO Başkanı 
Akgün Altuğ, Ticaret Borsası Başkanı Adem Sarı, Başsavcı Lütfi Dursun, oda başkanları, çiftçiler ve çok sayıda davetli 
katıldı. 

Fuarda büyükbaş ve küçükbaş ırkların yanı sıra çiftlik ekipmanları ve teknolojilerinde son yenilikler görücüye çıkacak, 160 
markanın ürünleri sergilenecek. Fuarı ilk günden 15 bin kişi ziyaret etti.SATSO Başkanı Akgün Altuğ, “Tarım hem şehrimiz hem 
de ülkemiz için gerçekten çok önemli. Sakarya yıllardır üreten bir şehir. Hem zirai hem de sanayi anlamda üretiyor. Ekonomisi 
ve nüfusu büyüyor. Bizim 235 bin hektar tarım arazisini korumamız gerekli. Sanayi ve tarımda verimliliği korumalıyız. Bu 
fuardaki araç ve gereçler inanıyorum ki verimliliğe katkı sağlayacak.” dedi.
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, 5. Doğu Marmara Sanayi ve Teknoloji Fuarı’nı ziyaret 
etti.

TÜYAP Tüm Fuarcılık Yapım A.Ş. tarafından 31 Ekim-3 Kasım 2018 tarihleri arasında Uluslararası Fuar Merkezinde düzenlenen 
SANTEK 2018- 5. Doğu Marmara Sanayi ve Teknoloji Fuarında Sakaryalı firmalar da stant açarak ürünlerini tanıtma imkanı 
ve uluslar arası piyasalara hazırlık yapma fırsatı elde ettiler. TÜYAP Anadolu Fuarları A.Ş. ve Kocaeli Sanayi Odası iş birliğiyle 
düzenlenen SANTEK Fuarı’nda stant açan Sakaryalı firmaları ziyaret eden SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, 
“SANTEK 2018’de Sakaryalı firmalarımızın yer almasından memnuniyet duyuyoruz. Yurtiçi ve yurtdışından sektör temsilcilerinin 
katıldığı, Türkiye’nin en önemli sanayi ve teknoloji fuarlarından birisi olmaya aday, yeni iş bağlantıları kurabilme fırsatları 
sunan ve firmaların ürünlerini, üretim teknolojilerini, sunuş yöntemlerini gözlemleme ve faaliyet kıyaslaması yapma imkanı 
veren bu fuarda ü yelerimiz sektörle ilgili sergilenen yenilikleri görme ve açılan stantları ziyaret etme fırsatı bulacaklarıdır. 
Üretmek kadar ürettiğini dünyaya tanıtmak da büyük bir ciddiyet ve titizlik ister. Bu tür fuar organizasyonları bu tanıtımlar 
ve yeni pazarlara açılmak için fırsattır. Üyelerimizin bu fırsatı çok verimli bir şekilde değerlendireceklerine inanıyorum.” diye 
konuştu

SATSO ÜYELERİ SANTEK FUARINDAYDI
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“KAMU İHALELERİNDE E- İHALE DÖNEMİ” ANLATILDI
Sakarya Ticaret Sanayi Odası ve Kamu İhale Kurumu ile işbirliğinde, «Elektronik İhale- Elektronik Eksiltme - Kamu İhale 
Mevzuatında Fiyat Dışı Unsur Kavramı” Konulu bilgilendirme toplantısı düzenlendi.

SATSO Yönetim Kurulu Sayman Üyesi Doğan Çatalbaş, Meclis Üyeleri ve çok sayıda özel sektör temsilcisinin katıldığı 
programda,  Kamu İhale Kurumu Uzmanları Bünyamin Susar ve Muhammet Bulut tarafından, Elektronik İhale, Elektronik 
Eksiltme ve Kamu İhale Mevzuatında Fiyat Dışı Unsur Kavramı konuları ele alındı. SATSO Ali Coşkun Konferans Salonu’nda 
gerçekleştirilen bilgilendirme toplantısında, Kamu İhale Kurumu Uzmanları, kamu ihalelerindeki işleyiş, büyüklük ve 
önemine değindi.Kamu İhale Kurumu Uzmanı Bünyamin Susar, kamu ihaleleri ve özel sektörün kamu ihalelerine katılımı ile 
ilgili yaptığı değerlendirmede “Özel sektörde çoğu şirketlerin kamu ihalelerine girme endişeleri ve engelleri vardır. Kamu 
ihalelerinin sadece birkaç şirket tarafından yapılması hem rekabeti engelliyor hem de maliyetlerin fazla olmasına yol 
açıyor. E-İhale uygulaması süreciyle şirketler tekliflerini daha rahat sunabiliyor. Gerekli ve istenen belgelerin daha rahat 
ve elektronik ortamda kolayca verilebilmesini sağlıyor. E-ihale sürecinin kapsamı genişletildi ” şeklinde konuştu.Elektronik 
Kamu Alımları Platformunun işleyişi hakkında da bilgilerin verildiği toplantıda,  EKAP sistemi ile fiziki olarak sunulması 
gerekmeyen belgelerin internet ortamında kaydedilmesi kolaylığına ve fiyatdışı unsurlar konusuna da vurgu yapıldı. Kamu 
İhale Kurumu Uzmanı Muhammet Bulut EKAP  ve fiyat dışı unsurlara değinerek “Bazı Kamu İhalelerinin başvuruları, sadece 
EKAP üzerinden yapılabilecek. E -İhale yönetmeliği ile fiziki olarak istenilen belge sayısını azaltmak, ihaleyi açan kamu 
kuruluşunun ve ihale teklifini veren firmaların ihale sürecinde işleyişini hızlandırmak amaçlanıyor.” diye konuştu. 
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Sanayi İşbirliği Projeleri toplantısına ev sahipliği yaptı. 

Sanayi ve teknoloji Bakanlığı organizasyonu ile SATSO ve Sanayi İl Müdürlüğü işbirliğinde gerçekleştirilen Sanayi İşbirliği 
Projeleri (SİP) Bilgilendirme Toplantısı’nda Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı Ar- Ge Teşvikleri Genel Müdürlüğü yetkilileri tarafından 
kamu ihale süreçlerinde gerçekleşen işbirlikleri hakkında bilgi verildi.

Kamu alımlarında yeniliği, yerlileşmeyi ve teknoloji transferini teşvik etmek ve kamu alımları yoluyla yerli sanayinin 
geliştirilmesini sağlamak amacıyla gerçekleştirilen faaliyetler kapsamında Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı yetkililerinin 
katılımı ile gerçekleştirilen toplantıda Sanayi İşbirliği Projelerinin Uygulanmasına İlişkin Usul ve Esasların detaylı bir şekilde 
anlatıldı.Sanayi İşbirliği Projeleri ile ilgili bilgi veren Uzmanlar, sanayi işbirliği projesinin mali bir destek olmadığını belirterek 
“Bakanlık olarak artık ihalelere sadece satın alma olarak değil, bir proje olarak bakıyoruz.”dedi.Artık ihalelerde yerli istihdam 
sağlamanın zorunlu olduğunu belirten Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı Ar- Ge Teşvikleri Genel Müdürlüğü Uzmanları,  “Ürünün fikir 
aşamasından tutun da ticarete sürülmesine kadar yardımcı olabilecek bütün argüman programlar mevcut. Artık ihalelerde 
istenilen hizmetlerde, ürünlerde yerli katkı olmak zorundadır. İhale açma sürecinde firmalardan istenilen hizmetlerin, ürünlerin 
ne kadar yerli olma oranı ile ilgili kararı Bakanlık belirliyor” diye konuştu. Karşılıklı görüş alışverişi ve soru cevaplarla devam 
eden program sektör temsilcileri tarafından ilgi ile takip edildi. 

“SANAYİ İŞBİRLİĞİ PROJELERİ’’ SATSO’DA ANLATILDI
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KOSGEB DESTEKLERİ BİLGİLENDİRME TOPLANTISI YAPILDI
KOSGEB Sakarya Müdürlüğü tarafından 2019 yılı içerisinde yapılacak Destek Programları Bilgilendirme Semineri SATSO’da 
gerçekleştirildi.

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası ile KOBGEB Müdürlüğü’nün ortaklaşa düzenlemiş olduğu KOSGEB Destek Programları 
Bilgilendirme Semineri’ne Yönetim Kurulu Sayman Üyesi Doğan Çatalbaş, KOSGEB Sakarya Hizmet Merkezi Müdürü Onur 
Kurtçu, SATSO Meclis Üyeleri ve çok sayıda katılımcı iştirak etti. Toplantının açılış konuşmasını yapan SATSO Yönetim Kurulu 
Sayman Üyesi Doğan Çatalbaş, KOSGEB’ in işletmelere ve girişimcilere desteklerinin kamuoyu tarafından bilinmesi ve etkili 
bir şekilde değerlendirilmesi açısından bilgilendirme seminerinin önemli olduğuna dikkat çekti. Çatalbaş konuşmasında 
“Devlet desteklerinin işletmelere ve girişimcilere sağladığı imkan ve fırsatları değerlendirmeliyiz. Bizim firmalarımızın da 
bunları kullanarak işletmelerini daha geliştirmesi gerekiyor. KOSGEB ile yaptığımız iş birliği büyüyerek devam edecek. 
Oda hizmet binamızın yan tarafına yapılan ek binalarda KOSGEB temsilciliği ile üyelerimize tek durak ofis hizmeti sunmayı 
hedefliyoruz” dedi.

KOSGEB Sakarya Hizmet Merkezi Müdürü Onur Kurtçu, KOSGEB destek programları, yararlanma koşulları ve destek üst 
limitleri, desteklerden yararlanma süreci hakkında genel bilgiler verdi. Kurtçu konuşmasında “2018 yılına kadar hizmet 
sektöründe hem de imalat sektörüne yönelik farklı desteklerimiz mevcuttu giderek hem limitleri hem de destek biçimleri 
olarak değişmeye başladı. İmalat sektörüne de yöneldik yani teknolojik olarak orta ileri teknoloji anlamında imalat 
kurumlarına daha yüksek oranlarda destek vermeye başladık” dedi. 

Detaylı bilgilerin sunulduğu program soru cevap bölümünün ardından sona erdi.  
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası ev sahipliğinde İŞKUR, SGK ve Aile, Çalışma ve Sosyal Hizmetler İl Müdürlüğü işbirliği ile  
“Burası Sakarya Burada İş Var” ana temalı istihdam destekleri, istihdam artırıcı teşvikler yanında istihdamın korunmasına 
yönelik programların da sunumunun gerçekleştiği bilgilendirme toplantısı iş dünyası tarafından ilgi ile karşılandı.

Yoğun bir katılımla gerçekleştirilen toplantıya, İstihdam Seferberliği ve teşvik paketleri hakkında bilgi vermek üzere Aile 
Çalışma ve Sosyal Hizmetler Bakanlığı adına katılan ve aynı zamanda İş Başmüfettişi olan Rehberlik ve Teftiş Başkan Yardımcısı 
Arif Şimşek, Ankara Grup Başkanı Hayri Akpınar ile Ankara Grup Başkan Yardımcısı Ergün Göktaş’ da kısa Çalışma Ödeneği 
konusunda işverenleri bilgilendirdiler.

Toplantının açılış konuşmasını yapan Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Genel Sekreteri Teyfik Öztürk, “bu teşvikler işverenlerimizin 
istihdam maliyetlerini düşürmenin yanında nitelikli işgücü fırsatı da sağlamaktadır. Diğer taraftan, istihdamın korunmasına 
yönelik olarak, kısa çalışma ödeneği de çalışanlara gelir desteği sağlayarak işverenlerimize nitelikli işgücünü koruma avantajı 
sunmaktadır. Sakarya iş dünyasını istihdamı koruyucu ve artırıcı bu destek ve teşviklerden yararlanmaya ve daha fazla istifade 
etmeye davet ediyoruz.” değerlendirmesinde bulundu. İş Başmüfettişi olan Rehberlik ve Teftiş Başkan Yardımcısı Arif Şimşek, 
Ankara Grup Başkanı Hayri Akpınar ile Ankara Grup Başkan Yardımcısı Ergün Göktaş İstihdam Seferberliği kapsamında yer 
alan devlet destek paketleri hakkında ve kısa çalışma ödeneği ile ilgili katılımcılara detaylı bilgiler sundu.

İSTİHDAM TEŞVİKLERİ SATSO’DA ANLATILDI
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İŞLETMELER İÇİN KRİZ YÖNETİMİ EĞİTİMİ YAPILDI
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası’nda (SATSO) 2019 yılı için planlanan eğitim takvimi kapsamında, üyelere yönelik “İşletmeler 
İçin Kriz Yönetimi” eğitimi düzenlendi.

SATSO organizasyonu ve KALDER iş birliği ile düzenlenen eğitim, eğitmen Çağlar Çabuk gözetiminde gerçekleştirildi. Söz 
konusu eğitimde Kriz Nedir?, Krizin Özellikleri, Krizin Faktörleri, “Krizin Süreci ve Yönetim Kriz Türleri, Krize Karşı Hazırlıklı 
Olmak, Krizin Olumlu-Olumsuz Etkileri, Kriz Sürecinin Aşamaları, Kriz Yönetimi Örnekleri, Kriz Yönetimi Vaka Analizi 
konularında detaylı bilgiler verildi. 

Firma temsilcilerinin katıldığı eğitimde, eğitmen Çağlar Çabuk, şirketlerde kriz yönetiminin önemine değinerek kriz 
durumunun kurum ile ilişkisi olan herkesi ilgilendirdiğini belirtti. Çabuk konuşmasında “Niteliği ne olursa olsun, krizi 
etkili bir şekilde yönetmek, işletmenizi göreceği zararı asgari açısından çok önemli. Kriz yönetimi, işlerin iyi gitmemesi 
durumunda kullanılacak bir plan ve ani durum karşısında acil harekete geçilebilmek demektir. Kriz durumlarında maalesef  
bir planınız yoksa kurum veya kuruluşların mekanizmaları yetersiz kalır. Zamanında kendini yenilemeyen, yenilenmeye ayak 
uyduramayan kurumlarda kriz riski oldukça fazladır.” dedi.
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Doğu Marmara Kalkınma Ajansı 2019 yılı Mali Destek Programları Bilgilendirme Toplantısı’na 
ev sahipliği yaptı.

SATSO Konferans Salonundaki toplantıya Vali Ahmet Hamdi Nayir başta olmak üzere SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün 
Altuğ, SUBÜ Rektörü Prof. Dr. Mehmet Sarıbıyık, Arifiye Kaymakamı Bekir Dınkırcı, Erenler Kaymakamı Salih Karabulut, Belediye 
Başkanları, MARKA Genel Sekreteri Dr. Mustafa Çöpoğlu, Oda Toplantının açılışında konuya ilişkin bilgiler veren Genel Sekreter 
Dr. Mustafa Çöpoğlu, “Doğu Marmara Kalkınma Ajansımızca hazırlanıp, yönetim kurulumuzun kabul ettiği ve Bakanlığımızın da 
onayladığı 2019 yılı mali destek programları kapsamında bu yıl sonuç odaklı olarak 3 kalem, 3 başlık açıklayacağız. İlki imalat 
sanayine yönelik mesleki eğitimin güçlendirilmesi, ikincisi üretim altyapılarının güçlendirilmesi ve üçüncü programımız da 
turizme yönelik olanlardır. Bu programlar kar amacı gütmeyen kurumlara yönelik olup, desteklerimizin toplamı 20 milyon TL’dir” 
diye konuştu.

2019 yılı Mali Destek Programlarına dair bilgilendirme sunumunun da yapıldığı toplantı, soru-cevap bölümü ile sona erdi.

MARKA 2019 YILI MALİ DESTEK PROGRAMI BİLGİLENDİRME 
TOPLANTISI YAPILDI
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‘’FİNANSÇI OLMAYANLAR İÇİN FİNANS YÖNETİMİ” EĞİTİMİ VERİLDİ

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası’nda (SATSO) 2019 yılı için planlanan eğitimi takvimi kapsamında, üyelere yönelik ‘’Finansçı 
Olmayanlar İçin Finans Yönetimi” eğitimi düzenlendi.

SATSO ve KALDER iş birliği ile düzenlenen eğitim, eğitmen Gülçin Ayan gözetiminde gerçekleştirildi. Söz konusu 
eğitimde; Şirket Yönetiminde Finansal Tabloların Yeri ve Önemi, Şirket Finansal Tabloları ve İlgili Analizler, Bütçeleme ve 
Kontrolü, Finansal Matematik, Faaliyetlerin Finansal Tablolara Yansıtılmasında Önemli Noktalar, Sık Yaşanan Problemler 
ve Sonuçlarının detaylı bilgiler verildi. Söz konusu eğitimde konuşan Eğitmen Gülçin Ayan, yöneticilerin finansal 
okuryazarlığını geliştirmelerinin, şirketin sonuçlarına yansıyacak hareketlerin, mali tablolar içindeki yerinin bütünsel olarak 
gözlemlenebilmesi anlamında önem taşıdığına dikkat çekti.  Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası’nda gerçekleştirilen “Finansçı 
Olmayanlar İçin Finans Yönetimi” eğitimine üyeler tarafından yoğun ilgi gösterildi



249

SAKARYA TİCARET VE SANAYİ ODASI 2018 YILI FAALİYET RAPORU

ULUSLARARASI
TİCARET
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SATSO UMMANLI ALIM HEYETİNİ AĞIRLADI
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası uluslar arası ticareti canlandırmaya, üyelerinin global ekonomide rekabet edebilirliğini 
yükseltmeye yönelik çalışmalarına devam ediyor. 

Sektörlerin ihracatını yükseltmek, ihracat yapan firmaların yeni pazarlara açılarak ihracat oranlarını artırmak ve hiç ihracat 
yapmamış firmaları teşvik etmek amacıyla faaliyetlerini sürdüren SATSO, yapılan uluslararası iş geliştirme çalışmaları 
kapsamında belli aralıklarla ikili iş görüşmeleri düzenliyor. Bu doğrultuda, mobilya sektörüne yönelik olarak 8. ve 26. Meslek 
komiteleri koordinasyonunda, düzenlenen “Mobilya Sektörü Alım Heyeti” kapsamında, Umman’dan gelen heyet ile Sakaryalı 
firmalar arasında ikili iş görüşmeleri ortamı sağlandı..Alım Heyeti Programı kapsamında öncelikle, Sakarya Ticaret ve Sanayi 
Odası’nı da ziyaret eden Heyete, Sakarya TSO’nun çalışmaları ve uluslararası nitelik taşıyan faaliyetleri hakkında bilgi verildi. 
Ziyaretin ardından,  Umman orman ürünleri ve mobilya sektörünün   önde gelen firmalarının temsilcilerinin katıldığı Alım 
Heyeti programı gerçekleştirildi.
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, Zambiya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Micheal Nyirenda ve Zambiya Kalkınma Ajansı Yetkilisi Chisanga Pule’yi makamında ağırladı.

Söz konusu ziyaretten duyduğu memnuniyeti dile getiren Başkan Akgün Altuğ, Sakarya’nın sosyo ekonomik yapısı ve yatırım 
avantajları hakkında Zambiya Heyetine bilgi verdi. Başkan Altuğ konuşmasında Sakarya iş dünyası olarak yeni hedef pazarlar 
ve ekonomiler üzerine yoğunlaştıklarını belirterek “Üyelerimizin yurtdışı iş geliştirmelerine destek olmak amacıyla birçok 
faaliyet yürütmekteyiz.  İhracat yapan firmaların nicelik ve nitelik bakımından gelişmelerine öncülük etmek ana hedeflerimiz 
arasında yer alıyor. Bu doğrultuda Uygulamalı Dış Ticaret Eğitimleri, sektörel ikili iş görüşmeleri, UPEP Projesi gibi çalışmalarla 
iş dünyamızın kapılarını dünyaya açarken, dünya ülkelerinin de dikkatini çeken bir bölge konumuna geliyoruz.” şeklinde 
konuştu. SATSO Meclis Başkanı Talip Kuriş ve Yönetim Kurulu Üyelerinin de katıldığı ziyarette, Başkan Altuğ ayrıca Sakarya’nın 
yatırım avantajlarına da dikkat çekerek bulunduğu aks itibariyle güçlü ve tercih edilen bir bölgeyiz. Yapılan yatırımların getirisi 
yatırımcıya katkı sağlarken bölgeye de ivme kazandırıyor. Sakarya’ya yatırım yapan kazanır.” dedi.

Söz konusu ziyaret karşılıklı iyi niyet dilek ve temennileri ile sona erdi.

ZAMBİYA TSO BAŞKANI’NDAN SATSO’YA ZİYARET
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SATSO’DA AFRİKA ÜLKELERİ TEMSİLCİLERİ İLE İKİLİ 
İŞ GÖRÜŞMELERİ YAPILDI
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası, Sakarya’nın dış ticaret potansiyelini artırmaya yönelik çalışmalar kapsamında yurt dışı 
heyet organizasyonları düzenlemeye devam ediyor.

Bu kapsamda firmaların yurt dışı pazar paylarının arttırılması, yeni pazarların bulunması ve dış ticaret olanakları yaratılması 
amacıyla 2. Türkiye – Afrika Ekonomi ve İş Forumu kapsamında Türkiye’ye gelen ve Sakarya’yı da ziyaret eden Zambiya 
karma ticaret heyeti ile ikili iş görüşmeleri programı düzenlendi.Dış ticaretimizin artırılması ve iki ülke arasında iş birliği 
imkânlarının geliştirilmesi amacıyla SATSO ev sahipliğinde düzenlenen ikili iş görüşmeleri (b2b) organizasyonuna her 
sektörde faaliyet gösteren,  Afrika ile dış ticaret ilişkilerini güçlendirmek isteyen firma yetkilileri iştirak etti. Konu ile ilgili 
değerlendirmede bulunan Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, Sakarya’nın dış ticaret 
potansiyelini yükseltmek, ihracattaki yerini güçlendirmek, firmaların global düzeyde ticaret yapmalarını kolaylaştırmak 
amacıyla yürüttükleri yurt dışı iş geliştirme faaliyetlerine devam ettiklerini belirterek şunları dile getirdi: “Uluslararası 
pazarda yerini almak isteyen ihracatçı firmalarımızın, hedefleri doğrultusunda, sektörlerine ve ihtiyaçlarına yönelik yapılan 
çalışmalar ışığında uluslar arası çalışmalar yaparak yabancı firmalarla eşleşmelerini sağlamak amacıyla yaptığımız ikili iş 
görüşmelerinin olumlu sonuçları olacağını düşünüyoruz”  diye konuştu.
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TÜYAP Anadolu AŞ ile yapılan protokol kapsamında San-Tek Fuarı’nı ziyarete gelen İranlı İş Adamları Heyeti, ilimizdeki ilgili 
sektörlerde firmalarla ikili iş görüşmeleri gerçekleştirdi. SATSO Yönetim Kurulu Başkanı Akgün Altuğ’un ‘’Üreteceğiz ve ihraç 
edeceğiz’’ hedefine istinaden yürütülen çalışmalar hız kazandı.

Üyelerin,  İran pazarındaki paylarını artırmaları ve yeni pazarlar bulmaları amacıyla; SANTEK 2018 (5. Doğu Marmara Sanayi ve 
Teknoloji Fuarı) kapsamında ülkemize gelen 32 kişilik İran heyeti, yaklaşık 10 sektör başlığında iş birliği görüşmeleri yaptı. Söz 
konusu program SATSO ziyareti ile başlayarak firmaları inceleme gezisi ve son olarak B2B ile sona erdi. İran Heyeti otomotiv yan 
sanayi ve elektrik şalt cihazları sanayi sektörlerinde iştigal eden firmaları ziyaret etti.SATSO ev sahipliğinde gerçekleştirilen 
programa Genel Sekreter Teyfik Öztürk, Genel Sekreter Yardımcısı Refik Özkorkmaz ve idari personel iştirak etti. İki ülke iş 
adamlarının, ekonomik fırsatlar ve işbirliği konusunda görüş alışverişinde bulunduğu programda firmalar sektörlerini tanıtıp, 
yatırım avantajları konusunda Sakaryalı firmalarla bilgi alışverişinde bulundu.

SAKARYALI FİRMALAR İRANLI İŞ ADAMLARI İLE GÖRÜŞTÜ
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SAKARYA AVUSTURALYA İKİLİ İŞ GÖRÜŞMELERİ

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası,  Sakarya’nın ihracat potansiyelini artırmaya yönelik çalışmalar kapsamında ikili iş 
görüşmeleri organizasyonları düzenlemeye devam etmektedir.

Avustralya ve Yeni Zelanda’da 400 civarında yapı marketi mağazası bulunan ve 60 bin kalem ürün satışı ile yıllık 8 
Milyar dolar cirosu olan uluslararası yapı marketleri zincirinin Türkiye, Avrupa, Ukrayna Satın Alma Yetkilisi ile SATSO 
üyeleri arasında ikili iş görüşmeleri gerçekleştirildi. Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası’nda düzenlenen ve bir gün süreyle 
gerçekleşen iş görüşmelerine ilgili sektörlerde üyeler yoğun ilgi gösterdi. SATSO ev sahipliğinde düzenlenen yüz yüze iş 
görüşmelerinde çeşitli sektörlerden üyeler işletmelerini ve ürünlerini Avustralyalı firmanın yetkilisine tanıtarak Avustralya’ya 
ihracat yapmanın ilk adımını attılar. Söz konusu firma yetkilisi yaptığı açıklamada; yapı marketi zincirinde satışını yaptığı 
60 bin ürünün yaklaşık %65’ini ithal ettiklerini belirterek firmanın ilgilendiği alanlarda üretim yapan işletmeler ile şartlarda 
anlaşıldığı takdirde uzun süreli tedarikçi olarak bir iş ortaklığı kurulabileceğini ifade etti.
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, Rusya Devlet Başkanı Vilademir Putin’in kayınpederi, 
Uluslararası İslam Birliği Teşkilatı Başkanı Marat Kabayeva ve beraberindeki heyeti ağırladı.

SATSO Meclis Başkanı Talip Kuriş, Yönetim Kurulu Üyeleri ve SASKİ Genel Müdürü Rüstem Keleş’in de bulunduğu ziyarette iki 
ülke arasında İslam birliği çerçevesinde ticari işbirliğinin artırılmasına yönelik istişarede bulunuldu.Uluslararası İslam birliği 
Teşkilatı başkanı Marat Kabayeva, iki ülke arasındaki ilişkilerin geliştirilmesi için ilgili kurumlar arası işbirliğini önemsediklerini 
dile getirerek,  ikili ticari ilişkilerini ve ticari hacmi arttırmak amacıyla İslam birliği çatısı altında ekonomik ilişkilerin de bu 
çerçevede ilerlemesini hedefledikleri dile getirdi. Kabayeva Uluslar arası İslam Birliği Teşkilatının yapısı hakkında da bilgi 
verdiği konuşmasında Rusya’nın 142 milyonluk nüfusunun içinde 35 milyon Müslüman olduğunu belirterek söz konusu dernek 
çalışmaları ile İslami birliği sağlamayı hedeflediklerini ve ticari anlamda da köklü bir yapıya sahip olmayı hedeflediklerini ifade 
etti. 

UİBT BAŞKANI MARAT KABAYEVA’DAN TİCARİ İŞBİRLİĞİ TEKLİFİ
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Malezya Ticari Heyeti ve Malezya Ulusal KOBİ Kuruluşu  Yetkilileri Türkiye’ye gerçekleştirdikleri inceleme gezisi kapsamında 
Malezya Ulusal KOBİ Kuruluşu  Sarawak Eyaleti Direktörü Hajı Ismail Bin Hajı Hashi  ve beraberindeki heyet, Sakarya Ticaret ve 
Sanayi Odası’nı ziyaret etti. 

Ziyaret kapsamında eğitimleri devam eden Uluslararası Ticaret Elçileri Projesi katılımcıları ile de bir araya gelen heyet, 
Sakarya’nın dış ticaret potansiyelini arttırma konusunda değerli bir proje olduğunu belirterek, katılımcıların Malezya 
pazarındaki fırsatları değerlendirmelerini istedi.UTE Projesi katılımcılarına Malezya’nın öne çıkan sektörleri hakkında bilgi 
veren Malezya Heyeti  ticari ilişkilerin geliştirilmesine yönelik gerçekleştirilen görüşmede özellikle gıda imalatı konusunda 
makine ve ekipmanları Türkiye’den temin edebileceklerini belirttiler.Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Genel Sekreteri Teyfik 
Öztürk ve Genel Sekreter Yardımcıları heyete SATSO’nun çalışmaları, Sakarya ekonomisi, sektörler ve firmalar hakkında bilgi 
vererek bu tür ikili görüşmeler ve ziyaretlerin iki ülke arasında ticaret hacmini arttıracağını dile getirdiler. 

MALEZYA HEYETİ ‘ULUSLARARASI TİCARET ELÇİLERİ’ İLE GÖRÜŞTÜ
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MESLEK KOMİTELERİ
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası tarım ürünleri üretimi ve ticareti  ile iştigal eden 1.meslek komitesinin organize ettiği ve süs 
bitkisi üreten firmaların uluslararası sertifikalara sahip olmalarının avantajlarının konuşulduğu “MPS Sertifikalarının Katkıları” 
tanıtım semineri SATSO’da gerçekleştirildi.

Düzenlenen seminere; SATSO Yönetim Kurulu Başkanı Akgün Altuğ, MPS Türkiye ticaret müdürü Raymond Scheepens, Green 
Cities Danışmanlık Genel Müdürü, MPS Türkiye Koordinatörü Hanım Dur, Arifiye Fidancılık Yönetim Kurulu Başkanı Erol Kaya, 
SÜSBİR Yönetim Kurulu Üyesi Mustafa Bilgin, Green Cities Danışmanlık Şirketi Danışman Asistanı Uğur Yüksel ve çok sayıda 
sektör temsilcisi iştirak etti.

Seminerin açılış konuşmasını yapan SATSO Yönetim Kurulu Başkanı Akgün Altuğ; Firmalar olarak artık çıkış yolunun üretilen 
malı daha çok yurtdışına satmaktan geçtiğine inanıyorum. Sertifikasyon anlamında, üretim anlamında, ne gerekiyorsa bizim 
yurt dışında ki rakiplerimizle aynı seviyede olmamız gerekir. birçok sektörde ülkenin medeniyetler seviyesine ulaşması için 
mutlaka üretmeliyiz ve tüm dünyaya satmalıyız. Firmalar bu belgelere sahip olmak için çaba sarf edecek, biz de SATSO olarak 
öncülük edeceğiz, destek olacağız. 

MPS Türkiye Ticaret Müdürü Raymond Scheepens konuşmasında şunları dile getirdi: “Sertifikasyon sayesinde dünyanın daha 
sürdürebilir olması, gelecek nesillerin ihtiyaçlarını karşılayacak kaynaklara bizden sonrada sahip olmalarını sağlayabiliriz.” 
dedi.

. MPS sertifika tipleri; MPS-ABC: bilinçli- sürdürebilir üretim için çevre sertifikası.  MPS-GAP: Perakende talepler için kanıtlanabilir 
izlenebilirlik sertifikasyonu MPS-SQ: Kanıtlanabilir iyi çalışma koşulları için sertifika. 

SÜS BİTKİCİLERİ ULUSLARARASI KALİTE SERTİFİKASI HAKKINDA 
BİLGİLENDİ
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Ziyarette komite ve il müdürlüğü  ortak program kararı aldı. Öğrencilerin yurt imkânları ve geleceği ile ilgili konularda 
değerlendirmeler yapıldı. Komite üyelerinin talepleri KYK il Müdürüne iletilerek çözümüne yönelik istişarede bulunuldu. 

SAKARYA TİCARET VE SANAYİ ODASI 5. MESLEK KOMİTESİ KYK İL 
MÜDÜRLÜĞÜNÜ ZİYARET ETTİ. 
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde faaliyet gösteren ve çoğunluğunu iklimlendirme sistemleri ve sıhhi 
tesisatçıların oluşturduğu 7. Meslek Komitesi sektör temsilcileri ile bir araya geldi.

Meslek Grubu üyelerinin katılımı ile gerçekleştirilen kahvaltılı tanışma ve kaynaşma toplantısının ev sahipliğini 
Komite Başkanı Emre Şahin, 7. Meslek Komitesi’nden Yönetim Kurulu Sayman Üyesi Doğan Çatalbaş,  Komite 
Başkan Yardımcısı Seydullah Öz, Komite Üyeleri Ali Candan, Ahmet Cihan yaptı.

7. Meslek Komitesi Başkanı Emre Şahin konuşmasında üyelere yönelik yapmayı planladıkları çalışmalar hakkında 
bilgi vererek üyelerin ihtiyaçları ve kendilerini geliştirmeye yönelik eğitim, seminer, program ve etkinliklere ağırlık 
vermeyi hedeflediklerini belirtti.

SATSO Yönetim Kurulu Sayman Üyesi Doğan Çatalbaş, yeni dönemin SATSO camiasına hayırlı olmasını dileyerek 
önceki süreçlerde olduğu gibi aynı disiplin ve hizmet anlayışı ile çalışmalarına devam edeceğine inandığını ifade 
etti. 

Üyelerin bir araya gelerek istişare yapma fırsatı bulduğu toplantıda sektörel sorunlar ve görüş alışverişinde 
bulunuldu.

SATSO 7. MESLEK KOMİTESİNDEN İLK KAYNAŞMA TOPLANTISI 



261

SAKARYA TİCARET VE SANAYİ ODASI 2018 YILI FAALİYET RAPORU

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde faaliyet gösteren ve çoğunluğunu iklimlendirme sistemleri ve sıhhi 
tesisatçıların oluşturduğu 7. Meslek Komitesi aylık olağan toplantısını gerçekleştirdi.

Komite üyelerinin katılımı ile gerçekleştirilen toplantıda, klima bakımlarının yetkisiz kişiler tarafından yapılmasına 
ve doğru bakım yapılmamış klimaların sağlık üzerindeki etkilerine dikkat çekildi.

Bakımı Doğru Yapılmamış Cihazlar Çeşitli Hastalıklara Yol Açabiliyor

Komite Başkanı Emre Şahin özellikle klima kullanan vatandaşlara yönelik olarak şunları dile getirdi: “ 

Ülkemizin genelinde olduğu gibi, ilimizde de yetkisiz ustaların çalışmalarına şahit oluyoruz. Bakımı doğru bir 
şekilde yapılmamış cihazlar nefes alma güçlüğü, ciltte kızarıklık ve hatta ölümcül anti lejyoner hastalığına bile yol 
açmaktadır. Cihazların bakımının zamanında ve yetkili servisleri tarafından yapılması önem arz ediyor.

SATSO 7. MESLEK KOMİTESİNDEN UYARI: YETKİSİZ BAKIM ETKİSİZ KLİMA
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası (SATSO) 7.Meslek Komitesinin 
Organizasyonu ile yapılan Tesisat firmaları arasındaki futbol 
turnuvası Saygılı Doğalgaz firmasının liderliği ile sona erdi.

7. Meslek Grubu üyelerinden oluşan ve toplam 20 firmadan 
220 kişinin katılımı ile 7 haftada oynanan 51 müsabaka final 
maçı ile sona erdi. Turnuva ile sektör içindeki kaynaşma 
ve dayanışmayı artırmayı ve sportif faaliyetlerde sektör 
temsilcilerinin sosyal etkinliklerinin artırılması amaçlanıyor.

Turnuvanın final gecesine; SATSO Yönetim Kurulu Başkanı 
A. Akgün Altuğ, Sakaryaspor Başkanı Cevat Ekşi, SATSO 
Yönetim Kurulu Sayman Üyesi Doğan Çatalbaş, 7. Meslek 
Komitesi’nden Meclis Üyesi Ali Candan, 7. Meslek Komitesi 
Başkanı Emre Şahin, firma temsilcileri ve çok sayıda futbol 
sever iştirak etti.

Buna göre SATSO 7. Meslek Grubu Turnuvasının şampiyonu 
Saygılı Doğalgaz olurken, ikinci Elmas Isı, üçüncülük ise 
Karasu Doğalgaz’ın oldu.

Turnuvada dereceye giren takımlara ödüllerini SATSO Yönetim 
Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, Sakaryaspor Başkanı Cevat 
Ekşi, SATSO Yönetim Kurulu Sayman Üyesi Doğan Çatalbaş, 
7. Meslek Komitesi’nden Meclis Üyesi Ali Candan, 7. Meslek 
Komitesi Başkanı Emre Şahin takdim etti.

Başkan Altuğ yaptığı konuşmada şunları dile getirdi: “Yaklaşık 
2 aydır devam eden bu turnuvaya ilginin yüksek olduğunu 
görmek bizi memnun etti. Soğuk havalarda bile hem sahada 
hem de tribünde inanılmaz topluluk vardı.. Emeği geçen tüm 
firmalarımıza, oyuncularımıza, hakemlerimize ve yönetimimize 
çok teşekkür ediyorum.”

SATSO 7.Meslek Komitesi  (Isıtma, Soğutma, Mekanik 
Tesisatçılar ) Futbol Turnuvası Ödül Listesi şöyle şekillendi: 
Şampiyon; Saygılı Doğalgaz, İkinci Takım; Elmas Isı, Üçüncü 
Takım; Karasu Doğalgaz, Ana Sponsor Ödülü; Adaras Mekanik, 
Turnuvaya Katkısı Olan; Hayrettin Uçkaç, Hasan Yavuz, 
En Centilmen Oyuncu; Rahmi Aktürk, En Centilmen Takım; 
Demirallar Mühendislik.

7. MESLEK KOMİTESİ FUTBOL TURNUVASI’NDA ŞAMPİYON SAYGILI 
DOĞALGAZ
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde faaliyet gösteren ve çoğunluğunu iklimlendirme sistemleri ve sıhhi tesisatçıların 
oluşturduğu 7. Meslek Komitesi üyelerine yönelik çeşitli faaliyetler düzenleyerek iletişimi sürekli kılmayı hedefliyor.

AGDAŞ ziyareti 

Bu doğrultuda 2018-2021 dönemi yeni seçilen Meslek Komitesi Asil ve Yedek Üyelerinin katılımıyla AGDAŞ Genel Müdürü Kenan 
Demir’i ziyaret ederek iş birliği ve ortak proje çalışmalarının artarak devam etmesi temennisinde bulundular.

İSG eğitimi

Komite ayrıca, “ İş Kazaları İşverenin Yükümlülüğü ve Risk Değerlendirmesi” konularında drama etkinliği iş sağlığı ve güvenliği 
uzmanı tarafından eğitimi düzenlediler. 

Mesleki Yeterlilik Sınavları

Komite çalışmaları kapsamında mesleki yeterlilik sınavlarının SATSO çatısı altında düzenlenmesini de sağlayan Komite üyeleri 
GAZMER firması tarafından  Dogalgaz Çelik Boru Kaynakçı, Polietilen Kaynakçı, Dogalgaz İç Tesisat Mühendislik ve Endüstriyel 
Mühendislik konularında eğitimleri organize etti.

7. MESLEK KOMİTESİ ÇALIŞMALARINA DEVAM EDİYOR
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Meslek Liselerinin sektörle işbirliği, kaliteli ana eleman 
yetiştirilmesi ve meslek liselerindeki uygulama eğitimlerinin 
arttırılmasına yönelik İl Milli Eğitim Müdürlüğü ve sektör 
temsilcilerinin katılımı ile farklı alanlarda toplantılar 
düzenleniyor. 

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde faaliyetlerinin 
sürdüren Isıtma, Soğutma ve Mekanik Tesisatçıların 
oluşturduğu 7. Meslek Komitesi de Tesisat Teknoloji ve 
İklimlendirme toplantısına iştirak etti.

Sakarya İl Milli Eğitim Müdürü Fazilet Durmuş yönetiminde 
gerçekleştirilen Tesisat Teknolojisi ve İklimlendirme 
toplantıya, SATSO Yönetim Kurulu Sayman Üyesi Doğan 
Çatalbaş ve Komite Başkanı Emre Şahin’in sektör adına 
katıldığı toplantıya tesisat teknolojisi ve iklimlendirme Alanı 
Alan şefleri ve Okul Müdürleri iştirak etti. 

Sektörün gelişen ve sürekli yenilenen bir alan olduğu göz 
önüne alındığında toplam meslek lisesinde toplam 324 
öğrencinin eğitim aldığı ve bu bölümden her yıl mezun 

olan 66 öğrencinin işsizlik sorunu ile karşılaşmadan işe 
yerleştirilmelerine rağmen yetişmiş eleman ihtiyacını 
karşılayacak kadar yeterli bir oranda olmadığı dile getirildi. 

Tesisat bölümünde eğitim alarak mezun olan meslek lisesi 
öğrencilerinin işsiz kalmadığının altını çizen SATSO 7. Meslek 
Komitesi’nden Yönetim Kurulu Sayman Üyesi Doğan Çatalbaş, 
bölümün tercih edilmesinin bu anlamda sektör açısından 
önemine değindi.

Komite Başkanı Emre Şahin ise, tesisat bölümünün mezun 
sayılarının artırılması gerektiğini vurgulayarak, sektörde 
nitelikli ve daha fazla kalifiye eleman ihtiyacı olduğunu ve bu 
konuda sektör olarak destek olacaklarını ifade etti. 

İl Milli Eğitim Müdürü Fazilet Durmuş ise mesleki ve teknik 
eğitime yönelik toplumsal algının olumlu yönde değiştirilmesi 
için ailelerle, sektörle daha yakın işbirliğinde çalışmalar 
yapılacağını söyledi. 

TESİSAT TEKNOLOJİSİ VE İKLİMLENDİRME BÖLÜMÜ’NDEN MEZUN OLANLAR 
İŞSİZ KALMIYOR
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde faaliyet gösteren ve çoğunluğunu Isıtma, Soğutma ve Mekanik 
Tesisatçıların oluşturduğu 7. Meslek Komitesi, sektör temsilcilerinin mesleki gelişimine yönelik çalışmalar 
kapsamında “Isı Pompası ve Çalışma Prensipleri” Eğitimi gerçekleştirildi.

7. Meslek Komitesi Başkanı Emre Şahin ev sahipliğinde gerçekleştirilen eğitime Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Sayman Üyesi Doğan Çatalbaş, Komite Üyeleri ve çok sayıda meslek gurubu üyesi iştirak etti.

SATSO Eğitim Salonu’nda gerçekleştirilen eğitim, Eğitmen Nurettin Küçükçalı tarafından verildi. Küçükçalı eğitimde 
şunlara yer verdi;

“Isı pompası, ısı enerjisini bir ortamdan diğer bir ortama taşıma prensibine dayanan ve elektrikle beslenen bir 
sistemdir. Isı pompası hemen hemen bütün ısınma yöntemlerinden daha ucuz işletme maliyeti sağlar. Isı pompası 
kapalı devrelerinde soğutucu akışkanlar dediğimiz Freon gazları kullanılır. “Dört tip ısı pompası vardır bunlar; 
havadan havaya ısı pompası, havadan suya ısı pompası, sudan havaya ısı pompası ve sudan suya ısı pompasıdır. 
Isı Pompalarında Baca Gereksinimi Yoktur, Atık Gaz Yoktur, Isı pompaları herhangi bir atık çıkartmazlar, bu nedenle 
temiz bir ısıtma kaynağıdır.” Dedi

SATSO’DAN ISI POMPASI VE ÇALIŞMA PRENSİPLERİ EĞİTİMİ



266

SAKARYA TİCARET VE SANAYİ ODASI 2018 YILI FAALİYET RAPORU

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde  faaliyet gösteren Isıtma, Soğutma ve Mekanik Tesisatçılarının 
oluşturduğu 7. Meslek Komitesi, meslek grubu üyelerine yönelik  Yangın Tesisat” eğitimi düzenledi.

Eğtimen Orhan Sönmez tarafından verilen eğitime 7. Meslek Komitesinden Yönetim Kurulu Sayman Üyesi Doğan 
Çatalbaş, Komite Başkanı Emre Şahin Komite üyeleri ve sektör temsilcileri iştirak etti.

Söz konusu Yangın Tesisatı eğitiminde yangın nedir, nasıl oluşur ve gerekli güvenlik önlemleri nelerdir? sorularının 
cevapları verildi.

Eğitmen Orhan Sönmez gönüllü itfaiyeciliğin önemi, bu konuda eğitim alınması gerektiğini vurgulayarak bir 
yangının ilk beş dakika içinde söndürülmesi gerektiğini ifade etti. “Yangın yanabilen maddelerin, çevresinde 
değişik oranlarda ısı ve ışık yayarak, kontrol dışı yanmasıdır. Yangınlar bilgisizlik, tedbirsizlik-ihmal, dikkatsizlik, 
kazalar, sıçrama gibi olaylardan meydana gelmektedir. Yangından önce tedbir gelmelidir.’’ dedi. 

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası’ nda gerçekleştirilen ve birgün süren “Yangın Tesisatı” eğitimine üyeler tarafından 
yoğun ilgi gösterildi.

SATSO 7. MESLEK GRUBU ÜYELERİNE YANGIN TESİSATI EĞİTİMİ 
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Sakarya’da meslek liselerinin sektörle işbirliği, kaliteli ana eleman yetiştirilmesi ve meslek liselerindeki uygulama 
eğitimlerinin arttırılması konularında Milli Eğitim Müdürlüğü organizasyonu ile çeşitli sektörlerde toplantılar 
düzenlendi. 

Elektrik-Elektronik Teknolojileri, Metal Teknolojileri, Tesisat Teknolojisi ve İklimlendirme alanlarıyla ilgili ayrı ayrı 
düzenlenen toplantılar, İl Milli Eğitim Müdürü Fazilet Durmuş başkanlığında, mesleki eğitimden sorumlu şube 
müdürü Osman Cansız, SATSO Yönetim Kurulu Sayman Üyesi Doğan Çatalbaş, 7. Meslek Komitesi Başkanı Emre 
şahin, 10. Meslek Komitesi Başkanı Erol Demiralay, 22. Meslek Komitesi Başkanı Hüseyin Odabaş, 26. Meslek 
Komitesi Başkanı Mustafa Okuyan, 33. Meslek Komitesi Başkanı Emre Beşir,  ilgili meslek odası temsilcileri, alan 
şefi öğretmenler ve okul müdürleri katıldı.

Meslek liselerindeki eğitimlerin önemine vurgu yapılan toplantılarda iş alanlarına ana eleman yetiştiren bu 
okullarımızın her birine sektörden bir kuruluşun mihmandar olması ve bu alanlarda eğitim gören öğrencilerimizin 
mesleğe kazandırılması konusunda daha etkin çalışmalar yapılması konusunda görüşler sunuldu. Mesleki ve 
teknik eğitime yönelik toplumsal algının olumlu yönde değiştirilmesi için ailelerle, sektörle daha yakın işbirliği 
yapılması görüşüldü.  

Meslek liselerimizdeki eğitimlerle ilgili toplantılara; Makine Teknolojisi, Motorlu Araçlar Teknolojisi, Mobilya ve İç 
Mekan Tasarımı, Muhasebe ve Finansman alanlarıyla devam edilecek. 

MESLEK LİSELERİYLE İLGİLİ İSTİHDAM ÇALIŞMASI



268

SAKARYA TİCARET VE SANAYİ ODASI 2018 YILI FAALİYET RAPORU

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde faaliyetlerini sürdüren Elektrik- Elektronik ve Elektromekanik Grubu 
-10. Meslek Komitesi üyelerine yönelik eğitim semineri düzenledi.

 “Elektrik Tesislerinde Koruma Sistemleri” konulu seminerin ev sahipliğini Komite Başkanı Erol Demiralay ve komite 
üyeleri gerçekleştirdi. Seminere ayrıca, Elektrik - Elektronik ve Elektromekanik Meslek Grubu üyeleri, Sakarya 
Üniversitesi Mühendislik Fakültesi Akademisyenleri, Elektrik Mühendisleri Odası Üyeleri iştirak etti.

Seminerin açılış konuşmasını yapan Komite Başkanı Erol Demiralay Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası 10. Meslek 
Komitesi olarak Sakarya Üniversitesi Elektrik-Elektronik Mühendislik Fakültesi arasında bir eğitim iş birliği protokolü 
imzaladıkları bilgisini vererek bu protokol gerçekleştirilen eğitim seminerlerinin başlamasından duydukları 
memnuniyeti dile getirdi.

SAÜ Mühendislik Elektrik Elektronik Mühendisliği Bölümü Öğretim Görevlisi Fakültesi Prof. Dr. Mehmet Bayrak yaptığı 
sunumda elektrik tesislerinde topraklama, koruma ve dijital ve teknolojik altyapıların önemine dikkat çekti. 

Prof Dr. Bayrak konuşmasında şunları dile getirdi: “Koruma deyince ilk akla güvenlik gelir, güvenlik denince de 
topraklama gelir. İnsanların ve hayvanların can güvenliğini sağlamak için tesis ve cihazı topraklama yaparız. 
Günümüz teknolojisinde bütün dünya akıllı sistemlere doğru gidiyor.  Artık endüstri 4.0’ dan kaçış yok, endüstri 5.0 
çıkacak. Elektronik sistem her yerde. Dijital ortam kaçınılmaz oldu.” vurgusunu yaparak sunumunu sona erdirdi.

ELEKTRİK TESİSLERİNDE KORUMA SİSTEMLERİ SATSO’DA ANLATILDI



269

SAKARYA TİCARET VE SANAYİ ODASI 2018 YILI FAALİYET RAPORU

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde faaliyet gösteren ve çoğunluğunu Elektrik-Elektronik ve 
Elektromekanik” sektöründe iştigal eden üyelerin oluşturduğu SATSO 10. Meslek Komitesi, üyelerine yönelik eğitim 
faaliyetleri için çalışmalara başladı. 

Bu doğrultuda, SAÜ Elektrik-Elektronik Mühendisliği Bölümünü ziyaret eden SATSO 10. Meslek Komitesi Erol 
Demiralay ve Meclis Üyesi Selami Yüksel, Bölüm Başkanı ve öğretim üyeleriyle bir araya geldi. 

Görüşmede Bölüm Başkanı Prof. Dr. Ertan Yanıkoğlu, Öğretim üyeleri Prof. Dr. Mehmet Bayrak, Doç. Dr. İrfan Yazıcı, 
Doç. Dr. Mehmet Recep Bozkurt, Doç. Dr. Cenk Yavuz, Dr. Öğretim Üyesi Özhan Özkan hazır bulundu.

Ziyarette eğitim takvimi ve planlamasına da değinilerek Elektrik Tesislerinde Koruma Sistemleri, Aydınlatma 
Sistemleri , Güç Elektroniği, Yenilenebilir Enerji konularında sektörlere faydalı bilgilerin sunulacağı eğitim 
programlarının yapılması kararlaştırıldı..

SATSO 10. MESLEK KOMİTESİ SEKTÖREL EĞİTİMLER DÜZENLEMEYE 
HAZIRLANIYOR
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Sakarya Üniversitesi ile SATSO 10. Meslek Komitesi arasında yapılan eğitim seminerleri protokolü çerçevesinde 
üçüncü eğitim SATSO Eğitim Salonunda yapıldı. 

Konuşmacı olarak katılan Elektrik-Elektronik Mühendisliği Bölümü Öğretim Üyesi Doç.Dr. İrfan Yazıcı, “Güç 
Elektroniğinde Sürücüler” konulu bir seminer verdi. 

Doç Dr. İrfan Yazıcı’nın sunumunda genel olarak şu konulara değindi:

“Asenkron motor sürücüleri uygulamada yerine getirdikleri işlevden dolayı hız kontrol cihazları olarak da 
adlandırılmaktadır. Sürücüler asenkron motorlarda hız (devir) kontrolü yanı sıra tork kontrolü de sağlayabilmektedirler. 
Değişken devirli çalışan fan ve pompa uygulamalarında sürücüler vana, damper gibi mekanik çözümlere kıyasla 
%70’lere varan enerji tasarrufu sağlar. Hız kontrol cihazlarında, aşırı akım, düşük ve aşırı gerilim, aşırı sıcaklık, 
kısa devre vb. koruma yapıları bulunmaktadır. Böylece hem sürücü hem de motor olası arızalardan korunmuş olur.” 
dedi. 

SATSO eğitim salonunda düzenlenen eğitime üyeler tarafından yoğun ilgi gösterildi.

ASENKRON MOTOR HIZ KONTROL CİHAZLARI SATSO’DA ANLATILDI
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Sakarya Üniversitesi ile SATSO 10. Meslek Komitesi arasında yapılan eğitim seminerleri protokolü çerçevesinde ikinci 
toplantı 14.11.2018 tarihinde SATSO Eğitim Salonunda yapıldı. Toplantı 10. Meslek Komitesi Başkanı Erol Demiralay’ın 
selamlama konuşmasıyla başladı. 

Konuşmacı olarak katılan Elektrik-Elektronik Mühendisliği Bölümü Öğretim Üyesi Prof.Dr.Mehmet Ali Yalçın, “Koruma 
Sistemlerinde Güncel Gelişmeler” konulu bir seminer verdi.

Mevcut elektriksel koruma cihazlarının seri ark arızalarını tespit etmede yetersiz kaldığını ve buna çözüm olarak 
seri ark arızalarını algılayabilecek bir cihazın geliştirilerek kullanılmaya başlandığını anlatan Yalçın, Ülkemizde, 
elektrik kaynaklı yangınların oranının son on yılda nerdeyse %100 artarak yangın sebepleri arasında ilk sıraya 
çıktığını benzer durumun tüm dünyada yaşanması nedeniyle Avrupa’da 2017 yılından itibaren seri ark algılama 
cihazının tüm yapılarda kullanımının zorunlu olduğunu belirtti. 

Sunumun ikinci kısmında ise, dağıtık üretim sistemlerinin yaygınlaşması nedeniyle koruma sistemlerindeki 
güncelleştirme ihtiyaçları üzerinde duruldu. 

Toplantının son kısmında sorular cevaplandırıldı ve sektörden gelen katılımcıların tecrübe paylaşımları yapıldı. 

KORUMA SİSTEMLERİNDE GÜNCEL GELİŞMELER SATSO’DA ANLATILDI
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Elektrik Elektronik ve Elektromekanik Meslek Komitesi (10. Meslek Komitesi) 
ile Sakarya Üniversitesi Elektrik Elektronik Mühendisliği arasında imzalanan eğitim protokolü çerçevesindeki 
seminerler devam ediyor.

SATSO  Meclis Salonu’nda 10. Meslek Komitesi Başkanı Erol Demiralay’ın açılış konuşmasıyla başlayan programda 
Prof. Dr. Ertan Yanıkoğlu “Elektrik  Enerji  Verimliliği “ konusunu anlattı. 

Mühendislik Fakültesi Elektrik Bölümü Başkanı Yanıkoğlu Elektrik enerji verimliliğinin önemine dikkat çektiği 
konuşmasında şunları dile getirdi:“Enerji verimliliğiyle ilgili stratejinin en önemli basamaklarından birisi enerji 
tasarrufudur.  Enerji tasarrufu, basit kısıntı tedbirleri olarak algılanıyor ise de, aslında çok daha geniş bir tedbirler 
dizisini içermektedir. Bu çerçevede yeni santraller kurmak yerine enerji verimliliği ile kaybolan enerjimiz bize temiz 
bir çevre ve ekonomik rahatlık sağlayacaktır.  Enerji verimliliği konusunda insanımızı aydınlatmak ve toplumda 
farkındalık yaratmak için yerel yönetimlere çok görev düşmektedir.” dedi.

ELEKTRİK  ENERJİ  VERİMLİLİĞİ SATSO’DA ANLATILDI
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde faaliyet gösteren ve çoğunluğunu Elektrik-Elektronik ve 
Elektromekanik” sektöründe iştigal eden üyelerin oluşturduğu SATSO 10. Meslek Komitesi, üyelerine yönelik eğitim 
faaliyetlerine devam ediyor.

Sakarya Üniversitesi işbirliği ile yürütülen eğitim programları kapsamında sunumda LED Teknolojisi ve Sürücü 
Seçimleri konulu eğitime sektör temsilcileri yine yoğun ilgi gösterdi.

SATSO’da gerçekleştirilen Teknolojisi ve Sürücü Seçimleri eğitimi Doç. Dr. Cenk Yavuz tarafından gerçekleştirildi.

Doç Dr. Yavuz konuşmasında şunları dile getirdi: 

“2000li yılların başına kadar düşük etkinlik faktörü ve düşük ışık akısı nedeniyle sadece laboratuvar uygulamaları 
ve sinyalizasyonda kullanılan LED’ler Hiroshi Nakamura’nın geliştirdiği yöntemler sayesinde farklı renklerde ve 
yüksek verimli bir şekilde genel aydınlatmanın önemli bir oyuncusu halini almışlardır. Bu sayede hem iç hem de 
dış aydınlatmada LED kullanımı yaygınlaşmıştır. Her ne kadar yaygın kullanıyor olsa da LED’lerin günümüzde 
problemlerinin başında soğutma sorunu diğeri ise güç kalitesini bozma riski olan sürücülerinin seçimidir.” 

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası 10. Meslek Komitesi Başkanı Erol Demiralay, 120 dereceye kadar çıkan sıcaklıklar 
nedeniyle performansları düşen LEDlerin nasıl soğutulması gerektiğine dair paylaşımlarda bulunuldu.

Seminer’de son olarak LED’li armatürlerin taşıması gereken optik özellikler üzerine paylaşımlarda bulunulmuş ve 
ürün seçiminde katalogların nasıl okunması gerektiğine dair tavsiyeler verildi.

 

SATSO’DA LED TEKNOLOJİSİ VE SÜRÜCÜ SEÇİMLERİ EĞİTİMİ
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası 10. Meslek Komitesi Yenilenebilir Enerji Sistemleri ile ilgili üyelerine yönelik eğitim 
semineri düzenledi. 

SATSO Konferans Salonu’nda düzenlen seminerde Sakarya Üniversitesi Elektrik-Elektronik Mühendisliği Bölümü 
öğretim üyesi Prof. Dr. Mehmet Bayrak, SATSO eğitim salonunda “Yenilenebilir Enerji Sistemleri” hakkında bilgi 
verdi. Semineri meslek komitesi üyeleri, mühendis ve mühendis adaylarından oluşan çok sayıda katılımcı dinledi.

Bayrak, yenilenebilir enerji kaynaklarından ve bu kaynaklardan elektrik enerjisi üretiminden bahsettikten sonra 
güneş ve rüzgar enerjisi sistemlerini ayrıntılı biçimde anlattı. Yenilenebilir enerji kaynaklarından elektrik enerjisi 
üretiminin Avrupa’da giderek yaygınlaştığını belirtti. Ülkemizde yenilenebilir enerji alanında teknoloji geliştirmek 
amacıyla üniversite sanayi işbirliğinin artırılmasının gerekliliğinden bahsedildi. Sunumda güneş enerjisi ve rüzgar 
enerjisi sistemleri Güneş enerji sisteminde kullanılan panel çeşitleri, bunların maliyetleri, Türkiye’nin güneş 
potansiyeli, yatırım için lisanssız üretimdeki izlenmesi gereken yol konularına değinildi.

YENİLENEBİLİR ENERJİ SİSTEMLERİ  SATSO’DA ANLATILDI
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası, altın ve mücevher ticareti ile iştigal eden üyelerinin oluşturduğu 11. Meslek 
Komitesinin aylık olağan komite toplantısının ana gündem maddesi; yaz ayları nedeniyle çok fazla gündemde olan 
altın ticareti ve sahte altın dolandırıcılığı konusunda tüketicileri uyarmak üzerineydi.

11. Meslek Komitesi adına Meclis Üyesi Ahmet Serbes yaptığı açıklamada şunları dile getirdi:

“Ülkemizdeki kuyumcuların tamamının müzminleşmiş ortak sorunu, sadece darphanenin basmaya yetkili 
olduğu altın liraların, taklit edilerek sahte altın görünümlü olarak üretilmesi ve satılmasıdır. Osmanlı Darphanesi 
ve Cumhuriyet Darphanesinin kalıplarını kopyalamak ağır suçtur. Kuyumculuk sektörü uzun zamandır bu taklit 
üretimin mağdurudur.  Bu konuda girişimlerimiz var, detaylı bir şekilde takibimiz devam ediyor. ’’dedi

Sektörel anlamda güvensizliğin ortadan kaldırılması konusunda komite olarak titizlikle çalıştıklarını dile getiren 
üyeler, tüketicileri uyararak meslek mensuplarının da bu konuda dikkatli olmaları konusunda uyarıda bulundu. 

SAHTE ALTIN DOLANDIRICILIĞINA DİKKAT
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde faaliyet gösteren ve çoğunluğunu kitap, kırtasiye, basım, reklam, 
medya ve yayın kuruluşlarının oluşturduğu,12. Meslek Komitesi “Dijital Teknolojiler Işığında Marka Yaratma ve 
Yönetme” konulu eğitim semineri düzenledi.

Dijital Teknolojiler Işığında Marka Yaratma ve Yönetme konulu eğitime 12. Meslek Komitesi Başkanı Zafer Bekdemir, 
Meclis Üyeleri; Murak Güler ve Oğuzhan Durak, Komite Üyeleri; Hakan Coşar ve Hüseyin Zayit Yazaroğlu ve çok 
sayıda sektör temsilcisi iştirak etti.

Bahçeşehir Üniversitesi Öğretim Üyesi Dr. Selçuk Tuzcuoğlu ve Diverseffect Ajans Başkanı Coşkun Yeşilbaş 
günümüz markalarının dijitalleşme süreçleri ve uygulamaları hakkında bilgi verdiler.

Pazarlamaya damga vuran ve marka yönetimini etkileyen trendlere de değinen Dr. Selçuk Tuzcuoğlu, inovasyonun 
önemine değindi. Günümüzde kalitenin konuşulmadığını çünkü artık kalitenin olmazsa olmaz olduğunu belirten Dr. 
Tuzcuoğlu; “Artık inovasyon çok önemli. İnsanlar sürekli bir inovasyon beklentisi içinde ve günümüzdeki teknolojik 
gelişmeler de inovasyonu kolaylaştırıyor. Ürünler kolaylıkla taklit edilebilir ancak sundukları deneyim asla taklit 
edilemez” dedi.

Diverseffect Ajans Başkanı Coşkun Yeşilbaş; markaların neden sosyal medyada olduğunu ve olması gerektiğinden 
bahsetti.” Sosyal medya firmalar için büyük bir fırsat. Günümüzde kullanılan birçok sosyal medya çeşidi ve 
platformu var. Bir markanın hangi sosyal mecrada tüketici ile buluşacağını iyi belirlemesi gerek. ” dedi

Eğitimin ardından katılımcılara katılım sertifikası takdim edildi.

DİJİTAL TEKNOLOJİLER IŞIĞINDA MARKA YARATMA VE YÖNETME
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde faaliyet gösteren ve sağlık kuruluşları, eczaneler ve parfümeri ticareti 
ile iştigal eden firmaların oluşturduğu 15. Meslek Komitesi (Sağlık, Temizlik ve Kozmetik Ürünleri Ticareti), Sosyal 
Güvenlik Kurumu İl Müdürü Erhan Çavuş’u ziyaret ettiler.

15. Meslek Komitesi Başkanı Özer Durmuş koordinesinde gerçekleştirilen ziyarete Meclis Üyesi Ercan Başnuh,  
Komite Başkan Yardımcısı Davut Acunman, Komite Üyesi Mustafa Sencer Deniz iştirak etti.

Sektörel anlamda kurumsal işbirliğinin sürekliliğine değinilen ziyarette medikal firmaların yaşadığı sorunların 
çözümüne yönelik olarak önceki süreçlerde başlayan çalışmaların devam etmesi dile getirildi. 

Söz konusu ziyarette konuşan SGK İl Müdürü Erhan Çavuş, Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası ile işbirliği ile başarılı 
ve çözüm odaklı çalışmalara devam etmesinden memnuniyet duyacaklarını ifade etti.

SATSO 15. MESLEK KOMİTESİ’NDEN SGK ZİYARETİ
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde faaliyetlerini sürdüren ve çoğunluğunu Sağlık, Temizlik ve Kozmetik Ürünleri 
Ticareti ile iştigal eden üyelerin oluşturduğu 15. Meslek Komitesi organizasyonu ve Sosyal Güvenlik Kurumu İl Müdürlüğü 
işbirliği ile Medikal Market ve İşitme Merkezleri İstişare Toplantısı düzenlendi.

SATSO Meclis Salonu’nda gerçekleştirilen toplantıya SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, SGK İl Müdürü Erhan Çavuş, 
Kocaeli Sağlık Sosyal Güvenlik Merkezi Müdürü Bükey Kolaylı ve Müdür Yardımcısı Mehmet Akkuş, Dr. M. Hakan Candangil ve 
medikal sektöründe faaliyet gösteren çok sayıda katılımcı iştirak etti.

Toplantının açılış konuşmasını yapan 15. Meslek Komitesi’nden Meclis Üyesi Ercan Başnuh, sektör temsilcilerine katılımlarından 
dolayı teşekkür ederek “Medikal firmaların sorun yaşayabileceği konular ile ilgili istişare toplantısının sektörümüze olumlu 
yansımasını temenni ediyorum. 

Toplantıya katılan SGK İl Müdürü Erhan Çavuş, “Kurumumuz insanın doğumundan önce ve ölümünden sonraya kadar her anda 
hizmet vermektedir. Paydaşlarımız insanlara daha iyi hizmet verebilmemiz açısından çok önemlidir. Bundan dolayı işbirliği 
içinde çalımlaya gayret ediyoruz” diye konuştu. 

Kocaeli Sağlık Sosyal Güvenlik Merkezi Müdürü Bükey Kolaylı ise sektörel toplantıların önemine dikkat çekerek “Paydaşlarımız 
kendilerini bir sağlık hizmet sunucusu olarak görmeleri gerekiyor, çünkü biz paydaşlarımızı bu şekilde değerlendiriyoruz. Bu 
tür sektör toplantılarına katılımlarınızı önemsiyoruz.” dedi.

Kocaeli Sağlık Sosyal Güvenlik Merkezi Müdür Yardımcısı Mehmet Akkuş ise Tıbbi malzemelerin fiyat politikasının 5510 sayılı 
kanuna göre belirlendiğini dile getirerek kurum ile anlaşmalı paydaşlara sigorta kapsamında yapılan ödeme mevzuatlarını 
detaylı olarak anlattı. Kurumun inceleme ve denetleme mekanizmalarının nasıl işlediği, verilen ceza bedelleri ve getirdiği 
koşullardan söz etti.

MEDİKAL MARKET VE İŞİTME MERKEZLERİ İSTİŞARE TOPLANTISI SATSO’DA 
YAPILDI
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası (SATSO) bünyesinde faaliyetlerini sürdüren ve sağlık, temizlik ve kozmetik ürünlerin ticareti 
ile iştigal eden üyelerden oluşan 15. Meslek Komitesi, üyelerinin sorunlarının giderilmesi konusunda başlatmış olduğu kurum 
görüşmelerine Sakarya İl Milli Eğitim Müdürlüğünü ziyaret ederek devam etti.

Meclis üyeleri Ercan Başnuh ve Ekrem Secgin ile birlikte komite Başkan yardımcısı Davut Acunman ve Komite üyesi Özer 
Durmuş’tan oluşan 15. Meslek Komitesi, Sakarya İl Milli Eğitim Müdürü Fazilet Durmuş tarafından ağırlandı.

İl Milli Eğitim müdürlüğünde görevli bazı şube müdürlerinin de hazır olduğu görüşmede sosyal sorumluluk projeleri kapsamında 
okullarda yürütülen hijyen eğitimi ve beyaz bayrak projelerine katkı vermek istediklerini belirten komite üyeleri ayrıca, engelli 
bireylerin ilimizdeki sağlık raporları konusunda yaşadığı sıkıntılar nedeniyle ortak çalışma yapma dileklerini ilettiler.

Görüşme konuları ile ilgili bir takvim çalışması başlatan 15. meslek komitesi,  SATSO ile kurumlar arasında oluşan ortak çalışma 
ve diyaloğun ilimize ciddi projeler kazandırdığını ifade etti.

15. MESLEK KOMİTESİ’NDEN İL MİLLİ EĞİTİMİ MÜDÜRÜ’NE ZİYARETYAPILDI
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde faaliyet gösteren ve çoğunluğunu finansal hizmetler ve sigortacılık faaliyetleri 
ile iştigal eden üyelerin oluşturduğu 16. Meslek Komitesi üyeleri, geçtiğimiz ay gerçekleştirilen SATSO seçimlerinin ardından 
meslek grubu üyeleri bir araya geldi.

Sen Otel’de gerçekleştirilen 16. Meslek Komitesi istişare ve tanışma toplantısının ev sahipliğini Komite Başkanı İ. Engin 
Adıyaman ve Meclis Üyeleri; Oktay Topçu, Zafer Yıldırım, Ayhan Akdağcı ile Komite Başkan Yardımcısı Kenan Korkmaz, Komite 
Üyeleri; Güven Yavuz, Mehmet Yasin Şahin gerçekleştirdi.

Toplantıya SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ ve Yönetim Kurulu Üyeleri, Meclis Üyeleri ve 16. Meslek Grubu üyeleri 
iştirak etti.

SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, toplantıda yaptığı konuşmada SATSO’nun çalışmaları ve projeleri hakkında 
bilgi vererek “SATSO, bir kanun çerçevesinde kurulmuş Sakarya’nın en büyük bir meslek örgütüdür. Büyük bir nüfusa hitap 
ediyoruz. Bu güç bize aynı zamanda Sivil Toplum Örgütü özelliği de katıyor. Komitelerimizin şehrin her konusunda görüşleri 
bizim için değerli. Bizim görevimiz üyelerimizin sorunlarını çözmek. Şehrimizle ilgili bütün konular da fikir yürütmek, çözüm 
aramak, bu sıkıntıları daha üst mercilere taşımaktır.” diye konuştu. 

16. Meslek Komitesi Başkanı Engin Adıyaman: “SATSO, Sakarya’da sigortacılık mesleği ile uğraşanların temsil edildiği resmi tek 
kurumdur.  SATSO ve TOBB’ un gücü ile sigortacılıkla ilgili tüm sorunların, yasal olarak çare bulunabileceği, hazineyle muhatap 
olabilecek, sigortacılar adına tek kurumda bizlere temsil etme görevi vermiş olmasından dolayı, meslektaşlarımız ve grup 
üyelerimize şükranlarımızı sunarız. Kazanan acenteler olmuştur. Kazancımız birlik ve beraberliğimiz olmuştur

SATSO 16. MESLEK GRUBU ÜYELERİ BİR ARAYA GELDİ
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KREDİ KARTI DOLANDIRICILIĞI VE SİBER SUÇLAR SATSO’DA ANLATILDI 

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası günümüzde oldukça yaygın olan  “Kredi Kartı İnternet Bankacılığı Dolandırıcılığı ve Siber 
Suçlar” konusunda bir bilgilendirme semineri düzenledi.

SATSO 16. Meslek Komitesi’nin organizasyonu ile düzenlenen bilgilendirme semineri, Sakarya Emniyet Müdürlüğü Siber Suç 
Mücadele Şube Müdürlüğü’nden Aziz Balcı tarafından verildi. 

Üyelerin katılımı ile gerçekleştirilen seminerde, en güvenli alışverişin kredi kartıyla pos cihazından yapılan alışveriş olduğuna 
vurgu yapan Siber Suç Mücadele Şube Müdürlüğü Yetkilisi Aziz Balcı, “SSL sertifikaları site adreslerinin doğruluğunu kontrol 
eden, iki nokta arasındaki veri iletişimini şifreli kanal üzerinden yaparak güvenli bir şekilde iletilmesini sağlayan bir üründür. SSL 
sertifikaları hiçbir zaman yazdığınız kodun veya web sitenizin güvenliğini sağlamaz. Sanal Pos sistemi, Mail Order sisteminden 
daha güvenilirdir.” diye konuştu.

İnternetin risklerinden bahseden Balcı, “Siber zorbalık, çevrimiçi oyunlar ve internet bağımlılığı gibi etmenler yüzünden 
çocukların artık büyük tehlike altında olduğunu gösteriyor. 

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası’nda gerçekleştirilen ve bir gün süren “Kredi Kartı İnternet Bankacılığı Dolandırıcılığı ve Siber 
Suçlar Bilgilendirme” eğitimine üyeler tarafından yoğun ilgi gösterildi.
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde çalışmalarını yürüten ve çoğunluğunu Sigortacılık Ve Finans hizmetleri ile iştigal 
eden üyelerin oluşturduğu 16. Meslek Komitesi, sigorta sektörünün sorunlarını tespit etmek ve ortak görüşlerle çözüm üretmek 
amacıyla Sigorta Sektörü Eş Meslek Komite Toplantısı’nda çevre odalarla bir araya geldi.

Kocaeli, Gebze ve Körfez Ticaret Odalarının katılımı ile Kocaeli’de gerçekleştirilen Sigortacılık Sektörü Eş Meslek Komitesi 
Toplantısı’na SATSO 16. Meslek Komitesi Başkanı İ. Engin Adıyaman, Meclis Üyesi Oktay Topçu ve Komite Üyeleri İştirak etti.

Sigorta Sektörü Eş Meslek Komite Toplantısı’nda; Trafik poliçesi uygulamaları ve komisyon oranları, gayri resmi çalışarak poliçe 
düzenleyenler, fatura tahsilat merkezleri tarafından yapılan işlemler, acentelerin sigorta firmaları işe yaptığı sözleşmeler ve 
maliyetleri, acentelerin işyeri açma ruhsatından muaf olma, acentelerin personel istihdam durumu konuları görüşülerek, 
ortak çözüm önerileri geliştirildi

SİGORTACILARIN SORUNLARI VE ÇÖZÜM ÖNERİLERİ KONUŞULDU
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MARMARA BÖLGESİ’NİN SİGORTACILARI ORTAK SORUNLARA ORTAK ÇÖZÜM 
İÇİN ANKARA’YA GİDİYOR
Marmara bölgesinde faaliyet gösteren ticaret ve sanayi odalarının Sigortacılık Meslek Komiteleri ile Acenteler Dernek 
Yönetimlerinin bir araya gelerek oluşturduğu heyet, sektöre dair sorunları ve çözüm önerilerini sunmak üzere Hazine 
Müsteşarlığı Sigortacılık Genel Müdürlüğü’ne gidiyor 

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası,  Kocaeli Ticaret Odası, Yalova TSO, Düzce TSO, Bolu TSO, Körfez Ticaret Odası, Gebze Ticaret 
Odası’nın Sigortacılık Meslek Komiteleri ile acenteler dernek yönetimleri KOSAD ve SASADER’in yer aldığı heyet, sektörün 
sorunlarını tespit etmek ve ortak görüşlerle çözüm üretmek için toplantılar düzenliyor, fikir alışverişi gerçekleştiriyordu. En 
sonuncusu Kocaeli Ticaret Odası’nda, Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut’un ev sahipliğinde gerçekleştirilen toplantıda, 
sigortacılık sektörünün adeta röntgenini çeken heyet,  sektöre dair kapsamlı bir rapor hazırlayarak, sorunlara çözüm önerileri 
geliştirdi. 

KAPSAMLI RAPOR SUNULACAK 

Sigortacılık sektörünün bölgesel ortak oluşumu da olan heyet, 7 başlık altında hazırlanan detaylı raporu sunmak üzere Hazine 
Müsteşarlığı Sigortacılık Genel Müdürlüğü’ne gidiyor.

Sigorta sektör temsilcileri,  Sigortacılık Genel Müdürlüğü’nde sektör adına önemli görüşmeler gerçekleştirecek. 
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MARMARA BÖLGESİ’NİN SİGORTACILARINDAN, SİGORTACILIK GENEL 
MÜDÜRÜ MURAT KAYACI’YA KAPSAMLI DOSYA 
Marmara bölgesinde faaliyet gösteren ticaret ve sanayi odalarının Sigortacılık Meslek Komiteleri ile Acenteler Dernek 
Yönetimlerinin bir araya gelerek oluşturduğu heyet, Hazine Müsteşarlığı Sigortacılık Genel Müdürü Murat Kayacı ile görüşme 
gerçekleştirerek sektörün sorunlarına ve çözüm önerilerine dair kapsamlı rapor sundu 

Kocaeli Ticaret Odası, Sakarya TSO, Yalova TSO, Düzce TSO, Bolu TSO, Körfez Ticaret Odası, Gebze Ticaret Odası’nın Sigortacılık 
Meslek Komiteleri ile acenteler dernek yönetimleri KOSAD ve SASADER’in yer aldığı heyet, sektörün sorunlarına dair ortak 
görüşlerle hazırladıkları çözüm önerilerini kapsamlı bir rapor haline getirerek Hazine Müsteşarlığı Sigortacılık Genel Müdürü 
Murat Kayacı’ya iletti. 

Sigorta Sektörünün Önü Açılacak 

Sigortacılık sektörünün geçmiş ve geleceğini kapsayan adeta röntgeninin çekildiği raporda; Trafik Poliçelerindeki İptal 
Uygulamaları, Trafik Poliçelerindeki Komisyon Oranları, Fatura tahsilat merkezleri tarafından yapılan işlemler, Acentelerin İş 
yeri açma ruhsatlarından muaf olması, acentelerin İş yeri açma ruhsatlarından muaf olması, acentelik sözleşmeleri, poliçe 
fiyat farklılıkları konuları 7 başlık halinde sunularak, çözüm önerileri geliştirildi. 

Kayacı: Önerilerinizin Hayata Geçirilmesi Noktasında Üst Düzey Hassasiyet Göstereceğiz

Sigortacılık Genel Müdürü Murat Kayacı, “Sektörün gelişimi için harcadığınız mesai ve sonucunda ortaya çıkan rapor için 
teşekkür ediyorum. Müdürlüğümüz talepleri kapsamlı bir şekilde inceleyerek, hayata geçirilmesi noktasında üst düzey 
hassasiyet gösterecektir. Hepimiz sigortacılık sektörünün geleceği için çaba sarf ediyoruz. Önerileriniz bizlere ışık tutuyor. 
Çalışmalarınızı destekliyor, teşekkür ediyorum” dedi. 
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OTOPARK YÖNETMELİĞİ İLERİ BİR DÖNEME ERTELENMELİ
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası çoğunluğunu mimarlık mühendislik faaliyetleri ve inşaat işleri ile iştigal eden üyelerin 
oluşturduğu 18. Meslek Komitesi aylık olağan toplantısını gerçekleştirdi.

Toplantıya Komite Başkanı İlker Ergül, 18. Meslek Komitesi’nden Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Cem Gün, Meclis Üyesi; 
Burcu Başar Akgün, Adem Çalışkan ve Komite başkan Yardımcısı Orhangazi Kılıçaslan,  Komite Üyeleri; Hakan Artul, Halil Atay 
iştirak etti.

Söz konusu toplantının ana gündem maddesinin Çevre ve Şehircilik Bakanlığınca yerleşim yerlerinde araçların yol açtığı park 
ve trafik sorunlarının çözümü için otoparklara yönelik hazırlanan ve 1 Haziran’da yürürlüğe girecek olan otopark yönetmeliği 
oluşturdu.

Otoparklar Faydalı Olacak

Konu ile ilgili olarak komite adına değerlendirmede bulunan Komite Başkanı İlker Ergül, Otopark yönetmeliğinin düzenli bir 
şehirleşme ve şehir içi trafiğini en aza indirilmesi açısından faydalı olduğuna dikkat çekti. 

Yönetmeliğe Erteleme Talebi

İnşaat işleri ve mühendislik faaliyetleri ile iştigal eden üyelerimizin ekonomik anlamda artı bir yük getirecek bu uygulama 
ile mağduriyet yaşayabilirler. Tüm bu sebeplerden dolayı yönetmeliğin ileri bir dönemde yürürlüğe girmesinin sektörü 
rahatlatacağını düşünüyoruz” dedi.

Yeniden Düzenlenmeli

Toplantıda ayrıca Otopark ile ilgili yönetmeliğin bazı maddelerinin tekrar gözden geçirilmesi gerektiği vurgulanarak uygulama 
aşamasında zorluk yaşanabileceği belirtildi. 
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İLK KOMİTE ÇALIŞTAYI

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde faaliyetlerini sürdüren ve mimarlık ve mühendislik hizmetleri ile iştigal eden 
üyelerin oluşturduğu 18. Meslek Komitesi düzenlediği “Mimarlık ve Mühendislik Çalıştayı” ile bir ilke imza attı.

18. Meslek Komitesi Mimarlık ve Mühendislik Çalıştayı, 18. Meslek Komitesi’nden Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Cem Gün, 
Meclis Üyesi Burcu Başar Akgün, Komite Başkanı İlker Ergül, Komite üyeleri ev sahipliğinde gerçekleştirildi. 

Toplantıya SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, İnşaat Mühendisleri Odası Başkanı Hüsnü Gürpınar ve 100 kişinin 
üzerinde katılımcı iştirak etti.

Toplantıda konuşan SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ komitelerin aktif çalışmalarının önemine dikkat çekerek,” 
Komitelerin sektörlerinin sorunlarına yönelik çalışması çözümü anlamında önemli bir adımdır. Sektörünüzün sorunlarını ve 
çözümünü sizden daha iyi bilen olamaz. Bu anlamda bizim çözüm odaklı çalışmalarımızda komitelerimizin payı büyüktür. Sizden 
gelen sorunlar ve çözüm önerilerini ilgili mercilere iletip çözülmesi için gayret ediyoruz. Buradaki çalışma sonuçlarını da aynı 
şekilde çözümüne yönelik gayret edeceğiz. Böyle bir sektör toplantısı düzenleyen 18. Meslek Komitemizi tebrik ediyorum” dedi.

Çalıştay’da Harita- Zemin Etüd Şehir Planlama Firmaları, Elektrik ve Makine Mühendisliği firmaları, Yapı Denetim Firmaları, 
Mimarlık ve İnşaat Mühendisliği firmaları, Müteahhitlik firmalarından oluşan beş grupta toplam onbeş masadan oluşan çalışma 
grupları, sektörlerinin en önemli sorunlarından ilk beşini ve bu beş soruna ait çözüm önerileri belirlediler. Belirlenen sorun ve 
çözüm önerileri masa sözcüleri tarafından tüm katılımcılara kürsüden sunuldu.

Yoğun bir katılımla gerçekleşen toplantının sonuç raporu ilerleyen tarihlerde kamuoyu ile paylaşılarak çözümüne yönelik 
çalışmalar başlatılacak. 

SATSO 18. MESLEK KOMİTESİ MİMARLIK MÜHENDİSLİK VE MÜTEAHHİTLİK 
ÇALIŞTAYI YAPILDI
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde faaliyet gösteren “Mühendislik mimarlık ve taahhüt hizmetleri ile iştigal eden’’ 
üyelerin oluşturduğu 18. Meslek Komitesi aylık olağan toplantısını gerçekleştirdi.

Toplantının ana gündem maddesini “Çevre ve Şehircilik Bakanlığı tarafından Mekansal Adres Kayıt Sistemi’nde yapılan 
değişiklikler oluşturdu.

Bakanlık yapılan değişikliğe göre bürokrasiyi azaltarak süreci hızlandırmak amacıyla proje müellifi mühendis ve mimarların 
imzaları yapı ruhsatlarında yer almayacak.

 Konu ile ilgili değerlendirmede bulunan Mühendislik Mimarlık ve Taahhüt Hizmetleri Komitesi Başkanı İlker Ergül şunları 
dile getirdi:

“Yeni hazırlanan inşaat ruhsat formatlarında, mimar, mühendis ve şantiye şeflerinin ıslak imza attıkları bölüm kaldırılarak, 
format değiştirilmiştir. Bakanlık tarafından bu bölümlerin kaldırılmasının maksadı, imza sayısını azaltıp bürokrasiyi en aza 
indirmektir. Bu düşünce ve amaç doğru olmasına rağmen, uygulamanın yeterince düşünülmediği düşüncesindeyim. Çünkü 
projeleri hazırlayan mühendis ve mimarların imza yetkileri tüm Türkiye’de geçerlidir. Başka bir ilde ya da hiç bilmediğimiz bir 
ilçede kötü niyetli kişiler tarafından, sahte imzalı projeler üretilmiş olsa, ruhsatta da imza gerekmediğinden proje sahibinin 
haberi olmayacaktır. Bakanlık yetkililerinin uygulamadaki, eksikliği fark edip biran önce gerekli düzeltmeleri yapmalarını talep 
ediyoruz” diye konuştu.

BU UYGULAMA SAHTEKARLARIN ÖNÜNÜ AÇABİLİR
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde faaliyetlerini yürüten Otomotiv ve Yedek Parça Ticareti ile iştigal eden üyelerin 
oluşturduğu 21. Meslek Komitesi aylık olağan toplantısını gerçekleştirdi.

Toplantıda, Ulaştırma, Denizcilik ve Haberleşme Bakanlığınca, Karayolları Trafik Kanunu gereği yolcu ve eşya taşımalarında 
kullanılan araçların kış lastiği takmaları zorunluluğu kapsamında tüm sürücülerin kış lastiği uygulamasına uyması gerektiği 
vurgulandı.

Komite Başkanı Belge yaptığı açıklamada; “Kar yağmasa da oluşan don ya da havaların soğuması ile mevsim lastiklerinin yere 
tutunmasındaki performans düşüklüğü fren mesafesini uzatmasından dolayı kış aylarında kaymaya bağlı olan kazaların artış 
göstermemesi için zorunlu kış lastiği uygulaması büyük önem taşıyor. Araç sahipleri kışa girdiğimiz şu aylarda mutlaka kış 
lastiği kullanmalıdır. “ dedi.

SATSO’ DAN KIŞ LASTİĞİ UYARISI
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Sakarya Üniversitesi İşletme Fakültesi ve SATSO işbirliği ile Afrika ve Orta Asya Mobilya Pazarına yönelik seminer düzenledi.

SAÜ Personel Lokalinde gerçekleştirilen seminere İşletme Fakültesi Dekanı ve İşletme Enstitüsü Müdürü Prof. Dr. Ahmet Vecdi 
Can, SATSO Yönetim Kurulu Başkan Vekili Cem Gün, İşletme Fakültesi dekan yardımcıları, Uluslararası Ticaret Bölümü öğretim 
üyeleri ve SATSO 26. Meslek Komitesi üyeleri ile Sakarya Mobilya İmalatçıları Küçük Sanayi Yapı Kooperatifi’ne (SAMİKOP) bağlı 
mobilya imalatçıları katıldı.

Meslek Komitesi ve SAMİKOP adına seminer çalışmalarını organize eden SAMİKOP Yönetim Kurulu Başkanı Lütfi Sunman 
ise İşletme Fakültesi yönetimi ile tanıştıktan sonra üniversitenin Sakarya iş dünyasına yönelik büyük fırsatlar sunduğunu 
gözlemlediğini belirterek, özverili çalışmaları nedeniyle İşletme Fakültesi Dekanı Prof.Dr. Ahmet Vecdi Can ve ekibine, 
Uluslararası Ticaret Bölümü öğretim üyeleri ve katılım gösteren öğrencilere teşekkür etti.

Mobilya pazarı hakkında öğrenciler tarafından gerçekleştirilen sunumlar sonrasında, Uluslararası Ticaret Bölümü Araştırma 
Görevlisi Ayşegül Karataş, Uluslararası Pazarlama Stratejileri, İkincil Verilerle Dış Pazar Araştırması ve proje kapsamında 
verilecek eğitimler konularında, Behem Stratejik Yönetim ve Dış Ticaret Danışmanlık şirketinden Yaşar Cesur ise İhracat ve 
Uluslararası pazarlara açılım konusunda devletin sunduğu teşvikler konusunda katılımcıları bilgilendirdiler.

Seminer sonunda İşletme Fakültesi Dekan Yardımcısı ve İşletme Enstitüsü Müdür Yardımcısı Dr. Adem Akbıyık, proje ile ilgili 
hedeflerini ve gelecek döneme yönelik planları sektör temsilcileriyle paylaştı. “Uluslararası Ticaret Bölümümüzün UPEP 
Projesi ile üniversitemizde eğitim gören yabancı öğrencilerimize Sakarya’daki firmalarımızda staj imkânı sunarak yabancı 
dil başta olmak üzere uluslararası ticaret alanında hali hazırda destek vermekteyiz. Amacımız, Sakarya’da faaliyet gösteren 
firmalarımızın talep ettiği ülkelerden nitelikli öğrencileri bünyemize katarak, bölümleri fark etmeksizin onları eğitimleri boyunca 
ticaret ve girişimcilik alanında da yetiştirerek, firmalarımızın teşvikleriyle birer uluslararası pazar elçisine dönüştürmektir.”

MOBİLYA SEKTÖRÜ DÜNYAYA AÇILIYOR
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SATSO 26. MESLEK KOMİTESİ  
UPEP PROJESİ  İLE FİRMALARI ZİYARETLERİNDE
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası çoğunluğunu mobilya ve ahşap ürünler imalatçılarının oluşturduğu 26. Meslek Komitesi 
Sakarya Üniversitesi Uluslararası Ticaret Bölümü işbirliği gerçekleştirilen UPEP projesi çalışmalarını yürütüyor.

Söz konusu proje kapsamında mobilya sektöründe iştigal eden üyeleri ziyaret eden 26. Meslek Komitesi ve SAÜ akademisyenleri,  
yabancı öğrencilerin staj yapması ve dolayısıyla firmalara ihracat anlamında katkı sağlanmasını hedefliyor. 

UPEP projesi ile yabancı öğrencileri hem istihdama kazandırmak hem de firmalarımızı uluslar arası arenada hedef pazarlara 
sağlamak amacıyla gerçekleştirilen birebir ziyaretler ve firma öğrenci eşleştirme planlamalarından verimli sonuçlar elde 
edilmesi bekleniyor. 

Yerelden globale önemli bir çalışma olarak nitelendirilen UPEP projesi ile Sakaryalı mobilya firmaları dünya pazarına açılma 
imkanı bulacak
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MOBİLYA SEKTÖRÜNDEKİ İŞGÜCÜ İHTİYACI İÇİN İŞBİRLİĞİ ÇALIŞMALARI 
BAŞLIYOR
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde faaliyetlerini sürdüren Mobilya İmalatçıları ve Malzemecileri Meslek Komitesi olan 
26.Meslek Komitesi aylık olağan toplantısını gerçekleştirdi.

Toplantının ana gündem maddesini; Mobilya sektörünün kalifiye iş gücü talebini karşılamak için gereken çalışmalar ve gelecek 
vizyonu ile ilgili değerlendirmeler oluşturuldu.

Komite Başkanı Mustafa Okuyan başkanlığında gerçekleştirilen toplantıya, meclis üyeleri Lütfi Sunman ile Yunus Tever, komite 
üyeleri Sadullah Balıkçıoğlu, Cafer Güler ile Adapazarı Kaynarca, Karasu, Ferizli’deki Meslek Liseleri Mobilya Bölüm Şefleri 
Tayfun Serbest, Yavuz Akman, Murat Bayram Özçil, İsmail Olgun, Yavuz Alpman iştirak ettiler.

Komite üyeleri ve mobilya bölüm şefleri konu ile ilgili şunları dile getirdi:

“Üretimde ihtiyaç duyulan kalifiye ve vasıfsız işgücü bulma sıkıntısını hepimiz yaşıyoruz. Kalifiye eleman sıkıntısının bir kısmı; 
çıraklık okulları ve meslek liselerine tercihlerin azlığındandır. Önümüzdeki yıllarda Kaynarca bölgesindeki KAMOSB (Kaynarca 
Mobilya İhtisas Organize Sanayi Bölgesi) ve SAMİKOP (Sakarya Mobilya İmalatçıları Sanayi Sitesi Yapı Kooperatifi) üretime 
geçtiğinde mobilya sektörü kalifiye eleman ihtiyacı çok daha artacaktır. Bu konuda şimdiden çalışmalar yapmalıyız.

Toplantıda ayrıca sektörün gelişimi ve güçlendirilmesi adına Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası çatısı altında Yönetim Kurulu’nun 
desteği ile çalışmalar yapılmasının önemi konuşuldu.
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MOBİLYA İMALATÇILARI (SAMİKOP) GENEL KURULU YAPILDI

Sakarya mobilya imalatçıları küçük sanayi sitesi yapı kooperatifi yıllık olağan genel kurulu yapıldı. Toplantıya kooperatif 
üyelerinin yanı sıra, üye olmayan imalatçıların da katıldı. Özellikle Sakarya dışındaki illerden gelip üye olma talepleri de dikkat 
çekti.

Tek liste ile yapılan genel kurul seçiminde SAMİKOP yönetim kuruluna; Lütfü Sunman ( Sunman Malzemecilik), Mahmut Canbaz 
(Birlik Mobilya),  Mustafa Okuyan    (Okuyan Masa),  Naci Üccan (Üccan Mobilya Dekorasyon),  Ahmet Balcı (Balcı Kereste)

Denetim Kurulu’na ise; Mustafa Demir ( Demir Kardeşler Mobilya),  Ayhan Akdağ ( Paşa Mobilya), seçildi.

Daha sonra teşekkür konuşması yapan yönetim kurulu başkanı Lütfü Sunman, bölgenin mobilya imalatı açısından önemli 
bir yer olacağını, sektörün geleceğinde istihdamı, imalatı ve ihracatı ile ekonomimize katkı sağlayacağını, ayrıca ilerde 
Kaynarca’nın mobilya imalatçıları için bir merkez olacağını söyledi.

“Kaynarca’da yapılması planlanan İhtisas Mobilya Organize Sanayi ile bölgenin mobilya imalatı ile önemli bir yer olacağını, 
orada imalat olacağını, istihdam olacağını, ihracat olacağını ayrıca sadece bölgeye değil, bölge dışına da hizmet verecek 
tesislerin olmasını planlıyoruz.” dedi.  

Konuşmaların ardından genel kurulda kooperatifin işleyişine ve ileri dönemlerine yönelik çeşitli konular görüşülerek karara 
bağlandı
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28. MESLEK KOMİTESİNDEN KAYITDIŞI İSTİHDAM İLE İLGİLİ İŞBİRLİĞİ

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde çalışmalarını yürüten Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Danışmanlık ve Emlak 
Müşavirliği 28. Meslek Komitesi Hüseyin Balta, Emrullah Terzioğlu ve Haşim Yücel Göç İdaresi Müdürlüğünü ziyaret etti.

Göç İdaresi Müdür Yardımcısı Necla Akyıldız ile göçmen iş gücünün takibi ile ilgili neler yapılabileceği hakkında bilgi alışverişinin 
yapıldığı ziyarette işgücünde kayıtdışılığın önüne geçilmesine yönelik çalışmalar yapılmasına karar verildi.

Sakarya İş Kur İl Müdürü Tekin Kaya’nın da ziyaret edildiği programda istihdamda kayıtdışılık üzerine değerlendirmelerde 
bulunularak işbirliği çalışmalarının devam etmesi konusunda görüş birliğine varıldı.

Oldukça verimli geçen ziyaretler ile ilgili değerlendirmelerde bulunan SATSO Meclis Üyesi Emrullah Terzioğlu görüşmelerin 
oldukça verimli geçtiğini belirterek SATSO, İşkur, Göç İdaresi, Kredi Yurtlar Kurumu, Teknokent koordinasyonu sağlanarak 
yabancı işgücünün kayıt dışılıktan kurtulması için paydaşlarla toplantılar düzenleyerek çözüm odaklı çalışmalar yapılmasına 
işbirliği yapılmasının verimli olacağını belirtti.
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SATSO 28. MESELK KOMİTESİ’NDEN HAYKOOP’A ZİYARET

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde faaliyetlerinin yürüten Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Danışmanlık ve Emlak 
Müşavirliği 28. Meslek Komitesi sektörel çalışmalarına yoğun bir şekilde devam ediyor.

Bu doğrultuda,  Danışmanlık ve Emlak Müşavirliği Komite Başkanı Hüseyin Balta, Başkan Yardımcısı İsmail Başavcı ve Meclis 
üyesi Emrullah Terzioğlu Hayvancılık Kooperatif Sakarya Bölge Birliği (Sakarya Haykoop) Başkanı Recep Pulat’ı ziyaret etti.

Söz konusu ziyarette,  önümüzdeki süreçte nasıl birlikte hareket edilebileceğine ilişkin projeler konuşuldu ve projelerle ilgili 
görüş birliğine varıldı. İşbirliği görüşmelerinin ileriki süreçlerde de devam edileceği belirtilen ziyarette; bir sonraki toplantıda 
projeler üzerinde değerlendirme yapılarak hayata geçirme aşamaları istişare edilmesine karar verildi.
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YENİ EMLAK YASASI 28NCİ MESLEK KOMİTESİ GÜNDEMİNDE

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Danışmanlık ve Emlak Müşavirliği 28. Meslek Komitesi aylık olağan toplantısını gerçekleştirdi.

Komite üyelerinin katılımı ile gerçekleştirilen toplantıda gündem maddeleri görüşüldü. Toplantıda komiteye bağlı işyerlerinin 
yeni emlak yasası ile ilgili bilgilendirilmesi kararı alındı. Komite Başkanı Hüseyin Balta şu bilgileri verdi; 

“5 Haziran 2018 tarihinde taşınmaz ticareti hakkında yönetmelik Resmi Gazete’de yayınlandı. Taşınmaz Ticareti Hakkında 
Yönetmelik kapsamında yer alan yeni emlak yasası 2018 ile birçok değişiklik yapıldı. 

Gümrük ve Ticaret Bakanlığı tarafından hazırlanan yeni yönetmelik maddeleri arasında alım satım işlemlerinde hizmet bedeli 
oranı, alım satıma aracılık sözleşmesinde yer alan satış bedelinin KDV hariç yüzde 4’ünden fazla olmayacak. Yeni düzenleme 
ile emlak ofislerine de bazı şartlar getirildi. Bu şartlar arasında ofislerin Planlı Alanlar İmar Yönetmeliğine göre belirlenen 
bağımsız bölüm niteliğinde ve net alanının en az otuz metrekare olması gibi noktalar yer alıyor. Ofis içinde idari büro ve kabul 
yeri ile dosyalama işleminin fiziksel olarak yapılması durumunda arşiv bölümü bulunması şartı da aranacak.” dedi.
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28. MESLEK KOMİTESİ: “PATENT FİRMALARINI SEÇERKEN DİKKAT EDİN”

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde faaliyetlerinin sürdüren ve çoğunluğunu Danışmanlık ve Emlak Müşavirliği 
hizmetleri ile iştigal eden üyelerin oluşturduğu 28. Meslek Komitesi aylık olağan toplantısını gerçekleştirdi. 

Komite Başkanı Hüseyin Balta ve komite üyelerinin katılımı ile gerçekleştirilen toplantının ana gündem maddesini patent almak 
için başvuru yapan üyelerin, bazı patent firmalarının görevlerini kötüye kullanmasından dolayı yaşadığı mağduriyet oluşturdu.

Üyelerden gelen şikayet doğrultusunda konuyu görüşen komite üyeleri şu açıklamada bulundu;  

“Üyelerimizin, patent almak için patent firmaları aracılığı ile Türk Patent Kurumu’na başvurmaktadırlar. Ancak şehir dışı 
bazı patent firmaları tarafından bu üyelerimiz aranarak, tescilli markaları hakkında yanlış ve aldatıcı bilgi verilerek mağdur 
edilmekte, çeşitli rakamlarda ücretler talep edilmektedir. Patent ile ilgili başvuru yapmak ya da bilgi almak isteyen üyelerimiz, 
konu ile ilgili  www.turkpatent.gov.tr Sakarya ili siciline kayıtlı ve Odamız üyesi olan patent firmalarından destek alabilirler.

28. Meslek Komitesi, üyelerin haklarını korunması ve yaşanan olaylardan kaynaklı mağduriyetlerinin giderilmesi için ile ilgili 
gerekli yazışmaların yapılarak tespiti konusunda girişimlerin olduğunu da ifade ettiler
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ÖĞRETMENLERE DİSLEKSİ FARKINDALIK EĞİTİMİ
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde faaliyetlerini sürdüren ve eğitim ve öğretim faaliyetleri ile iştigal eden üyelerin 
oluşturduğu 29. Meslek Komitesi İl Milli Eğitim İşbirliği ile  Disleksi Öğretmen Farkındalık Eğitimi düzenledi.

SATSO Yönetim Kurulu Üyesi Bünyamin Müftüoğlu’nun girişimleri ve 29. Meslek Komitesi ev sahipliğinde gerçekleştirilen Disleksi 
Öğretmen Farkındalık Eğitimi Özel Eğitim ve Rehberlik Hizmetleri Genel Müdürlüğü Eğitim Politikaları Daire Başkanlığından Özel 
Eğitim Uzmanı Ulviye Şener Akın tarafından verildi.

Şehit Erol Olçok Anadolu Lisesi Konferans Salonu’nda gerçekleştirilen seminere SATSO Yönetim Kurulu Üyesi Bünyamin 
Müftüoğlu, 29. Meslek Komitesi’nden Meclis Üyeleri; Mustafa Yıldırım ve Kenan Taçyıldız, Komite Başkanı Ebru Kırtaş, Komite 
Üyeleri ve eğitim sektöründen çok sayıda temsilci iştirak etti.

İl Milli Eğitim Şube Müdürü Mehmet Salih Güvendi’nin açılış konuşmasının ardından kürsüye gelen SATSO 29. Meslek KOmitesi 
Başkanı Ebru Kırtaş, Kişilerin normal veya üstün zeka düzeyinde olmasına rağmen okuma, yazma ve dil becerilerinde problem 
yaşamalarına sebep olan özel öğrenme bozukluğu olarak adlandırılan Disleksi’nin önemini vurguladı

Özel Eğitim Uzmanı Ulviye Şener Akın tarafından özgül öğrenme bozukluklarından biri olan Disleksi’nin ne demek olduğu, 
belirtileri, tedavi yöntemleri ve uzman tavsiyeleri hakkında bilgiler verildi.
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SATSO ÜYELERİNE KATKI VERMEYE DEVAM EDİYOR

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde faaliyet gösteren bilişim ve telekomünikasyon meslek komitesi olan 31. Meslek 
Komitesi, sektör temsilcilerine yönelik çalışmalarına devam ediyor. 

Bu doğrultuda, cep telefonu cihaz üreticisi firmalarla yaptıkları görüşmeler neticesinde cihaz satışına yönelik prim sisteminin 
daha kazançlı olmasına yönelik girişimleri netice verdi. 

Piyasa ürünü bir cep telefonu firması ile SATSO’da toplantı tertip eden 31. Meslek Komitesi, cihaz başına prim sistemi konusunda 
üyelerin menfaatine bir sonuç elde ederek sektör temsilcilerine katkı sağladı. 

SATSO 31. Meslek Komitesi ev sahipliğinde gerçekleştirilen toplantıya SATSO Yönetim Kurulu Üyesi İbrahim Arabul başta olmak 
üzere,  Komite Başkanı Cemil Kaya, Komiteden meclis Üyeleri; Behlül Bayrak, Necmettin Kırık, Komite Başkan Yardımcısı İmdat 
Delican, Komite Üyeleri; Serdar Gürkan Uslu ve Enes Sevindik, firma yetkilileri ve Meslek Grubu üyeleri iştirak etti. 
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TELEKOMÜNİKASYON SEKTÖRÜNDE MAĞDURİYETE İMZA KAMPANYASI
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası çoğunluğunu telekomünikasyon ve bilişim sektör temsilcilerinin oluşturduğu 31. Meslek 
Komitesi aylık olağan toplantısını üyelerinin katılımı ile gerçekleştirdi.

Toplantının ana gündem maddesini, 5809 sayılı Elektronik haberleşme kanununun sektör temsilcilerine yaşattığı mağduriyet 
oluşturdu. Toplantıya, SATSO Yönetim Kurulu Üyesi İbrahim Arabul, Komite Başkanı Cemil Kaya, Başkan Yardımcısı İmdat 
Delican, 31. Meslek Komitesinden Meclis Üyeleri; Behlül Bayrak ve Necmettin Kırık, Komite Üyeleri; Enes Sevindik ve Serdar 
Gürkan Uslu iştirak etti.

Elektronik Haberleşme Kanunu

Komite Üyeleri adına açıklamada bulunan 31. Meslek Komitesi’nden Meclis Üyesi Behlül Bayrak, “Sektörümüz son zamanlarda 
Haberleşme Kanunundaki belirsizlikler nedeniyle sektör temsilcilerimiz, meslektaşlarımız mağduriyet yaşamaktadır. 

Üyelerimizin dile getirdikleri mağduriyetler, 5809 sayılı kanunun uygulamada sıkıntılar oluşturduğunu göstermektedir. Özellikle 
sözleşmelerdeki “Sözleşmeyi bizzat imza altına alan sorumludur” maddesinin netlik ve işlerlik kazanması için Bakanlık 
nezdinde yeni bir düzenleme talep ediyoruz. İmza Kampanyası Başlatıldı

Bu konuda TOBB önderliğinde ve MOBİSAD yürütücülüğünde başlatılan imza kampanyasının Sakarya’da SATSO önderliğinde 
yürütüleceği bilgisini veren Behlül Bayrak, “Kanundaki belirsizliklerini giderilerek sektöre katkı sunmayı hedefliyoruz. 
Meslektaşlarımızı bu konuda bilgilendirme çalışmaları da yapıyoruz. 
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İLETİŞİM VE BİLİŞİM SEKTÖRLERİNDE YERLİ ÜRETİM DESTEKLENMELİ

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde faaliyet gösteren bilişim ve telekomünikasyon meslek komitesi olan 31. Meslek 
Komitesi aylık olağan toplantısında telekomünikasyon ve yazılım sektöründe yerli üretim konusunu ele aldı.

Komite Üyelerinin katılımı ile gerçekleştirilen toplantıda iletişim sektörünün, son yılların en hızlı gelişme gösteren ve Türkiye 
ekonomisine en fazla katkısı olan sektörlerden olduğuna dikkat çekildi.

Komite adına açıklamada bulunan Meclis Üyesi Behlül Bayrak konu ile ilgili şunları dile getirdi: “Herkesin bir cep telefonu var 
ve cep telefonu artık lüks bir tüketim aracı değil aksine zorunlu bir ihtiyaç. Özellikle akıllı telefonlar, iş dünyasının ayrılmaz bir 
parçası haline geldi. Cep telefonu ve bilişim sektörü dövizle yakından ilişkili bir sektör, önlem anlamında devlet kredi kartlarına 
kısıtlamalar getiriyor bu uygulama sektörümüzü oldukça etkiliyor. Bizim kendimize ait bir yazılım ve işletim sistemi geliştirmemiz 
gerekiyor. Katma değeri yüksek bu tür ürünlerin yerli üretilmesi konusunda devlet desteklerinin artırılması gerekmektedir. 
Yeterli teknolojik altyapıya sahibiz.” dedi.

Komite üyeleri,  iletişim ve bilişim sektör birliğinin oluşturulması ile bu tür çalışmaların daha da hız kazanacağına vurgu yaptı
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ELEKTRONİK CİHAZ VE CEP TELEFONLARINDA TAKSİT UYGULAMASI 
ESNETİLMELİ
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde faaliyetlerini yürüten dayanıklı tüketim malları ticareti meslek komitesi (9. Meslek 
Komitesi) ve Bilişim ve Telekomünikasyon Meslek Komitesi (31. Meslek Komitesi) müşterek toplantıda bir araya geldiler. 

SATSO’da gerçekleştirilen toplantıya SATSO Yönetim Kurulu Üyeleri İbrahim Arabul ve Bünyamin Müftüoğlu’nun da iştirak 
ettikleri sektörel değerlendirme toplantısına 9. Meslek Komitesi’nden Meclis Üyesi Ömer Arslan, Komite Başkanı, Mehmet 
Mustafa Kulaksız ve Komite üyeleri katılırken, 31. Meslek Komitesi’nden Meclis Üyeleri; Behlül Bayrak ve Necmettin Kırık ile 
Komite Başkanı Cemil Kaya ve Komite üyeleri, Turcelli temsilen Engin Birgin ve Ercan Garlı ile sektör temsilcileri iştirak etti.

Toplantının ana gündem maddesini elektronik cihaz ve cep telefonu, bilişim sektöründe uygulanan kredi kartı ile taksit 
kısıtlamasının piyasalara etkisi oluşturdu. 

Her iki sektör temsilerini de yakından ilgilendiren taksit sınırlandırılması konusunda katılımcılar görüşlerini dile getirerek 
çözüm önerileri üzerine görüş alışverişinde bulundular. 
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BİLİŞİMCİLERDEN TEKNOKENT VE SUBÜ’YE ZİYARET

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde faaliyetlerini sürdüren ve çoğunluğunu Bilişim ve Telekomünikasyon alanında 
iştigal eden üyelerin oluşturduğu 31. Meslek Komitesi, SUBÜ Rektörü Prof. Dr. Mehmet Sarıbıyık ve Teknokent Genel Müdürü 
Prof. Dr. Şakir Görmüş’ü makamında ziyaret ettiler. 

31. Meslek Komitesi’nden Meclis Üyeleri; Behlül Bayrak ve Necmettin Kırık ile Komite Başkanı Cemil Kaya, Başkan Yardımcısı 
İmdat Delican, Komite Üyeleri iştirak etti. Söz konusu ziyaretlerde bilişim ve telekomünikasyon sektörü ve gelişmeler ile ilgili 
değerlendirmelerde bulunuldu.

SATSO 31. Meslek Komitesi’nin SUBÜ ve Teknokent arasında gerçekleştirilen işbirliği ile ilgili de görüş alışverişinde bulunulan 
ziyaretlerde; 31. Meslek Komitesi olarak bilişim ve telekomünikasyon sektörünün daha aktif bir şekilde faaliyet göstermesi ve 
yerli ürünler üretme konusunda ortak çalışma platformu oluşturulması gerektiği ve bu konuda çalışmaların hız kazanması 
yolunda çalışmalar yapılmasına karar verildi. 
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BİLİŞİM VE TELEKOMÜNİKASYONCULAR YILLIK SEKTÖR TOPLANTISINDA 
BİR ARAYA GELDİ
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde faaliyet gösteren ve çoğunluğunu Bilişim ve Telekomünikasyon faaliyetleri ile 
iştigal eden üyelerin oluşturduğu 31. Meslek Komitesi üyeleri, meslek grubu üyeleri bir araya geldi.

Meslek Grubu üyeleriyle bir araya gelinen toplantı, SATSO 31. Meslek Komitesi Başkanı Cemil Kaya,  31. Meslek Komitesi’nden 
Yönetim Kurulu Üyesi İbrahim Arabul, Meclis Üyeleri; Behlül Bayrak, Necmettin Kırık, Komite Başkan Yardımcısı İmdat Delican, 
Komite Üyeleri; Serdar Gürkan Uslu, Enes Sevindik ev sahipliğinde gerçekleştirildi. 

Toplantıya ayrıca SATSO Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Yüksel Avşar, Yönetim Kurulu Üyeleri, İş Kur İl Müdürü Tekin Kaya, 
SGK İl Müdürü Erhan Çavuş, Sakarya Ticaret İl Müdürü Mithat Onay ve çok sayıda sektör temsilcisi iştirak etti.

KOMİTELERİN ÇALIŞMASI ÖNEMLİ

Toplantının açılış konuşmasını yapan 31.Meslek Komitesinden Meclis Üyesi Behlül Bayrak, yılın ilk toplantısında sektör 
temsilcileri ile bir araya gelmekten duydukları memnuniyeti dile getirdi. 

SATSO Yönetim Kurulu Başkan yardımcısı Yüksel Avşar ise, komite çalışmalarının önemine değinerek “Komitelerin çalışmaları 
sektörlerin sorunlarını anlamamız ve çözümü açısından büyük önem taşıyor.. SATSO olarak geniş ve büyük bir aile olmanın 
gururunu meslek grubu toplantılarına olan yoğun ilgiyle yaşıyoruz. Katılımından dolayı tüm sektör temsilcilerine teşekkür 
ediyorum.”
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MAKİNADA EMNİYETİN ÖNEMİ SEMİNERİ SATSO’DA VERİLDİ

33. Meslek Komitesi ev sahipliğinde SATSO konferans salonunda gerçekleşen  Makine de Emniyetin Önemi ve Neden makine 
de emniyet kullanılmalı eğitimi”, PILZ Firması Genel Müdürü Yavuz Çopur tarafından verildi.

SATSO 33. Meslek Komitesi Başkanı Emre Beşir, Meclis Üyesi Tunç Özüuğurlu ve Şenol Çalışkan, Müfit Güreş, Komite Üyesi 
Melih Güreş, Arif Filiz, Oğuzhan Doğan ve sektör temsilcilerinin iştirak ettiği eğitimde konuşan Yavuz Çopur makine emniyeti 
ve kullanımı, ürün kalitesi ve iş güvenliği hakkında bilgi vererek şunları dile getirdi:

“Bir ürünün CE işareti taşıması o ürünün AT tarafından veya başka bir otorite tarafından emniyetli olduğu anlamına gelmez. 
Amerika’nın o ürünün dolaşımına izin verdiği anlamını taşır. İş kazası konusunda CE sertifikası sorumluluğu üstlenmez. Riskli 
bölgelerin kapatılması için ya da çalışırken koruma ekipmanı kullanmak için bir eğitime gerek yoktur. Her birey oluşabilecek 
riskin farkındadır ve ekipmanları kullanmak hayati önem taşımaktadır.” 

Yavuz Çopur aynı zaman da risk değerlendirmesi, emniyet konsepti, emniyet tasarımı, sistem entegrasyonu, emniyet 
doğrulaması, yerel mevzuatlar ve uluslararası standartlar konusuna değindi.
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“KONUT FİYATLARINDA DÜŞÜŞ MÜMKÜN DEĞİL”

SATSO 34’ncü Meslek Komitesi  (Müteahhitlik Faaliyetleri) gündemde merak edilerek konuşulan konut fiyatları hakkında 
değerlendirmeler yaptı. 

Komite adına açıklama yapan SATSO Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Yüksel Avşar; “Demir fiyatlarındaki önlenemez 
yükseliş, hafriyat maliyetleri, otopark zorunluluğu, KDV oranları, tapu harcı, altyapı bedelleri ve kredi faizleri dikkate alındığında 
Türkiye’de konut fiyatlarının düşmesi mümkün görünmüyor.” diye konuştu.

“Yeni Yapı Eski Maliyete Göre Yapılamıyor”

Satılan bir konutun yerine yenisinin eski maliyetlerle yerine konulamadığını belirten Avşar ; “Malzeme ve işçilik fiyatlarındaki 
yükseliş konut fiyatını artıran ek bedellerdir, maliyet masrafları olarak karşımıza çıkmaktadır. 

Ayrıca deprem ülkesi olmamız nedeniyle artık yapılar da daha özellikli ve koruyucu unsurları içinde bulunduracak. Konut 
ve inşaat sektörünün ekonomideki lokomotif görevini sürdürebilmesi için gerek yerel, gerekse de devlet politikaları ile 
desteklenmesi büyük önem arz ediyor” dedi.
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GENÇ VE KADIN 
GİRİŞİMCİLER KURULLARI
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GENÇ GİRİŞİMCİLER KURULU ÖĞRENCİLERLE BİR ARAYA GELDİ
TOBB Mesleki Teknik ve Anadolu Lisesi’nde gerçekleştirilen Sakarya’nın Başarılı Girişimcileri Tecrübelerini Paylaşıyor” konulu 
seminerde, TOBB Sakarya Genç Girişimciler Kurulu öğrencilerle bir araya geldi.

Söz konusu seminere Genç Girişimciler Kurulu Başkanı ve SATSO Meclis Üyesi M. Alican Sak, Genç Girişimciler Kurulu Üyesi 
ve SATSO 5. Meslek Komite Başkanı Hasan Alptekin ve TOBB Mesleki Teknik ve Anadolu Lisesi Girişimcilik Kulübü öğrencileri 
katıldı.

Seminerde konuşan Genç Girişimciler Kurulu Başkanı Mehmet Alican Sak girişimciliğin önemine değinerek şunları dile getirdi: 
“Hayatta sizin için en önemli olan şey iyi bir insan olabilmektir. Onun dışında tutumlarınız, davranışlarınız da çok önemlidir. Bir 
işe girdiğinizde sizin ilk olarak davranışlarınıza bakacaklardır. Girişimcilik konusunda emin adımlar atmanız gerekir.  Herkes 
girişimci olamaz. Girişimci olmak isteyen bir bireyin risk alma kabiliyetinin yüksek olması lazım.”

Genç Girişimciler Kurulu Üyesi Hasan Alptekin ise “Biz Sakarya’daki yeme içme sektörünü, hizmet sektörünü ve konaklama 
sektörünü değerlendirip nabzını tutan bir komite olarak ve 600 tane üyemize restoranlar, kafeler bütün işletmelere karşı 
görevlerimizi nezih bir şekilde yerine getirmeye çalışıyoruz. Ben bu sektörle tanışalı 5 yıl oluyor. Bizim en büyük ihtiyacımız 
bu sektörde işini en iyi yapan, işini gerçekten mesleği olarak gören çalışma arkadaşlarıyla beraber çalışmak. Yaşadığımız en 
büyük problemimiz kalifiye eleman bulamamak ve bir çekirdek kadro oluşturamamaktır. Sakarya’da yeme içme sektöründe 
büyük bir talep var. Böyle olunca herkesin elemana ihtiyacı oluyor ve bizim için de sizler olmazsa olmazlarımızsınız. Bizi 
en iyi duruma yükseltecek olan da en alta indirecek olan da sizlersiniz. Bu nedenle elemanlarımız bizim her şeyimiz bunun 
farkındayız” dedi. Düzenlenen seminere öğrenciler tarafından yoğun ilgi gösterildi.
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KADIN GİRİŞİMCİLERDEN BAKAN ATANAN RUHSAR PEKCAN’A ZİYARET

TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu; TOBB Kadın Girişimciler Kurulu Üyeleri ve TOBB İl Kadın Girişimciler Kurulu İl Başkanlarının 
katılımları ile yeni Ticaret Bakanı Ruhsar Pekcan’a tebrik ziyaretinde bulundu. 

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Kadın Girişimciler Kurulu adına ziyarete Başkan Zehra Dirim katıldı.

 TOBB Kadın Girişimciler Kurulu Başkanı iken, Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan tarafından yeni kabineye alınan ve Ticaret 
Bakanlığı’na getirilen Ruhsar Pekcan birlikte çalıştığı kurul üyelerini ayakta karşıladı ve alkışladı. Bakan Pekcan, “81 ilden 
gelen cesur yürekli kadın girişimci yoldaşlarım, evinize hoş geldiniz. Sizin Bakanlığınız, biz buraya hep beraber geldik, her 
beraber başarılı projelere imza atacağız” dedi. 

Hisarcıklıoğlu, TOBB Kadın Girişimciler Kurulunu Bakan Pekcan ile birlikte kurduklarını ve uzun süre beraber çalıştıklarını 
anlatarak, Kadın Girişimciler Kurulunun kurulduğu dönemde Türkiye’de kadın girişimcilerin tüm girişimciler içindeki oranının 
yüzde 4,5 olduğunu, bugün bu oranın yüzde 10 seviyesinde bulunduğunu kaydetti. TOBB’un 6 bin 405 aktif üyesiyle ülkedeki 
en yaygın ve dinamik kadın girişimci ağına sahip olduğunu bilgisini veren Hisarcıklıoğlu, bu sayının artması için Pekcan’ın yurt 
içinde ve yurt dışında yaptığı çalışmaları anlattı. 

Ticaret Bakanı Ruhsar Pekcan da konuşmasında, kadın girişimcilere yenilikçi ve teknoloji odaklı projeler üretmeleri çağrısında 
bulunarak, “Ruhsar Pekcan olarak söz veriyorum, projelerinize Bakanlığımın dışında da uluslararası fonlardan finansman 
bulacağım. Yeter ki siz yaratıcı, sürdürülebilir, yapıcı, uygulanabilir, istihdam artırıcı projelerle gelin” dedi. Salondaki kadın 
girişimcileri ayakta alkışlayan ve kendilerine teşekkür eden Pekcan, “81 ilden gelen cesur yürekli kadın girişimci yoldaşlarım, 
evinize hoş geldiniz. Sizin Bakanlığınız, biz buraya hep beraber geldik, her beraber başarılı projelere imza atacağız. Her 
zaman, her gün tüm çalışmalarımız, fikirlerimiz beraber olacak. Önerilerinize, sorunlarınıza açık olacağız ama buraya sorun 
yığmayacaksınız. Sorunlarınızı çözüm önerileriyle beraber getireceksiniz” ifadelerini kullandı.
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SATSO KADIN GİRİŞİMCİLERE GÖNÜLLÜ MENTOR EĞİTİMİ VERİLDİ

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) Sakarya Kadın Girişimciler Kurulu İcra Komitesi GençBizz Liseler Arası Girişimcilik 
Programı kapsamında gönüllü mentorlük eğitimi aldı.

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde faaliyetlerini sürdüren TOBB Sakarya Kadın Girişimciler İcra Komitesi üyelerinin 
iştirak ettiği eğitim program eğitmen Genç Başarı Eğitim Vakfı’ndan Bilgen Bülbül tarafından verildi. 

Konu ile ilgili bilgi veren Bilgen Bülbül, “GençBizz Programı; 14-18 Yaş gurubu lise öğrencilerinin, iş dünyası gönüllüleri 
mentörlüğünde ve öğretmenlerinin rehberliğinde;  kendi küçük ölçekli şirketlerini sıfır sermaye ile kurdukları, okul sınırları 
içerisinde gerçek ürün / hizmet üreterek satış yaptıkları, yönettikleri, ulusal ve uluslararası fuarlara katıldıkları, program 
sonunda şirketlerinin tasfiye ettikleri, yaparak öğrenmeye dayalı bir ekonomik eğitim programıdır.” dedi

Kadın Girişimciler Kurulu’na proje kapsamındaki “Gönüllü Mentorluk” konusunda bilgi vererek “Farklı sektör ve uzmanlıklara 
sahip “gönüllülerimiz”, okullarında girişimlerini kuran lise öğrencileri ile bir araya gelerek, şirket toplantılarında onlarla bilgi ve 
tecrübelerini paylaşacak ve mentorleri olacak” diye konuştu




